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IR9-1B  و IR9S عناوینخبرهاساخت و مونتاژ نمونه اول ماشین سانتریفیوژ

سلام برماه مبارک رمضان » ماه خدا «

سلام بر امام زمانش )عج( 
سلام بر میهمانانش ؛ 

ماه مبارک رمضان » ماه خدا « از راه رسید ،  و مسلمانان قدم در مـاه عبادت 
نهاده اند ، ایـــران هم در کناردیگر کشــورهای مســلمان دراین وادی عشــق ،  
عبادت  ، ابتهال،   از خود گذشــتگی ، آدم شــدن ، ورود عر فانی  ، انســانیت،  
آزمایش الهی  را آغــــاز ، امیــــد آنکه گرســنگی و تشــنگی را مفت و ارزان 

نفروشیـــم  چون  امتحان یک سری است ، آیا تو دانی چیست ؟! 
امّا حقیقت و سر روزه  

بدانکه روزه برسه درجه است ، روزه عوام )عام( ، روزه خواص ) خاص( ، روزه 
خاص الخاص ، امّا روزه عوام وغایت آن نگاهداشــتن فرج و بطن اســت  ، واین 
کمترین درجات اســت .روزه خواص آنکه جوارح خود را از ناشایســت نگاه دارد 
، وبربطن و فرج اقتضا نکند و امّا روزه خاص الخـــاص بلند تـــرین درجـــاتست ، 
و آنست که دل خـود را از اندیشه هرچه جز خدایست نگاه دارد و همگـی خود 
بدو دهد ، واز هر چه جز اوست به ظاهر و باطن روزه دارد ، و به هرچـه اندیشه 
کند ، جـــز احدیت حق وآنچه بدو تعلق دارد ، این روزه گشاده شود ، واگر در 
غـرض دنیا اندیشد ، گر چه مبـاح است ، این روزه باطل شود ، مگر دنیایی که 
یاوروی باشــد درراه دین ، و آن از دنیا ی مادی بدور اســت ، تا گفته اند که اگر 
بـروز تدبیر آن کند کـه روزبه چه گشاید ، خطایی بـراو نویسند ، که ایـن دلیل 
آنـکه رزقـی کـه او وعـده کرده که بـدو خواهند داد ، واثق نیست واین درجـه 
اولیاء وصدیقانست ، وهـر کسی بـه ایـن درجـه  نرسید و بدان  ما همیشه بنده 
و مرزوق  خداوند منان هســتیم  ، اما همیشــه مهمان او نیســتیم ؟!  درانتهای 
ســخن ، توجه و رعایت  هشــدارها ) ویروس جهش یافته کرونا ( به امید آنکه 
بحــران پیــش آمده را با همت و برنامه ریزي عملي کنترل کنیم و همان شــعار 
ماسک بزنیم ، ضمن رعایت فاصله گذاریها که باید بعد از یکسال و اندي دست 
از لجبازي ها برداشــته و نســبت به شکســت این ویروس بیش از پیش هوشیار 
باشــیم ، کادر پزشــکي درماني کشور مرتبا” از مردم گلایه مندند، در برابر فوت 
خامــوش هموطنانتــان چــاره اي جزء ماندن در خانه را ندارند تا بلکه بتوانند در 

مقابل این ویروس مرگبار قدرت مبارزه و زنده ماندن را داشــته باشــند.
البتــه نــا گفتــه نماند همراهي و همدلي ایرانیان مقتدر را نباید فراموش کرد 
که مي توانند در این امتحان ســر بلند شــوند. و اما شــعار سال 1400 برون رفت 
از معضلات و مشکلات تولید ، استمرار رونق تولید ، با پشتیباني ها،  مانع زدایي 

ها ، به ثمر خواهد نشســت ، با اقدام و عمل نه شــعار ؟!

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی درباره روزه ماه رمضان در زمان شیوع کرونا

رئیس جمهور در شــصت و دومین برنامه از پویش تدبیر و 
امید برای جهش تولید و در پانزدهمین سال روز ملی فناوری 
هســته ای به شــکل ویدئوکنفرانس فرمان آغاز بهره برداری و 
 رونمایــی از 1۳۳ دســتاورد و پــروژه ملــی هســته ای را 

صادر کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رســانی ریاســت 
جمهوری، حجت الاســلام والمســلمین دکتر حسن روحانی 
رئیس جمهور روز شنبه در مراسمی به مناسبت ۲0 فروردین، 
روز ملــی فناوری هســته ای، عــلاوه بر صدور دســتور آغاز 
بهره برداری از این 1۳۳ دســتاورد، از تعدادی از متخصصان و 
 مســئولان ســازمان انرژی اتمــی نیز با اهدای لــوح تقدیر، 

قدردانی کرد.
طراحی، ساخت و راه اندازی فاز دوم واحدهای تولید صنعتی 
ترکیبــات دوتــره در خنداب اراک، بهره بــرداری از اورژانس 
پرتویی، سوانح و سوختگی اراک، بهره برداری از 6 طرح فناوری 
هســته ای در زمینه غنی ســازی در نطنز، طراحی، ســاخت و 
بهره برداری از لیزرهای دیسک 5 و 10 کیلووات فیبر، افتتاح 
مرکــز ملی فناوری های کوانتومــی ایران در تهران، طراحی، 
ســاخت و بهره برداری از سانتریفیوژ مورد نیاز سازمان انتقال 
خون ایران، کسب دانش و تولید 110 زیست مولکول ایزوتوپی 
مورد نیاز در کیت های غربالگری نوزادان، تولید نیمه  صنعتی 
غناسنج آنلاین هگزافلوراید اورانیوم، تولید چهار رادیو داروی 
درمانی و تشــخیصی، طراحی و ساخت دستگاه اسپین تست، 
 ســاخت و مونتاژ نمونه اول ماشــین ســانتریفیوژ IR9S و

 IR9-1B و طراحی و ســاخت لیزر پرینت ســه بعدی فلزات 
تعدادی از جمله طرح هایی هســتند که امروز افتتاح شدند.

همچنین گازدهی زنجیره کامل 164ماشــین سانتریفیوژ 
نیمه صنعتی IR6 ، گازدهی فاز اول ۳0 ماشین زنجیره شاهد 
ســانتریفیوژ IR6S با توان جداســازی؛ طراحی، ســاخت و 
بهره برداری از ایســتگاه تصفیه خوراک هگزافلوراید اورانیوم 
در مجتمع غنی ســازی نطنز، تجهیــز و راه اندازی خط تولید 
ماشین های نسل جدید در مجتمع شهید احمدی روشن، آغاز 
تســت مکانیکی ماشین ســانتریفیوژ IR9 با توان جداسازی، 
طراحی و ساخت دستگاه لیزر دیسک فیبر، افتتاح مرکز ملی 
فناوری هــای کوانتومــی ایــران و بهره بــرداری از مرکز ملی 
جداسازی و توسعه کاربرد ایزوتوپ های پایدار در فردو و آغاز 
تجهیز و بهره برداری از این مرکز بخشــی دیگر از پروژه هایی 
هستند که امروز با دستور رئیس جمهور افتتاح و بهره برداری 

رسمی از آنها آغاز شد.

پایگاه اطلاع رســانی دفتر رهبر انقلاب اســلامی حکم حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای درباره شــرایط روزه ماه رمضان در زمان 
شــیوع بیماری کرونا را اعلام کرد. رهبر حکیم انقلاب اســلامی در 
پاســخ به این اســتفتا که »در شرایط کنونی که بیماری کرونا شیوع 
پیدا کرده است، روزه گرفتن در ماه رمضان چه حکمی دارد؟« تاکید 
کردند: »روزه از ضروریات ارکان شــریعت اســلام است و ترک روزه 
ماه رمضان جایز نیســت مگر آنکه فرد، گمان عقلایی پیدا کند که 
روزه گرفتن یا موجب ایجاد بیماری شــود و یا تشــدید بیماری و یا 
افزایش طول بیماری و تأخیر در ســلامتی«. در ادامه پاســخ به این 
اســتفتا آمده اســت: »در این موارد روزه ســاقط ولی قضای آن لازم 
اســت. بدیهی اســت در صورتی که این اطمینان از گفته پزشــک 
متخصص و متدین نیز به دســت آید، کفایت می کند. بنابراین اگر 
فردی نسبت به امور یادشده خوف و نگرانی داشته و این خوف منشأ 

عقلایی داشته باشد، روزه ساقط ولی قضای آن لازم است«.

در صفحه۱۰

اقتدار دانشمندان ایران، ما می توانیم
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فرمانده انتظامی استان اصفهان با اشاره به کاهش جرائم در عید نوروز از همکاری سازنده میان پلیس و صنایع استان مثل فولاد مبارکه، پتروشیمی، شرکت 
شهرک های صنعتی و... در راستای بهبود شرایط امنیت و عمل به مسئولیت های اجتماعی خبر داد. سردار محمدرضا میرحیدری در اولین نشست خبری سال 
۱۴۰۰ با تبریک سال نو اظهار داشت: شعار سال و تأکید مقام معظم رهبری بر »تولید؛ پشتیبانی ها؛ مانع زدایی ها« نیروی انتظامی استان اصفهان را بر این داشته 
است که با همراهی سایر دستگاه ها در تحقق این مهم برآید. وی با تقدیر از نقش رسانه ها در اطلاعرسانی و آگاهی بخشی جامعه تصریح کرد: آگاهی بخشی 
توسط اصحاب رسانه و همراهی شهروندان باعث شد تا چهارشنبه آخر سال و روز سیزدهم فروردین ماه را با آرامش بگذرانیم،کمیسیون صنایع در استانداری 
با حضور دو عضو انتظامی استان اصفهان برگزار می شود و در این خصوص تعامل سازندهای بین پلیس و صنایع استان مثل فولاد مبارکه، پتروشیمی، 
شرکت شهرک های صنعتی و... برقرار است تا در راستای بهبود شرایط امنیت در بخش های مختلف اعم از بخش کارگری و عمل به مسئولیت های 

اجتماعی اقدام شود، پلیس پیشگیری با همکاری مجموعه فولاد مبارکه کتاب »نسیم آگاهی بخش« را در تیراژ بالا منتشر و توزیع کرده است.

تعاملسازندهفولاد
مبارکهباپلیس
پیشگیریدرحیطه
مسئولیتهای
اجتماعی
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رئیــس جمهــوری بــا بیــان اینکــه 
جهت گیری اقتصاد کشــور در سال جدید 
در مسیر مانع زدایی و پشتیبانی همه جانبه 
از تولید است، بر تلاش شورای عالی برای 
ایجــاد هماهنگی بیــن قوا و تقویت تولید 
ملی در شرایط دشوار تحریم های اقتصادی 

تأکید کرد.
 بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی 
ریاست جمهوری، نخستین جلسه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا در سال 

1400 بعدازظهر دیروز دوشــنبه با حضور 
سران سه قوه و اعضا تشکیل شد.

حجت الاســلام والمســلمین حســن 
روحانی در این نشست جهت گیری اقتصاد 
کشور در سال جدید را در مسیر مانع زدایی 
و پشــتیبانی همه جانبه از تولید بر اساس 
رهنمودهای مقام معظم رهبری دانست و 
بر تلاش شــورای عالی در ایجاد هماهنگی 
بین قوا و تســهیل و تقویت تولید ملی در 
شــرایط دشــوار مقابلــه بــا تحریم های 

اقتصادی تأکید کرد.
در این جلســه پیرو تمدید مصوبه ارزی 
شــورای عالی، گزارشی از تصمیمات ارزی 
ســتاد اقتصادی در جهت توسعه صادرات 
و تســهیل تجاری برای تامین نیاز بخش 
تولید و واردات ضروری کشور ارائه و مورد 

بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت.
همچنین وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گزارشی از اجرای قانون استفاده حداکثری 
از تــوان تولید داخلــی ارائه کرد و اعضای 

شــورای عالی درخصوص ادامه ممنوعیت 
واردات کالاهــای غیرضــرور و حمایت از 
تولیــد داخلی، تصمیمــات لازم را اتخاذ 
کردند. در ادامه جلسه پیشنهاد وزارت نیرو 
در جهت حمایت از تولیدکنندگان داخلی 
و روان ســازی گردش مالی در پروژه های 
زیرســاختی صنعت برق کشــور از طریق 
تهاتــر بهــای برق مصرفی بــا محصولات 
شــرکت های تولیدکننده مــورد بحث و 

تصمیم گیری قرار گرفت.
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خرید خدمت سربازی بی معنی است 
برنامه ای در این زمینه نداریم

امیرغلامرضا رحیمی پور رئیس اداره سرمایه انسانی 
ســرباز ســتاد کل نیروهای مسلح تعداد کل مشمولان 
غایب در کشور را ۲ میلیون و ۹00 هزار نفر اعلام کرد 
و گفت: هیچ برنامه ای برای بخشــودگی سربازان غایب 
وجود ندارد. وی در نشست خبری در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه آیا برنامه ای برای بخشش سربازان غایب 
بر اساس سال تولدشان وجود دارد یا خیر؟ گفت: هیچ 
بخششــی برای ســربازان غایب در دستور کار نیست و 
توصیه ما به این افراد این اســت که منتظر بخشــودگی 
نباشــند و وارد غیبت نشــوند. آخرین بخشودگی سنی 
 کــه اعلام شــد بــرای متولدان ســال 54 و قبل از آن

 بوده است. 
البته عمده غایبان ما مربوط به این ســال ها نیستند 
و اتفاقــا اکثــر آنان در همین چند ســال اخیر و پس از 
اجرای طرح جریمه ریالی مشــمولان غایب وارد غیبت 
شــدند. متاســفانه این قانون سبب شــد تعداد غایبان 
سربازی به ۲ برابر افزایش پیدا کند و ما در حال حاضر 
حدود ۲ میلیون و ۹00 هزار مشمول غایب داریم. وی 
درباره اینکه آیا قانون جریمه ریالی نیز امکان اجرا شدن 
دارد یا خیر؟ نیز گفت: این قانون یا مواردی نظیر خرید 
خدمت دیگر احیا نخواهد شــد. در زمان تصویب این 
قانــون گفتند منجر به کاهش تعداد مشــمولان غایب 
می شود اما در عمل دیدیم تعداد غایبان طی ۳ سال ۲ 
برابر شد. از این رو هیچ برنامه ای در این باره نیز نداریم 
و معنی هم ندارد که یک عده با پرداخت پول به سربازی 
نروند و دیگران به ســربازی بروند. مشــمولان غایب هر 
چه سریع تر وضعیت خدمتی و سربازی خود را مشخص 
کنند و منتظر پیشــنهادها یــا وعده هایی که در قالب 

شایعه مطرح می شود نباشند. / ایسنا

امنیت تنگه هرمز صرفاً به کمک 
کشورهای منطقه تامین می شود

فرمانده یکم نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران گفت: تمرین و برگزاری جلســه های مشترک به 
منظور تبادل اطلاعات و دانش دریایی حامل این پیام 
است که امنیت و صلح در منطقه راهبردی تنگه هرمز 
و شمال اقیانوس هند فقط به کمک کشورهای منطقه 
تامین می شود.  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، امیر دریادار دوم جعفر 
تذکر در دیدار با فرمانده ناوگروه نیروی دریایی پاکستان 
اظهارداشــت: هدف از تعامــلات بین ۲ نیروی دریایی 
ارتــش ایران و پاکســتان تقویت مناســبات نظامی و 
دســتیابی بــه یک روش مورد پذیــرش طرفین برای 
طراحی و اجرای تمرین های مرکب دریایی اســت، این 
هم افزایی دریایی در سطوح مختلف بین ۲ کشور باعث 
تحقق اهداف مشــترک دریایی خواهد شد و در نتیجه 
باعث نمایش عزم و اراده نیروهای دریایی ۲ کشــور در 
برقراری امنیت حمل و نقل و تجارت دریایی در مناطق 
تحت حاکمیت می شــود. دســتیابی به فرهنگ و زبان 
مشترک تاکتیکی برای اجرای عملیات دریایی از دیگر 
مزیت های این بازدید هاست و این ملاقات ها و سفرهای 
دریایی بین کشورهای ایران و پاکستان باعث نزدیکی 
بیشتر فرهنگ ۲ کشور که اشتراکات دینی و ملی زیادی 
هــم دارند، می شــود. فرمانده ناوگــروه نیروی دریایی 
پاکســتان نیز در این دیدار با تاکید بر اینکه ســفرهای 
دریانوردی به ایران باعث تعمیق روابط دوستانه ۲ کشور 
می شــود، گفت: اینگونه سفرها علاوه بر انتقال تجربیات 
تخصصی، باعث افزایش توانمندی ها و انتقال تجارب بین 
۲ کشــور می شود. ادمیرال خان محمود آصف ادامه داد: 
تقویت روابط نیروهای دریایی ایران و پاکستان و اجرای 
تمرینــات مشــترک ۲ هدف عمده حضــور ناوگروه در 
بندرعباس اســت و برقــراری امنیت در خلیج فارس که 
مهمترین شــاهراه بین المللی در سطوح جهان محسوب 
می شــود، برای کشــورهای ایران و پاکستان مهم بوده و 
 برقــراری روابــط با ایران برای پاکســتان بســیار حائز 

اهمیت است.

خبر

 ماهنامه ای برای هر شهروند
و

منتشــر شد

در صادرات اقلام و تجهیزات دفاعی 
هیچ مشکلی نداریم

وزیــر دفاع گفــت: خوشــبختانه اکتبــر ۲0۲0 
تحریم های تســلیحاتی جمهوری اســلامی ایران به 
 موجب قطعنامه شورای امنیت به پایان رسید و ما در 
امــر صادرات اقلام و تجهیزات دفاعی هیچ مشــکلی 
نداریم. امیر حاتمی در دیدار وزیر دفاع تاجیکســتان 
در تهران گفت: جمهوری اسلامی با رویکرد حل وفصل 
مشــکلات و مســائل منطقه با حضور و مشارکت خود 
کشــورهای منطقه، هزینه زیادی برای بازگشت صلح 
و ثبات در منطقه متحمل شــده اســت که مهم ترین و 
البته جبران ناپذیرترین آنها شهادت سردار سلیمانی، 
قهرمان مبارزه با تروریســم و افراط گرایی بوده است. 
وی بــا بیــان اینکه در حوزه روابــط دوجانبه، همواره 
جمهوری تاجیکســتان از جایگاه ویژه ای در سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی ایران برخوردار بوده است، 
گفت: نقش تاجیکســتان در آسیای مرکزی بر جایگاه 
و اهمیت روابط ۲ کشــور ایران و تاجیکســتان افزوده 
اســت. وزیر دفاع با بیان اینکه طی ســال های اخیر 
جمهوری اســلامی ایران به رغم تحریم های ظالمانه و 
فشارهای سنگین در حوزه های مختلف پیشرفت های 
چشــمگیر و فراوان داشته اســت، گفت: خوشبختانه 
اکتبر ۲0۲0 تحریم های تسلیحاتی جمهوری اسلامی 
ایران به  موجب قطعنامه شورای امنیت به پایان رسید 
و مــا در امــر صادرات اقلام و تجهیــزات دفاعی هیچ 

مشکلی نداریم.
     

وظیفه بسیج به میدان آمدن با تمام 
ظرفیت ها برای تحقق شعار سال است

 ســردار غلامرضا ســلیمانی رئیس سازمان بسیج 
مســتضعفین درخصوص شعار سال مبنی بر »تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع  زدایی هــا« طی ســخنانی اظهار 
داشــت: مقام معظم رهبری راهبرد امســال را تولید، 

پشــتیبانی ها و موانع زدایی ها تبیین کردند.
او بــا بیان اینکه با توجه به ظرفیت های کشــور در 
حــال حاضر هجدهمین اقتصاد موفق دنیا هســتیم، 
ادامــه داد: بــر اســاس یافته ها ی موسســات معتبر 
بین المللــی با سلســله توجه بــه ظرفیت های موجود 
اقتصادمان توانایی صعود به شــش پله بالاتر را خواهد 
داشــت. وی راه صعود اقتصاد کشــور به پله های بالاتر 
را حرکت به سمت تحقق اقتصاد مقاومتی مردم سالار 
دانســت و گفت: تبیین مقــام معظم رهبری مبنی بر 
تعریف و پیاده سازی نرم افزار هایی برای اقتصاد خانوار 
روستایی و شهری ناظر بر همین مردمی کردن اقتصاد 
مقاومتی اســت. او تولید را دلیل وفور کالا در کشــور، 
صــادرات کالا، ارزآوری، افزایش ارزش پول ملی و در 
نتیجــه افزایــش قدرت خرید مردم دانســت و افزود: 
وظیفه بســیج به میدان آمدن با تمام ظرفیت ها برای 
تحقــق این راهبرد تبیین شــده توســط مقام معظم 

رهبری است.
 وی با  اشــاره به شــروع کار بسیج در راستای تولید 
از ســال های گذشــته، اضافه کرد: امســال بســیج با 
آماده ســازی کلیه ظرفیت هایش در سراسر جغرافیای 
ایران اسلامی به دنبال پیاده سازی تدبیر رهبر انقلاب 
اســت. او با  اشــاره به اقدامات جدید بسیج در مقابله با 
پیک چهارم کرونا، خاطرنشــان کرد: ما هم به عنوان 
سازمان بسیج مستضعفین در کنار تمامی دستگاه های 
مســئول، وزارت بهداشــت، کادر درمــان و ســایر 
مجموعه هــا بــا تمرکز بر پیشــگیری و قطع زنجیره 
ویــروس به مبارزه با کرونا می پردازیم. وی راه مبارزه 
با کرونا را پیشگیری دانست و مطرح کرد: در اجتماعات 
پیشگیری هایی باید صورت گیرد که پیشگیری از این 
اجتماعــات دارای اولویت و ضرورت اســت. او با بیان 
اینکه تلاش می کنیم که این موج هم مدیریت کنیم، 
ادامــه داد: با مدیریت و بازگشــت بــه روند طبیعی با 
توجــه به پیش بینی ها و تمهیدات اتخاذ شــده جهت 
تولید واکســن بومی، ان شاءا... در آینده بسیار نزدیک 
این ویروس منحوس را در کشــور تحت کنترل کامل 

قرار می دهیم./ فارس

خبر

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا

جهت گیری اقتصاد کشور در مسیر مانع زدایی و پشتیبانی از تولید است

صبح یکشنبه حادثه  مشکوکی در بخشی از شبکه توزیع 
برق تاسیسات غنی سازی نطنز )مجتمع غنی سازی شهید 
احمدی روشــن( رخ داد. بهــروز کمالوندی، ســخنگوی 
ســازمان انرژی اتمی کشــورمان با تایید این خبر به ایسنا 
گفت: بامداد روز یکشــنبه حادثه ای در بخشــی از شبکه 
توزیع برق تاسیسات غنی سازی نطنز )مجتمع غنی سازی 
شــهید احمدی روشــن( رخ داد. بــر اســاس اطــلاع ما 
خوشبختانه این حادثه صدمات انسانی و آلودگی به دنبال 
نداشته است. وی درباره علت این حادثه و جزئیات بیشتر 
آن گفت: علل حادثه در دســت بررســی اســت و متعاقبا 
اطلاع رسانی می شود. همزمان با انتشار این خبر رسانه های 
صهیونیســتی اذعان کردند ایــن حادثه در نتیجه حمله 
سایبری صهیونیست ها بوده است. در همین راستا شبکه 
کان در ســرزمین های اشغالی مدعی شد: ارزیابی ها نشان 
می دهد اختلالی که در شــبکه توزیع برق در تاسیســات 
هسته ای نطنز به وجود آمده بر اثر حمله سایبری اسرائیل 
بوده، چرا که اسرائیل حمله سایبری مشابهی را سال ۲011 
به اجرا درآورد.»موشــه یعلون« وزیر جنگ ســابق رژیم 
صهیونیســتی نیز درباره حادثه رخ داده در شــبکه برق 
تاسیســات نطنز در توئیتی به مقامات این رژیم هشــدار 
داده و نوشــته اســت: »امیدوارم از مقامات کسی ذوق زده 

نشود و مسؤولیت این کار را به عهده نگیرد«!
حادثه در تاسیسات غنی سازی نطنز در حالی است که 
1۲ تیرماه ســال گذشته »مرکز مونتاژ سانتریفیوژ ایران« 
نیز دچار انفجار شد؛ انفجاری که بعدها برآوردهای امنیتی 
 از دســت داشــتن رژیــم صهیونیســتی در وقــوع آن 

حکایت داشت.  
حادثه نطنز صدمات انسانی و آلودگی به دنبال 

نداشته است
ایــران حــق خود بــرای اقدام علیه عاملیــن، آمرین و 

مباشــرین این حرکت تروریســتی را محفوظ می دارد. 
تأسیسات هسته ای نطنز بامداد یکشنبه بار دیگر با وقوع 
حادثه روبه رو شد. این خبر را بهروز کمالوندی، سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی ایران اعلام کرد. او با اعلام بروز حادثه 
در بخشی از شبکه توزیع برق تأسیسات غنی سازی نطنز 
گفت که این حادثه صدمات انســانی و آلودگی به دنبال 
نداشــته و علل آن در دســت بررسی است. این حادثه یک 
روز پس از پانزدهمین سالروز ملی فناوری هسته ای روی 
داد. در همین روز با دســتور رئیس  جمهوری گازدهی به 
ماشین های نسل جدید سانتریفیوژ در مجتمع غنی سازی 
 IR-9 نطنز انجام و همچنین تســت مکانیکی سانتریفیوژ
آغاز شــد و مرکز مونتاژ ســانتریفیوژهای نسل جدید هم 
مــورد بهره برداری قرار گرفت. پیش تر و در تیرماه ســال 
گذشــته بود که مرکز مونتاژ ســانتریفیوژها در محوطه باز 
ســایت نطنز دچار حادثه شد. به گفته سخنگوی سازمان 
انرژی اتمی، این سوله به لحاظ مواد رادیواکتیو غیر فعال 
بوده و حادثه علیرغم اینکه تلفات جانی نداشت، خسارات 
مادی گســترده ای به بار آورد. شــورای عالی امنیت ملی 
کشورمان بعد از این حادثه اعلام کرد که  بررسی های فنی 
و امنیتی انجام شــده از ســوی دستگاه های ذیربط، علت 
وقوع حادثه در مجتمع غنی سازی نطنز را به صورت دقیق 
مشخص کرده ولی به دلیل برخی ملاحظات امنیتی علت 
و چگونگی بروز حادثه در زمان مناسب اعلام می شود. دو 
ماه پس از این اتفاق هم سخنگوی سازمان انرژی اتمی با 
اعلام اینکه حادثه نطنز متأسفانه جنبه خرابکاری داشت، 
خبر داد که ســازمان های امنیتی عوامل این خرابکاری را 
کشف کرده اند. تکرار حادثه در بامداد یکشنبه در تأسیسات 
هسته ای نطنز در حالی صورت گرفته است که سخنگوی 
سازمان انرژی اتمی با اعلام اینکه علت این حادثه در دست 
بررســی اســت، به احتمال خرابکاری دوباره در این مرکز 

مهم هســته ای اشــاره ای نکرده و گفته اســت که هنوز 
اطلاعاتی در این رابطه به دســت نیامده اســت. علی اکبر 
صالحــی، رئیس ســازمان انرژی اتمی شــنبه شــب در 
گفت وگویــی تلویزیونــی بــا اشــاره بــه مرکــز مونتاژ 
ســانتریفیوژهای نســل جدید که در سالروز ملی فناوری 
هســته ای افتتاح شد، گفت: »سالن مونتاژ سانتریفیوژ ما 
را دشمن چند ماه پیش منفجر کرد، ولی باز نایستادیم و 
ســالنی را که جبران کننده ســالن از دست رفته است به 
صورت موقت برپا کردیم.  الان در دل کوه و نزدیک نطنز 
شبانه روز در حال کار هستیم که سالن های حساس را به 
دل کوه می بریم و امیدواریم ســالن های مورد نظر ســال 
آینده در دل کوه آماده شــود و این تأسیســات را به آنجا 
منتقــل کنیم.« دیروز همچنین علی اکبر صالحی، رئیس 
ســازمان انرژی اتمی در اطلاعیه ای در همین باره نوشت: 
اقدامی که علیه مرکز غنی ســازی نطنز انجام شــد، نشان 
دهنده شکست مخالفان پیشرفت های صنعتی و سیاسی 
کشور برای جلوگیری از توسعه چشمگیر صنعت هسته ای 
از یک سو و مذاکرات موفق برای رفع تحریم های ظالمانه 
است. در روز ملی فناوری هسته ای، آخرین دستاوردهای 
دانشمندان جوان و پرتلاش کشور به نمایش گذاشته شد 
و همزمان نیز چشم انداز رفع تحریم ها کاملًا آشکار شد.

به گزارش » ایران« صالحی افزوده: جمهوری اســلامی 
ایــران ضمن محکوم کردن این حرکت مذبوحانه،   تأکید 
بر ضرورت برخورد جامعه بین المللی و آژانس بین المللی 
انرژی اتمی با این تروریســم هســته ای، حق خود را برای 
اقدام علیه عاملین و آمرین و مباشرین محفوظ می دارد. 
همچنین برای ناکام گذاشــتن اهداف آمرین این حرکت 
تروریســتی، جمهوری اســلامی ایران با جدیت گسترش 
فناوری هسته ای از یک سو و تلاش برای رفع تحریم های 

ظالمانه از سوی دیگر را همچنان ادامه خواهد داد.

حادثه در شبکه توزیع برق مجتمع غنی سازی شهید احمدی روشن؛ علل حادثه در دست بررسی است

حمله تروریستی در نطنز

رئیــس قوه  قضائیه گفت: باید بازنگاهی در قوانینی 
نظیر قانون مجازات اســلامی و آیین دادرسی کیفری 
مبتنی بر ثبات دهی به این قوانین صورت گیرد و راهکار 
این قضیه تهیه و تدوین سیاست های جنایی و کیفری 
بــا مشــارکت دانشــمندان حوزه ها و دانشــگاه ها و 
حقوقدانان کشور و قضات عالم و باتجربه دیوان عالی 
کشور است. آیت الله سیدابراهیم رئیسی با بیان اینکه 
قانون گــذار جایــگاه نظارت را بــر همه آرا و به صورت 
مطلق در قانون اساســی برای دیوان عالی کشور دیده 
اســت، ادامــه داد: ما یک نظــارت بر قوانین و مقررات 
داریم که شورای نگهبان تضمین کننده موازین شرعی 
و قانون اساسی برای قوانین مصوب مجلس است و بر 
تمام قوانین و مصوبات مجلس نظارت می کند. در نظام 
جمهوری اسلامی که مبتنی بر دین و آموزه های دینی 
اســت هیچ حکم، قانون و تصمیم خلاف شرعی نباید 
گرفته شود و اگر اخذ شود از درجه اعتبار ساقط خواهد 
بود. رئیس دســتگاه قضا تاکید کرد: در هر بخشــی 
مشخص شود که تصمیم، رای و قانونی برخلاف موازین 
شــرعی اخذ شــده، از درجه اعتبار ســاقط اســت، 
تضمین کننده این نظر قانون اساسی و تضمین کننده 

این نگاه در قوه  قضائیه دیوان عالی کشور است، البته 
مراحل و فرآیند دادرســی همواره تضمین کننده این 
اصل مهم اســت اما دیوان عالی کشور جایگاهی است 
کــه قانون گذار و قانون اساســی ایــن جایگاه را برای 
تضمین رعایت موازین شرعی در محاکم و صدور رای 
بر اساس موازین شرعی دانسته است. آیت الله رئیسی 
تصریح کرد: همه اجزا در کشور موظف به اجرای عدالت 
هســتند اما پیشانی اجرای عدالت در کشور، دستگاه 

قضایی است و تضمین کننده اجرای عدالت است. 
دادگستری ها برای افراد کم بضاعت 

عریضه نویسی کنند
رئیــس قــوه قضائیه گفــت: دادگســتری ها کار 
عریضه نویســی بــرای افراد کم بضاعتی کــه توانایی 
پرداخــت هزینــه آن را ندارند، انجام دهند. به گزارش 
ایلنا، سید ابراهیم رئیسی صبح دیروزبه صورت از پیش 
اعــلام نشــده با حضور در دادگســتری شهرســتان 
بهارســتان از شــعب کیفــری، حقوقــی و مدنی این 
دادگســتری بازدید کرد.رئیس قوه قضائیه در جریان 
این بازدید به گفت و گو با کارکنان این مجتمع قضایی، 
ارباب رجوع و وکلا پرداخت و در برخی موارد دستورات 

لازم را جهت حل مشــکلات مردم صادر کرد. رئیســی 
ضمــن انتقــاد از اجبار کردن مردم برای آوردن مجدد 
مدارک و گواهی های بانکی جهت اســتفاده در پرونده 
جدیــد گفــت: فردی که یک بار مدارک و گواهی های 
بانکــی خود را به دادگســتری ارائــه داده، نباید برای 
راه اندازی پرونده جدید خود مجدداً هزینه ای متحمل 
شود تا همان مدارک قبلی را به دادگستری ارائه دهد؛ 
در اینگونه موارد باید از همان مدارک تهیه شــده در 
پرونده قبلی اســتفاده شــود. رئیس قوه قضائیه ضمن 
توصیه به مســئولان و رؤســای مجتمع ها و واحد های 
قضایی به حضور در میان مردم  وارباب رجوع و پیگیری 
مشــکلات و گرفتاری های آنها گفت: تنها ذکر خدا ما 
را بــه خداونــد متعال نزدیک نمی کند بلکه پیگیری و 
حل مشــکلات مردم، زمینه ســاز نزدیک کردن ما به 
خداوند متعال است.رئیسی در پایان با اشاره به وظیفه 
ذاتــی دادگســتری که همــان »رفع ظلم« اســت، 
خاطرنشان کرد: آن مَردی که اجازه دیدن فرزند را به 
مادر نمی دهد »ظالم« و »بی رحم« است و دادگستری 
که مسئولیت رفع ظلم را بر عهده دارد باید با اقدامات 

قانونی خود اجازه انجام چنین ظلمی را ندهد.

دستگاه قضا پیشانی اجرای عدالت است
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۳۰۰ هزار میلیارد تومان رانت در سه سال 
گذشته توزیع شده است

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت که 
در ســه ســال گذشته ۳00 هزار میلیارد تومان رانت توزیع شده 
که دلیل آن عدم نظارت بر فرآیندهایی است که در سامانه های 
تخصصی حوزه اقتصاد و تجارت تعریف شــده است. محمدرضا 
پورابراهیمی ، در جریان بررسی علل گرانی های اخیر در مجلس 
گفت: دلایل نابســامانی ها در بازار و عدم تنظیم بازار کالاهای 
اساسی توسط دولت چند محور اساسی دارد که از جمله آن عدم 
اجرای قوانین مرتبط با تنظیم بازار است. وی با اشاره به مواد 6 
و 1۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: براســاس این مواد، 
بایــد کلیــه فعالیت ها در حــوزه تولیــد، واردات و صادرات در 
سامانه های مرتبط وارد شود. سامانه جامع تجارت مبنای عملیات 
اقتصادی در کشور است و باید اطلاعات به صورت کامل در آنها 
بارگذاری می شد اما طبق گزارش های میدانی سامانه های رصد 
عملیاتی کامل اجرایی نشده و دولت استنکاف کرده است، وظیفه 
این سامانه ها نظارت و کنترل دولت بر توزیع، انبارداری و مسیر 
حمل و نقل است لذا نابسامانی های اخیر در بازار کالاهای اساسی 

کاملا قابل پیش بینی بوده و چیز عجیبی نیست.
پورابراهیمی اصرار دولت بر نرخ ارز ترجیحی را یکی دیگر از 
عوامل موثر در نابســامانی اخیر در بازار دانســت و ادامه داد: در 
جریان بررسی بودجه، موضوع ارز ترجیحی را از دستور کار خارج 
کردیم اما با اصرار دولت مجددا در بودجه لحاظ شد، اگر نهاده های 
بخش کشاورزی را به صورت کامل آزاد کنیم قیمت آن بیش از 
۲۲ هزار تومان نخواهد شد، پس فاجعه است که ارز 4۲00 تومانی 
بــه کالا بدهیــم امــا مردم آن را با دو برابــر نرخ آزاد تهیه کنند، 
گزارش های میدانی نشــان می دهد که حدود 15 درصد عرضه 
مرغ در مرغداری های کاهش یافته و در برخی از ماه ها 1۸ درصد 
منفی نسبت به سال ۹۸ بوده است. وضعیت تولید به دلیل افزایش 
بهای تمام شــده و قیمت های دســتوری به شدت آسیب دیده و 
نهادهای تولیدی از مدار خارج شده اند. ارز ترجیحی نه تنها مصرف 
را هدف قرار داده بلکه رضایت مردم را در حوزه مصرف کالاهای 

اساسی از بین برده و تولید را هم نابود کرده است.
وی بــا بیــان اینکه قاچاق کالا ســومین عامل تاثیرگذار در 
نابســامانی های بازار است، افزود: نرخ ارز ترجیحی عامل قاچاق 
کالا در کشــور اســت. از طرفی دولت تصمیم به افزایش پلکانی 
قیمت ها دارد اما مسئولان در جلسات مختلف بارها اعلام کردند 
که در ســال 1400 هیچ افزایش قیمتی نخواهیم داشــت، پس 
پاســخ دهید افزایش قیمت مرغ در هفته های گذشته براساس 
کدام مصوبه بوده و چرا فشــار به مردم را افزایش می دهید، در 
مجلس تصویب شد که بخش بازرگانی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت مجددا در اختیار وزارت کشاورزی قرار گیرد که این توافق 
طی جلســاتی با وزرای صمت و جهاد کشــاورزی صورت گرفت 
البته آنها می گویند مسئولان بالادستی این موضوع را قبول نداشته 
و اجرا نمی کنند و از رئیس مجلس درخواست می کنم که کمیته 
نظارتی مرکب از نمایندگان کمیسیون های تخصصی تشکیل 
دهد تا اگر دولت توانایی تصمیم گیری در حوزه کالاهای اساسی 
را ندارد نمایندگان طرحی برای لغو نرخ ارز ترجیحی و اختصاص 
یارانه مستقیم کالاها به مردم ارائه کنند تا هم قیمت ها کاهش 
 یابــد و انتفــاع آن بــه مردم برســد و همچنیــن تولید تقویت

 شود./ ایسنا

درخواست مشارکت مالی برای ساخت مسکن
محمــود محمودزاده معاون وزارت راه  و شهرســازی 
گفت: ســال ۹1، 1۹ درصد تســهیلات بانکی به بخش 
مسکن و ساختمان اختصاص یافته بود، در حالی که سال 
۹۸ ایــن عــدد به 7 درصــد تنزل پیدا کرد و در 10 ماهه 
نخست سال 1۳۹۹ این میزان حتی به 5/7 درصد کاهش 
یافت. وقتی ســهم صنعت ســاختمان و بازار مســکن از 
تســهیلات بانکی کاهش یابــد، رکود در این حوزه قابل 

پیش بینی است. 
در برخی کشورها تا ۹0درصد مبلغ خرید مسکن را با 
تسهیلات بانکی بلندمدت و ارزان قیمت فراهم می کنند. 
برای رفع معضل مسکن به کمک نمایندگان مجلس، بر 
ســر راه اندازی صندوق ملی مسکن به عنوان بزرگ ترین 
پشــتوانه مالی ســاخت مسکن در کشــور به اتفاق نظر 
رسیده ایم. در ایده مطرح شده از سوی وزارت راه، اوراق 
حق تقدم مسکن )براساس جمعیت شهرها( به شهروندان 
ارائه می شــود که در سررســید مقرر از آنان درخواســت 
مشارکت مالی برای ساخت مسکن مورد نیازشان در کنار 

تسهیلات ارزان قیمت می شود.

معاون اول رئیس جمهوری ایران هشدار داد که کره جنوبی منابع ارزی ایران را بسرعت آزاد کند. »چانگ سیه کیون«، نخست وزیر کره جنوبی که به تهران سفر کرده است با اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهوری 
ایران، محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس و علی لاریجانی، رئیس پیشین مجلس دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش ایرنا جهانگیری پس از دیدار »چانگ سیه کیون« در کنفرانس خبری مشترک به سابقه روابط اقتصادی 
تاریخی تهران - سئول اشاره کرد و گفت:»سال آینده شصتمین سال برقراری روابط دیپلماتیک ایران و کره است. در طول این سال ها روابط از حجم بالایی برخوردار بوده است و شرکت های کره ای در بخش های 
مختلف اقتصادی ایران حضور داشتند به طوری که در سال ۲۰۱۲ حجم مبادلات دو کشور به ۱۷ میلیارد دلار رسید«. معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به اینکه دو کشور ایران و کره از زمینه های همکاری و مشارکت 
بســیار زیادی برخوردار هستند، گفت: ایران و کره جنوبی به عنوان دو کشور آسیایی در غرب و شرق آسیا نقش مکمل یکدیگر در زمینه اقتصادی دارند. متأسفانه در سه سال گذشته به دلیل پیروی کره جنوبی از 
تحریم های غیرقانونی امریکا علیه ایران که فاقد هرگونه مشروعیت بین المللی است، مناسبات دو کشور دچار رکود و کم تحرکی زیادی شده است. کاهش مناسبات دو کشور در حالی است که هیچ گونه تحریم 
بین المللی از جمله تحریم سازمان ملل علیه ایران وجود نداشته است. متأسفانه اقدام بانک های کره ای در مسدود کردن ۷میلیارد دلار منابع ارزی ایران که حاصل فروش قانونی و مشروع نفتی و میعانات گازی به این 
کشــور بوده، روابط دو کشور را دچار رکود جدی کرده است.  اقدام بانک های کره ای در مسدود نمودن منابع ارزی ایران در حالی است که ملت ایران به دلیل شرایط کرونایی و پیامدهای اقتصادی و بهداشتی آن 

بشدت به این منابع ارزی نیاز دارند و این اقدام کره ای ها دولت ایران را از منابع عمده ارزی خود برای خرید تجهیزات پزشکی، دارو و سایر نیازهای اساسی کشور محروم کرده است.

کرهجنوبی
منابعارزیایرانرا
بسرعتآزادکند

برخی کشورهای اروپایی خواستار امضای 
توافقنامه همکاری با ایران هستند

امیرعبداللهیان:دســتیار ویژه رئیــس مجلس در امور 
بین الملل گفت: مطلع شدم برخی سفرای اروپایی به وزارت 
امــور خارجــه مراجعه کرده و خواســتار امضای توافقنامه 
همــکاری نظیــر ســند ایران- چین شــده اند. حســین 
امیرعبداللهیان با اشاره به امضای سند راهبردی همکاری 
میان ایران و چین اظهار کرد: مطلع شــدم برخی ســفرای 
اروپایــی به وزارت امور خارجه مراجعه کردند و خواســتار 
امضای توافقنامه همکاری نظیر سند ایران- چین شدند و 
به آنها گفته شده است که اگر پیشنهاد یا سندی دارید که 
منافع مشترک و ملی ما را تأمین کند، حاضریم با شما هم 
وارد توافق شــویم. دســتیار ویژه رئیــس مجلس در امور 
بین الملل تاکید کرد: کســانی که با این مســاله مخالفت 
می کنند، امضای این ســند را بخشــی از اقتدار جمهوری 
اســلامی ایران می دانند و می خواهند با این اقتدار برخورد 
کنند. وی با بیان اینکه ســوال من از مخالفان این ســند و 
معاندین در خارج از کشــور این اســت که وقتی آقای بایدن 
اشــاره می کند من نگران هستم، اگر رابطه داشتن با چین، 
تأمین کننده منافع ملی ما نیســت، آن هم چینی که ما در 
یک قاره مشترک هستیم و همچون ایران یک کشور تمدنی 
و تاریخی است و در حوزه اقتصاد، هوافضا و خیلی حوزه های 
دیگر، حرف مهمی برای زدن دارد. اضافه کرد: اگر ارتباط با 
این کشــور و امضای یک ســند چشــم انداز ربع قرنی با این 
کشــور ایراد دارد، چرا در همین شــرایطی که آمریکا برای 
تضعیف چین تلاش می کند، حجم تبادل تجاری آمریکا و 

چین بیش از 650 میلیارد دلار است؟ 
 توضیح سردار جوانی 

در مورد ادعای تخلف سعید محمد
به دنبال واکنش های گســترده نسبت به مصاحبه سردار 
جوانی معاون سیاســی سپاه با خبرگزاری فارس درخصوص 
تخلفات سعید محمد، وی گفت: نظر به برداشت های نادرست 
و بعضا سوءاستفاده برخی رسانه های داخلی و خارجی از پاسخ 
اینجانــب به ســوال خبرگزاری فارس دربــاره فعالیت های 
انتخاباتی برادر پاســدار دکتر ســعید محمد، فرمانده سابق 
قــرارگاه ســازندگی حضــرت خاتم الانبیــا)ص( کــه در 
مســوولیت های گذشــته، زحمات ارزشمندی کشیده اند به 
آگاهی می رساند، همچنان که از متن مصاحبه برمی آید، تخلف 
مورد اشــاره، صرفا بروز رفتارهای انتخاباتی بوده که مغایر با 
مقررات جاری سپاه است. سردار جوانی در بخشی از گفت وگوی 
خود با خبرگزاری فارس گفته بود: »منفک کردن سعید محمد 
از مسوولیت فرماندهی قرارگاه سازندگی خاتم به دلیل همین 

تخلف و رعایت نکردن مقررات از سوی ایشان بوده است.«
نظر سخنگوی سپاه درمورد سخنان سردار جوانی

در همیــن حال به گزارش خبر آنلاین، ســردار رمضان 
شــریف سخنگوی ســپاه در گفت وگو با رویداد ۲4 درباره 
اظهارات ســردار جوانی علیه ســردار محمد گفت: هر کس 
می گویــد تخلــف بوده باید متقن و دقیق بگوید چه تخلفی 
بوده اســت. برداشــت یک معاون سپاه این بوده که تخلف 
صورت گرفته، اما نظر رسمی سپاه ممکن است این نباشد. 
شاید برداشت آقای جوانی این بوده؛ ممکن هم هست آقای 
جوانی اصل حرفش را تکذیب کند. وی در ادامه این گفت وگو 
گفــت: حــدود یک ماه قبل هم اعلام کردم که ســپاه هیچ 
کاندیدایی را تایید یا تخریب نمی کند و وظیفه خود را مطابق 
قوانین جاری کشــور انجام می دهــد. از جمله این وظایف 
دعــوت از مردم برای حضور حداکثری در انتخابات، کمک 
به برقراری امنیت در انتخابات و هر چیزی است که قانون 

به سپاه در انتخابات اجازه داده است. 

صادرات ۳ میلیارد دلار بنزین در سال ۹۹
طبق آمار های گمرک، در سال گذشته ۲/۹ میلیارد دلار 
بنزین فروخته شده که نسبت به مدت مشابه سال ۹۸ بالغ 
بر ۳5۸ درصد رشــد به لحاظ ارزش و 61۸ درصد رشــد به 
لحاظ وزنی مشاهده می شود. یعنی سال گذشته نسبت به 
سال ۹۸، ارزش صادرات 4/6 برابر و حجم صادرات 7/۲ برابر 
شــده اســت. سال ۹۹ بالغ بر 1۳/7 میلیارد دلار محصولات 
پتروشیمی صادرات شده است که در مقایسه با سال ۹۸ از 
لحاظ ارزش بالغ بر ۲۳ درصد افت کرده است. حجم صادرات 
محصولات پتروشــیمی در سال گذشته نسبت به سال ۹۸ 
هم حدود 1۳ درصد کاهش یافته اســت. ســال ۹۸ بیش از 

17/۸ میلیارد دلار از این محصولات صادر شده بود.

هفته نامه اقتصادی ایران
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اگر نگاه کارشناسی خریدار داشت در طوفان موج چهارم
 کرونای جهش یافته نمی افتادیم

وزیر بهداشت گفت: اگر انتظار تک صدایی 
از وزیر کارشناس این مملکت را در جهت حرف 
غیرکارشناســی داریــم، بدانید که این اتفاق 

نخواهد افتاد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سعید 
نمکی در شــصت و چهارمین کمیته امنیتی، 
اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری 
کرونا، اظهار داشت: در پیک قبلی بیماری کرونا 
بــا همراهی همه مردم و مســئولان مدیریت 
موفق کرونا در کشور آسیب دیده از تحریم ها 
خلق شد که این خیلی متفاوت از کشورهای 
برخوردار است. در آمریکا تا 6 ماه قبل فقط 11 
میلیــارد دلار برای مدیریــت کرونا در حوزه 
ســلامت خرج شده و در انگلیس ۲۲ میلیارد 
پوند. در حالی که ما هنوز مقدار قابل توجهی 
از یک میلیاردی که رهبر معظم انقلاب فرمودند 

را نگرفته ایم.
نمکی افزود: ما دوره ای را به شــدت خوب 
اداره کردیــم؛ بــه زیبایــی و با وســواس و با 
پیش بینی های درست و با یک اتاق کارشناسی 
بسیار سنجیده. من 14 ماه است که به یاد ندارم 
شبی را یک ساعت پیوسته خوابیده باشم و به 
یاد ندارم که یکی از معاونان و همکارانم یا یک 
رئیس دانشگاه یک روز مرخصی داشته باشند 
یا یک روز با خانواده هایشان یک ناهار خورده 
باشند. این یعنی 14 ماه پیاپی کار را رصد کردن 
و نفس گیــر کار کردن، اما متاســفانه برخی 
بی مهری هایی این عزیزان را کسل تر و خسته تر 
کرده است. وی ادامه داد: قبل از عید راه بسیار 
پرسرعتی را با وجود همه سختی ها رفتم. ما با 
دست های بسته اما با چشم های باز در اقیانوس 
پربلا شــنا کردیم و دستاوردهایمان مشخص 
بود. زمانی که برای ما مرگ هزار و۲00 در روز 
پیش بینــی کرده بودند، ما به مرگ دو رقمی 
رســیدیم. یک ماه و نیم ویروس جهش یافته 
در خوزستان می چرخید و ما مرگ ها را روی 
50 تا 60 مورد نگه داشــتیم. در حالی که این 
ویــروس اروپــا را به زانو درآورد و اروپا در برابر 

هجمه آن احساس عجز کرد.
وزیر بهداشت با بیان اینکه قرارم آن نیست 
کــه با مردم در پس پرده صحبت کنم و قرارم 
نیست که اعتماد مردم را به عنوان بزرگترین 
سرمایه اجتماعی حراج کنم، گفت: در زمینه 
حــرف غیرکارشناســی از محل مورد اعتماد 
کارشناسی مردم، اگر انتظار تک صدایی داریم، 
اشتباه است. ما حافظ جان مردم هستیم. من 
وزیر بهداشــت همه مردم ایران هســتم، من 

نمی توانم با سلامت مردم مصالحه کنم.
نمکی ادامه داد: ارزی که در ســال 1۳۹۹ 
دریافت کردم، یک میلیارد و ۲00 میلیون یورو 
کمتر از ســال آرام 1۳۹7 بود، اما آیا شما یک 
مــورد صف مرغ را در حوزه دارو دیدید؟ اصلا 
کسی پرسید، وزیر فلک زده بهداشت، تو چطور 
4 هــزار و 750 قلــم دارو را مدیریت کردی؟ 
چطور یک روز کارخانه های دارو سازی مملکت 
به دلیل کمبود ماده اولیه تعطیل نشد؟ چطور 
عمل های این مملکت 5 دقیقه به دلیل داروی 
بیهوشی لغو نشد که در تمام سایت های بیگانه 
به این مملکت بتازند؟ هیچ کس نپرسید تو چه 
کردی؟. هیچ کس از من نپرسید چه کردی که 
یک استنت برای بیمار قلبی در شرایط سخت 
تحریــم در اتاق های جراحی این مملکت کم 
نیاید، چطور اداره کردی و هم بیمار کرونایی و 
هم موتور ســوار تصادفی وکارگر از داربســت 
افتاده را اداره کردی و به او نگفتی که آی سی 
یو ندارم؟ چطور خوزستان را مدیریت کردی 
کــه هم ضربه مغــزی موتورســوارش را در 
 بیمارســتان بســتری کــردی و هــم بیمار 

کرونایی را؟
وی اظهارداشت: در این مملکت اتفاقی افتاد 
که اگر دقت می شــد و اگر نگاه کارشناســی 
خریدار داشت، ما در طوفانی به نام موج چهارم 
کرونــای جهش یافته نمی افتادیم. مکتوبات 
زیادی را دارم که جزو اسناد طبقه بندی شده 
است و بنا ندارم منتشر کنم.وزیر بهداشت ادامه 
داد: ما گفتیم که ویروســی با یک قابلیت به 

مراتب خشــن تر آمده اســت؛ به تمام رؤسای 
دانشگاه ها هم گفتم که خودتان را برای یکی 
از سهمگین ترین مبارزات تاریخ اپیدمی آماده 
کنید. من ۳۲ سال است که این موضوعات را 
در دانشگاه درس می دهم. ۳0 سال قبل در این 
مملکت اپیدمی جمع می کردم و ســرخک، 
ریشه کنی فلج اطفال، حذف کزاز و... را در این 
مملکت مدیریت کردم. نمکی افزود: در اپیدمی 
می گویند اگر در خوزستان پروانه ای پر زد، شما 
در خراســان جنوبی تا ۲4 ساعت بعد منتظر 
طوفانش باشید. اصلا در اپیدمی زرد و قرمز و 
نارنجی و آبی نداریم، ممکن است از نظر تعداد 
موارد طبقه بنــدی کنیم، اما مگر می توان به 
ویــروس جهش یافته گفت حق ندارد از یک 
نقطــه ویروس را بــه نقطه دیگری ببرد. اصلا 
چنیــن حقی ندارم. مدیریت اپیدمی یعنی ما 
بایــد دورتــر را ببینیم، نه امروز را. من در اتاق 
فرمان کشــور نشســته ام و وقتــی به عنوان 
کارشــناس حرفی می زنم به طور حتم یقین 

حساب و کتاب دارد.
11 اسفند ماه نوشتم که پروازهای 

خوزستان  باید لغو شود
وی اظهارداشــت: وقتی در 11 اسفند ماه 
1۳۹۹ نوشتم که پروازهای خوزستان باید لغو 
شــود، برای این اســت که می دانســتم بمب 
ویروس به اقصی نقاط کشور می رود. حتی اگر 
بهترین تست های دنیا را هم داشته باشم، ۲5 
درصد از موارد به عنوان منفی کاذب از دستمان 
در می رود. یعنی حتی اگر تمام دستورالعمل ها 
در چیدمان یک پرواز رعایت شود، حداقل ۲5 
درصد موارد از دست من در می رود و این بدان 
معناســت که ویروس به مشهد، بندرعباس، 

تهران و...می فرستیم.
گفتیم به ما وقت بدهید

وزیر بهداشت گفت: من مکتوب نوشتم دو 
راه دارید؛ یا یک برزیل بر گردن من بگذارید یا 
بــه من مهلــت دهید. ما گفتیم که به ما وقت 
دهید، مانند کاری که پارســال شــد و دو کار 
انجام دهیم؛ اول اینکه با بچه های طرح شهید 
ســلیمانی بتوانیم تا 1۸ فروردین شعله های 
کوچک بیماری را در منازل محله به محله پیدا 
و خاموش کنیم تا به هم نپیوندند وگفتیم که 
ما با جمعیت ســیال و غیر ساکن، نمی توانیم 
بیماری را کنترل کنیم. نمکی افزود: دوم گفتیم 
که ســفر در هر صورت عامل انتقال بیماری 
کروناســت و با ویــروس جهش یافته گرفتار 
می شــویم. نوشتم که تاب آوری مردم برای ما 
مهم اســت اما تاب آوری نظام سلامت مهم تر 
است. این بچه ها 14 ماه است که نفس گیر کار 
می کنند و دیگر بریده اند. در مازندران مدافعان 
سلامت تازه از پیک ویروس ووهان درآمدند و 
به دلیل این ســفرها به پیک ویروس جهش 

یافته انگلیسی افتادند.
 انتظار تک صدایی در جهت حرف 

غیرکارشناسی نداشته باشید
وی ادامه داد: اگر گفتم که ترکیه را ببندید، 
به این دلیل است که من می دانم آنجا ویروس 
غیر انگلیسی هم دارد می چرخد و نوشتم اگر 
مــن گرفتار ویروس های جهش یافته برزیلی، 
آفریقای جنوبی و هندی شوم، دیگر نمی توانیم 

کار را جمع کنیم. تمام این مکتوبات هست.
وی تاکید کرد: اگر انتظار تک صدایی از وزیر 
کارشــناس این مملکــت را در جهت حرف 
غیرکارشناســی داریــم، بدانید که این اتفاق 

نخواهــد افتــاد. این وزیر می توانــد برود اما 
نمی تواند حرف غیرکارشناســی را تایید کند. 
والله صندلی که رویش نشسته ام اگر خدمت 
به مردم نباشد، از آب بینی بزی که امیرالمومنین 
می گفــت، برایم کمتر اســت و اگر روی این 
صندلی نشسته ام برای عشق خدمت به مردم 

نشستم.
رهبر انقلاب هیچ وقت مرا تنها نگذاشت

وزیر بهداشت با اشاره به حمایت های رهبر 
معظم انقلاب از وزارت بهداشت گفت: شرمسار 
یک مرد بزرگ هســتم که هیچ وقت مرا تنها 
نگذاشــت. یک بار نشد که من گلایه و نامه ای 
بنویسم و بلافاصله جواب نگیرم. مدت ها پیش 
خدمت شان نوشتم این تصمیمات، قرارگاهی 
می خواهــد که اجــرا کند، رنجیده بودم و دل 
شکسســته بودم بلافاصله فرمودند که اولین 
جلسه را خودم می گذارم و بگویید نگران نباشد. 
جلسه گذاشتند و فرمودند که مصادیق را وزارت 
بهداشــت تعیین می کند و باید اجرا کنند. نه 
اینکه بگویند وزیر بهداشت هم عضوی از ستاد 
ملی است. این حرف یعنی چه؟ اصلا ستاد ملی 
بدون مصادیق کارشناسی وزارت بهداشت معنا 
ندارد. اصلا ما بیرون می آییم، سایرین تصمیم 
بگیرنــد و به ما ابــلاغ کنند. اینطور نمی توان 
مملکــت را اداره کــرد. مــا در دام یکــی از 
ســهمگین ترین اپیدمی هــای این مملکت 

افتادیم.
پول راه اندازی تخت به ما ندادند و 

کمکمان نکردند
نمکی با اشــاره به مشــکل تامین تخت در 
بیمارستان ها اظهارداشت: اکنون بحث تخت 
در بیمارســتان ها مطرح است. دیروز یکی از 
اقوام خودم در کاشــان 4۸ ساعت در اورژانس 
ماند و برای رفتن به آی سی یو تخت نداشت. 
در اراک و استان های مختلف تخت نداریم، اما 
این تیم غیرتمندانه تا آخر کرونا ایستاده است 

تا یک بیمار پشت درب بیمارستان ها نماند.
وی ادامه داد: مردم بدانند که ما و همکارانمان 
اگر در پیک قبلی ۲۲ هزار تخت پر شد، امروز 
۸0 هزار تخت آماده کردیم. ما در سال گذشته 
سه هزار تخت آی سی یو اضافه کردیم که پول 
هم به ما ندادند و این گلایه را داشــتم و دارم. 
قبل از عید نوشتم که به من کمک کنید. من 
1۳ هزار تخت آماده دارم، به من کمک کنید 
تا بتوانم این تخت ها را راه بیندازیم که اگر موج 
رســید، نمانیم، اما کمک نکردند. اخیرا آقای 
رئیس جمهور دستور دادند که کمک کنند اما 

این به این معنا نیست که ما نشستیم.
حرف کارشناسی را نشنیدند و کار را 

سخت کردند
وزیر بهداشــت گفت: حرف کارشناسی را 
نشنیدند کار را بر ما سخت کردند. بمب آلوده 
جابجا شد، آن هم با یک ویروس بسیار سرکش 
و نمی دانیم که آیا ویروس های سرکش تری هم 
در این وضعیت وارد شد یا خیر. آیا با ویروس 
برزیلی و آفریقای جنوبی و سوپر جهش یافته 
هندی هم دارم دســت و پنجه نرم می کنم یا 
خیر؟. همه همکارانم را بسیج کردم که این را 

ارزیابی کنم.
جزئیات واردات واکسن های کرونا به کشور
نمکی درباره تامین واکسن کرونا گفت: برای 
واکســن بیش از ســه هزار مکاتبه داریم. از 
اردیبهشــت ماه گذشته من با وزیر بهداشت 
روسیه صحبت کردم، با چین مذاکره کردیم، 

با کوبا لابی کردیم و من می دانستم که واکسن 
با توجه به ظرفیت تولید دنیا و با توجه به اینکه 
سرمایه داران اصلی و استعمارگران اصلی روی 
ایــن جریــان به عنوان یک جریان سیاســی 
افتاده اند، به راحتی نمی گذارند که واکسن به 
ســایر کشورها برسد. وی ادامه داد: اکنون ۸5 
درصد از واکسن دنیا را هفت کشور دارد مصرف 
می کند. حال ما دو راه داشــتیم؛ یکی اینکه 
همین راه را رویم و مذاکره و لابی کنیم و دوم 
اینکه به تولید داخلی برگردیم. یک روز خواهید 
دید که چه کســی محور این حرکت شد، چه 
کســی برکت، پاســتور و رازی را به این عرصه 
آورد که بیایید واکســن بسازید. حتی اگر این 
حقیر زیر خاک باشــد، این ها را خواهند گفت 
که چه کسی این دل به دریا زدگی را در کشور 
شــروع کرد. وزیر بهداشت گفت: پیش از عید 
قرار بود ما 4.5 میلیون دوز واکســن دریافت 
کنیم. دو میلیون دوز از روسیه و ۲.5 میلیون 
دوز از ســایرین. روس هــا به جای دو میلیون 
گفتنــد یــک میلیون و بعد یک میلیون را هم 
کردند 400 هزار دوز. خیلی هم تلاش کردیم. 
سفیر ما را در روسیه خدا حفظ کند که شبانه روز 
کار کرد. در عین حال هندی ها هم گفتند دو 
میلیون دوز به ما واکسن می دهند که بعد شد 
500 هــزار و پولش را پرداختیم اما 1۲5 هزار 
دوز را ارسال کردند و ۳75 هزار دوز در فرودگاه 
به دســتور دادستان هند، بلوکه شد و گفتند 
حتی یک واکسن هم نباید از هند خارج شود.

مسئولیت تهیه واکسن خارجی با 
قرارگاه عملیاتی مقابله با کروناست

نمکی افزود: قرار بود از کوواکس که پولش 
را داده بودیم برای ما سه میلیون و ۲00 هزار 
دوز واکسن بیاید که این تعداد شد یک میلیون 
و ۲00 هزار دوز واکســن، اما آن قدر تعلل که 
نهایتا توانســتیم چند روز قبل 700 هزار دوز 
دریافت کنیم. از چینی ها به جای دو میلیون 
هــم ۲00 هزار دوز دریافت کردیم. در نهایت 
توانســتیم واکسیناسیون یک میلیون و ۳00 
هــزار نفر جمعیت هدف را با ۲0 روز تعطیلی 
طبق قولی که دادیم، عملیاتی کنیم. از این به 
بعد هم شفافیت در عدد و رقم بیشتر می شود 
و تعداد واکسن که تزریق شده اعلام می شود.

وی ادامه داد: اما طبق مصوبه 5۲ ستاد ملی 
مسئولیت تهیه واکسن خارجی با قرارگاه است. 
من این را نمی گویم که مســئولیت را از دوش 
خودم بردارم اما بدانید که مصوبه 5۲ ستاد ملی 
اعلام می کند که مســئولیت تهیه واکســن 
خارجی با قرارگاه است و وزارت بهداشت باید 
فهرست بدهد. اما واقعااینطور نیست. اما اینطور 
نمی خواهیم همدیگر را بزنیم تا خدایی نکرده 
برادر من در وزارت کشور آسیب ببیند هر کس 
آســیب ببیند همه با هم و جمهوری اسلامی 

آسیب دیده است.
در بهار واکسن ایرانی روی میز جمهوری 

اسلامی ایران خواهد بود
وزیر بهداشت اظهارداشت: من یک چیز را 
از روز اول پذیرفتم که برخی هم مسخره کردند 
و آن هم تولید واکســن داخلی اســت و تا پای 
جانم هم پای آن ایستادم و در بهاری که قول 
دادم واکسن تولید داخل را روی میز جمهوری 

اسلامی ایران خواهیم گذاشت.
سیاسی کاری با کرونا ممنوع

نمکی با بیان اینکه در وضعیت کنونی باید 
دو اقــدام مهم را انجام دهیم، گفت: امروز اول 
اقدامــی کــه باید انجــام دهیــم، پرهیز از 
سیاســی کاری اســت تا در فتنه های کثیف 
سیاست بازی درگیر نشویم و ورود به سیاسی 
کاری کار ما نیست و من مطلقا نمی گذارم که 
تیمم وارد این بازی ها شود و اجازه ندهید که 
کســی بخواهد از کرونا و مــرگ مردم، برای 
خودش پوســتین سیاست دربیاورد. ما اجازه 
این کار را نمی دهیم. دوم اینکه اکنون باید تمام 
هــم و غم مــان را بگذاریم برای اینکه بیماری 
پشت در بیمارستان نماند. این موجی که من 
 ارزیابی می کنم، سهمگین تر از چیزی است که

 فکر کنیم.



تولید 130 هزار دستگاه خودرو بیشتر از سال گذشته
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو، از 
افزایش ســهم تولیدات متعلق به برند ایران 
خودرو در ســال1400 خبر داد و گفت: در 
صدد هستیم با تداوم روند طراحی و توسعه 
محصولات جدید، ســهم سایر برندها را در 
ســبد محصولات کاهش داده و ســهم برند 
ایــران خــودرو را از ۲7 درصد به 40 درصد 
افزایش دهیم. این عدد براســاس نقشه راه 
ترسیم شده، در سال های آینده به ۸0 درصد 

خواهد رسید.
تولید 1۳0 هزار دســتگاه خودرو بیشتر 
از ســال گذشته/ کراس اوور جدید به زودی 

رونمایی می شود
ایکوپرس- فرشــاد مقیمی در نشست با 
رییــس پلیس امنیت اقتصادی ناجا، ضمن 
قدردانی از پشتیبانی های این نهاد از صنعت 
خودروی کشــور، با بیان این که سال ۹۹ را 
با افزایش ۳5 درصدی تولیدخودرو سواری 
و رشــد67 درصــدی تولیــد خودروهای 
ســنگین و نیمه سنگین نسبت به سال ۹۸ 
در کنار ارتقای پنج محصول فعلی و به تولید 
رساندن محصول جدید تارا به پایان بردیم، 
گفت: رشد تولید محقق شده با تولید بیش 
از ۹۹ درصد از محصولات به صورت داخلی 
و ســهم کم تر از یــک درصدی خودروهای 
مونتاژی رقم خورده است که حاصل تلاش 
کارگران و جهادگران تولید در ایران خودرو 
و شــرکت های قطعه ساز و تامین کننده در 

شرایط تحریم و کرونا بوده است.
وی تصریح کرد: صنعت خودروی کشور 
۲0 درصد رشــد را در ســال گذشته تجربه 
کرده که سهم ایران خودرو در این میان ۸۳ 

درصد بوده است.
مقیمی با اعلام این که تعداد تولید امسال 
1۳0 هزار دســتگاه خودرو بیشــتر از سال 
گذشــته خواهد بود، گفت: نزدیک به 1۸0 

هــزار خودرو از تولیدات امســال، متعلق به 
محصــولات جدیــد خواهد بــود؛ کیفیت 
محصــولات و خدمات را به ســطح انتظار و 
شایســتگی مــردم ایران خواهیم رســاند.  
مدیرعامــل گروه صنعتــی ایران خودرو، از 
رونمایی کــراس اوور ایران خودرو در آینده 
نزدیــک خبــر داد و گفت: طبق نقشــه راه 
ایران خودرو، هر ســال یک محصول جدید 
وارد بــازار خواهیم کرد. پروژه های توســعه 
موتور و قوای محرکه نیز به موازات توســعه 
محصــول در دســتور کار ایران خودرو قرار 

دارد.
وی با بیان این که در حوزه ارتقای کیفیت 
محصولات توانستیم نخستین خودروی پنج 
ستاره تمام ایرانی را در سبد محصولات خود 
قرار دهیم؛ گفت: در حال حاضر بخش عمده 
محصولات ایران خودرو دارای چهار ســتاره 
کیفی هســتند. در سال گذشته توانستیم با 
کاهــش ۸0 درصدی، تعداد تعهدات معوق 
را از 111 هزار دستگاه در انتهای سال ۹۸، 
بــه ۲1 هزار دســتگاه در پایان ســال ۹۹ 

برسانیم.
وی تصریح کرد: در حال حاضر این عدد 

به 15 هزار دستگاه رسیده و تا پایان فروردین 
ماه نیز به عددی کم تر از 10 هزار دســتگاه 
خواهد رســید. مدیرعامل گــروه صنعتی 
ایران خودرو، از کاهش هزینه حدود ۲۲ هزار 
میلیــارد ریالی ناشــی از اجرای پروژه های 
کاهش هزینه در ســال گذشــته خبر داد و 
تاکید کرد:  این روند در ســال جاری نیز با 
هدف کاهش بهای تمام شــده تولید ادامه 
خواهد داشــت. مقیمی رشــد ۳5 درصدی 
تیــراژ تولید و تغییــر در ترکیب تولیدات و 
تعمیق ســاخت داخل را عامل اصلی حفظ 
نیروی کار و اضافه شدن 150 هزار نفر نیروی 
جدیــد بــه شــبکه تامین و قطعه ســازان 
ایران خودرو دانست و تصریح کرد:  با کاهش 
قابــل توجه ســهم خودرو هــای مونتاژی 
توانســتیم ضمــن حفظ اشــتغال موجود، 
نیروی کار جدید را نیز به این شــبکه اضافه 
کنیم. در ســال گذشــته سهم خودروهای 
مونتاژی به کم تر از یک درصد کاهش یافته 
اســت؛ در سال ۹7بالغ بر، 1۳ درصد تولید 

به خودروهای مونتاژی اختصاص داشت.
مقیمی با اشــاره به فعالیت های صورت 
گرفتــه در تعطیلات نوروز و فعالیت خطوط 

تکمیــل کاری  و  قطعه ســازان  تولیــد 
ایران خودرو، تصریح کرد: با اقدامات ســال 
گذشــته و به ویژه در پایان ســال، ۲۳ هزار و 
۸00 دســتگاه  خودرو در تعطیلات نوروزی 
با همکاری ســازندگان و تامین کنندگان به 
مشــتریان تحویل شــده که تاثیر زیادی در 
ایجاد آرامش در بازار داشــته اســت. وی در 
ادامه به احیای خط تولید اتوبوس اشاره کرد 
و گفت: ایران خودرو دیزل در ســال گذشته 
ســه هزار و 700 دســتگاه انواع خودروی 
ســنگین و نیمه سنگین را به تولید رساند و 
به این ترتیب رکورد تولید ده ساله اخیر خود 
را پشــت سر گذاشــت که ۳۳ درصد از این 
میــزان به محصولات مونتــاژی اختصاص 
داشــته اســت. در ســال ۹۸ خودروهای 
مونتاژی ســهم 67 درصــدی در تولیدات 

ایران خودرو دیزل داشته است.
مدیرعامل گــروه صنعتی ایران خودرو، 
طراحــی و تولید کامیــون 6 در 6 دیزلی با 
کاربری هــای خاص، آتش نشــانی و امداد و 
نجات را از دستاوردهای سال گذشته عنوان 
کــرد و گفت: تاکنــون این کامیون از منابع 
خارجی تامین شــده اســت؛ در نیمه اول 
امســال ظرفیت تولید ۲00 دســتگاه از این 
کامیــون وجود دارد که این ظرفیت تا پایان 
سال به 600 دستگاه قابل افزایش است. وی 
آغاز تولید انبوه اتوبوس آمبولانس را یکی از 
دســتاوردهای مهم ســال گذشته خواند و 
گفت:  تولید داخلی این محصول، صرفه جویی 
ارزی بالایــی را ایجاد کرده اســت. مقیمی 
ضمن تاکید بر رعایت حقوق شهروندی برای 
تمامی مشــتریان ایران خودرو گفت: برنامه 
امســال این است که هیچ گونه تعهد معوقی 
نداشــته باشیم و برخی خودروها مانند تارا 
را پیش از فرا رسیدن موعد تحویل، به دست 

مشتریان برسانیم.
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راه اندازی دوباره تولید در ۱۵۰۰ واحد

 معاون وزیر صمت گفت: در ســال گذشــته موفق 
شدیم 1500 واحد تولیدی متوقف را مجدد به چرخه 
تولیــد بازگردانیم.مهــدی صادقی نیارکــی در اولین 
نشست شورای مدیران معاونت امور صنایع گفت: بخش 
صنعتی کشور در سال گذشته نوسانات بسیاری را پشت 
ســر گذاشــت و به رغــم همه تلاطم هــا، صنعتگران 
ایســتادگی کرده و شــاهد تعطیلی واحدهای صنعتی 
نبودیم و موفق شــدیم 1500 واحد تولیدی متوقف را 
مجــدد به چرخه تولیــد بازگردانیم.معاون امور صنایع 
وزارت صمــت در ادامه با مرور شــاخص های صنعتی 
کشور، به رشد 40 درصدی جوازهای تاسیس در سال 
گذشــته اشــاره و خاطرنشــان کرد: تعداد جوازهای 
تاســیس در ســال ۹۹ به بیش از ۳6 هزار فقره افزایش 
یافته و این نشان از ترغیب مردم به سرمایه گذاری در 
بخــش مولــد کشــور دارد.وی همچنین از رشــد ۲۳ 
درصدی اشتغال صنعتی در کشور خبر داد و افزود: در 
سال گذشته حدود 6 هزار و 500 واحد صنعتی به بهره 
برداری رســیده که این میزان برای بیش از 1۲1 هزار 
نفر اشتغال ایجاد کرده است.وی همچنین از رشد ۸5 
درصدی واگذاری اراضی صنعتی به متقاضیان خبر داد 
و گفت: در ســال گذشــته بیش از 4 هزار و 500 هکتار 
اراضی صنعتی جهت سرمایه گذاری در بخش تولیدی 
به متقاضیان واگذار شده است.صادقی نیارکی در ادامه 
با اشــاره به رهنمودهای مقام معظم رهبری در ســال 
جاری تصریح کرد: در ســالی که از ســوی مقام معظم 
رهبری به بخش تولید اختصاص یافته است، جهت گیری 
همه ارکان حاکمیت و دستگاه های اجرایی باید به سمت 
حمایت از فعالین صنعتی و معدنی کشور با دو رویکرد 
پشتیبانی و مانع زدایی باشد.معاون امور صنایع وزارت 
صمت با تاکید بر لزوم تدوین شــاخص های کمی برای 
تحقق اقدامات دســتگاه ها و نهادها در تحقق منویات 
مقام معظم رهبری افزود: همه ارکان نظام برای تحقق 
مطالبات مقام معظم رهبری باید با اتخاذ سیاست های 
حمایتی و کاهش بوروکراسی مسیر را برای صنعتگران 
همــوار کنند.صادقی نیارکی تصریح کرد: در شــرایط 
کنونی برای تســریع در تســهیل فرآیند توسعه بخش 
صنعتی کشــور، می تواند کار مطالعاتی و پژوهشــی در 
ســطح کلان کشور صورت گیرد تا با شناسایی قواعد و 
مقرراتی که مانع توســعه بخش مولد تلقی می شــود، 

فضای کسب و کار برای صاحبان صنایع بهبود یابد.
وی حمایت از توســعه ســاخت داخــل در صنایع 
راهبردی را از جمله سیاست های حمایتی و پشتیبانی 
از بخــش تولید برشــمرد و گفــت: برای صنایعی که به 
تازگی در کشــور داخلی سازی شده اند باید تمهیداتی 
در نظر گرفته شــود و یک دوره حداقل ســه ساله مورد 
حمایــت کامل قرار گیرنــد و با اعمال محدودیت های 
وارداتی، بستر را برای تقویت و توانمندسازی این صنایع 

طی سه سال فراهم کرد./ مهر

اولین واکسن ایرانی کرونا ۴۰ روز دیگر 
در اختیار مردم قرار خواهد گرفت

معاون کل وزیر بهداشت گفت: اولین واکسن ایرانی 
کرونا از 40 روز دیگر و واکسن دوم با تولید ماهانه هشت 
تا 10 میلیون دوز از حدود 70 روز دیگر در دســترس 

مردم قرار می گیرد.
 ایــرج حریرچــی در دیدار با معاون وزیر امور خارجه 
مالزی در ستاد وزارت بهداشت با اشاره به اهمیت مالزی 
در سیاســت خارجی جمهوری اســلامی ایران به لزوم 
تداوم ارتباط و رایزنی میان مقامات دو کشور و توسعه 
روابــط فی مابیــن در زمینه های سیاســی، فرهنگی 

اقتصادی، تجاری و بهداشتی و درمانی تاکید کرد.
حریرچی با اشــاره به اینکه ما در ســاخت ۹ واکسن 
پیشرفت های بسیار خوبی داشتیم که چهار واکسن در 
چند ماه آینده به بهره برداری و استفاده وسیع در کشور 
خواهد رسید، افزود: واکسن اول ما از 40 روز دیگر در 
اختیار مردم قرار خواهد گرفت؛ واکسن دوم که برمبنای 
ویروس ضعیف و کشته شده است با تعداد ماهانه ۸ الی 
10 میلیون دوز از حدود 70 روز دیگر در دسترس مردم 

قرار می گیرد./ تسنیم

درخواست وزیر صنعت برای 
واگذاری سهام دولت در ایران خودرو

وزیــر صنعت، معدن و تجــارت در نامه ای به رئیس 
جمهوری خواســتار واگذاری باقیمانده سهام دولت در 

ایران خودرو شد.
بــه گــزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی وزارت 
صمت، علیرضا رزم حســینی در نامه ای به دکترحسن 
روحانی با تاکید بر تاثیر تحریم ها بر کاهش تولید خودرو 
و افزایــش هزینه هــای تولید در این صنعت عنوان کرد 
که اداره شرکت های خودروساز توسط سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران و تامین نظر حاکمیت در حفظ 
قیمت بازار و ثبات آن باعث تحمیل زیان های هنگفت 
به شــرکت های خودروســاز شده اســت که واگذاری 
باقیمانده سهام دولت در گروه خودروسازی باعث سلب 

این مکانیزم تنظیم بازار خواهد شد.
وی در ایــن نامــه از رئیس جمهوری خواســته تا با 
واگذاری باقیمانده سهام دولت در ایران خودرو موافقت 
کند. قرار بود سال 1۳۹۹ باقیمانده سهام دولت در دو 
خودروسازی ایران خودرو و سایپا و شرکت های فولاد 
مبارکه و صنایع ملی مس ایران در قالب صندوق فلزات 
و خودرو یا داراسوم واگذار شود که به دلیل ریزش بازار 

بورس، این کار انجام نشد.

 حل مساله قیمت خودرو
 با عرضه در بورس کالا

مصطفی طاهری عضو کمیســیون صنایع و معادن 
مجلــس بــا بیان اینکه »میــزان تقاضای بازار خودرو 
متناســب با نیاز واقعی بازار نیســت«، گفت: با عرضه 
خودرو از طریق بورس کالا اختلاف قیمتی را به حداقل 
یا صفر می رســانیم، مشکلی که در بازار خودرو وجود 
دارد در بحث عرضه و تقاضا اســت، در حال حاضر به 
دلیل اختلاف قیمتی که وجود دارد نیاز بازار بیشــتر 
از نیاز واقعی کشــور است،دو راهکار برای این موضوع 
وجود دارد، در این شرایط یا باید تولید به حدی افزایش 
یابد که به همه این تقاضاها پاســخگو باشــد یا اینکه 
تقاضاهــای بــازار را واقعی تــر کنیم و کالا به دســت 
مصرف کننده واقعی برســد، پیشــنهاد ما این است که 
در شرایطی که اختلاف قیمت به حد مشخصی رسید 
و نیــاز بــازار افزایش یافت، فروش کالا از طریق بورس 

کالا انجام شود.
در این روش قیمت پایه خودرو تعیین می شــود و 
فروش آن طبق فرمولی خواهد بود که بر اســاس نیاز 
خانوار باشد که در آن صورت اختلاف قیمت به حداقل 
یا به صفر می رسد و در نتیجه آن تقاضا متعادل می شود 
و کالا با قیمتی که کارخانه عرضه می کند به دســت 
مشــتری می رســد، در این روش برای فروش زودتر از 
۳ ســال نیز حدود ۳0 درصد قیمت خودرو مالیات در 
نظر گرفته شــده اســت و امکان فروش وجود ندارد و 
خودرویی که به قیمت بازار خریداری شده باشد عملا 
تقاضا را کاهش خواهد داد، بر این اساس ممکن است 
در اوایل کار رقابت در بازار ایجاد شــود  ولی به مرور 
به ثبات خواهیم رسید. وی با اشاره به مبلغ مابه  التفاوت 
ایجاد شده، گفت: دو بحث در این زمینه مطرح است، 
موضوع نخســت این اســت که این اختلاف قیمتی به 
دولت پرداخت شــود و در امــور مرتبط نظیر حمل و 
نقــل عمومــی یا کمک به تولیدکننده هزینه شــود یا 
اینکه اگر اختلاف بسیار کاهش یابد این مبلغ به تولید 
کننده تعلق یابد. این نماینده با بیان اینکه خودروسازان 
نیز با این طرح موافق هســتند عنوان کرد: این طرح 
به صحن علنی مجلس ارســال شــده و بعد از بررسی با 
طــی مراحل و تایید شــورای نگهبــان به مرحله اجرا 
خواهد رســید. ظرفیت انجــام این کار در بورس کالا 
وجود ندارد، اما متخصصان بورس کالا اعلام کرده اند 
که امکان انجام این کار را دارند و اگر نیاز باشد ظرفیت 
آن را ایجــاد می کننــد. شــورای رقابت در اجرای این 
طرح حضور دارد و کف عرضه در نظر گرفته می شــود 
و جــای هیــچ کوتاهی و ورود واســطه به بازار وجود 

ندارد./ تسنیم

شرکت توسعه قوای محرکه تیوان فعالیت رسمی خود 
را با تولید پیشرانه های کم مصرف آغاز کرد. این مراسم 
با حضور برخی مقامات دولتی همراه بود و رییس جمهور 
هم به صورت مجازی فرمان افتتاح خط تولید موتورهای 
تیوان را اعلام نمود. پیشــرانه جدید ســه ســیلندر و کم 
مصرف تیوان برای محصولات خانواده   SP100  سایپا 
در نظر گرفته شده و در حال حاضر تولید اولیه آن شروع 
شــده اســت. به گزارش سایپانیوز به نقل از پایگاه خبری 
اســب بخار ، شــرکت توسعه قوای محرکه تیوان از سال 
1۳۹۲ فعالیت خود را آغاز کرد و در این میان شــرکت 
هایی چون  AVL اتریش و گروه خودروســازی ســایپا با 
همکاری معاونت علم و فناوری نهاد ریاســت جمهوری، 
با مشارکت خود اقداماتی را برای آغاز تولید پیشرانه های 
کم مصرف در ایران انجام دادند. در نهایت در اواخر دولت 
یازدهم نمونه اولیه پیشــرانه سه سیلندر تیوان با حضور 
مدیران ارشد این شرکت خصوصی، مدیران سایپا، وزیر 
صمت و رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست رونمایی 
شد. اما آغاز تحریم ها برخی چالش ها را برای تولید این 
پیشــرانه در کشــور ایجاد کرد و در نهایت پس از ماه ها، 
این امکان فراهم شــد تــا مجهزترین و به روزترین خط 
تولید قوای محرکه در شــهرک کاســپین استان قزوین 

شروع به کار کند.
در مراســم افتتاح کارخانه تیوان مدیران این شرکت 
دانــش بنیــان و خصوصــی در حضور مدیران ســایپا و 
مگاموتور، خبر نصب پیشرانه سه سیلندر توربو شارژر را 
بــرای خانــواده محصــولات SP100 اعــلام کردند. 

مدیرعامل شــرکت تیــوان در توضیحات خود به رییس 
جمهور اعلام کرد که این موتور سه سیلندر و توربوشارژر 
در گام نخســت بر روی ســایپا آریا در جایگاه یک کراس 
اوور شــهری نصب خواهد شــد و در حال حاضر فرایند 
جانمایی و تطبیق این پیشــرانه با خانواده SP100 در 

دست انجام است.
 موتور و پیشرانه یک لیتری

 سه سیلندر توربو تیوان
رییــس جمهــور در صحبت های خود پیرامون افتتاح 
خط تولید شــرکت تیوان، این پیشــرانه و مهندسی آن را 
تحسین کرد و حضور آن در محصولات سایپا از جمله آریا 
را گامی مثبت برای رشد و توسعه صنعت خودرو دانست 
و این اقدام را تحســین نمود. همچنین گفته می شــود که 
در سال 1401 این پیشرانه سه سیلندر بر روی برخی تیپ 
های شاهین و آریا نصب می شود و به عبارت ساده تر این 
خودروهــای ملــی با به روزترین فناوری موجود در زمینه 

قوای محرکه راهی جاده های کشور خواهند شد.

مشخصات اولیه پیشرانه یک لیتری و سه 
سیلندر تیوان برای خانواده SP100 سایپا :

پیشــرانه جدید شــاهین و آریا که در کارخانه تیوان 
ســاخته می شــود، ۹۹۹ سی سی حجم دارد و با آرایش 
۳ سیلندر خطی و 1۲ سوپاپ در مدار تولید قرار گرفته 
اســت. این پیشــرانه آلومینیومی به فناوری هایی چون 
زمــان بندی متغییر دوگانه ســوپاپ هــا، پمپ روغن 
متغییر، بالانســر، پاشش سوخت مستقیم، توربوشارژر، 
نسل جدید خنک کاری و… مجهز است و می توان به 
صورت اســتاندارد 14۳ اســب بخار را با گشتاور ۲۲۲ 
نیوتــن متر تولید کند. همچنین اســتاندارد آلایندگی 
پیشرانه تیوان برای خانواده SP100 سایپا از نوع یورو 
6 است و در هر کیلومتر تنها ۹0 گرم دی اکسید کربن 
تولید می نماید. این پیشرانه بر روی خودروهایی چون 
شاهین و آریا )محصولاتی با جرم خالص کمتر از 1۳00 
کیلوگرم( مصرف سوخت بهینه 5 لیتر به ازای هر 100 

کیلومتر را دارد.

رییس جمهور پیشرانه جدید خانواده SP100 سایپا را تحسین کرد

تولید خودروی برقی با فناوری جدید

 یک شــرکت نوپای فناوری در ایسلند از برنامه ریزی 
برای تولید خودروی برقی پیشرفته ای خبر داده که بدنه 

آن به عنوان باتری عمل می کند.
به گزارش انگجت، در سال ۲01۹ شرکت نانوفناوری 
نانوم قایقی ســاخت که »ماگنی« نام داشــت و باتری آن 

پوســته ای از جنس فیبر کربن بود که بر روی بدنه آن 
نصب شــده بود. ســلول های باتری یادشده قادر به تولید 
500 کیلووات ساعت برق بود که در مقایسه با باتری های 
خودروی مدل اس تســلا کــه می توانند 100 کیلووات 
ســاعت برق تولید کنند، رقم قابل ملاحظه ای محسوب 

می شود.
اســتفاده از فناوری نانو برای تولید این نوع باتری ها 
وزن و قیمــت تمام شــده تولیــد باتری های مذکور را به 
میــزان قابل ملاحظه ای کاهش می دهد. این باتری ها در 
مقایســه با باتری های لیتیومی بهره وری بیشــتری نیز 
دارند. شــرکت نانوم قصد دارد فناوری یادشــده را برای 
تولید خودروهایی که باتری بدنه آنها را تشکیل می دهد، 
بــه کار بگیرد. افزایش جریان برق در چنین باتری هایی 
استهلاک آنها را در درازمدت کاهش و عمر مفیدشان را 
نیز افزایش می دهد. این باتری ها برای 50 هزار بار شارژ 

قابل اســتفاده هســتند و لذا می توانند تا 1۳7 سال عمر 
کنند. فناوری مورد اســتفاده در این باتری ها مشــابه با 
باتری های نیکل – آهن است که عمر مفید زیادی دارند. 
شــرکت نانوم صفحات ســنگین آهن و نیکل را از این 
باتری ها حذف و نانوذرات آهن و نیکل را جایگزین کرده 
اســت. این نانوذرات حرکت یون های لیتیوم از الکترود 
منفی یا آند به ســمت الکترود مثبت یا کاتد را تســهیل 

می کنند.
ایــن باتری هــا علاوه بر ســطح خودروها در ســطح 
گوشــی ها و لپ تاپ ها هم قابل نصب و استفاده هستند و 
ظرفیت آنها 50 درصد بیشتر از باتری های 100 تا ۲00 
کیلووات ســاعتی مورد اســتفاده در خودروهای برقی 
امروزی است. نانوم مذاکراتی را برای تولید خودروهایی 
با چنین باتری هایی آغاز کرده، ولی اطلاعات بیشــتری 

در این زمینه منتشر نکرده است./مهر 

خودرو- حمل و نقل 4
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

سیدجواد حسینی کیا عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس  گفت: شورای رقابت باید به جای افزایش قیمت خودرو، هزینه های خودروسازان را در اتاق شیشه ای در معرض دید مردم قرار دهد تا 
جامعه از قیمت واقعی خودرو، آگاه شود. وی درباره اظهارات رئیس شورای رقابت مبنی بر اینکه اگر خودرو با قیمت اعلام شده نمی ارزد، آن را نخرید، گفت: شورای رقابت به موضوع مشتری مداری 
توجهی نداشته و در تلاش است قیمت ها را سلیقه ای تعیین کند. نرخ ارز و قیمت مواد اولیه در سال جدید افزایش نیافته، از سوی دیگر بازار خودرو در ماه های انتهایی سال گذشته و ابتدای امسال 
آرامش داشته، بنابراین شورای رقابت به جای اینکه قیمت خودرو را افزایش دهد باید درصدد تزریق آرامش بیشتر به بازار و کاهش بهای چهارچرخ ها باشد.و کمیسیون صنایع و معادن مجلس افزایش 
قیمت خودرو را بررسی می کند، شورای رقابت باید به جای افزایش قیمت، اعتمادسازی کند، به گونه ای که هزینه های خودروسازان را در اتاق شیشه ای در معرض دید مردم قرار دهد تا جامعه از 
قیمت واقعی آگاه شود. خودروسازان ادعا می کنند بیشتر قطعات مورد نیاز تولید، بومی سازی شده، بنابراین تولید خودرو به واردات - که ارزبری دارد - متکی نیست. از سوی دیگر بهای مواد اولیه 
داخلی نیز رشدی نداشته، بنابراین افزایش قیمت توجیهی ندارد. وی انحصار صنعت خودروسازی در کشور را دلیل نابسامانی بازار خودرو دانست و ادامه داد: از آنجا که صنعت خودرو در انحصار 
خودروسازان است، این شرکت ها محصولات تولیدی خود را با قیمت های سلیقه ای به بازار عرضه می کنند و با این رویه نه تنها کیفیت ارتقا نمی یابد، بلکه قیمت ها نیز نزولی نخواهد شد./ خانه ملت 
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تهیه لوایح مختلف اقدامی حمایتی در 
زمینه مدیریت شهری و روستایی است

مهدی جمالی نژاد  معاون عمران و توسعه امور شهری 
و روســتایی وزیر کشــور گفت: یکی از اقدامات حمایتی 
وزارت کشــور و ســازمان شــهرداری ها و دهیاری ها از 
مدیریت شهری و روستایی کشور، تهیه لوایح، آیین نامه ها 

و انعقاد تفاهم نامه های مشترک با دستگاه ها است.
وی در مورد سرانجام لوایح تقدیمی به دولت و مجلس 
شورای اسلامی در بحث مدیریت شهری و روستایی افزود: 
قانــون ســاماندهی مدیریت پســماند عــادی با اولویت 
مشارکت بخش غیر دولتی در مجلس تصویب و ابلاغ شد 
که اقدام خوبی در زمینه مشارکت بخش خصوصی در این 
حوزه است و لایحه اصلاح و الحاق موادی به ماده واحده 
قانون تأسیس دهیاری های خودکفا در روستاهای کشور 
بــه تازگــی در هیات وزیران تصویب و برای ســیر مراحل 

تصویب به مجلس ارسال شد.
برای تقویت بنیه مالی شهرداری ها و تامین درآمدهای 
پایــدار، لایحــه درآمد پایــدار و هزینه شــهرداری ها و 
دهیاری هــا و لایحــه اصلاح قانون مالیات بر ارزش افزوده 
تهیه و به مجلس  ارســال شــده که در حال رفع اشکالات 
شــورای نگهبان در مجلس شــورای اسلامی است. لایحه 
قانون تشــکیلات، وظایف و انتخابات شوراهای اسلامی و 
انتخابات شهرداران تهیه و تقدیم هیات دولت شده، تهیه 
و اصلاح لایحه مدیریت شهری بر اساس بررسی تطبیقی 
با طرح مطروحه در مجلس با عنوان »طرح جامع مدیریت 
شهری« نیز در دست اقدام است، همچنین لایحه مدیریت 
یکپارچــه ایمنــی شــهر و روســتا در حال بررســی در 
کمیسیون های دولت است. لایحه اصلاح ماده 100 قانون 
شهرداری ها تقدیم هیات دولت شده و لایحه اصلاح قانون 
اداری و استخدامی کارکنان شهرداری های سراسر کشور 
در حال بررسی در مجلس شورای اسلامی است. مدیریت 
یکپارچه شــهری یکی از بحث هایی که ســال هاست در 
دست پیگیری است، اما محقق نشده که داستان طولانی 
و مفصلی دارد، در برنامه های ســوم، چهارم و پنجم این 
موضوع مطرح شــد، اما عملیاتی نشــد و نهایت در برنامه 
پنجم عنوان آن تغییر کرد و به مدیریت هماهنگ شهری 
تغییر این موضوع به دو دلیل مقاومت دستگاه های اجرایی 
در واگذاری وظایف و نبود بستر لازم در مدیریت شهری، 
تاکنون محقق نشده است. رییس سازمان شهرداری ها و 
دهیاری ها  با بیان اینکه در برنامه ششــم نیز این موضوع 
دنبال شــد و ســازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
نیز در این موضوع تلاش بسیاری کرد، گفت: با همکاری 
مجلس طرحی آماده شــده بود که با درخواســت ما مقرر 
شد به لایحه تبدیل شود تا بیشتر مورد استقبال دستگاه 
های اجرایی قرار گیرد. نهایتا مقرر شد این لایحه به صورت 
یکپارچــه تنظیــم و به دولت و مجلس ارســال شــود و 
امیدواریم تا پایان دولت شــاهد بررسی این لایحه باشیم. 
5۹5 فقره بخشنامه ها، دستورالعمل ها و آیین نامه ها و 
تفاهم نامه های در راستای ایجاد وحدت رویه، انسجام و 
انتظام بخشــی امور شــهرداری ها، دهیاری ها و شوراها از 
سوی حوزه عمرانی وزارت کشور و سازمان شهرداری ها 

و دهیاری های کشور  تهیه و ابلاغ شده است.

افزایش مستمری بازنشستگان و مستمری بگیران 
سازمان تأمین اجتماعی در سال ۱۴۰۰

 هیأت وزیران در جلســه دیروز به ریاســت دکتر روحانی 
رئیس جمهوری با پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مبنی بر افزایش مســتمری بازنشستگان و مستمری بگیران 
ســازمان تأمیــن اجتماعــی در ســال 1400 و مرحله دوم 

متناسب سازی حقوق مستمری بگیران موافقت کرد.
در این جلسه مصوب شد از ابتدای فروردین ماه سال جاری، 
کلیه مســتمری های بازنشســتگی، از کارافتادگی و مجموع 
مستمری بازماندگان مشمولین قانون تأمین اجتماعی که تا 
پایان سال 1۳۹۹ برقرار شده است، براساس مصوبه شورای 
عالــی کار بــرای دریافت کننــدگان حداقل مســتمری، از 
کارافتادگی جزئی و سایر افرادی که مستمری آنان به نسبت 
ســنوات پرداخت حق بیمه برقرار شــده به میزان ۳۹ درصد 

مستمری آنان در پایان اسفند ماه 1۳۹۹ افزایش یابد.
برای سایر سطوح بالاتر از حداقل مستمری نیز به میزان 
۲6 درصد مستمری آنان در پایان اسفند ماه 1۳۹۹ به علاوه 
مبلغ ثابت ۲ میلیون و 4۸۳ هزار و 550 ریال افزایش می یابد.

همچنین به منظور ترمیم بخشــی از متناسب سازی مرحله 
دوم حقوق مستمری بگیران و در اجرای دادنامه هیأت عمومی 
دیــوان عدالــت اداری، مبلغ عائله منــدی و حق اولاد کلیه 
مســتمری بگیــران واجد شــرایط، همانند بازنشســتگان 
دســتگاه های اجرایی وفق بند )4( ماده )6۸( قانون مدیریت 

خدمات کشوری تأمین و پرداخت می گرد

 صنعت، معدن
 وتجارت
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تسریع تضعیف رژیم تحریم

مهدی طغیانی،  سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفت: این روزها امضای ســند همکاری ۲5 ســاله ایران و 
چین به یکی از مهم ترین موضوع های مورد بحث با قابلیت 
تجزیــه و تحلیــل فراوان تبدیل شــده اســت؛ در میان 
انتقادهایی که در فضای مجازی و از سوی مخالفان مطرح 
می شــود نباید از تأثیرات مثبتی که این ســند بر اقتصاد 

کشورمان خواهد گذاشت بگذریم.
مسأله نخست که در امضای این نوع سندهای همکاری 
وجــود دارد و از آن می تــوان به اثر غیرمســتقیم یاد کرد؛ 
تضعیف رژیم تحریم علیه ایران است. این اسناد ولو اینکه 
جنبه حقوقی هم پیدا نکرده و در حد همین سند سیاسی 
باقــی بماند می تواند صف آرایی علیه جمهوری اســلامی 
ایران را که با اجرایی کردن تحریم ها اتفاق افتاده بشکند 
و به تبع همین رویداد تجارت ما با سایر کشورها تسهیل 
خواهد شــد. مورد دوم که از آن به عنوان اثر مســتقیم نام 
می بریم ارتقای ســرمایه گذاری در ایران است، اقدامی که 
سال هاســت به دلیل وجــود تحریم ها اتفاق نیفتاده  یا به 
ســختی قابل تحقق بود با این ســند همکاری و اسنادی از 
این دست؛ مزایا و منافع اقتصادی زیادی را به همراه دارد 
کــه نتیجه آن در آینده نزدیک چیزی جز رونق اقتصادی 
نخواهد بود. نکته قابل توجه این است که متأسفانه امضای 
ســند همکاری ۲5 ســاله ایران و چین اســیر واقع نمایی 
نادرست شده در حالی که اصل موضوع چیز دیگری است؛ 
فضاسازی هایی که توسط رسانه های معاند صورت گرفته 
با آنچه که در واقع انجام شــده و از ســوی مقامات سیاسی 
هم مورد تأیید قرار گرفته  تفاوت بسیاری دارد. ما با یک 
ســند جامع در حوزه های مختلف سیاســی و اقتصادی و 
همکاری های امنیتی و دفاعی روبه رو هستیم که به شکل 
بلندمــدت تدوین شــده و با توجه بــه اینکه اقتصاد چین 
بــزودی رتبــه اول دنیا را از آن خــود خواهد کرد مزایای 
فراوانی برای کشــور ما در پی دارد. امضای این ســند این 
امکان را به سایر کشورها هم خواهد داد که اگر تاکنون و 
به  دلیل وجود تحریم ها وارد تعامل با کشور ما نمی شدند  
تشویق به همکاری شده  یا حداقل حفظ رژیم تحریم علیه 
ایران را برای ایالات متحده امریکا بســیار پرهزینه سازند. 
امریکایی ها اگر ببینند که چنین ســندی در دســت اجرا 
بوده و رسیدن به خواسته هایشان را پرهزینه و کم فایده 
می ســازد مجبور به کنار گذاشتن سیاست های تحریمی 
خود خواهند شد،کمااینکه ریاست جمهوری اسبق ایالات 
متحــده امریــکا پس از تصویب برجام در گفت و گو با یکی 
از شــبکه های تلویزیونی عنوان کرده بود که رژیم تحریم 
داشت از هم فرومی پاشید و ما چاره ای جز توافق نداشتیم. 
با این حال باید بســی امیدوار بود که این نوع همکاری ها 
با چین  یا کشــورهای دیگر فروپاشــی رژیم تحریم علیه 
کشورمان را تسریع می کند و منافع اقتصادی فراوان آن، 
هم به شــکل مســتقیم و هم غیرمســتقیم ایران را در بر 
می گیــرد. متر و معیار اصلی در برآورد هزینه ها و فایده ها 
در چنین توافق هایی  حفظ منافع ملی و دوری از هرگونه 
مســامحه  اســت. بنابراین نگرانی نسبت به چنین سندی 
بلاموضوع بوده و نمی توان بدون اطلاع آن را مورد هجمه 

قرار داد.

اقدامات مدیریت و کارکنان ذوب 
آهن اصفهان در جهت تولید و حفظ 

اشتغال ارزشمند است
مهندس یزدی زاده مدیرعامل شــرکت با ســردار فدا، 

فرمانده سپاه صاحب الزمان)عج( دیدار و گفتگو نمود.
در این دیدار که سرهنگ محمدی فرمانده سپاه ناحیه 
لنجــان و ســرهنگ مختاری فرمانده بســیج ذوب آهن 
اصفهان نیز حضور داشــتند، فرمانده سپاه صاحب الزمان 
)عــج( ضمن قدردانــی از اقدامــات و فعالیت های موثر 
مدیریــت و کارکنــان ذوب آهن اصفهان در جهت تولید و 
حفظ اشــتغال، با اشــاره به خدمات این مجتمع بزرگ 
صنعتــی در دوران دفــاع مقدس گفت: تلاش و همت این 
پولادمردان در خط تولید، همانند  مجاهدت های دوران 
دفاع مقدس اســت .وی ضمن حمایت از تولید و اشــتغال 
در این شرکت، اظهار امیدواری نمود که ذوب آهن اصفهان 
بتوانــد بــه جایگاه واقعی خود دســت یابد. در ابتدای این 
نشســت، مهندس یزدی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با 
بیان گزارشــی از رشــد تولید و همچنین تولید ریل ملی و 
گذر از بسیاری مشکلات و موانع تصریح نمود: هم اکنون 
این شــرکت در جهت تحقق منویات مقام معظم رهبری 
و شــعار ســال تلاش می کند.  در پایان سرهنگ مختاری 
فرمانده بســیج ذوب آهن اصفهان ،گزارشی از فعالیتهای 

و اقدامات بسیج این شرکت را ارائه نمود.

تولید 9/4 میلیون تن فولاد خام در کشور
 شرکت های فولادی سال گذشته بیش 
از ۹/4 میلیون تن فولاد خام )بیلت، بلوم 
و اســلب( تولیــد کردند. در این خصوص 
رییــس هیات عامل ســازمان توســعه و 
نوســازی معادن و صنایــع معدنی ایران 
)ایمیــدرو( گفــت: ایمیدرو اســتراتژی 
افزایش ســرمایه شرکت ها از محل سود 
انباشته را با توجه به نیاز مالی شرکت های 
بزرگ تعریف و از ســال گذشــته با هدف 
ایجاد توســعه این بخش، کلید زد. امسال 
هم شــرکت هایی همچون مبارکه، مس، 
گل گهــر، چادرملــو و... ایــن راهبرد را 

عملیاتی خواهند کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
سازمانسازمان توسعه و نوسازی معادن و 
صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( وجیهه اله 
جعفــری بیان کرد: این رویکرد به منظور 
تکمیــل راه اندازی طرح های توســعه ای 
شــرکت ها و با هدف »جهش تولید« اجرا 
می شود. در سال گذشته مجموع افزایش 
سرمایه شرکت های بزرگ به مرز 1۳700 

میلیارد تومان رسید. امسال فولاد مبارکه 
و مــس هر کدام 10000 میلیارد تومان، 
گل گهــر 5۲00 میلیارد تومان، چادرملو 
1۲00 میلیارد تومان و فولاد خوزســتان 
1۳00 میلیــارد تومان افزایش ســرمایه 
خواهند داشــت. ایمیدرو از ابتدای دولت 
یازدهــم اقــدام به اکتشــاف 650 هزار 
کیلومتر مربع از مســاحت کشــور کرده 
اســت. در ایــن میان عملکرد دو ســال 
گذشــته، 400 هزار کیلومتر مربع است. 

یکی از نتایج فعالیت های گستره اکتشافی 
ایمیــدرو طی دولــت یازدهم و دوازدهم، 
افزایش بیش از 500 میلیون تن به ذخایر 
ســنگ آهن کشور و دو برابر شدن ذخیره 
بوکســیت کشور است،آلومینیوم در سال 
جهش تولید، همچنان بالاترین رقم رشد 
تولید را در بین تولیدات شرکت های بزرگ 
معــدن و صنایع معدنــی در اختیار دارد. 
تولید شــمش این محصول طی چهار ماه 
ابتدای ســال گذشته با رشد 67 درصدی 

همــراه بود. طی فروردین تا پایان تیر ماه 
ســال گذشته، افزون بر 1۳۸ هزار و 700 
تن شــمش تولید شد. این در حالی است 
که تولید مدت مشابه سال ۹۸ به ۸۳ هزار 
تن رســیده بود. او گفت: از تابستان ۹۸ تا 
بهار ســال گذشــته، ایمیدرو دو کارخانه 
آلومینیــوم جاجــرم و آلومینیوم جنوب 
)ســالکو( را راه انــدازی کرد به طوری که 
ســالکو، به عنوان بزرگ ترین و مدرنترین 
کارخانــه تولیــد آلومینیــوم ایــران، با 
سرمایه گذاری و مشارکت بخش خصوصی 
احداث شــد. شرکت های فولادی نیز طی 
ایــن مدت بیش از ۹/4 میلیون تن فولاد 
خام )بیلت، بلوم و اســلب( تولید کرده اند 
که این رقم ۹ درصد بیش از عملکرد مدت 
مشــابه سال قبل اســت. همچنین تولید 
آهن اســفنجی به بیش از 10/5 میلیون 
تن رسید که حاکی از افزایش 1۲ درصدی 
تولید این محصول است. مس کاتد نیز در 
این مدت با تولید ۹1 هزار تنی رشد یک 

درصدی را تجربه کرده است.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

در ۱۱ ماهه سال 99 به رغم همه تحریم های ظالمانه دشمنان و محدودیت های ناشی از شیوع ویروس کرونا، شاهد افزایش در صدور جواز تاسیس صنعتی) ۴۰ درصدی( و 
پروانه های بهره برداری)۷ درصدی( بوده ایم که نشانگر ثبات اقتصادی در کشور است. به گزارش شاتا، در ۱۱ ماهه سال 99 ، تعداد 36 هزار و ۱6۲ فقره جواز تاسیس صنعتی 
صادر شــد که با احتساب صدور ۲5 هزار و 83۰ جواز تاسیس در مدت مشابه سال 98 افزایش 38.6 درصدی را در این حوزه داشته ایم. همچنین تعداد پروانه های بهره 
برداری صادره 6 هزار و ۴9۱ فقره بود که با احتساب صدور 6 هزار و 68 فقره پروانه بهره برداری در مدت مشابه سال 98 افزایش ۷ درصدی داشته است. گفتنی است که 
اشــتغال مجوزهای صنعتی صادر شده در ۱۱ ماه سال گذشته 8۱۰ هزار و ۱۷8 نفر و در ۱۱ ماهه سال 98، 5۷6 هزار و ۲6۴ نفر بود. همچنین اشتغال پروانه های بهره برداری 
صادره در ۱۱ ماهه ســال 99، ۱۲۱ هزار و ۲۴8 نفر و در ۱۱ ماهه سال قبل از آن 85 هزار و ۷۱9 نفر بوده است. بدین ترتیب افزایش 3۷.6 درصدی اشتغال جوازهای تاسیس 
صادره و افزایش ۲8 درصدی اشتغال پروانه های بهره برداری صادره را در ۱۱ ماهه سال 99 داشته ایم. شایان ذکر است که سرمایه گذاری مجوزهای صنعتی صادر شده 

نیز در بازه زمانی مشخص شده، افزایش ۷۲.8 درصدی و سرمایه گذاری پروانه های بهره برداری نیز افزایش ۲35.۱ درصدی داشته است.

www.etebar.net

ذوب آهن اصفهان، معادن زغال سنگ البرز مرکزی را توسعه می دهد

مراسم رسمی واگذاری مدیریت و راهبری معادن زغال 
ســنگ ســوادکوه ) البرز مرکزی ( به ذوب آهن اصفهان با 
حضور جمعی از مســئولین ایــن مجتمع عظیم صنعتی، 
شهرستان سوادکوه و شرکت پیشرو معادن سوادکوه ذوب 
آهن 1۸ فروردین ماه در ســالن اجتماعات اداره فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی شهرستان ســوادکوه برگزار شد.   مرتضی 
یزدخواســتی عضو هیأت مدیره ذوب آهن اصفهان در این 
مراسم گفت: این شرکت به عنوان مادر صنعت فولاد کشور، 
پیشگام اکتشاف معادن کشور بود و معادن البرز مرکزی هم 
توســط این شــرکت راه اندازی شد. مالکیت این معادن بر 
اساس سیاست های گذشته به بخش خصوصی واگذار شد 
اما پس از این که ذوب آهن اصفهان نیز وارد بورس شد، این 
شــرکت بــه منظور تامین پایدار مــواد اولیه ، مجدداً به امر 
اکتشاف و توسعه معادن ورود کرده و مدیریت و بهره برداری 
ازمعادن زغال ســنگ ســواد کوه در البرز مرکزی را از طریق 
تأســیس شرکت پیشــرو معادن سوادکوه در اختیار گرفته 
است.  وی افزود: ذوب آهن اصفهان تجربه موفقی نیز در امر 
مدیریت و راهبری معادن زغال سنگ در البرز شرقی دارد 
کــه از آن تجربــه می توان در معادن ســوادکوه بهره برد و 
امیدوارم شــاهد توســعه این معادن و بهره برداری از تمام 
ظرفیــت تولیــدی این معادن باشــیم .  طالبــی فرماندار 
شهرســتان ســواد کوه نیز در این مراســم گفت: ذوب آهن 

اصفهــان از دهــه 50 در این معادن حضور داشــته و در آن 
زمان، رفاه و توسعه اقتصادی را برای منطقه به همراه آورد. 
وی افزود: در دوره ای که بهره برداری از معادن زغال سنگ 
ســواد کوه توســط ذوب آهن اصفهان انجام می شد، دوران 
طلایی این معادن بود که برای 7 هزار نفر اشتغال ایجاد کرد 
امــا پس از آن متاســفانه با واگــذاری این معادن به بخش 
خصوصی، شاهد رکود آن ها بودیم. وی افزود: احیا و توسعه 
معادن، افزایش تولید، اشتغال زایی و توسعه اقتصادی، توجه 
بــه صنایــع تبدیلی، آموزش تخصصی و ... از جمله مواردی 
است که امیدوارم با بازگشت ذوب آهن اصفهان و مدیریت 
دوباره این معادن، مورد توجه قرار گیرد و دوباره شاهد دوران 
طلایی البرز مرکزی باشــیم . محمدجعفر صالحی معاون 
خرید ذوب آهن اصفهان نیز در نشست خبری پیش از این 
مراسم گفت: هم اکنون در کشور یک میلیون و 700  هزارتن 
زغال سنگ تولید می شود در حالی که نیاز کشور حدود ۳ 
میلیون تن و نیاز ذوب آهن حدود یک میلیون و ۸00 هزار 
تن کنسانتره زغال سنگ است و لذا باید یک میلیون و ۳00 
هزار تن زغال ســنگ وارد کرد . البته زغال داخلی کیفیت 
لازم را نــدارد و الزامــاً باید ۲0 تا ۳0 درصد زغال مصرفی از 
واردات تامین شود . وی افزود: هم اکنون تولید این معادن 
زغال سنگ سواد کوه در سال حدود 100هزار تن کنسانتره 
زغال سنگ است در حالی که ظرفیت تولید ۳00 هزارتنی 
دارد بنابراین توسعه استخراج بسیار ضروری است .  معاون 
خریــد ذوب آهــن گفت: زغال این معادن از کیفیت خوبی 
برخوردار است و می تواند میزان واردات را کاهش دهد. البته 
هدف ما دستیابی به حداکثر استخراج در سریع ترین زمان 
ممکن اســت که اشــتغال زایی و توسعه اقتصادی برای این 
منطقه به همراه دارد.  افشــین مختاری مدیرعامل شرکت 
پیشرو معادن سواد کوه نیز گفت: مطالعات خرید این معادن 
از سال گذشته آغاز شد و در نهایت 5 معدن زغال سنگ و 
یک گواهی کشف به انضمام دارایی های این معادن خریداری 
رشــد. وی افزود: هم اکنون در این معادن حدود هزار نفر 

مشغول به کار هستند که  امیدوارم با توسعه معادن، شاهد 
اشتغال زایی مناسب برای این منطقه باشیم. مختاری گفت: 
برای توسعه فعالیت این معادن به زیرساخت هایی نیاز است 
کــه هم اکنون در حال مهیا کردن این ملزومات هســتیم.  
مدیرعامل شرکت پیشرو معادن سوادکوه با اشاره به این که 
این معادن در دهه 50 توسط ذوب آهن اصفهان راه اندازی 
شــده اســت، گفت: از تجربه بیش از نیم قرنی ذوب آهن 
اصفهان جهت اصلاح ســاختار ســازمانی و تجهیزاتی این 
معادن بهره می گیریم و قطعاً شاهد توسعه آن ها خواهیم 
بود .  وی افزود: ذوب آهن اصفهان تنها تولید کننده ریل و 
آرک معدن نیز هست و تجربه بسیار گران بهایی در مدیریت 
معادن دارد که این امر در معادن البرز شرقی نیز متبلور شده 
است. وی با اشاره به تاسیس شرکت پیشرو معادن سوادکوه 
توسط ذوب آهن گفت: با ایجاد این شرکت، عواید  اقتصادی 
و اشتغالزایی حاصل از توسعه این معادن به این منطقه می 
رسد و ذوب آهن اصفهان، توسعه مالکیت معادن در استان 
ها را مدنظر ندارد بلکه تنها، تامین پایدار مواد اولیه است . 
روح ا... فاضل پور مدیر امور مجامع و شرکت های ذوب آهن 
اصفهان نیز گفت: این مجتمع عظیم صنعتی 10 شــرکت 
زیرمجموعــه دارد که دارای شــخصیت حقوقی مســتقل 
هســتند و بر اســاس سیاست  های سهامدار عمده که ذوب 
آهن است، عمل می کنند . وی افزود: هدف اصلی برای هر 
10 شــرکت، پیوســتن آن ها به بورس اســت که نیاز به 
زیرساخت، شفاف سازی و دیگر ملزومات دارد. خوشبختانه 
جهت 6 شرکت، اقدامات لازم برای پیوستن به بورس انجام 
شده و برای شرکت پیشرو معادن سوادکوه نیز در نظر است 
بعد از گذشــت ۲ تا ۳ ســال مالی، اقدامات لازم انجام شود .  
لازم به ذکر اســت پس از این مراســم، لوح های یادبود به 
خانواده شــهدای والامقام ســواد کوه اهدا شد و مسئولین 
حاضر، ضمن بازدید از معادن زغال ســنگ ســوادکوه، در 
مراســم نمادین واگذاری مدیریت این معادن به ذوب آهن 

حضور یافتند .

مهراله رخشانی مهر  رییس سازمان نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس با بیان اینکه ۳0 درصد مدارس کشــور با 
همت و مشــارکت خیرین مدرسه ساز ساخته شده است، 
گفت: حمایت از »گروه های جهادی« در مدرسه ســازی، 

به »توسعه فرهنگ مشارکت« منجر می شود.
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز اطلاع رســانی و روابط 
عمومی وزارت آموزش وپرورش، وی با یادآوری ارتباط و 
تعاملات گســترده سازمان بسیج ســازندگی با سازمان 
نوسازی مدارس کشور افزود: تشکیل قرارگاه جهادگران 
مدرسه ساز ثمرات و برکات زیادی در رفع محرومیت های 
آموزشــی دارد، سوابق همکاری خوب مجموعه نیروهای 
بسیجی و گروه های جهادی با موضوعات آموزش وپرورش، 
به خصوص در حوزه فضاهای آموزشی و بازسازی مدارس 
ما را به تشکیل قرارگاه جهادگران مدرسه ساز ترغیب کرد. 
با تشــکیل این قرارگاه می توان در ســاماندهی و بهبود 
وضعیت فضاهای آموزشی در مناطق محروم، با هم افزایی، 

منسجم تر و هدفمندتر حرکت کرد.
به منظــور  مدرسه ســاز«  جهادگــران  »قــرارگاه 
انسجام بخشــی به فعالیت گروه های جهادی، هم افزایی 
بین بخشی با استفاده از ظرفیت های موجود در ساماندهی 
فضاهای آموزشــی مناطق محــروم و تحقق رهنمودها و 

منویات مقام معظم رهبری تشکیل شد.
مطابق اساسنامه تشکیل قرارگاه جهادگران مدرسه ساز 
روسای سازمان نوسازی مدارس، سازمان بسیج سازندگی، 
جامعه خیرین مدرسه ساز کشور و مسئول مرکز مطالعات 

و هدایــت حرکت هــای جهــادی به همراه پنــج نفر از 
نماینــدگان گروه های جهادی، اعضای اصلی هیات امنای 

قرارگاه هستند.
قرارگاه جهادگران مدرسه ساز، باهدف محرومیت زدایی 
و عمران و آبادانی در مناطق کم برخوردار کشــور، ایجاد 
بســتر مناسب برای ارتقای همکاری ها در رفع مشکلات 
کمبود فضاها و تجهیزات آموزشی و تقویت زیرساخت های 
مناســب آموزشــی، تربیتی و ورزشی در قرارگاه مرکزی 
واقع در ســتاد ســازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشــور و ادارات کل استان ها با همکاری واحدهای بسیج 

سازندگی راه اندازی شد.
او بابیان این که ۳0 درصد مدارس کشــور، با همت و 
مشارکت خیرین مدرسه ساز ساخته شده است، گفت: در 
سال های اخیر با رشد چشمگیر مشارکت خیرین و تأمین 
و تخصیــص اعتبــارات، جهــش قابل توجهی در تأمین و 
استانداردســازی فضاهای آموزشــی فراهم شد، خیّرین 
مدرسه ســاز در هشت ســال اخیر، ۸ هزار میلیارد تومان 
برای مدرسه ســازی تعهد کردند و 4 هزار میلیارد تومان 
نیــز از ســوی دولت بــرای تکمیل پروژه هــای خیری 
اختصاص یافت. هیچ پروژه رهاشده و نیمه تمام خیری در 
کشــور وجود ندارد و برای ســال 1400 نیز ۲ هزار و ۳50 
میلیــارد تومان اعتبــارات دولتی برای این بخش مصوب 
شــده است،شــروع کار قرارگاه، اتفاق خوبی اســت و با 
اساســنامه جامــع، منســجم و دقیق خــود می تواند در 
دســت یابی به اهداف پیش بینی شــده با حمایت جامعه 

خیرین مدرسه ســاز و بهره گیری از تجربه ۲۲ ســاله این 
نهاد مردمی، موفق باشد، نباید کار خود را تنها به ساخت 
بناها و فضاهای آموزشــی محدود کنیم، بلکه سهمی نیز 
در فرهنگ ســازی و مباحث تربیتی کودکان و نوجوانان، 
بــا ترویج فرهنگ جهادی و اقدامات نیکوکارانه داشــته 
باشــیم. بنابراین حمایــت از فعالیت گروه های جهادی و 
توســعه فرهنگ مشــارکت در امور خیر از این نوع کارها 

است.
هــدف از راه انــدازی قرارگاه جهادگران مدرسه ســاز 
رویکرد تربیتی، توســعه و انسجام بخشی به فعالیت های 
داوطلبانــه جهــادی و بحث انسان ســازی در کنار رفع 
مشکلات فضاهای آموزشی است و هرگز به دنبال مسائل 
اعتبــاری و پیمانکاری نیســتیم، نتیجه حمایت امروز از 
گروه های جهادی در آینده روشن و مشخص خواهد شد، 
همان طور که در حوادث و بحران های اخیر ازجمله سیل 
ســال 1۳۹۸ بســیاری از مســائل و مشکلات پیش آمده 

باهمت و همراهی گروه های جهادی حل وفصل شد.

۳۰ درصد مدارس کشور با مشارکت خیرین مدرسه ساز ساخته  شده است
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 تدوین برنامه های بانک رفاه کارگران 
در راستای تحقق شعار سال

بانک رفاه کارگران همچون سال های گذشته از فروردین 
سال جاری با تشکیل کمیته ای، برنامه هایی را برای کمک به 
واحدهای تولیدی و اشــتغال زایی به ویژه در مناطق محروم 
کشور، تدوین کرده و به دنبال تحقق شعار سال در سال جاری 
است. مدیرعامل بانک رفاه کارگران در ایام تعطیلات نوروزی 
به استان چهارمحال و بختیاری سفر و ضمن بازدید از چند 
کارخانه در مناطق صنعتی شهرستان های بروجن و اردل با 
بیان این مطلب افزود: بانک رفاه کارگران آمادگی لازم را برای 
حرکت در مسیر رونق تولید و پشتیبانی های لازم برای تامین 
ســرمایه در گردش واحدهای تولیدی دارد و از ســوی دیگر، 
افزایش دانش صنعتگران، روزآمد کردن تجهیزات، افزایش 
کیفیت محصولات و عرضه درست و مناسب تولیدات داخلی 
در رونق چرخه تولید و رفع موانع موجود نیز، بســیار حائز 
اهمیت است. اسماعیل لله گانی تصریح کرد: در کنار تولید و 
ایجاد بستر مناسب در جهت پشتیبانی های لازم، بازاریابی و 
فــروش تولیدات داخلی، یکــی از عوامل مهم در رفع موانع 
موجود است که مقام معظم رهبری نیز در سخنان نوروزی 
خود، بر این موضوع مهم تاکید کرد. این ســفر در راســتای 
تحقق شــعار ســال مبنی بر »تولید، پشــتیبانی ها و مانع 
زدایی ها«،  انجام شــد که مدیرعامل بانک رفاه کارگران در 
این ســفر از چند کارخانه مناطق صنعتی شهرســتان های 
بروجــن و اردل بازدیــد و با مدیران این مجموعه ها گفت وگو 
کرد.  گفتنی است، مدیرعامل بانک رفاه کارگران در این سفر 
از کارخانه های نان صنعتی »آزاد توشه سپاهان« )بزرگ ترین 
کارخانه نان صنعتی غرب آســیا(، بروجن خودرو ) ســازنده 
خودروهای میدل باس و مینی بوس(، مرکز تحقیقات صنعتی 

شهید محسن برجیان، سیم و کابل سالم و... بازدید کرد.

جمع آوری برگه چک های قدیم
بانک قرض الحسنه مهر 
ایــران اعلام کرده که برگه 
چک هــای طــرح قدیم از 
سطح شعب بانک مهر ایران 
جمع آوری شــد. این بانک 
اعلام کــرده که با توجه به 

ممنوعیــت توزیــع چک هــای طرح قدیــم از ابتدای 
فروردین 1400 و لزوم ارائه چک های جدید )بنفش رنگ( 
به مشتریان از تاریخ یادشده، برای حصول اطمینان از 
اجــرای ایــن مهم و عــدم بروز هرگونــه تخلف، برگه 
 چک هــای طــرح قدیم از ســطح شــعب جمع آوری

 شده است.
افزون بر این، ســامانه صیاد علاوه بر اینترنت بانک، 
روی پورتــال بانــک نیز راه اندازی شــده و مشــتریان 
می توانند نسبت به ثبت، تایید یا رد و انتقال چک های 

خود به ذی نفعان از طریق سامانه مذکور اقدام کنند.
همچنین لازم به ذکر است تا زمان راه اندازی سرویس 
صیاد در ســامانه بانکداری، شــعب نیز نسبت به ثبت، 
تایید یا رد و انتقال درخواســت های حضوری مشتریان 
از طریق سامانه مذکور )پس از استعلام آخرین وضعیت 

چک از پورتال بانک مرکزی( اقدام کنند.
همچنین بانک مهرایران اعلام کرده که بخش هایی 
از برنامه های آتی مرکز ارتباط با مشتریان یکپارچه سازی 
همه ســامانه های بانک که مربوط به مشــتری است با 
مرکز ارتباط با مشــتریان، راه اندازی سیســتم کنترل 
کیفیت ارتباط با مشــتریان و تدوین نقشه راه سه ساله 
مرکز ارتباط با مشــتریان از جمله برنامه هایی است که 
اجرا خواهد شد. بیش از ۹0 درصد تماس های گرفته  شده 
با مرکز ارتباط با مشــتریان بانک مهرایران در کمتر از 
۳0 ثانیه پاسخ داده می شود. تعداد تماس های مشتریان 
از 14هزار مورد در مرداد ســال 1۳۹۹ به بیش از 40 

هزار تماس در بهمن ماه این سال رسیده است.
۹۲ درصد پرسش ها و مسائل مشتریان در سطح لایه 
نخســت پاســخ  داده  شده و مرتفع می شود و تنها کمتر 

از ۸درصد تماس ها به لایه دوم ارجاع داده می شود.
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رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتای ناجا نسبت به کلاهبرداری از شهروندان در پوشش 
ابلاغیه الکترونیک هشدار داد. سرهنگ علی محمد رجبی در گفت وگو با ایسنا گفت: اخیرا موردی مشاهده شد که در آن افراد 
سودجو اقدام به جعل آدرس اینترنتی سامانه ثبت نام الکترونیک قوه  قضائیه کرده و با ارسال پیامکی با محتواهایی نظیر ثبت 
شکوائیه، ابلاغ حکم و... کاربران را به آدرس جعلی هدایت و با درخواست کسر وجه نقد، حساب این افراد را خالی کرده اند. رجبی 
با بیان اینکه اعلام مواردی نظیر ثبت شکایت، احضار، ابلاغ حکم و... جزو مواردی است که کنجکاوی و حساسیت شهروندان 
را به دنبال دارد، گفت: در همین راستا نیز مجرمان سایبری با ارسال چنین محتوایی حساسیت کاربر را برانگیخته و حتی ممکن 
است فرد با علم به اینکه هیچ شکایتی از وی به ثبت نرسیده یا از کسی شکایتی نداشته، باز هم از روی کنجکاوی وارد لینک 
شده و به بهانه کم بودن مبلغ درخواستی، مبلغ مذکور را نیز پرداخت کند غافل از اینکه امکان برداشت مبالغ بیشتر از حساب 
بانکی وجود داشته و سودجویان اقدام به خالی کردن حساب می کنند. وی با بیان اینکه سامانه ثنا هیچ گونه دریافت وجهی 
ندارد، گفت:  اگر شهروندان پیام هایی تحت عنوان ثنا برای شان ارسال شده و در آن درخواست پرداخت مبلغی حتی به میزان 
اندک مطرح شده، باید بدانند که این پیام جعلی بوده و ضمن پرهیز از پرداخت وجه، حتما مراتب را به پلیس فتا گزارش کنند. 

کلاهبرداریدرپوشش
ابلاغیهقضاییالکترونیک

علی محمد رجبی

خبر رئیس کل بیمه مرکزی:خبر

امنیت بخشی به تولیدگران از ماموریت های مهم صنعت بیمه کشور است
با رشد شاخص های بیمه ای، افزایش 
حــق بیمــه های تولیــدی و همچنین 
کاهش خســارات روزهای درخشان تر و 
وضعیت مناســب تری در انتظار صنعت 

بیمه خواهد بود.
بــه گزارش اداره کل روابط عمومی و 
امــور بیــن الملل بیمــه مرکزی دکتر 
غلامرضا ســلیمانی که در جمع مدیران 
عامل صنعت بیمه و اعضای هیات عامل 
نهادناظر ســخن می گفت، با اعلام این 
مطلــب افزود: حق بیمه تولیدی صنعت 
بیمه به عدد ۸۲ هزار میلیارد رسیده که 
در صورت ادامه این روند سهم بیشتری 
از بازارهای مالی کشــور به این صنعت 

اختصاص خواهد یافت.
رئیس کل بیمه مرکزی با ابراز رضایت 
از عملکرد شــرکت ها در ســال 1۳۹۹ 
نسبت به ضرورت توجه بیشتر به توسعه 
بیمه های زندگی در کشــور تاکید کرد 
و گفت: راه اندازی شــرکت های متعدد 
تخصصــی در حوزه بیمه های زندگی از 
جمله ابزار مهم برای افزایش ضریب نفوذ 
ایــن رشــته آینده نگــر و حمایتی یک 

ضرورت آشکار است.
وی اظهار داشــت: میزان سرانه حق 
بیمه و همچنین پوشش های متعدد بر 
آن از رشــد خوبــی برخوردار بوده اما با 
توجه به معیارها و استانداردهای جهانی 
هنوز ظرفیت های بسیاری برای توسعه 

صنعت بیمه در کشور وجود دارد.
دکتر ســلیمانی در بخش دیگری از 
سخنان خود به اهمیت تحقق شعار سال 
ابلاغ شــده از سوی مقام معظم رهبری 
اشــاره کرد و گفت: امنیت بخشــی به 
فضای تولید در کشــور از ماموریت های 
جــدی صنعــت بیمه اســت که خود از 

مصادیق رفع موانع تولیدی نیز به شمار 
می روند.

وی در همین راستا خاطرنشان کرد: 
تســهیل در امر خدمات رسانی و فراهم 
سازی فضای مطلوب برای تولیدکنندگان 
و همچنیــن توجه بیشــتر به بیمه های 
اعتباری ، موسســات تضمین بیمه ای و 
رشــته های دیگر بیمه ای از بســترهای 
لازم برای تحقق شــعار امسال محسوب 

می شوند.
رئیس شــورای عالی بیمه از ضرورت 
بازسازی و احیای ظرفیت های بیمه ای 
در کشور برای مشارکت صنعت در تحقق 
شعار سال خبر داد و گفت: کاهش زمان 
صدور مجوزهای بیمه ای در حوزه طرح 
هــای نویــن، حذف تدریجــی امضای 
طلایــی، کوتاه شــدن فاصله بین وقوع 
حادثه و پرداخت خســارت، حمایت از 
بنــگاه هــای تولیدی و حــذف موانع 
بروکراسی از جمله راهبردهای نهاد ناظر 

و صنعت بیمه است.
غلامرضا ســلیمانی از همکاری های 
منطقــه ای و فرامنطقــه ای بــه عنوان 
فرصت طلایی برای صنعت بیمه یاد کرد 
و گفت: شناســایی و مذاکره با شــرکت 

های خارجی و حضور در مناسبات بیمه 
ای بــه خصوص در بخش بیمه اتکایی، 
میــزان پرتفوی و ضریب نفوذ بیمه را به 

شکل محسوسی افزایش خواهد داد.
وی به موانع و راهکارهای تعامل بین 
المللی اشاره کرد و افزود: ارتباط عمیق 
و سودمند با کشورهای پیشرفته دنیا در 
گرو تکمیل زیرســاخت های توسعه ای 
و حرکت پرشــتاب در مسیر دیجیتالی، 
هوشمندســازی و خدمات الکترونیکی 

بیمه ای است.
رئیس کل بیمه مرکزی کســب رتبه 
نخســت فن آوری اطلاعات و ارتباطات 
بیمه مرکزی را برای سومین سال پیاپی 
از نشــانه های بارز اراده صنعت بیمه در 
امر توســعه الکترونیکی یاد کرد و گفت: 
افتخار دریافت جایزه نخســت از دست 
رئیس جمهور برای تمامی ارکان صنعت 
بیمه، ارزشمند است و با تکمیل فعالیت 
ســامانه های الکترونیکی صنعت بیمه و 
تقویــت بخش هــای مرتبط با پرداخت 
آنلاین خســارات، ادامه این روند دور از 

دسترس نخواهد بود.
رئیس شورای عالی بیمه با اعلام این 
مطلــب که روابط عمومی ها باید صدای 

شــفاف صنعت بیمه باشند، خاطرنشان 
کــرد: رصد اخبار و تحلیل افکار عمومی 
از مأموریت های مهم روابط عمومی های 
صنعت بیمه به شــمار مــی رود و بیان 
انــدک خدمات بیشــمار این صنعت به 

هیچ وجه قابل قبول نیست.
وی تصریــح کرد: روابط عمومی های 
صنعت بیمه ماموریت دارند که مردم را 
از دامنــه وســیع خدمــات بیمه ای در 
بخش های درمان، حوادث، مسئولیت و 
رشــته های دیگر بیمه ای آگاه کنند تا 
نگاه تک بعدی به رشــته بیمه شــخص 

ثالث اصلاح شود. 
رئیــس کل بیمــه مرکزی در همین 
راســتا تاکیــد کــرد: بخــش مهمی از 
دستیابی به افق های پیش بینی شده در 
بخــش های ضریب نفوذ بیمه و افزایش 
پرتفــوی صنعــت بیمــه در امر آگاهی 

بخشی خلاصه می شود.
دکتــر ســلیمانی در بخــش پایانی 
ســخنان خود از بازار ســرمایه به عنوان 
فرصت ســودآوری و ترغیب ســرمایه 
گذاران و ســهامداران نــام برد و اظهار 
داشــت: اگر نقدینگی های صنعت بیمه 
در مناســب ترین مسیر ممکن سرمایه 
گذاری شــود استقبال ســهامداران از 
سپردن منابع مالی خود به شرکت های 

بیمه چند برابر خواهد شد.
وی در همیــن خصــوص به اهمیت 
ســرمایه گذاری صنعت بیمه در تمامی 

بازارهای قانونی کشور نیز اشاره کرد. 
گفتنی است در این دیدار دکتر سید 
محمد کریمی دبیرکل سندیکای بیمه 
گــران ایران و تنی چند از مدیران عامل 
شــرکت های بیمه به طرح دیدگاه ها و 

برنامه های خود پرداختند.

ابراهیم جمیلی رئیس  خانه اقتصاد ایران با بیان اینکه بانک ها همچنان رقیب بخش خصوصی هستند، گفت: مگر قانونی تصویب نشده که بانک ها باید بنگاه های خود را تعطیل کنند، چرا تا امروز اجرا نشده 
است؟ سال هاست که تولید از موانعی مانند بانک ها صدمه می خورد و حتی مشکل را به تمام مسئولان اعلام کرده است، اما همچنان مانع اصلی، سیاست های پولی و بانکی است. مگر قانونی تصویب نشده 
که بانک ها باید بنگاه های خود را تعطیل کنند، پس چرا تا امروز چنین تصمیمی اجرا نشده است؟ بانک ها همچنان رقیب بخش خصوصی هستند و به راحتی تسهیلات را در اختیار شرکت های خود قرار 
می دهند و بیشتر ال-سی ها به راحتی برای همین شرکت ها باز می شد. ضمن اینکه رویه غلط رقابت بانک ها با تولید و بخش خصوصی را در حوزه بیمه و مالیات نیز شاهد هستیم، عدم پاسخگویی مسئولان 
یکی از مهم ترین موانع پیش روی تولید است. در حال حاضر ده ها مکاتبه با وزارتخانه ها صورت می گیرد، ولی جوابی داده نمی شود. همچنین احسان ارکانی؛ نایب رئیس کمیسیون ویژه جهش تولید مجلس 
نیز در رابطه با نقش سیاست های وارداتی و بازرگانی در فرآیند تولید گفت: واردات باید هدفمند باشد یعنی در حوزه هایی که امکان تولید در داخل کشور نیست، واردات انجام دهیم. مجموعه هایی 
مانند گمرک، صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، تأمین اجتماعی و اداره کار و غیره با وجود اینکه قوانین شفافی هم در این حوزه تصویب شده است، اما با صدور بخشنامه های لحظه ای، واردکنندگان 
و تولیدکنندگان را دچار مشکل می کنند.در این زمینه مرتضی افقه؛ عضو هیئت علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز نیز گفت: بخش قابل توجهی از مشکلات ما به دلیل مقایسه بی مورد 
وضعیت کشورمان با دیگر کشورهاست که هیچ سنخیتی با ما ندارند.وی با  اشاره به اینکه 8۰ درصد واردات در شرایط محدودیت های ارزی اخیر مربوط به کالاهای واسطه ای و سرمایه ای بوده است، 

افزود: این کالاها هم آنچنانکه باید به دست تولیدکننده نرسیده  است. / فارس

باشگاه خبرنگاران جوان- رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: انتظار می رود در اوایل 
تابستان ظرفیت های قانونی در رابطه با تشکیل کانون سهامداران حقیقی در دست اجرا داشته باشیم. محمدرضا 
پورابراهیمی در رابطه با روند بررسی تشکیل کانون سهامداران حقیقی در مجلس اظهار کرد: این مساله یکی از 
بندهای مورد مطالعه ای است که قرار است به هنگام بازبینی قوانین بازار سرمایه امسال در مجلس مورد بررسی 
قرار گیرد. او بیان کرد: ما باید یک ساختار متشکل برای کانون سهامداران حقیقی در نظر بگیریم تا آنها نیز یک 
جایگاه مشخص در بازار سرمایه داشته باشند. پورابراهیمی تاکید کرد: نمایندگان سهامداران حقیقی خُرد باید 
بتوانند در جلســات شــورای عالی بورس حضور داشته باشند تا یک حلقه ارتباطی بین متولیان بازار سرمایه و 
ســهامداران خرد تشکیل شود. او بیان کرد: امیدواریم بتوانیم در اردیبهشت ماه امسال گزارش های نهایی را در 
رابطه با کانون سهامداران حقیقی در صحن مجلس داشته باشیم تا بر اساس آیین نامه در دستور کار قرار دهیم. 
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در پایان تاکید کرد: انتظار می رود در اوایل تابستان ظرفیت های 

قانونی را در رابطه با تشکیل کانون سهامداران حقیقی در دست اجرا داشته باشیم.

تشکیلکانون
سهامدارانحقیقی
تااوایلتابستان

 محمدرضا پورابراهیمی

پیرو اجرای قانون صدور چک از ســال جاری و در راســتای تســهیل فرآیند انجام خدمات جهت مشتریان 
گرامی، امکان دسترســی به سامانه صیاد جهت ثبت، تایید/ رد و انتقال چک برای مشتریان حقوقی هم از طریق 
اینترنت بانک ســینا فراهم شــد. به گزارش روابط عمومی بانک سینا طبق قانون جدید چک که از ابتدای امسال 
اجرایی شــده، مراحل ثبت، تایید و انتقال تمامی چک های جدید )بنفش رنگ( باید در ســامانه صیاد عملیاتی 
گردد. به همین منظور بانک سینا با اتخاذ تمهیدات لازم، زمینه انجام این فرایند را از طریق سامانه اینترنت بانک 
فراهم آورده است. این امکان که پیشتر جهت مشتریان حقیقی عملیاتی شده بود، در حال حاضر برای مشتریان 
حقوقی نیز فراهم شده و تمامی دارندگان چک با مراجعه به اینترنت بانک سینا از طریق پایگاه اینترنتی به نشانی 
https://www.sinabank.ir و انتخاب منوی چک در این سامانه، نسبت به انتخاب و انجام عملیات مدنظر 
اقدام نمایند. گفتنی اســت هموطنان عزیز در صورت اطلاعات بیشــتر در این زمینه می توانند به صورت شبانه 
روزی با مرکز ۲4 ســاعته ارتباط مشــتریان این بانک به شــماره 0۲1417۳1 تماس حاصل نمایند. همچنین 
اطلاعات کاملی در زمینه قانون جدید چک در منوی »اطلاعیه ها«ی وبســایت بانک با نام »الزامات جدید قانون 
صدور چک« درج شــده و در شناسه اینســتاگرام بانک به نشانی @sina_bank نیز اطلاعات کاملی در این 

باره در دسترس قرار دارد.

امکانثبتوتاییدچکاز
طریقاینترنتبانکسینا
برایتمامیمشتریان

بانک سینا

محمد جواد کرمی رئیس اتحادیه نان های حجیم و نیمه حجیم )فانتزی( تهران عنوان کرد ایران در تامین ماشین آلات تولید 
نان های حجیم به خودکفایی رسیده است.  پیش از این ماشین آلات تولید نان های حجیم و نیمه حجیم همواره از کشورهای اروپایی 
تامین می شد، اما هم اکنون این دستگاه ها با کیفیت بالاتری در کشورمان تولید می شود. خوشبختانه اگر یک واحد صنفی به دنبال 
راه اندازی تولید نان های حجیم باشد، می تواند تمام ماشین آلات موردنیاز واحد صنفی خود را از صنایع مختلف داخلی تهیه کند. 
قیمت ماشین آلات تولید نان های حجیم در مقایسه با دستگاه های کشورهای اروپایی بسیار کمتر است. به طور مثال اگر قیمت 
یک بسته کامل تولید نان های حجیم داخلی 500 میلیون تومان باشد، مشابه خارجی آن بیش از 4 میلیارد تومان ارزش دارد، برای 
تولیدکنندگان نان های حجیم کاملا به صرفه است که بتوانند ماشین آلات موردنیاز خود را از محصولات داخلی تامین کنند. طبق 
بررسی های مرکز پژوهش های غلات ایران ضایعات نان های سنتی بیش از ۲5 درصد است، اما ضایعات نان های حجیم و نیمه حجیم 
حدود ۳ درصد برآورد شده است.  نان تست از جمله نان هایی است که هیچ ضایعاتی ندارد و دور ریختنی نیست و در واقع ضایعات 
آن صفر درصد است. دلیل اینکه ضایعات نان حجیم و نیمه حجیم بسیار اندک است این است که در فرآیند تولید این نوع نان ها در 
واحدهای صنفی استانداردهای تولید نان کاملا رعایت می شود و تخمیر اولیه و ثانویه سلامتی این نان ها را تضمین می کند./ اصناف

             

خودکفاییدرتامین
ماشینآلاتنانهایحجیم

محمد جواد کرمی

شهرام نخعی رییس مشترکین و درآمد شرکت آب منطقه ای اصفهان از تنش آبی بر حوضه زاینده رود و احتمال جیره بندی 
آب در تابستان 1400 خبر داد، در ایستگاه کوهرنگ به عنوان شاخص حوضه آب زاینده رود 7۸4 میلیمتر بارندگی ثبت 
شده که با کاهش 6۳ درصدی نسبت به میانگین بلندمدت همراه است و پیش بینی تنش آبی شدید هم بر کمبود و کاهش 
کیفیت آب در حوضه زاینده رود حاکی است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان، وی 
افزود: وضعیت نگران کننده ای بر حوضه زاینده رود حاکم است و همین موضوع تنش آب زمینه ساز بهره برداری بیشتر و 
بی ضابطه از منابع آب زیرزمینی برای رفع اضطرار شرایط شرب، باغات و صنعت و در نتیجه فشار بیشتر به سفره های آب 
زیرزمینی استان اصفهان است. تنها راه چاره تدوین برنامه و استراتژی میان مدت و بلندمدت در سطح کشور برای رفع 
اساسی کمبودهای آبی این حوضه است، شرکت های آب و فاضلاب به عنوان متولی تحویل آب خام و تصفیه آب شرب 
برای مشترکین خانگی که بالغ بر یک میلیون و 7۲1 هزار در استان اصفهان است به اضافه 4۲ هزار مشترک آب زیرزمینی، 
1۳ صنعت بزرگ ملی، 40 صنعت متوسط و صدها واحد تولیدی و صنعتی منفرد یا در قالب شهرک های صنعتی، مشترکین 
عمده آب استان اصفهان هستند که از منابع آب سطحی و زیرزمینی بهره برداری می کنند که با وضعیت موجود تامین آب 
شرب استان و صنایع با سختی و مشکلات عمده روبه رو خواهد بود و احتمال جیره بندی آب در تابستان دور از ذهن نیست.

احتمال
جیرهبندیآب
دراصفهان

شهرام نخعی

معاون وزیر نفت در امور برنامه ریزی از افزایش تولید نفت خام به 4 میلیون بشکه در روز یکی از اقدامات متناسب با شعار 
امسال خبر داد. هوشنگ فلاحتیان دریک برنامه رادیویی اظهارداشت: براساس برنامه ریزی های صورت گرفته و بر اساس 
بودجه 1400 می بایست تولید روزانه نفت را افزایش داد تا ضمن تأمین نیازهای داخلی، صادرات قابل قبولی هم به بازارهای 
جهانی داشته باشیم.در همین راستا زیر مجموعه های هدف که در اختیار شرکت ملی نفت قرار دارد، برنامه ریزی هایی را به 
منظور تولید و پشتیبانی از مانع زدایی های لازم بر عهده گرفته اند،بیش از 100 هزار چاه نفت کم بازده یا بی بازده در کشور 
داریم که با حمایت شرکت های دانش بنیان و دانشگاه های مربوطه در حال رفع این مشکل هستیم.همچنین رفع موانع پیش 
روی پیمانکاران و سرمایه گذاران در مفاد قراردادها هم در دستور کار قرار گرفت، بیش از 70 درصد انرژی های مورد نیاز کشور 
توسط گاز طبیعی تأمین می شود. ما در سال گذشته با تولید بیش از یک میلیارد متر مکعب گاز رکورد قابل توجهی را به دست 
آوردیم و تمام تلاش ها برای حفظ این میزان تولید به منظور رشد و توسعه اقتصادی کشور در دستور کار این وزارتخانه قرار 
گرفته است. وی همچنین از تولید زودهنگام از میدان خشت، تکمیل بندر خدماتی تنبک، افزایش صادرات محصولات، راه 

اندازی ال ان جی جزیره سیری، به عنوان برخی دیگر اقدامات این وزارتخانه در راستای تحقق شعار سال نام برد./ مهر

تولیدنفتایران
بهروزانه4میلیون
بشکهمیرسد

هوشنگ فلاحتیان

هادی خانی معاون سازمان امور مالیاتی کشور گفت: امکان استعلام بدهی مالیاتی و ممنوع الخروجی از 
طریق درگاه ملی برای عموم شهروندان فراهم است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان امور 
مالیاتی کشــور ، وی  خاطرنشان کرد: با الکترونیکی شدن تمامی خدمات مالیاتی، ارتباط مودیان با ادارات 
مالیاتی به کمترین میزان کاهش می یابد و به تبع این امر، فساد اداری و هزینه های وصول مالیات نیز به شدت 
تقلیل می یابد، نظام مالیاتی کشور در آستانه تبدیل شدن به یک نظام مالیاتی مدرن است که مالیات هوشمند 
)I. TAX( اصلی ترین مشخصه آن به شمار می رود. معاون فناوری های مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور 
بیان کرد: بستر سازی تسهیل، تسریع و توسعه خدمات الکترونیک به ذی نفعان سازمان، ارائه اطلاعات مورد 
نیاز مودیان مالیاتی و عموم مردم از سوابق پرونده های مالیاتی، یکپارچه سازی اطلاعات مودیان در یک درگاه 
واحد، کاهش مراجعات حضوری مردم به ســازمان، افزایش رضایتمندی مودیان و کاهش مصرف کاغذ، از 
مهم ترین اهداف اجرای این پروژه ملی به شمار می رود، این درگاه ملی خدمات الکترونیک مالیاتی به نشانی 
My.tax.gov.ir و با شعار »هر ایرانی یک مودی«، هم اینک آماده خدمات رسانی به مودیان مالیاتی است.

امکاناستعلام
بدهیمالیاتی
فراهمشد

هادی خانی

 تراز مثبت بانک اقتصاد نوین در سال گذشته، 17 هزار و 7۸۹ میلیارد ریالی شد. بانک اقتصاد نوین با ثبت 
یک رکورد در اسفندماه سال گذشته موفق به کسب 17 هزار و 7۸۹ میلیارد ریال سود در سال 1۳۹۹ شد. این 
بانک در عملکرد 1۲ ماه منتهی به اسفند 1۳۹۹، حدود 100 هزار میلیارد ریال درآمد از تسهیلات پرداختی خود 
کسب کرد. همچنین جمع سود پرداخت شده به سپرده های سرمایه گذاری در این بانک به ۸۲ هزار و ۲۳1 میلیارد 
ریال رسید. بنا بر این گزارش مقایسه این دو رقم نشان از ثبت تراز مثبت به میزان 17 هزار و 7۸۹ میلیارد ریال 
در سال 1۳۹۹ دارد. این در حالی است که در سال 1۳۹۸ این بانک با تراز منفی 4 هزار و ۹۸0 میلیاردریالی مواجه 
بوده است. همچنین درآمد تسهیلات بانک اقتصادنوین در اسفند سال گذشته با 14درصد رشد نسبت به ماه قبل 
از آن به 1۳ هزار و ۸7 میلیارد ریال رسید. در مقابل سود پرداختی به سپرده ها طی این ماه با رشد 1۲درصدی 
نسبت به بهمن  به ۹ هزار و ۸0۲ میلیاردریال بالغ شد. این بانک در این ماه حدود ۳ هزار و ۲۸5 میلیارد ریال سود 
شناسایی کرده که نسبت به ماه پیش  از آن ۲0 درصد رشد داشته است و بهترین عملکرد ماهانه آن در سال 1۳۹۹ 

به شمار می  رود.

ترازمثبت
بانکاقتصادنوین
درسال99

 بانک اقتصاد نوین
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در حالی که رئیس کل بانک مرکزی چاپ پول توسط دولت 
برای جبران کســری بودجه را تایید کرده اســت وزیر اقتصاد در 
ادعایی عجیب این موضوع را رد کرد.  فرهاد دژپسند در واکنش 
به خبر چاپ پول توسط بانک مرکزی طی سال گذشته و استقراض 
دولت از این بانک برای اجرای قانون بودجه سال ۹۹ گفت: دولت 
یک ریال برای اجرای بودجه سال ۹۹ از بانک مرکزی استقراض 
نکرده اســت و بانک مرکزی تنها برای ایفای تعهدات برخی از 
اجزای بودجه، ارز را خریداری کرده و در مقابل پول تزریق کرده 
است. به عنوان مثال براساس تبصره 4 بودجه سال ۹۹ صندوق 
توسعه ملی تعهداتی را به عهده داشته و باید این تعهدات را ایفا 
می کرده است اما ارزی را که در خارج از کشور داشته است نتوانست 
به داخل منتقل کند تا قابل معامله شود، بنابراین بانک مرکزی 
ارز را از بازار خریداری کرد و به ازای آن به دستگاه هایی که باید 
از آن محل پول واریز می کرده اســت، وجوهی را پرداخت کرد. 
براین اساس موضوع کاملًا متفاوت از این است که بگوییم دولت 
برای تأمین مالی خود از بانک مرکزی اســتقراض کرده اســت و 
ایــن دو موضوع ماهیتی کاملاً متفاوت دارند. اگر بتوانیم هرچه 
زودتر آن وجوه را به داخل کشور منتقل یا قابل حواله و معامله 
کنیم، همان مقدار ارز قابل معامله و مبادله شده و به تاجر ما حواله 
داده می شود و متناسب با آن هم ریال جمع خواهد شد بنابراین 

استقراض از بانک مرکزی صحیح نیست. 
پیش از این عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزی در 
مصاحبه با شــبکه ســه، از بدهکاری ۹0 هزار میلیارد تومانی 
11 بدهکار بزرگ به سیستم بانکی خبر داد و در مورد تورم 
گفت: در سال ۹۸ و ۹۹ بخش هایی از بودجه دولت از طریق 
درآمد های تسعیر صندوق توسعه ملی تأمین شد که به زبان 

ساده تر به معنای چاپ پول است. / تسنیم

سیاست های اعتباری بانک توسعه تعاون

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون گفت: طی چند سال 
اخیر همواره اهتمام بر این بوده است پیش از آغاز سال جدید، این سند 
مهم به کلیه همکاران به ویژه ارکان اعتباری بانک ابلاغ و تکلیف همکاران 
برای ارائه خدمات عمومی و تخصصی اعتباری در سال پیش رو مشخص 
و تبیین شــده باشــد، ارتقا و بهبود ضوابط و شــرایط معاملات اسلامی 
جایگاهــی ویژه در محتوای سیاســت های اعتبــاری دارد. افزایش و 
تنوع  بخشی به خدمات و فعالیت توسعه ای، حمایتی بانک از مهم ترین 
بخش های این سند راهبردی بانک توسعه تعاون است. حجم فعالیت 
بانکداری به صورت مستمر در حال افزایش بوده است و همکاران با اهتمام 
ویژه ای سهم بسزایی از این عملیات را بر عهده داشته اند. ازاین رو تقویت 
کادر اعتباری ستاد، مدیریت شعب استان ها و شعب از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است و در این سند راهکارهای تقویت تبیین و مشخص شده 
اســت. بــرای بهبود و ارتقای عدالت اعتبــاری و حفظ حقوق و تکریم 
مشــتریان؛ ضروری است فرآیندهای اعتبارسنجی تخصصی به خوبی 
صورت پذیرد و اولویت های سرمایه گذاری با توجه به اسناد بالادستی 
مشــخص باشــد، برای برنامه ریزی و ارائه خدمات شایســته به عموم 
مشتریان، سطح ارتباطی بانک با مشتریان با توجه به نوع فعالیت اقتصادی 
و ظرفیت های شرکت ها ممکن است در طیف متنوعی باشد و شرکت هایی 
که فعالیت اقتصادی و تولیدی گسترده ای داشته و باعث اشتغال جمعی 
گسترده می شوند نیازمند ارائه وقت و توجه بیشتر، از سوی بانک هستند 
ازاین  رو تلاش شــده اســت در سیاست ها به ارتقای مکانیزم مدیریت 
مشتریان بزرگ به صورت ویژه ای پرداخته شود تا با ارائه خدمات شایسته 
به کارآفرینان و تولیدکنندگان بزرگ، شرایط مناسبی برای رونق تولید 
فراهم شود. فعالیت بانکی از دیدگاه کلان نیازمند راهکارهای مناسب 
تجهیز منابع و نیز تخصیص بهینه منابع و مصارف و رعایت نظم و انضباط 
نقدینگی اســت و اگر بانک با برنامه دقیق در چارچوب های حرفه ای 
بانکداری اعم از تجهیز منابع، تحقق درآمدهای مشــاع و غیرمشــاع، 
مدیریت اثربخش هزینه ای و مدیریت مطالبات عمل کند، بستر مناسبی 

برای اجرای برنامه های اعتباری بانک فراهم خواهد شد.

برخیوکلاوکالترا
باتجارتاشتباه

گرفتهاند

واکنش وزیر اقتصاد به موضوع چاپ 
پول توسط دولت

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

کمال رئوف دادســتان انتظامی مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشــاوران خانواده قوه قضائیه گفت: متاسفانه برخی از وکلا این حرفه را با تجارت و سوداگری اشتباه 
گرفته اند،  متاســفانه برخی از وکلا این حرفه را با تجارت و سوداگری اشتباه گرفته اند و برای اخذ وکالت در پرونده های بزرگ، به ویژه جرایم اقتصادی کلان اقدام به 
بازاریابی می کنند و به هر ترتیبی شــده رضایت متهم و خانواده وی را جهت وکالت پرونده به دست می آورند و برای رسیدن به این هدف از هیچ تلاش و یا پیشنهادی 
مضایقه نمی کنند. وی با تاکید بر اینکه این قبیل رفتار ها خلاف شأن وکالت است، گفت: لازم است تا این افراد در این قبیل از اعمال خود که سبب می شود که نگاه جامعه 
به نهاد مقدس وکالت را دستخوش تغییر کند، تجدید نظر کنند؛ چرا که این رفتار ها موجب ناامیدی در میان وکلای جوان و کارآموزان شده و از طرفی موجب می شود 
که عده ای نیز ترغیب به انجام این قبیل اعمال شوند و جامعه وکالت را به فضایی برای رقابت ناسالم تبدیل کنند. او با تاکید بر اینکه این قبیل از رفتار ها مصداق خلاف 
شــئونات وکالت محسوب شده و تخلف است، افزود: در صورت وصول گزارشــی در این خصوص، افراد متخلف به مراجع قانونی معرفی خواهند شد. وی با تاکید بر 

پاکدست بودن اغلب جامعه وکالت گفت: لازم است تا همه وکلا و حقوقدانان این افراد را از جامعه و جایگاه مقدس وکالت دور کنند. / فارس

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری گفت:  چشم انداز صادرات کشور در حوزه فناوری، با توجه 
به تمرکز برنامه ها بر رویکرد توسعه صادرات، افزایش تا میزان یک میلیارد دلار است.یکی از برنامه های معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری، توسعه مجموعه هایی است که توسط بخش خصوصی در خارج از کشور فعالیت می کنند 
و محلی برای انتقال فناوری های تولیدی ایران به خارج از کشور بویژه کشورهای همسایه است. وی با بیان اینکه 
ایران در بسیاری از حوزه های علمی همچون زیست فناوری، نانوتکنولوژی، سلول های بنیادی و هوافضا رتبه نخست 
خاورمیانه را داراست، ابراز کرد: نمونه این موارد را می توان در حوزه کرونا مشاهده کرد که شرکت های دانش بنیان 
داخلی توانستند کیت های تشخیص و دستگاه های مرتبط را در داخل کشور تولید کنند. معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهوری همچنین به سفر خود به استان سمنان نیز اشاره کرد و گفت: پارک علم و فناوری این استان به 
نسبت ۲ سال قبل پیشرفت قابل توجهی داشته، اما هنوز با استانداردهای مورد نیاز فاصله دارد. ستاری یادآور شد: 
استان سمنان با دارا بودن شرکت های خوب بخصوص در حوزه های معدنی، ظرفیت بسیاری برای پیشرفت دارد و 

امید است در این سفر در زمینه زیرساخت های پارک و دیگر حوزه ها تصمیم  خوبی گرفته شود./ ایرنا

چشماندازصادراتحوزه
فناوریکشوریکمیلیارد
دلاراست

سورنا ستاری

 شهردار تهران با اشاره به رونمایی از اولین قطار ملی هفت واگنه اعلام کرد: مراحل ساخت این قطار 
در کمترین زمان ممکن به همت مهندسان و صعنتگران داخلی و دانشگاهیان انجام شد. پیروز حناچی 
در مراسم رونمایی از اولین قطار ملی که با حضور رئیس جمهوری به صورت ویدئو کنفرانسی برگزار شد 
اظهار داشــت: ساخت و طراحی قطار ملی در چارچوب ماده 5۸ قانون برنامه ششم با حمایت حمایت 
معاونت علمی و فناوری ، صندوق شکوفایی و نوآوری در مدت 1۸ ماه صورت گرفت.وی افزود: اهدافی 
که در این طرح دنبال شــد ارتقا بومی ســازی از حدود ۳0 به بیش از ۸0 درصد، دستیابی به طراحی و 
ساخت و همچنین تجهیزات قطارهای شهری و بین شهری و رفع انحصار و وابستگی و همچنین استفاده 
حداکثری از توان داخلی بود. وی در بخش دیگری از سخنانش از رئیس جمهوری درخواست کرد: نهادینه 
شدن فناوری ها در قالب تشکیل یک شرکت پیمانکاری عمومی دانش بنیان و ثبت سفارش ساخت 4۲0 
واگن با شرکت واگن سازی تهران و تبدیل تعهدات دولت در تامین ۲ هزار دستگاه از فاینانس خارجی به 

تسهیلات وام ریالی با مساعدت سیستم بانکی است که امیدواریم این امر محقق شود./ ایرنا

ساختاولین
قطارملی
درمدت۱۸ماه

پیروز حناچی

تقسیم هپکوی دولتی میان سه بانک
طــی روزهای گذشــته و در تعطیلات 
نوروز، باب »افشای اطلاعات« شرکت های 
بورسی همچنان باز بود، هر چند که تعداد 
اطلاعیه ها نســبت به روزهای عادی بسیار 
محــدود بود. در میان اطلاعیه هایی که در 
روزهای گذشــته منتشــر شد، مهم ترین 
مربوط به شــرکت هپکــو بوده که خبر از 

عرضه 5 درصد سهام خود داده بود.
بر اساس اطلاعیه ای که این شرکت در 
ســایت کدال منتشــر کرده اســت، 5۲/ 
4درصد از ســهام شرکت تولید تجهیزات 
ســنگین هپکو)ســهامی عام( از سازمان 
خصوصی سازی به بانک های ملت،صادرات 
وتجارت طــی تصویب نامه هیات وزیران 
واگذار شــد.پیش از ایــن با مصوبه هیات 
دولت مقرر شــده بود معادل مبلغ 5/ 4۳ 
هــزار میلیارد تومان از باقی مانده ســهام 
متعلــق به دولت در شــرکت های پالایش 
نفت تهــران، تبریز، اصفهان، بندرعباس، 
ســرمایه گذاری ملی ایــران، هپکو و ایران 
ترانســفو بــه بانک هــای ملت،صادرات و 
تجــارت واگذار شــود که بر این اســاس 
مجموع 5۲/ 4 درصد معادل ۹54,7میلیون 
ســهم هپکو از طریق ســازمان خصوصی 

ســازی در این فرآیند به ســه بانک ملت، 
تجارت و صادرات واگذار شــد. از مجموع 
سهام  واگذار شــده تعداد ۳۹6,۸میلیون 
ســهم به بانک صــادرات، 1۹۸,1میلیون 
ســهم به بانک ملت و ۳5۹,۸میلیون سهم 
به بانک تجارت انتقال داده شده است. قبلا 
بخش اعظمی از ســهام هپکو به ســازمان 

تامین اجتماعی واگذار شده بود.
توثیق بخشی از سهام »تاصیکو«

ســرمایه گذاری صدر تامین هم یکی از 
شــرکت های بورسی است که در ارتباط با 

»توثیق یا مسدود کردن سهام ناشر متعلق 
به ســهامدار عمده« افشاگری کرده است. 
این اطلاعیه روز گذشــته منتشــر شد. در 
ایــن اطلاعیــه آمده اســت: »شــرکت 
سرمایه گذاری صبا تامین با دارا بودن 47/ 
۳۸ درصد از ســهام شرکت سرمایه گذاری 
صدر تامین، عطف به درخواست توثیق در 
مورخ 1۹/ 1۲/ ۹۹ و استناد به نامه شرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه 
وجوه، 700 میلیون سهم از متعلق به خود 
را توثیق کرده اســت.« این رقم بیش از ۸/ 

5 درصد از کل ســهام در مالکیت شــرکت 
سرمایه گذاری صدر تامین را دربرمی گیرد.  
شــرکت آلومتک هم در قالب یک اطلاعیه 
گــروه الف در ایام تعطیلات نوروز از انعقاد 
یک قرارداد مهم خبر داده بود. این قرارداد 
با شرکت سازه های فلزی یاسان امضا شده 
و مطابق آن قرار اســت  به این شــرکت به 
میــزان 7/ ۲۳ میلیارد تومان انواع ســیم 
هــادی فروخته شــود. نحوه تســویه این 
قرارداد به این صورت اســت که ۲5 درصد 
به صورت پیش پرداخت و الباقی به صورت 
پارت به پارت پس از ارســال کالا خواهد 
بــود.  یکی دیگر از اطلاعیه های با اهمیت 
مربوط به شــرکت فرآورده های نسوز آذر 

بوده است. 
در ایــن اطلاعیه  راجع به قرارداد اجاره 
واحدیک با ذوب آهن  اطلاع رســانی شده 
است. در این اطلاعیه گفته شده که عطف 
بــه نامه مورخه ۲4/ 1۲/ ۹۹ مبنی برعدم 
تمدید قرارداد اجاره واحد اســتیجاری در 
شــرکت ســهامی ذوب آهــن اصفهان به 
استحضار کلیه سهامداران عزیز می رساند 
بــا توجه به پیگیری هــای صورت گرفته 

قرارداد اجاره فوق تمدید شد.

آمار رسمی حاکی از آن است که سرجمع تامین مالی 
دولت در سال ۹۹ از بازار سرمایه حدود ۲۳0 هزار میلیارد 
تومان بوده که از این مبلغ، 17 هزار میلیارد تومان مربوط 
به مالیات معاملات بورس اســت. آنگونه که آمار رســمی 
منتشرشــده از سوی سازمان بورس و اوراق بهادار نشان 
می دهد، ســال گذشــته بالغ بــر ۲4 میلیون کد جدید 
سهامداری بدون احتساب مشمولان سهام عدالت در بازار 
ســرمایه صادر شــده که نشانگر رشد ۲۲4 درصدی ورود 
ســهامداران به این بازار اســت و اکنون این بازار را تبدیل 

به یک بازار حدود 60 میلیون نفری کرده است.
 بر اســاس این آمار، ارزش تجهیز و جذب منابع مالی 

از طریق بازار سرمایه برای اقتصاد کشور که در سال ۹۸ 
تنها معادل ۲16 هزار میلیارد تومان بوده، در سال ۹۹ از 
مرز 560 هزار میلیارد تومان عبور کرده است. نکته حائز 
اهمیت آن اســت که دولــت نزدیک به 17 هزار میلیارد 
تومان از محل مالیات بر نقل و انتقال سهام در بازار سرمایه 
درآمد کسب کرده است که این رقم، به گواه آمار، ۹ درصد 
از کل مالیات وصولی ســال 1۳۹۹ بوده اســت و سهمی 
7/1 درصدی از میزان تأمین مالی دولت از بازار ســرمایه 
در ســال 1۳۹۹ داشــته است؛ در عین حال 76 درصد از 
تأمین مالی دولت در ســال گذشــته از محل انتشار اوراق 
تأمین مالی اسلامی یا همان صکوک بوده که مرابحه عام، 

اسناد خزانه اسلامی، اوراق منفعت وزارت نفت و شرکت 
ملی نفت و اوراق سلف موازی استاندارد برای وزارت نیرو 
و شــرکت های تابعــه آن را در بــر می گیرد و مجموع آن 

175 هزار و ۲۹۹ میلیارد تومان است.

درآمد ۱۷ هزار میلیارد تومانی دولت از مالیات بورسی

رئیس کل دادگستری استان مرکزی با بیان اینکه رئیس قوه قضائیه برای تسریع در صدور حکم آذرآب 
دستور صادر کرده، گفت: با تهاتر بدهی هپکو بخشی از مشکلات برطرف شد. به گزارش خبرگزاری صداوسیما 
مرکز اراک حجت الاسلام عبدالمهدی موسوی  افزود: دستگاه قضایی استان به تلاشگران و جهادگران عرصه 
جنگ اقتصادی کمک می کند. او ادامه داد: دستگاه قضایی استان تلاش می کند تا منویات مقام معظم رهبری 
و رئیس قوه قضائیه در این زمینه را اجرایی کند و گرهی از مشکلات اقتصادی کشور باز شود. وی با اشاره به 
اقدام دستگاه قضا برای برطرف شدن مشکلات شرکت هپکو و آذرآب گفت: هر دو مجتمع صنعتی پرونده هایی 
در تهران دارند و با مســئولان قوه قضائیه مکاتبه کردیم تا این موضوع تسریع شود و بتوانیم حقوق قانونی 
آذرآب و هپکو را دریافت کنیم و با توجه به اینکه نقدینگی از یکی از پرونده ها نصیب آذرآب می شد پیگیری 
کردیم تا رای قانونی به سرعت صادر شود و رئیس قوه قضائیه هم دستور صادر کردند. وی ادامه داد: در بعد 
اجرایی و اقتصادی این موضوع در شــورای تامین استان مطرح و پیگیری شد که موضوع واگذاری هپکو و 

تهاتر بدهی ها انجام شود که در نهایت این کار انجام شد.

دستوررئیسقوهقضائیه
برایتسریعدرصدورحکم
آذرآب

حجت الاسلام عبدالمهدی موسوی

 محمد مخبر رئیس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( در مراسم آغاز عملیات ساخت 1۳0هزار واحد مسکن برکت و بهره برداری 
از ۳0هزار واحد مسکن محرومین با حمایت ستاد اجرایی فرمان امام)ره( با تأکید بر اینکه یکی از وظایف حاکمیت تأمین مسکن 
است، گفت: سالانه به بیش از یک میلیون واحد مسکونی نیازمند هستیم و در بهترین شرایط؛ تاکنون سالانه حدود ۸00 هزار 
واحد ساخته شده است و بر همین اساس با  کسری ۳00 تا 400 هزار واحد مواجه هستیم. وی از ساخت 100 هزار واحد مسکن 
ملی از سوی ستاد اجرایی فرمان امام طی بازه زمانی 1۸ماهه خبر داد و گفت: ساخت مسکن علاوه بر افزایش رفاه اجتماعی در 
پیشبرد صنایع و کنترل تورم و اشتغال نقش اساسی دارد و ما تمام توان خود را برای کمک به دولت در جهت رفع محرومیت و 
افزایش اشتغال در کشور به کار می گیریم. محمد اسلامی، وزیرراه و شهرسازی نیز در این مراسم از ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 
برای توجه به طرح های مسکن قدردانی کرد و گفت: تمام فکر، برنامه و اراده ما این است که با رونق مسکن بتوانیم پایداری تولید 
را پایه گذاری کنیم چراکه معتقدیم رونق مسکن باعث رونق تولید، توسعه اشتغال، رفاه و منزلت اجتماعی می شود. در بخش 
دیگر این مراسم طی ویدیو کنفرانس گزارشی از ساخت و بهره برداری پروژه های مسکن وابسته به ستاد اجرایی فرمان امام در 

استان های اصفهان، یزد، زنجان و لرستان ارائه و به طور همزمان واحدهای ساخته شده در این استان ها به بهره برداری رسید.

ساخت۱۳0هزارواحدمسکن
برکتوبهرهبرداریاز۳0هزار
واحدمسکنمحرومین

 محمد مخبر

تأمین اجتماعی در شهرهای با حداقل ۲0 هزار بیمه شده مرکز درمانی می سازد، مدیرعامل سازمان تأمین 
اجتماعی گفت: در شهرستان هایی که حداقل ۲0 هزار بیمه شده تأمین اجتماعی داشته باشند درمانگاه خواهیم 
ساخت. مصطفی ســالاری با اشاره به انجام مرحله دوم متناسب  سازی حقوق بازنشستگان در اسفندماه سال 
گذشته و همچنین حذف دفترچه درمان در مراکز درمانی و بیمارستانی اظهارداشت: این اقدامات در راستای 
حمایت از بیمه شدگان سازمان تأمین اجتماعی انجام شده است و در سال جاری ادامه خواهد داشت. سالاری 
با اشــاره به برنامه ریزی ســازمان تأمین اجتماعی برای احداث مراکز درمانی جدید در سطح کشور افزود: در 
شهرســتان هایی که حداقل ۲0 هزار بیمه شده تأمین اجتماعی داشته باشند درمانگاه و مرکز درمانی ملکی 
سازمان تأمین اجتماعی احداث خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: اعتبارات ساخت مراکز ملکی درمانی جدید 
در بودجه سازمان تأمین اجتماعی پیش بینی شده است و این مراکز در سال جاری احداث خواهد شد. همچنین 
برای تجهیزات و تخت های بیمارستانی نیز در بودجه سال جاری سازمان تأمین اجتماعی اعتباراتی پیش بینی 

شده است و ان شاءالله این برنامه ها در سال جاری اجرا خواهد شد./  تسنیم

ساختمرکزدرمانی
درشهرهایباحداقل
۲0هزاربیمهشده

مصطفی سالاری

محسن علیزاده عضو ناظر مجلس شورای اسلامی در شورای عالی بورس از حذف طرح مالیات بر سهام و سپرده 
بانکی در بودجه، به عنوان عاملی برای حمایت از سهامداران خرد خبر داد، دولت در لایحه بودجه، بندی را به 
عنوان مالیات بر عایدی سرمایه گنجانده بود که مجلس شورای اسلامی پس از اصلاحیه، سهام و سپرده بانکی 
را از این بند حذف کرد، موضوع مالیات بر عایدی، یکی از مباحثی بوده است که از مجلس دهم، در کمیسیون 
اقتصادی مجلس در حال بررسی است. اما مجلس با حذف این بند، بر اهمیت بازار سرمایه در اقتصاد کشور 
تاکید داشته است. وی با اشاره به اینکه رویکرد مجلس تقویت بازار سرمایه است ادامه داد: رویکرد ما به صورت 
عمومی تقویت بازار سرمایه است. طرح مالیات بر عایدی سرمایه برای ما در اولویت است اما با موضوع مالیات 
بر عایدی سهام و سپرده بانکی، کاملا مخالف بوده و به این دلیل آن را در اصلاحیه، حذف کرده ایم. معتقدیم 
بازارهای دیگری وجود دارد که اخذ مالیات بر عایدی سرمایه در آنها در اولویت است و طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه املاک، وسایل نقلیه موتوری زمینی، مسکوک طلا، شمش و... و همچنین انواع ارز خارجی را با جدیت 

جلو می بریم اما بحث مالیات بر عایدی سهام و سپرده بانکی به طور کامل حذف شده است./سنا

حمایتازبورس
باحذفطرحمالیات
برسهامازبودجه

محسن علیزاده

معاون مهندسی و پدافند غیر عامل وزارت دفاع گفت: مرکز مین زدایی از بدو تاسیس تاکنون بیش از 
۳میلیون انواع مین و نزدیک به یک میلیون انواع مهمات عمل نکرده از جمله بمب ها، گلوله ها، خمپاره ها و 
نارنجک ها را کشف و منهدم کرده است، علی اکبر سلیمانی در نشست خبری که به مناسبت »روز جهانی 
آگاهی از خطر مین و کمک به اقدام علیه آن« ، درباره میزان اراضی آلوده به مین و مواد منفجره به جا مانده 
از جنگ در استان های مرزی غرب و جنوب غرب کشور گفت: پس از پایان هشت سال دفاع مقدس حدود 4 
میلیون  و دویست هزار هکتار از اراضی 5 استان مرزی غربی و جنوب غربی کشور آلوده به انواع مین و مواد 
منفجره به جا مانده از جنگ شد. وی ادامه داد: پاکسازی اراضی آلوده در بسیاری از نقاط مرزی به دلیل سیلاب 
های فصلی، جابجایی لایه های خاک، نبود جاده های دسترسی به برخی از اراضی آلوده، آبگرفتگی، جابجایی 
مین ها، گذشت زمان و پوسیده شدن مین ها به شرایط سخت و پیچیده ای رسیده است و این دلایل باعث 
کندی روند پاکســازی در مناطق مرزی شده اســت تا جایی که در بسیاری از موارد نیروهای مین بردار در 

اعماقی در حدود یک تا 6 متر هم مین ها و انواع مهمات عمل نکرده را از زمین خارج می کنند. / ایسنا

۳میلیونمینومهمات
عملنکردهمنهدمشده
است

سازمان پدافند غیر عامل کشور 

در راستای اجرای برنامه ها و سیاست های بانک پارسیان برای تحقق شعار سال 1400 تحت عنوان »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« 
و برای تامین نیازهای سرمایه در گردش زنجیره های تامین بنگاه های تولیدی و کمک بیشتر به تولید، نخستین اوراق گواهی اعتبار 
مولد )گام( بانک پارسیان به صورت همزمان در دو زنجیره خودرو و فولاد به عنوان یکی از مهم ترین زنجیره های تولید در کشور منتشر 
شد. بانک پارسیان در بین بانک های خصوصی اولین بانکی است که حسب تکالیف دولت و بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران در 
حمایت از تولید و تامین سرمایه در گردش غیرتورمی  بنگاه های مولد، موفق به صدور اوراق گام در سیستم بانکی شد. این اوراق با 
ضمانت بانک عامل، صادر و پرداخت مبلغ اسمی  آن در سررسید به آخرین دارنده، توسط بانک تضمین می شود. اوراق گام علاوه بر 
قابلیت انتقال در بازار پول، امکان تنزیل در بازار سرمایه را نیز دارد. اوراق گام محصول نوین اعتباری و تسهیلاتی است که برای کمک 
به تامین اعتبار بنگاه های تولیدی ایجاد شده و می تواند نقش موثری در تامین سرمایه در گردش بنگاه های مولد به ویژه بخش تولید 
داشته باشد که با حل موضوع دریافت و پرداخت خریداران و فروشندگان، با کمک نقش ضمانتی بانک ها، به تقویت بخش تولید کمک 
کند. با توجه به پیاده سازی زیرساخت های مربوطه، بانک پارسیان به عنوان بانک پیشگام در انتشار اوراق گواهی اعتبار مولد، آمادگی 
خود را برای انتشار اوراق مزبور برای کلیه زنجیره های تامین، در چارچوب مقررات و ویژگی های اوراق گواهی اعتبار مولد اعلام می دارد. 

اقدام
درکمکبهتولید

بانک پارسیان



جمع آوری روزانه ۱۶۰۰ میلیون 
فوت مکعب گازهای مشعل در دستور کار 

وزارت نفت

مدیرعامــل شــرکت ملی نفت ایران گفت: بر اســاس 
برنامه ریزی هــای انجام شــده، روزانــه 1600 میلیــون 
فوت مکعب گازهای مشــعل در ســطح مناطق عملیاتی 
استان های خوزستان و ایلام جمع آوری می شود. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نفت مسعود کرباسیان 
هم که در این مراســم حضور داشــت در این باره افزود: با 
اجــرای طــرح ان جــی ال ۳۲00 روزانــه 500میلیون 
فوت مکعــب گازهــای مشــعل جمع آوری می شــود که 
جمع آوری ۲50میلیون فوت مکعب آن امســال به نتیجه 
می رسد. وی پیشرفت این طرح را 75 درصد اعلام کرد و 
گفــت: با اجرایی شــدن این طرح که از ســوی هلدینگ 
خلیج فــارس دنبال می شــود، گازهای غــرب کارون به 
پتروشیمی بندرامام انتقال می یابد. مدیرعامل شرکت ملی 
نفــت ایران ادامه داد: طرح ان جی ال ۳100 نیز با ظرفیت 
روزانه ۲60 میلیون فوت مکعب تاکنون 55 درصد پیشرفت 
داشــته و بــا اجرای آن، گازهای همــراه نفت حوزه ایلام 
جمع آوری می شــوند. کرباسیان گفت: طرح دیگر طرحی 
اســت که از ســوی پالایشــگاه گاز بیدبلند خلیج فارس و 
پتروشیمی مارون دنبال می شود و با اجرای آن، در مجموع 
روزانه ۸70 میلیون فوت مکعب گازهای مشعل جمع آوری 
می شــود. وی بهبود محیط زیست و ایجاد ارزش افزوده را 
از جمله دســتاوردهای مهم اجرای طرح های جمع آوری 
گازهای مشعل عنوان کرد و گفت: افزون بر این، این طرح ها 
به ایجاد خوراک پایدار برای پتروشیمی ها منتهی می شود. 
مدیرعامــل شــرکت ملی نفت ایران با بیــان اینکه برای 
پیگیری طرح ها در زمینه جمع آوری گازهای همراه نفت 
نشســت ها به طور مستمر برگزار می شود، تصریح کرد: در 
نیمه نخســت امسال 14 قرارداد دیگر مرتبط با طرح های 
جمع آوری گازهای مشــعل امضا می شــود و با اتکا به توان 

داخلی، همه مشعل ها خاموش خواهند شد.

پروژه گازرسانی به ۴ هزار روستای کشور 
در حال اجراست

 معاون وزیر نفت در امور گاز با بیان اینکه پروژه های 
گازرســانی به ۲ هزار و ۹1۳ روســتا و ۲۳ شهر در سال 
۹۹ به بهره برداری رسید، گفت: اکنون پروژه گازرسانی 

به 4 هزار روستای کشور در حال اجراست.
حسن منتظرتربتی در نخستین نشست هیات مدیره 
این شرکت در سال نو اظهار کرد: در سالی که گذشت 
بــا توجه به شــرایط تحریم، تــلاش کردیم پروژه ها و 
فعالیت های خود را در همه بخش ها بدون وابستگی به 
منابع دولتی به موقع و با سربلندی انجام دهیم، تلاشی 

که به عنوان یک راهبرد باید در حفظ آن بکوشیم.
وی ادامه داد: این در حالی اســت که پارســال 6 هزار 
مشترک صنعتی گازرسانی شدند. از این تعداد، ۳ هزار 
و ۳۲0 واحد صنعتی از طریق بند »ق« به شــبکه گاز 

کشور پیوستند.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: سال 
۹۹ همچنین پروژه های گازرســانی به ۲ هزار و ۹1۳ 
روســتا و ۲۳ شــهر به بهره برداری رسید و به این ترتیب 
ضریب نفوذ گاز در جمعیت شهری و روستایی به بیش 
از ۹5 درصد رسید. تربتی گفت: خوشبختانه هم اکنون 
پروژه گازرســانی به 4 هزار روســتا به همراه پروژه های 
فعال دیگری در حال اجراست که باید تلاش کنیم آنها 
را با شتاب بیشتر و در موعد مقرر به بهره برداری برسانیم 
تا گازرســانی در بخش روســتایی به طور کامل محقق 
شود. وی در ادامه درباره شعار سال اظهار کرد: با توجه 
به نام گذاری ســال جدید به نام »تولید، پشــتیبانی ها و 
مانع زدایی ها«، ما نیز باید همســو با تحقق شــعار سال 
برنامه های مهم و ویژه ای را مشخص، پیگیری و در طول 
سال دنبال کنیم. معاون وزیر نفت در امور گاز در پایان 
به انتخابات ریاســت جمهوری نیز اشاره و تصریح کرد: 
بــا توجــه به برگزاری انتخابات و تغییر دولت در ســال 
جاری، باید این موضوع را مدنظر داشــته باشیم که چه 
در دولت گذشــته و چه در دولت جدید، وظیفه ای که 
بر عهده ما قرار دارد، تامین انرژی کشــور و گرم کردن 
خانه های مردم و کمک به اقتصاد کشور است که همه 
بایــد تــلاش کنیم برنامه های از پیش تعیین شــده را 
به موقع انجام دهیم تا زمستان راحت و آسانی را پیش 
رو داشــته باشیم.براســاس این گزارش، در حاشیه این 
نشســت حکم حسین علیزاده به عنوان معاون سازمان 
و رئیس حراســت شــرکت ملی گاز ایران به وی تقدیم 
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سه قرارداد نفتی به ارزش 165 میلیون یورو امضا شد
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خواهدبود

 ارتقای رضایتمندی با ارائه 
طرح های بیمه ای

ارتقای رضایتمندی خانواده های شهدا و ایثارگران 
بــا ارائه طرح های خلاقانه و تنوع محصولات می تواند 
موثر واقع شــود و در بازار رقابتی نیز مســیر را برای 
تبدیل شــدن بیمــه دی به برند محبوب مشــتریان 

هموارتر کند.
ســعید اوحدی، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد 
شــهید و امــور ایثارگران ضمن بازدیــد از مرکز ارائه 
خدمــات طرح جبران، در دیدار و گفت وگو با مدیران 
و کارکنان شــرکت بیمه دی اظهار کرد: شرکت بیمه 
دی در ســال های اخیر عملکرد مطلوبی داشــته و به 
حال خوبی رسیده است، اما نباید به شرایط فعلی قانع 
باشــیم و برای رســیدن به موفقیت های بیشتر تلاش 
کنیــم تــا به بهترین خودمان برســیم. وی ادامه داد: 
افزایــش میزهــای خدمت و مراکــز طرف قرارداد در 
سراسر کشور برای جمع آوری و ارزیابی اسناد پزشکی 

نمونه ای از خدمات ارزشــمند این شرکت است.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران همچنین ایجاد 
پرونده الکترونیکی برای بیمه شدگان را از برنامه های 
خلاقانه بیمه دی دانست و تصریح کرد: ایجاد پروفایل 
سلامت و پرونده الکترونیکی برای بیمه شدگان علاوه 
بر ارتقای ســطح ســلامت، پیشــگیری و همچنین 

پیگیری موارد را تســریع و بهبود می بخشد.

محمدرضا کشــاورز، مدیرعامل شرکت بیمه دی نیز 
در این نشســت با ارائه گزارشــی از عملکرد شرکت بیمه 
دی گفت: این شــرکت در ســال گذشــته توانســته 
دستاوردهای حائز اهمیتی از جمله دستیابی به توانگری 
سطح یک شرکت های بیمه ای، کسب رتبه سودآورترین 
شــرکت بیمه کشور، دریافت رتبه برتر در شاخص های 
فروش و بهره وری کل عوامل به تشخیص سازمان مدیریت 
صنعتی و... را کســب کند و با اجرای برنامه هایی مانند 
ایجاد ســودآوری پایدار، توسعه فروش، افزایش سرمایه، 
توســعه کســب وکار دیجیتال، ارتقــای رضایتمندی 
مشــتریان و...، افق های روشــنی را پیش روی خود قرار 
دهد. وی همچنین با اشاره به قرارداد بیمه درمان تکمیلی 
خانواده شــهدا و ایثارگران افزود: مجموعه بیمه دی در 
طول 4 سال خدمت رسانی، سعی در بهبود مستمر ارائه 
خدمات داشته است و در سال جدید با برنامه ریزی های 
انجام شده درصدد است ضمن ارتقای سلامت و بهداشت 
جامعــه ایثارگری، به کاهش دغدغه های این خانواده ها 

کمک کند.

حمایت بانک آینده از کسب و کارهای 
آسیب دیده از کرونا در استان خوزستان

بانک آینده با هدف پشتیبانی از کسب وکارهای آسیب دیده 
در شرایط همه گیری ویروس کرونا، فرصت بازپرداخت اقساط 
تسهیلات دریافتی، توسط مشاغل غیردولتی آسیب دیده از کرونا 
در استان خوزستان  را به مدت حداکثر سه ماه از اسفندماه سال 
1۳۹۹، تمدید کرد.  بر اساس مصوبه اقتصادی ستاد کرونا، بانک 
آینده در چارچوب ضوابط و مقررات موجود، مطالبات این دسته 
از کسب وکارها را که مؤعد بازپرداخت آن در ماه های: اسفند سال 
1۳۹۹، فروردین و اردیبهشت سال 1400 است- منوط به آن که 
بدهی آن ها به شیکه بانکی تا تاریخ 1۳۹۸/1۲/01 در طبقه جاری 
قرار داشته باشد-  به پایان دوره بازپرداخت اقساط این تسهیلات، 
انتقال خواهد داد.  در خصوص تسهیلات با بازپرداخت دفعی نیز 
که سررسید آن ها در بازه زمانی پیش گفته باشد، زمان بازپرداخت 
دفعی آن ها به دو ماه )شصت روز(، پس از تاریخ سررسید، منتقل 
می شود. مهلت زمانی پیش بینی شده، مشمول هیچ گونه جریمه 
و کارمزد اضافی نخواهد بود. مهلت ثبت نام متقاضیان برای دریافت 
تسهیلات مشاغل آسیب دیده در حوزه های گردشگری، ورزش و 
جوانان و فرهنگ و هنر نیز صرفاً برای استان خوزستان تا پایان 
اردیبهشت ماه سال 1400 با دوره تنفس سه ماهه، تمدید شد. در 
خصوص دسته چک های صادر شده در شعب بانک های این استان، 
چنان چه سررسید چک صادر شده در بازه زمانی ماه های: اسفند 
سال 1۳۹۹ و فروردین و اردیبهشت سال 1400 باشد و منجر به 
برگشت و صدور گواهینامه عدم پرداخت شود، در صورت تسلیم 
تقاضای مشمولان به بانک، تا یک ماه پس از تاریخ برگشت، شامل 

ممنوعیت ها و محدودیت های قانون چک، نخواهد بود

توقف مشعل سوزی تا 1۴۰1
شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس 
در مراسمی با حضور وزیر نفت سه قرارداد 
به ارزش 165 میلیون یورو با شــرکت های 
داخلــی برای ســاخت ۲4 کمپرســور و 
جمع آوری گازهای همراه با نفت در منطقه 
رگ سفید خوزستان امضا کرد. بیژن زنگنه 
در این مراسم اظهار کرد: پیش از این قرار 
بــود تا پایــان 1400 هیچ گاز همراهی در 
مشــعل ها نســوزد؛ اما این امر در 1401 

محقق می شود.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نفــت، ۳ قــرارداد برای ســاخت 
کمپرسور و جمع آوری گازهای همراه نفت 
به ارزش 165 میلیون یورو به امضا رسید. 
در این مراسم که با حضور بیژن زنگنه وزیر 
نفت برگزار شد، شرکت پالایش گاز بیدبلند 
خلیج فارس دو قرارداد برای ساخت، نصب 
و راه انــدازی ۲4 دســتگاه  کمپرســور 
ســانتریفیوژ گریــز از مرکــز بــه ارزش 
75 میلیــون یــورو با شــرکت های توربو 
کمپرســور نفت )OTC( و مهندســی و 
ســاخت توربین مپنا )TUGA( بســت. 
عــلاوه بر این، شــرکت بیدبلند قراردادی 
۹0میلیــون یورویی با شــرکت طراحی و 
مهندســی صنایع انرژی برای جمع آوری 
گازهای همراه نفت منطقه رگ ســفید در 
خوزســتان امضا کرد. زنگنه در این مراسم 
گفت در شرایط تحریم بیشتر عمل می کند 
تا حرف بزند. او همچنین اظهار کرد برنامه 
وزارت نفت این بود که تا پایان سال 1400 
هیچ گاز همراهی در مشــعل ها نسوزد اما 
بــه دلایلــی که ذکر نکرد، این طرح تا آخر 
ســال آینده به طور کامل عملیاتی خواهد 
شــد.وی در مراسم امضای قرارداد ساخت 
۲4 دســتگاه کمپرســور ســانتریفیوژ  با 
ســازندگان داخلی و قــرارداد جمع آوری 
گازهای همراه نفت منطقه رگ سفید گفت: 

طــرح جمع آوری گازهــای همراه نفت و 
انتقال آن به پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس 
و پتروشــیمی مارون پیش تر آغاز شــده، 
طرح های امروز بخشی از برکات این طرح 
)طــرح جمع آوری گازهــای همراه نفت( 
بیش از یک میلیارد یورویی و داخلی کردن 
 ســاخت الکتروکمپرســور هــای ایــن 

طرح است.
حسرت سوختن گازهای مشعل

وزیر نفت اذعان کرد همیشــه حسرت 
سوختن گاز های مشعل را داشته و با بیان 
اینکه ســوختن گازهای همــراه همانند 
ســوختن طلا و دلار اســت که آزار و اذیت 
مردم را هم به همراه دارد، تصریح کرد: یکی 
از اولویت های رهبر معظم انقلاب در حوزه 
نفــت و انرژی که به رئیس جمهوری ابلاغ 
شــده اســت بر همین موضوع جمع آوری 
گازهای همراه متمرکز بوده است، نخستین 
کاری کــه در ایــن حوزه انجام دادیم طرح 
آماک بود که گازهای اسیدی را جمع کردیم 
و با بخشی از آن پتروشیمی مارون ساخته  
شــد که از ســودآورترین پتروشیمی های 
ایران است. وی با بیان اینکه  برنامه ما این 
بود که تا پایان سال 1400 دیگر هیچ گاز 
همراهی در مشعل ها نسوزد، تصریح کرد: 
با توجه به اقدام هایی که در دستور کار است 

ان شــاءا... این مهم تا سال 1401 به انجام 
می رســد و در پایان این ســال دیگر گاز 
همراهــی وجــود ندارد که در مشــعل ها 
بسوزد. به گفته زنگنه، یکی از دغدغه های 
همیشــگی رژیم گذشــته هم سوزاندن 

گازهای همراه نفت بوده است.
ساخت داخلی

زنگنه با بیان اینکه یکی از دغدغه های 
مــا این اســت که در کنــار این طرح ها با 
توجه به ضرورت اشتغال زایی و همچنین 
اســتفاده از توانمنــدی داخلــی هرقدر 
می توانیــم میزان ســاخت داخل در این 
پروژه هــا را افزایش دهیــم، اظهار کرد: 
پیچیده تریــن تجهیــزات صنعــت نفت 
مربــوط بــه ماشــین های دوار شــامل 
الکتروموتورها، تلمبه ها، انواع کمپرسورها 
و توربین هاست. امروز از سازندگان نفت 
می خواهیم برای ما تجهیزات بســازند و 
دیگر به این شــکل نیســت که آنها از ما 
بخواهنــد، بلکه ما از آنها تقاضا داریم که 
بیایند ما را توانمند کنند، ما از شرکت های 
ســازنده تجهیــزات نفــت خواســتیم 
کمپرســورهای فرآینــدی را کــه نیاز 
پتروشــیمی است بسازند و این تجهیزات 
در داخل کشــور قابل ســاخت هستند و 

فقط باید به آنها ســفارش بدهیم.

 اولین قرارداد تضمین خرید 
در هفته های آینده

بــه گفتــه زنگنــه، در هفته های آینده 
نخســتین قراردادهای مربــوط به خرید 
تضمینــی تجهیــزات صنعــت نفت امضا 
می شود. وزیر نفت با بیان اینکه در خط لوله 
گوره - جاســک تلمبه هــای انتقال نفت 
ایرانی سازی شده اند، افزود: ما این کارهای 
بزرگ را آرام و بی سروصدا انجام دادیم، در 
گذشته ما یک تن ورق مقاوم به اسید و گاز 
ترش را نمی توانســتیم تولید کنیم، اما در 
یک ســال و نیم اخیر ۳40 هزار تن ورق با 
پیگیری وزارت نفت و شرکت ملی نفت ایران 
ساخته شده که این جزو افتخارهای کشور 
اســت. زنگنه ادامه داد: هیچ خط لوله ای به 
اندازه خط لوله گوره - جاســک به صورت 
کامل ایرانی نیست و ان شاء ا... به زودی نفت 
را وارد خط لوله گوره - جاسک می کنیم تا 
این طرح فوق العاده راهبردی به ثمر بنشیند. 
زنگنه: مشــکلات خوزستان در سال های 
گذشــته تجمیع شــده زنگنه با بیان اینکه 
مســائل خوزستان بســیار زیاد است و این 
مســائل در طول سال های گذشته تجمیع 
شــده، اظهار کرد: برای حل این مشکلات 
بنده پیشــنهادهایی به استاندار خوزستان 
داده ام و ایشــان هم عنوان کردند تا پایان 
هفته پیشنهادهای جمع بندی خود را ارائه 
می دهنــد. امیدوارم بتوانیم در ماه رمضان 
این پیشــنهاد را به مسوولان مربوطه ارائه 
دهیــم و اجازه لازم را برای اجرای آن طرح 
بگیریم. اگر آن طرح تایید شــود مشکلات 
اصلی خوزستان برطرف خواهد شد. وی با 
تاکیــد بر اینکه وزارت نفت هر آنچه بتواند 
به عنوان مسوولیت اجتماعی انجام می دهد، 
اظهار کرد: هر قراردادی که بســته شــود و 
درآمــدی از آن به دســت آید، به طور حتم 
بخشــی از آن برای رسیدگی به وضع مردم 

استان خوزستان استفاده می شود.
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خبر خبر

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه گفت: سال ۱۴۰۰ به مدد الهی، سرآغاز تحول بزرگ و انقلاب جهانی برای اضمحلال و نابودی قدرت های استکباری، ضد دینی و ضد بشری و اخراج 
آنها از منطقه است. به گزارش روابط عمومی نیروی قدس سپاه، سردار سید محمد حجازی در اولین جلسه فرماندهان و مدیران نیروی قدس در سال ۱۴۰۰، با اشاره به فراز و نشیب های 
سال گذشته و پدیده بیماری کرونا گفت: پس از شهادت شهید سلیمانی در اواخر سال ۱398 و همزمان با شیوع پدیده کرونا، فشار حداکثری و بی ا مان نظام استکباری و رژیم تروریستی 
امریکا علیه جمهوری اسلامی ایران و کل محور مقاومت برای شکستن اراده و مقاومت ملت عزیز ایران و محور مقاومت بیشتر شد و با اینکه نیروی قدس در سال ۱399 از حضور پربرکت 
فرمانده عزیز و رشیدش سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی محروم بود و هرلحظه و هر روز فقدان این بزرگمرد را احساس می کند اما به حول و قوه الهی جمهوری اسلامی و محور 
مقاومت دستاوردها و پیروزی های بزرگی را در این میدان کسب کرد. وی با بیان حضور مقتدرانه و مستشاری جمهوری اسلامی ایران در سوریه گفت: نخست وزیر رژیم منحوس و 
غاصب صهیونیستی سال گذشته رسماً اعلام کرد پایان سال ۲۰۲۰ میلادی باید سال پایانی حضور ایران در سوریه باشد و فشارها طوری باشد که دیگر ایران در سوریه باقی نماند، اما با 

وجود فشارها و تهدیدات آنها محور مقاومت با همان صلابت و قدرت و حتی کیفیت بهتر در سوریه حضور دارد و آنها در تحقق اهدافشان شکست خوردند.

جزئیات انتقال »سه دانگ«  ساختمان پرسپولیس به شستا
فدراسیون فوتبال ایران پس از محکوم شدن از سوی 
کمیته وضعیت فیفا به پرداخت مبلغ حدود 6 میلیون 
یورو به مارک ویلموتس، ســرمربی ســابق بلژیکی تیم 
ملی، تصمیم گرفت با تشکیل یک تیم حقوقی به دادگاه 
CAS اعتراض کند. قرار بود جلســه رســیدگی به این 
پرونده در تاریخ 14 اردیبهشت برگزار شود اما به گزارش 
فارس این دادگاه به تازگی با ارسال نامه ای به فدراسیون 
فوتبال اعلام کرده با توجه به شــرایط کرونایی جلســه 
مذکور به تعویق افتاده و قرار است در روزهای ابتدایی 
تیرماه برگزار شــود. اما ماجرای پرونده ویلموتس ابعاد 
دیگری هم دارد. شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی 

پــس از عــدم دریافت قرض دو میلیون یورویی خود از 
فدراسیون فوتبال برای پرداخت به این سرمربی پیشین 
تیم ملی از فدراسیون شکایت کرد تا بتواند این پول را 
با ســود ناشــی از تأخیر در بازپرداخت آن دریافت کند 
و فدراســیون فوتبال که پولی در حســاب خود برای 
پرداخت به »شستا« نداشت با حکم دادگاه برای مزایده 
اموال خود روبرو شد و فدراسیون هم در اعلام دارایی های 
خود به دادگاه، سه دانگ از ساختمان باشگاه پرسپولیس 

را نیز قرار می دهد.
 به گزارش مهر، از این رو کارشناســان رسمی حوزه 
مســکن قوه قضائیه اقدام به ارزش گذاری ســاختمان 

باشــگاه پرســپولیس می کنند و آن را به شعبه صدور 
حکم مربوط به توقیف اموال فدراسیون اعلام می کنند. 
دادگاه نیز مجوز ثبت گردش ســند را حکم می کند تا 
شســتا بدون کوچک ترین لایحه دفاعی از سوی بخش 
حقوقی باشــگاه بتواند نیمی از ساختمان گران قیمت 
این باشــگاه را در یکی از محله های نســبتاً گران قیمت 
تهران صاحب شــود. نکته عجیــب عدم اطلاع بخش 
حقوقی باشــگاه پرســپولیس از این پرونده اســت و 
مســئولان پیشــین و فعلی باشگاه هیچ توجهی به آن 
نداشته اند تا پرسپولیس در آستانه انتقال سه دانگ از 

سند ساختمان خود به شستا باشد.

استخراج کنندگان رمز ارز نسبت به تعرفه بالای مصرف 
برق دســتگاه های ماینر که پارســال از سوی وزارت نیرو 
تعیین شده است، گلایه دارند. به همین علت دولت درصدد 
تدوین برنامه ویژه ای برای گشــایش در فعالیت این افراد 

و حمایت از استخراج رمز ارز در کشور است.

دکتر رضا اردکانیان وزیر نیرو در حاشیه مراسم افتتاح 
طرح هــای پویــش هــر هفته #الــف ب-ایــران گفت: 
اســتخراج کنندگان رمزارزها امســال با بهره مندی از این 
برنامه جدید می توانند بدون دغدغه و نگرانی از تأمین برق 
به فعالیت خود ادامه دهند.وی با اشــاره به اینکه جزئیات 
این برنامه به زودی از ســوی شرکت تولید، انتقال و توزیع 
نیروی برق و ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری 
برق ایران اطلاع رســانی خواهد شــد، گفت: اســتفاده از 
انرژی هــای تجدیدپذیــر و برقی که تولیــد می کنند، با 
شــرایطی به اســتخراج کنندگان ارز مجازی اختصاص 
خواهد یافت. وی  با بیان اینکه همین هفته دستورالعمل 
جدیدی را درباره ایجاد گشایش برای استفاده از انرژی در 
تولید رمزارزها ابلاغ کردیم، افزود: این یک کار دو منظوره 
است تا هم استفاده کنندگان مجاز برای استخراج رمزارزها 
بتواننــد بهــره بگیرند و هم رونقی در توســعه انرژی های 
تجدیدپذیــر انجام شــود.وی خاطرنشــان کرد: مصرف 
غیرمجاز آب و برق هم به حکم قانون کاری خلاف و جرم 

بوده و هم یک کار غیر اخلاقی محســوب می شــود و ما با 
ابزار و اختیارات قانونی بدون چشــم پوشــی با متخلفان 
برخــورد خواهیــم کرد.البتــه از آن طرف هم شــرایط و 
تســهیلات را فراهم می کنیم و از این حیث دولت وظیفه 
خود را انجام می دهد.وزیر نیرو گفت: مردم بدانند استفاده 
غیرمجاز از انرژی برای تولید رمزارزها هیچ تفاوتی با دست 
در جیب دیگران کردن ندارد. وقتی راه اســتفاده قانونی و 
مجاز باز گذاشــته شــده، مثل منزلی است که در ورودی 
دارد اما به جای ورود از در بخواهید از دیوار وارد شــوید. 
مردم این مساله را جدی تلقی کنند، زیرا اگر با آن برخورد 
نشــود، اثر جدی بر عرضه انرژی گذاشــته و همه آســیب 
خواهنــد دید.وی خاطرنشــان کرد: ما بــه عنوان دولت 
گشــایش هایــی را در این زمینه ایجــاد کردیم و ضوابط، 
مقررات و تسهیلات امسال به نحو مناسبی از ابتدای سال 
فراهم است و از طرفی، با جدیت با استفاده غیر مجاز چه 
 در محیــط آموزشــی و چــه در جــای دیگــر برخــورد 

می شود./ ایرنا

دولت درصدد تدوین برنامه ای برای حمایت از استخراج رمزارزهاست

www.etebar.net

علی تقوی، معاون فرهنگی-سیاســی 
نهاد نمایندگی رهبری در دانشــگاه ها با 
اشاره به ســایت همرسان که در راستای 
گســترش ازدواج دانشــجویی طراحی و 
به صورت پایلوت آغاز به کار کرده اســت، 
گفت: »این سایت به صورت پایلوت درحال 
اجراست و حتما اتفاقات خوبی رخ خواهد 
داد. بنابراین نهاد نیز متولی بخشی از حوزه 
فرهنگــی اســت و شــورای عالی انقلاب 

فرهنگی پیشــران هایی را به نهاد واگذار 
کرده اســت، مانند بحث ازدواج که تلاش 
می کنیم مانند ازدواج دانشجویی حداکثر 
بهره وری را در این بخش داشــته باشیم و 
نتایــج خوبــی را بتوانیم ببینیم. اقدامات 
خوبی آغازشــده و یقین دارم که به نتایج 
خوبــی هــم می رســیم.« وی ادامه داد: 
»درحــال حاضــر اعضای کمیســیون 
فرهنگــی با طرح هایی کــه ارائه داده اند، 

باعث می شــود اتفاقات بســیار خوبی در 
قانونگــذاری این حــوزه بیفتد. مجلس، 
دانشــگاه ها را مکلف کرده از سال جاری، 
باید چند درصد از ظرفیت خوابگاهی خود 
را بــه متاهــلان اختصاص دهد و این یک 
تکلیف اســت، با اجرایی شدن این قانون 
دیگر دانشــگاهی نمی تواند بگوید که من 
نمی خواهم خوابگاه متاهلی داشته باشم. 
چون قانون تکلیف کرده باید بخشــی از 

ظرفیــت خوابگاهی را برای دانشــجویان 
متاهل در نظر بگیرن

اختصاص بخشی از ظرفیت دانشگاه ها به خوابگاه های متاهلی
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اقتصادکلان9
تولیدسالانه

بیشاز۲هزارتن
گیاهدارویی

دراستاناصفهان

هفته نامه اقتصادی ایران
 استان اصفهان از ظرفیت تولید سالانه بیش از دو هزار و ۱۰۰ تُن انواع گیاهان دارویی در عرصه های طبیعی استان اصفهان برخوردار است. آبتین میرطالبی رئیس اداره بهره برداری اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اصفهان، ارزش این میزان تولید سالانه گیاه دارویی را بیش از 53 میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: بهره برداری از گیاهان دارویی این استان زمینه اشتغال حدود ۲۰3 
هزار نفررا فراهم کرده است.آنغوزه، باریجه، اشُنان، کرفس کوهی، سماق، انواع آویشن کوهی و شیرازی، نسترن وحشی، زیره سیاه، کنگر  و میوه بلوط  انواع گیاهان دارویی استحصال شده 
در رویشگاه های طبیعی استان اصفهان است که از ارزش دارویی ودرمانی بالایی برخوردار است.وی، وسعت رویشگاه های گیاهان دارویی صنعتی این استان را شامل محصولات فرعی جنگلی 
و مرتعی  بیش از 6 میلیون و 5۰۰ هزار هکتار اعلام کرد و افزود: حدود 3۰۰ گونه گیاهان دارویی در عرصه های منابع طبیعی رشد می کند که ۴5 گونه از اقلام اقتصادی، درآمدزا و صادراتی برای 
بهره برداران محسوب می شود.کتیرا، آنغوزه، باریجه، و کرفس کوهی عمده  گیاهان دارویی، صنعتی و خوراکی این استان است. نذر کشاورزان برای زاینده رود کشاورزان شرق و غرب اصفهان 
از پاییز سال گذشته تا امروز کشت و کاری نداشته اند و معیشت  و زندگی شان در خطر است. آنها روز گذشته)جمعه ۲۰فروردین( در زمین خشک زاینده رود جمع شدند و به امید جاری شدن 

آب در این مرده رود،  آش نذری پختند. جمعیت کشاورزان شرق و غرب اصفهان بیش از ۴۰۰هزار نفر است که در نبود کشت وکار، روزهای سختی را در کنار خانواده خود می گذرانند.

هزینه های مالی داوطلبان انتخابات 
شفاف می شود

علی حدادی سخنگوی کمیسیون امورداخلی کشور 
و شورا های مجلس گفت: شفاف سازی هزینه های مالی 
داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری یکی از موارد مهم 
بوده که بررســی خواهد شــد. به گزارش اعتبار به نقل از 
خانه ملت، وی با اشــاره به تشــریح شاخص های نامزد 
اصلح انتخابات ریاســت جمهوری از سوی رهبر انقلاب 
در سخنرانی نوروزی شان گفت: اصلاح موادی از قانون 
انتخابات ریاست جمهوری بر اساس سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری صورت گرفت و تعیین شاخص های 
جدید برای داوطلبان انتخابات بر همین اساس بود، تمام 
تلاش ما متمرکز بر حضور افراد واجد شــرایطی بود که 
دارای شــاخصه هایی همچون مدیریت قوی، توانمندی 
و کفایــت لازم، عملکــرد جهادی و انقلابی هســتند. 
کمیسیون شورا ها به بخش های مختلف قانون انتخابات 
ریاســت جمهوری ورود کرد که مهم ترین آن ها تعیین 
شــرایط عمومی داوطلبان، شــاخص های مسئولیتی، 
تعریــف و تبییــن معیار های رجل سیاســی و مذهبی 
همچنیــن مدیــر و مدبر بود. مجلس با اصلاح موادی از 
قانون انتخابات ریاســت جمهوری تلاش کرد تا ضمن 
فراهم شدن زمینه برای حضور داوطلبان توامند و کارا، 
منتخــب جدید ملــت از روحیه جهادی و انقلابی برای 
مدیریت کشور برخوردار باشد. وی یکی از شاخص های 
نامزد اصلح ریاست جمهوری را ضد فساد بودن دانست 
و بیان کرد: این امر مهم از طریق شفاف سازی هزینه های 
مالی انتخاباتی داوطلبان محقق خواهد شــد و با توجه 
بــه ادامه روند اصلاح قانــون انتخابات این بخش مورد 
بازنگــری قرار خواهــد گرفت. یکی از مولفه های مهم و 
اساسی در انتخابات، شفافیت مالی و چگونگی تبلیغات 
نامزد ها اســت بر این اســاس با توجه به بصیرت بالای 
مــردم، رعایت اصــول قانونی و اخلاقی در ایام تبلیغات 
تاثیــر زیادی نگاه به آن ها خواهد داشــت. برخورداری 
نامزد ها از روحیه عدالتخواهی و مبارزه با فساد به معنای 
واقعــی یکــی از مواردی بــوده در این طرح بر آن تاکید 
شــده و رئیس جمهور بــدون در نظر گرفتن هیچ گونه 
ملاحظــه ای باید با فرد متخلف اعم از اطرافیان، اعضای 

خانواده یا افراد منتسب به خود برخورد کند.
قوانین و آیین نامه های مانع تولید باید اصلاح شود

وی تاکید کرد: باید با نگاه توسعه محور به بخش صنعت، 
کشــاورزی و گردشگری در مسیر پشتیبانی و رفع موانع 
تولید گام برداریم. او با اشــاره به نام گذاری ســال جدید از 
سوی مقام معظم رهبری تحت عنوان »تولید؛ پشتیبانی ها 
و مانع زدایی هــا« درباره راهکارهای تحقق آن، بیان کرد: 
متاسفانه امروز کارآفرینان و تولیدکنندگان ما در پیچ و 
خم بورکراســی ادارای معطل مانده اند. بنابراین یکی از 
اقداماتی که باید در سال جاری چه از سوی این دولت و 
چه از ســوی دولت بعدی دنبال شود، اصلاح آیین نامه ها 
و بخشنامه ها در راستای مانع زدایی از مسیر تولید است. 
صدور مجوز یکی از مهم ترین فرآیندهایی اســت که در 
راســتای پشتیبانی و رفع موانع تولید باید تسهیل شود. 
متاســفانه امروز تعداد زیادی از کارگاه ها و تولیدی های 
کشــور یا تعطیل شــده و یا درحال تعطیلی است. اصلاح 
ســاختار و حمایت همه جانبه از تولیدکنندگان می تواند 
گامی موثر در زمینه اشتغال زایی نیز باشد.بخش دیگری 
از رفع موانع تولید به مجلس بازمی گردد که اصلاح قوانین 
باید در دســتور کار مجلس قرار گیرد. قوانینی که مانع 
مسیر تولید شده است باید اصلاح شود. باید با نگاه توسعه 
همه جانبه و پایدار کار را پیش ببریم. باید با نگاه توسعه 
محور به بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری در مسیر 
پشــتیبانی و رفع موانع تولید گام برداریم.از ســوی دیگر 
باید به شــرکت های دانش بنیان توجه کنیم. متاســفانه 
آن طور که باید و شــاید در طول ســال های گذشــته به 
دانشــگاه ها و پژوهش های علمی توجه نشــده است. اگر 
تولید متصل به پژوهش های علمی شــود، کیفیت تولید 
بــالا رفتــه و می توانیم با تکیه بر توانایی ها و دانش داخلی 
 خــود در زمینــه پشــتیبانی از تولیــد و رفــع موانع آن

 گام برداریم.

خبر

رییس اتاق ایران و چین با تاکید بر اینکه هر کشــوری در 
ســطح جهان به دنبال به دســت آوردن منافع ملی و حضور 
قدرتمند اقتصادی اســت، گفت: چین نیز مانند هر کشــوری 
اهداف ملی خود را پیگیری خواهد کرد. ما چند سال قبل شریک 
اصلی چین در خاورمیانه و حتی آسیای غربی بودیم اما امروز 
دیگر این جایگاه را نداریم، زیرا چین معطل ما نخواهد ماند و 
وقتی شرایط فراهم نباشد، گزینه های دیگری در منطقه فعال 
خواهند شد. به گفته مجید رضا حریری، برخلاف داد و قال هایی 
که در روزهای گذشــته بر ســر سفر وزیر خارجه چین به ایران 
مطرح شد، این یک سفر اختصاصی نبود و مقام چینی در سفری 
منطقه ای به ترکیه و عربستان سعودی و امارات متحده عربی 
و دیگر کشــورهای منطقه خلیج فارس نیز ســفر کرد و همین 
موضوع نشان می دهد که اگر ایران دیر بجنبد، دیگر کشورها 
آمادگی فعال کردن ظرفیت های جدید در همکاری با چین به 
عنوان یک قدرت اقتصادی جهانی را دارند. وی با بیان اینکه با 
وجود کاهش قابل توجه میزان تجارت ایران با چین، سهم این 
کشور در کل تجارت ایران افزایش یافته است، به ایسنا گفت: 
در سالی که ما بیش از 51 میلیارد دلار با چین تعامل داشتیم، 
ســهم این کشــور در تجارت ایران حدود ۲0 درصد بود اما در 
سال گذشته و با وجود کاهش این عدد به یک سوم، سهم چین 
از تجارت ایران به ۲6 درصد رســیده اســت. جدای از آن آمار 
گمرک نشان می دهد که حدود ۸0 درصد از کل تجارت ایران 
تنها با حدود شش کشور انجام شده و این خطری بزرگ برای 
اقتصاد ایران اســت. رییس اتاق ایران و چین اضافه کرد: وقتی 
شرکای تجاری محدود می شوند، یعنی میزان اتکای ما به آنها 
افزایش یافته و ما در ســایر بازارها حضور نداریم. اگر در آینده 
شرایط در بازار افغانستان یا عراق تغییر کند و آنها دیگر کالاهای 
ایرانی را وارد نکنند ما باید چه کنیم؟ اگر به هر دلیلی این اتفاق 
در تعامل با چین رخ دهد چه باید کرد؟ از این رو به نظر می رسد 
در میان دعواهای سیاســی و جناحی، بزرگ ترین خطر بالای 
سر اقتصاد ایران فراموش شده و آن محدود شدن تجارت ایران 
به چند کشور محدود، عدم حضور در بازارهای جهانی و نداشتن 
شرکای متنوع در نقاط مختلف جهان است. این رویکرد غلط 
در کنــار تحریم های محدودکننده، می تواند در آینده برای ما 
مشکل آفرین شود و از این رو باید برای آن فکری اساسی کرد.

 رانت واردات کمر اقتصاد داخلی
 را شکسته است

سرپرست سابق سازمان توسعه تجارت ایران گفت: واردات 
می تواند بهترین کمک حال تکمیل زنجیره های ارزش و تولید 
باشــد، اما رانت واردات کمر اقتصاد داخلی کشــور ما را شکسته 
اســت.  محمدرضا مودودی در رابطه با محورهای تحقق شــعار 
سال در حوزه تجارت خارجی اظهار داشت: ما هنوز باور واقعی 
نسبت به تجارت خارجی نداریم و سیاست و رویکرد مشخصی 
را هم دنبال نمی کنیم. سیاســت های تجاری در ایران معمولاً 
تحت تأثیر سیاست های ارزی، تنظیم بازار و غیره قرار گرفته و 
تقریباً در درجه دوم و ســوم اهمیت، مورد توجه قرار می گیرد. 
مطالعــات و پژوهش هــا حاکی از این اســت کــه بزرگترین 
صادرکنندگان دنیا، بزرگترین واردکنندگان دنیا هم هستند و 
هم اکنــون کشــورهایی که ۸0 درصد صــادرات دنیا را تأمین 
می کننــد بــه همین اندازه واردات را نیز در اختیار دارند. این در 
حالــی اســت که مفهوم توازن تجــاری در ایران هنوز تحلیل و 
کالبدشکافی نشده و معمولاً سیاست های تجاری ما سلیقه ای 
و احساسی است. سیاست تجاری باید متفاوت از سیاست تولیدی 
باشد. مشکل اصلی ما این است که برخی مدیران و وزیران کاملًا 
اتفاقی انتخاب می شــوند و بر اســاس سلایق و علایق خودشان 
عمل می کنند نه مبتنی بر یک سیاست مشخص. این مسائل و 
مشکلات حاکی از این است که ما اهلیت فنی و مدیریتی لازم 
را در کشورمان پرورش ندادیم و هیچ برنامه و سیاست مشخصی 
هم تدوین نکردیم و در نتیجه دائماً مرتکب اشتباهاتی می شویم 
کــه قبــلًا هم آن را تجربه کرده ایم.وی از پدیده ای به نام »رانت 
واردات« در کنار واردات سخن گفت و ادامه داد: واردات می تواند 
بهترین کمک حال تکمیل زنجیره های ارزش و تولید باشد اما 
رانت واردات کمر اقتصاد داخلی کشور ما را شکسته است. بحث 
واردات بســیار جذاب اســت اما زمانی می تواند به اقتصاد کشور 

کمک کند که رانت ارزی برای کسی قائل نشویم./ ایسنا

چین معطل ما نخواهد ماند

خبر

   در دومین روز کاری سال 1400، جلسه 
شورای مدیران این شرکت با حضور مجتبی 
کاتــب رئیس هیــات مدیــره، غلامرضا 
تاجگــردون مدیرعامل و معاونان و مدیران 
ستادی برگزار شد.غلامرضا تاجگردون در 
اولین جلسه شورای مدیران بیمه سرمد در 
سال 1400 گفت: حضور من در بیمه سرمد 
پس از موفقیت های این شــرکت، به دلیل 
این اســت که سرمد می خواهد وارد مرحله 
جدیدی از فعالیت خود شــود. ســرمد در 
گذشته هم عملکرد موفقی داشته، اما حالا 
ما در شــرایطی هســتیم که باید وارد یک 
مرحله جدید از فعالیت های شــرکت شویم 

و رشد و جهش بیشتری را رقم بزنیم.
مدیرعامل بیمه سرمد گفت: در چند ماه 
گذشــته در کمیته راهبردی سرمد حضور 
داشتم و با فعالیت های و مدیران عالی شرکت 
آشــنایی دارم. آشــنایی مدیــران بــا 
زیرمجموعه های ســازمان، یک عامل موثر 
در موفقیــت سازمان هاســت و امیدوارم با 
آشنایی دو طرفه، بتوانیم اقدامات خوبی را 
رقم بزنیم، ســهم دو درصدی از بازار، برای 

بیمه سرمد کافی نیست و باید تلاش کنیم 
در مرحله جدید فعالیت شرکت، یک جهش 
را رقم بزنیم و سرمد را به سرآمد شرکت های 
بیمه کشور تبدیل کنیم. مجتبی کاتب نیز 
ضمــن معرفی معاونان و مدیران ســتادی 
شــرکت به غلامرضا تاجگردون، از عملکرد 
آنان در ســال گذشته و تحقق پرتفوی 16 
هــزار میلیاردی بــا هدایت مهدی مهدوی 
تقدیر و تشکر کرد. وی گفت: مجموعه جوان 
سرمد انگیزه فراوانی برای رشد و تعالی دارد 
و امیدواریم با حضور آقای تاجگردون مسیر 

جدیدی پیش روی ســرمد باز شود. رئیس 
هیــات مدیره بیمه ســرمد گفــت: آقای 
تاجگردون از مدیران باســابقه کشــور در 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشــور و 
مجلس شورای اسلامی و کمیسیون برنامه 
و بودجه هستند که با صنعت بیمه هم آشنا 
هســتند. در دوران حضور ایشان در سمت 
ریاست سندیکای بیمه گران، فعالیت های 
سندیکا رنگ دیگری پیدا کرد و به یک نهاد 
فعال و تاثیرگذار در صنعت بیمه تبدیل شد 
و ایــن تجربه مدیریتــی می تواند در کنار 

نیروهای جوان و پرانگیزه سرمد، به موفقیت 
هرچه بیشــتر شــرکت کمک کند. مهدی 
مهدوی قائم مقام مدیرعامل هم در جلسه 
شــورای مدیران، گزارشی از عملکرد بیمه 
سرمد را در سال گذشته ارائه کرد و دستیابی 
به قله پرتفوی 16 هزار میلیاردی و رشــد 
حدود 70 درصدی حق بیمه تولیدی را یکی 
از موفقیت های بزرگ ســرمد برشمرد. وی 
هم چنین حضــور تاجگردون را برای بیمه 
ســرمد فرصتی مغتنم دانست که به رشد و 
تعالی هرچه بیشتر این شرکت کمک کند.

بیمه سرمد وارد مرحله تازه ای از فعالیت خود شده است

طبق اعلام مسئولان گمرک ایران کارنامه تجارت خارجی کشورمان در اسفندماه، هفت میلیارد و 45۸ میلیون دلار بود که سهم صادرات، سه میلیارد 
و ۳۲۸ میلیون دلار و سهم واردات چهار میلیارد و 1۳0میلیون دلار بوده است. سید روح الله لطیفی، سخنگوی گمرک گفت: کارنامه تجارت خارجی کشورمان 
در آخرین ماه سال گذشته نسبت به بهمن ماه، افزایش 641 میلیون دلاری و رشد ۹.4 درصدی داشته است.  لطیفی درخصوص جزئیات تجارت خارجی 
کشور در اسفندماه افزود: تجارت خارجی غیرنفتی کشور در اسفند ماه در مقایسه با بهمن، با افزایش 1۹۳ میلیون دلاری و رشد 6 درصدی در صادرات و 
افزایش 44۸ میلیون دلاری در واردات و رشد 1۲ درصدی همراه بوده است. وی افزود: در بهمن ماه عملکرد تجارت خارجی کشور شش میلیارد و ۸17 میلیون 
دلار بود که سهم صادرات سه میلیارد و 1۳5 میلیون دلار و سهم واردات سه میلیارد و 6۸۲ میلیون دلار بوده است اما در اسفند ماه، تجارت خارجی کشور 

بهبود یافته و به 7 میلیارد و 45۸میلیون دلار رسید که نسبت به بهمن ماه 641 میلیون دلار افزایش را شاهد بودیم. / ایسنا

آمار رسمی حاکی از آن است که سرجمع تأمین مالی دولت در سال ۹۹ از بازار سرمایه حدود ۲۳0 هزار میلیارد تومان بوده که از این مبلغ، 
17 هزار میلیارد تومان مربوط به مالیات معاملات است. آنگونه که آمار رسمی منتشر شده از سوی سازمان بورس و اوراق بهادار نشان می دهد، 
ســال گذشته بالغ بر ۲4 میلیون کد جدید ســهامداری بدون احتساب مشمولان سهام عدالت در بازار سرمایه صادر شده که نشانگر رشد ۲۲4 
درصدی ورود ســهامداران به این بازار اســت و اکنون این بازار را تبدیل به یک بازار حدود 60 میلیون نفری کرده است. براساس این آمار، ارزش 
تجهیز و جذب منابع مالی از طریق بازار سرمایه برای اقتصاد کشور که در سال ۹۸ تنها معادل ۲16 هزار میلیارد تومان بوده، در سال ۹۹ از مرز 
560 هزار میلیارد تومان عبور کرده است. دولت نزدیک به 17 هزار میلیارد تومان از محل مالیات بر نقل و انتقال سهام در بازار سرمایه درآمد کسب 

کرده است که این رقم، به گواه آمار، ۹ درصد از کل مالیات وصولی سال 1۳۹۹ بوده است./ مهر

تجارت۷.۵میلیارددلاریایراندراسفندماه تأمینمالی۲۳۰هزارمیلیاردتومانیدولتازبازارسرمایه

وزارت اقتصاد گزارش داده اســت از زمان اجرای طرح 
آزاد سازی  سهام عدالت ۳ میلیون و ۲50 هزار نفر معادل 
۸ میلیــارد برگــه از این نوع ســهام را به ارزش 1۳.6 هزار 
میلیارد تومان، به دلیل مشــکلات معیشتی فروخته اند. به 
باور کارشناســان این موضوع در طول ســال گذشته فشار 

قابل توجهی به بازار سرمایه وارد کرد.
بــه گــزارش وزارت اقتصاد، پرده دیگری از دلایل نزول 
بورس را رونمایی کرده اســت. در این گزارش آمده اســت، 
یکی از دلایل نزول فراگیر بورس در 7 ماه گذشــته که به 
افت یک میلیون واحدی شاخص بورس منجر شده، اجرای 

طرح آزاد سازی  است.
پیش از این کارشناســان نسبت به اثرات منفی اجرای 
طرح آزاد ســازی  سهام عدالت هشــدار داده بودند. حتی 

بسیاری از تحلیلگران ریشه برخی از التهاب های بازار سهام 
را ناشی از افزایش حجم عرضه سهام عدالت دانسته بودند. 
اما مقامات دولتی این موضوع را تأیید نمی کردند تا اینکه 
دیروز با انتشــار گزارش عملکرد طرح آزاد ســازی  سهام 
عدالت مشخص شد انتقاد کارشناسان در این باره درست 

بوده است.
در گزارش رسمی وزارت اقتصاد اعلام شده، طی فرایند 
آزادسازی سهام عدالت، دارایی سهام عدالت 46.5 میلیون 
نفــر از افــرادی که در قید حیات بوده اند، در قالب دو گروه 
سهامداران مستقیم شامل 1۸.۹ میلیون نفر و سهامداران 
غیرمســتقیم ۲7.6 میلیون نفر ساماندهی شد. همچنین 
با آزادســازی فروش بخشــی از ســهام عدالت در ماه های 
گذشــته، ۳ میلیون و ۲50 هزار نفر از سهامداران عدالت، 

۸ میلیارد برگه ســهام متعلق به خود را در شــرکت های 
زیرمجموعه ســهام عدالت بــه ارزش تقریبی 1۳.6 هزار 
میلیــارد تومان به فروش رســانده اند. طبق اعلام وزارت 
اقتصاد، این رقم با توجه به فشــار معیشــتی ناشی از شیوع 
ویروس کرونا در سال جاری برای تأمین هزینه های زندگی 
خانوارهای ذیربط، بســیار ارزشمند بوده؛ هرچند به دلیل 
این آزادسازی فشار قابل توجهی به بازار سرمایه وارد شده 
است. در این گزارش آمده است، در پایان سال ۹۹ معادل 
4۳00میلیارد تومان در قالب بخشی از سود سهام عدالت 
در سال ۹۸ به حساب 4۳میلیون نفر از سهامداران مذکور 
اعم از مســتقیم و غیرمستقیم پرداخت شده است. وزارت 
اقتصاد وعده داده که در آینده ای نزدیک، گزارش جامعی 

از روند آزادسازی سهام عدالت را ارائه کند.

فروش ۱۳هزارو ۶۰۰میلیارد تومان سهام عدالت

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو با کسب درآمد ۲55 
هزار میلیارد ریالی و رشد 164 درصدی سال مالی گذشته 
را در مقایســه با مدت مشــابه سال قبل در حوزه معدن و 

فولاد پشت سر گذاشت.
فرهاد آذرین فر، سرپرســت مدیریت مالی چادرملو با 
اعلام این خبر گفت: این شــرکت با ســرمایه 55 هزار و 
500 میلیارد ریالی خود در سال گذشته با شکستن چند 
رکورد در تولید سنگ آهن، گندله، آهن اسفنجی و شمش 
فولادی  بیش از 17 میلیون تن  انواع محصولات فولادی 
تولید کرد که در مقایسه با سال ۹۸  از رشد ۲۸/ ۹ درصدی 
برخوردار بوده است. آذرین فر گفت: کادر فنی و متخصصان 
این شــرکت در اجرای طرح های زیربنایی در امر تولید، 
صرفه جویــی ارزی ناشــی از عــدم واردات و تکیــه بــر 
بومی سازی و ساخت داخل قطعات و تجهیزات موردنیاز، 
صــادرات محصــولات فولادی، اثــرات اجتماعی و رفع 

محرومیــت در منطقه کویری و مزایای اجتماعی حاصل 
از فعالیت این شرکت در خصوص برنامه مدیریت راهبردی 
شــرکت برای دستیابی به اهداف کوتاه مدت و بلندمدت 
تــلاش وافری داشــتند. وی افــزود: تولید کنســانتره 
ســنگ آهن، بالاتر از ظرفیت اســمی )مشــابه سال های 
گذشــته( و تولید محصولات سنگ آهن دانه بندی شده، 
گندلــه، آهن اســفنجی، فولاد و تولیــد برق طبق برنامه 
مصوب ســال 1۳۹۹، تداوم عملیات اجرای اکتشــافات 
تفصیلــی پهنــه معدنی آنومالی D19 تــداوم عملیات 
اجرایی احداث کارخانه گندله سازی شماره ۲ با ظرفیت 
5 میلیون تن، مشــارکت در افزایش سرمایه شرکت های 
سرمایه پذیر، شروع عملیات اجرایی احداث کارخانه تولید 
فروآلیاژها )فرومنگنز پرکربن و فروســیلیکو منگنز( در 
دستور کار برنامه کوتاه مدت شرکت گنجانده شده است.

مدیــر حوزه مدیرعامل و سرپرســت مدیریت مالی و 
اقتصــادی  چادرملو با اشــاره به اینکه  اجرای طرح های 
آتی  در چارچوب اهداف بلند مدت پیش بینی شده است، 
گفت: بهره برداری از  معدن D19 با همراهی و مشارکت 
شــرکت سنگ آهن مرکز ایران )بافق( - طرح احداث دو 
واحد نیروگاه خورشیدی هر یک با ظرفیت  10 مگاوات 
و توســعه نیروگاه های مشــابه تا میزان 100 مگاوات، با 
ســرمایه گذاری 50میلیون یورو، بهره برداری از کارخانه 
تولید فروآلیاژها )فرومنگنز پرکربن و فروسیلیکو منگنز( 
با ظرفیت 50هزار تن در ســال و با ســرمایه گذاری 40 

میلیون یورو، ایجاد شرکت حمل و نقل ریلی برای تامین 
زیرســاخت های حمــل مواداولیه و محصولات و احداث 
کارخانه های کنسانتره و گندله به ظرفیت 4 میلیون تن 
در سال از این دست برنامه ها به شمار می رود.سرپرست 
مالی شرکت معدنی و صنعتی چادرملو همچنین میزان 
صادرات صورت گرفته به کشــورهای متقاضی طی سال 
گذشــته را 60۳ هزار تن شــمش فولادی در گریدهای 
جهانــی اعــلام کــرد  و گفت:  از این رهگذر بیش از ۲4۹ 
میلیون دلار ارزآوری داشــته ایم. سرپرست مالی شرکت 
معدنــی و صنعتی چادرملو در ادامه مهم ترین طرح های 
مشــارکتی چادرملو را مشارکت در ایجاد شرکت صنایع 
معدنــی عصرنویــن بهابــاد، جهــت کارخانــه تولید 
کنسانتره،مشــارکت در ایجاد شــرکت جدید اکتشاف با 
عنوان توســعه معادن و اکتشافات فلزیابان، مشارکت در 
طرح احداث نیروگاه سیکل ترکیبی 500 مگاواتی جدید، 
مشارکت در شرکت فولاد سترک پارس شرق در منطقه 

آزاد چابهار جهت تولید 10میلیون تن فولاد دانست.
وی با اشاره به مشارکت در تاسیس شرکت تامین آب 
صنایع و معادن و مشــارکت در شــرکت صنایع معدنی 
نوظهور شــاهرود برای تولید کاغذ ســنگی یادآور شــد: 
چادرملو در طرح های  احداث کارخانه تجهیزات معدنی 
و صنعتــی، احــداث زیرســاخت های حمل ونقل ریلی و 
جاده ای و مشــارکت در ساخت کارخانه تولید آجرنسوز 

نیز مشارکت دارد.

کسب درآمد ۲۵۵ هزار میلیاردی از سوی چادرملو

نیمی از سود سهام دارندگان سهام عدالت 
برای عملکرد سال مالی 1۳۹۸ شرکت های 
حاضر در سبد سهام عدالت در حالی به شماره 
شــبای اعلامــی آنها واریز شــد که برخی 
دارندگان ســهام عدالت، این سود را دریافت 
نکرده اند. بر این اساس لازم است این دسته 
 www.sahamedalat.ir از افراد به سایت

مراجعــه و اقــدام بــه تکمیل کــردن همه 
مشــخصات فردی خود بویژه وارد کردن یا 
اصلاح شماره شبای حساب بانکی خود کنند؛ 
ضمــن اینکه شــماره تمــاس 156۹ هم 
پاسخگوی پرسش های این دسته از دارندگان 
سهام عدالت خواهد بود. از سوی دیگر حدود 
4 میلیون نفر از مشــمولان ســهام عدالت 

تاکنون اقدام به ثبت شماره شبای بانکی خود 
در سامانه سهام عدالت نکرده اند که این دسته 
از دارندگان ســهام عدالت هم لازم اســت با 
ورود به سامانه ذکر شده، اقدام به ثبت شماره 
شــبای حســاب بانکی خود کنند تا پس از 
راستی آزمایی های لازم، سود 4 دوره گذشته 
سهام عدالت یکجا به حساب آنها واریز شود. 

نکته قابل تاکید در این زمینه این اســت که 
برخلاف یارانه نقدی که یارانه کل خانواده به 
حساب سرپرست خانوار واریز می شود، برای 
دریافت سود سهام عدالت باید شماره حساب 
بانکی مخصوص هر فرد در ســامانه مذکور 
ثبت شــود تا این ســود به حساب افراد واریز 

شود./ تسنیم

چرا برخی مشمولان سود سهام عدالت نگرفتند؟



کسب رتبه برتر عملکرد مالی در بین 
بانک های دولتی و خصوصی شده از 

سوی بانک ملت

وزیر اقتصاد با ارسال لوح سپاسی، از مدیرعامل و کارکنان 
بانک ملت به دلیل عملکرد خوب و کسب رتبه برتر عملکرد 
مالی در بین بانک های دولتی و خصوصی شده تشکر کرد. 
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر فرهاد دژپســند 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در این لوح ســپاس با اشــاره به 
نقش ویژه بانک ها در اقتصاد هوشمند و هموار سازی مسیر 
رشــد و توســعه، بهبود عملکرد مالی بانک ها را زمینه ساز 
رشــد اقتصاد ملی توصیف کرده اســت. وزیر اقتصاد با بیان 
این که بانک ملت در راستای سیاست های دولت در حمایت 
از واحدهای تولیدی حرکت کرده است، از کسب رتبه برتر 
عملکــرد مالی در بین تمــام بانک های دولتی و خصوصی 
شــده از ســوی این بانک، براســاس رتبه بندی وزارت امور 

اقتصادی و دارایی در سال 1۳۹۹ خبر داده است.
تعویق در برگزاری آزمون استخدامی سال 1۴۰۰ 

بانک ملت
برگزاری آزمون اســتخدامی سال 1400 بانک ملت تا 
اطلاع بعدی به تعویق افتاد. به گزارش روابط عمومی بانک 
ملــت، ایــن بانک پیرو آگهی منتشــره برای جذب نیرو و 
برگزاری آزمون استخدامی در سال 1400، اعلام کرد که 
با توجه به شرایط ایجاد شده ناشی از شیوع ویروس کرونا 
و وضعیت قرمز در بخش های قابل توجهی از کشور، آزمون 
استخدامی یادشده در هفته جاری برگزار نخواهد شد. بر 
اساس این اطلاعیه، زمان برگزاری آزمون استخدامی بانک 
ملت بعد ازعادی شــدن شــرایط، ازطریق سایت اینترنتی 
این بانک به اطلاع عموم مردم خواهد رسید. پیش از این 
قرار بود، آزمون کتبی استخدامی بانک ملت در تاریخ 1۹ 

فروردین ماه سال جاری برگزار شود.

تحقق اهداف بانک ملی ایران در سال ۹۹

محمدرضا حسین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران: 
بررســی عملکرد ســال گذشته بانک ملی ایران در مقایسه با 
سال پیش از آن نشان می دهد در بسیاری از شاخص ها، اهداف 
بانک محقق شــده و اهداف ســایر بخش ها نیز به سرعت در 

حال تحقق است.
 بــه گــزارش روابط عمومی  بانک ملــی ایران، محمدرضا 
حســین زاده مدیرعامل بانک ملی ایران در وبینار نوروزی با 
مدیران ارشد و تبیین سیاست های راهبردی سال 1400 که 
با حضور اعضای هیات مدیره و هیات عامل برگزار شد، کاهش 
قیمت تمام شده پول، رشد نرخ موثر تسهیلات، بهبود حاشیه 
سود، رشد ۲۸درصدی مجموع چهار سپرده اصلی و افزایش 
درآمد را از جمله دســتاوردهای این بانک در ســال گذشته 
خواند و اظهار کرد: کفایت ســرمایه بانک ملی ایران در ســال 
1۳۹۹ معادل 5 واحد بهبود یافت و نسبت مطالبات معوق به 
کل تســهیلات پرداختی )NPL( به عدد ۲/ 5 درصد رســید 
که به اســتاندارد جهانی بسیار نزدیک است.وی افزایش 10 
برابری ســرمایه بانک نســبت به سال 1۳۹4 را اقدامی  بسیار 
مهم خواند و با قدردانی از همه کســانی که برای تحقق این 
هدف بزرگ تلاش کردند، خاطرنشان کرد: سرمایه بانک ملی 
ایران نزدیک به 100 هزار میلیارد تومان رســیده اســت و با 
فاصله زیادی نسبت به بانک های دیگر در رتبه اول قرار دارد.
مدیرعامل بانک ملی ایران بهبود ســاختار مالی این بانک 
را با استفاده از همه ظرفیت های قانونی الزامی  خواند و تاکید 
کــرد: فــروش اموال و املاک مازاد، جذب منابع ارزان قیمت، 
کاهــش هزینه هــای جاری به ویژه هزینه ســود پرداختی و 
افزایش خدمات غیرحضوری از جمله اقداماتی اســت که به 
طور پیوسته در دستور کار ماست و در سال جاری نیز به طور 

جدی پیگیری خواهد شد.

مجوز ورود به خطوط ویژه شامل سفرا و نمایندگان مجلس نمی شود
سردار سیدکمال  هادیانفر رییس پلیس 
راهور ناجا با بیان اینکه مجوز ورود به خطوط 
ویژه شامل حال سفرا و نمایندگان مجلس 
نمی شــود، گفت: این مجوز شــامل رییس 
دولت، معاونان وزارتخانه ها، رییس مجلس 
و نایب رییس و برخی روسای کمیسیون ها 
خواهد شــد. وی در مورد ســاز و کار صدور 
مجوز ورود به خط ویژه گفت: مجوز ورود به 
خطوط ویژه به عهده شــورای امنیت کشور 
)شــاک( اســت؛ افرادی که مشمول بوده و 
دارای رده محافظ، همراه و راننده هســتند 
تعیین می شود و به صورت سالانه به پلیس 
راهور ابلاغ شــده و تنها مرجع صدور مجوز 

در این زمینه پلیس راهور ناجا است.
لیســت ارائه شده توســط شاک دارای 
برگه های  هالوگرام است و برای کلان شهرها 
مشخص است و این مجوز به اسم فرد صادر 
نمی شود بلکه به نام خودرو و سمتی که افراد 
دارند، صادر می شــود. رییس پلیس راهور 

ناجا در مورد شکایت نماینده سبزوار از پلیس 
و سرباز در حادثه اخیر گفت: بعد از این اتفاق 
بلافاصلــه پلیس راهــور از طریق تیم های 
حقوقی شکایت خود را به دادسرا ارایه کرده 
و براســاس آخریــن گــزارش بــه زودی 
کیفرخواســت صادر می شود. سال گذشته 
بعد ازشــکایت پلیس به مراجع قضایی در 

ســازمان قضایی شــکایت کرده و براساس 
قانون یک پرونده در دو حوزه قابل رسیدگی 
نیســت تا این لحظه نیز ســازمان قضایی 
براساس شکایت این نماینده از ما توضیحی 
نخواســته و شکایت اصلی توسط پلیس در 
دادســرا در حال رســیدگی اســت. طبق 
اطلاعــات ما بــه زودی و طی روزهای آتی 

کیفرخواست برای ایشان صادر می شود. وی 
درباره شــکایت عنابستانی از پلیس راهور و 
سرباز اکبری نیز اظهار کرد: این فرد نیز پس 
از اعلام  وصول شــکایت پلیس، شکایتی را 
در ســازمان قضایی نیروهای مسلح مطرح 
کــرد امــا با توجه به اینکــه برابر قانون یک 
شــکایت در دوجا قابل رسیدگی نیست، تا 
این لحظه ســازمان قضایی نیروهای مسلح 
هیچ کدام از همکاران ما را دعوت نکرده است. 
انتشــار فیلمی از نحوه برخورد یک نماینده 
مجلــس با مامــور وظیفه راهــور )نیروی 
انتظامــی( بازتاب گســترده ای در فضای 
رســانه ای داشته اســت.در این فیلم گفته 
می شــود خودروی این نماینده حین عبور 
غیرقانونی از خط ویژه در یکی از خیابان های 
تهران با هشــدار مامور راهور مواجه شده و 
به گفته شاهدان، سرانجام این مواجهه منجر 
به جر و بحث و سیلی این نماینده بر صورت 

سرباز وظیفه شده است./ ایرنا

تفاهمایرانوچین
منوطبهاحیای
برجامنیست

معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی گفت: قراردادهای اجاره در سال 1400 و تا سه ماه پس از اعلام رسمی پایان کرونا 
همچنان به طور اجباری تمدید خواهد شد و مالکان نمی توانند مستأجران خود را جواب کنند. »محمود محمودزاده« 
درباره چگونگی اجرای مصوبه تمدید اجباری قراردادهای اجاره که در سال ۹۹ به دلیل شیوع کرونا مصوب شد، افزود: 
مصوبه ســتاد مبارزه با کرونا درباره تمدید قراردادهای اجاره تا ســه ماه پس از اتمام کرونا اعلام شده است، بنابراین 
امسال هم این مصوبه اجرایی می شود. وی گفت: در سال 1400 و تا سه ماه بعد از اعلام پایان رسمی کرونا در کشور، 
این مصوبه ملاک عمل خواهد بود.معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی بیان  داشت: هر فردی که اجاره 
نامه اش تمام شــده باشــد با درصدی که اعلام خواهد شــد مجدد اجاره نامه خود را تمدید خواهد کرد و نیازی به 
اسباب کشی وجود ندارد.وی ادامه  داد: امسال هم مالکان نمی توانند مستأجران خود را جواب کنند.معاون وزیر راه و 
شهرسازی درباره پرداخت وام اجاره در سال گذشته نیز گفت: مصوبه تعیین سقف اجاره بها و پرداخت وام ودیعه در 
سال قبل تا حدودی توانست بازار اجاره را تعدیل کند.به گفته این مقام مسئول، پارسال ۹۲0 هزار نفر متقاضی دریافت 
وام ودیعه ثبت نام و ۳۳5 هزار نفر مدارک خود را تکمیل کردند و به نظام بانکی معرفی شدند و در نهایت ۲۲0 هزار 

نفر تسهیلات وام ودیعه را دریافت کردند./ایرنا

قراردادهایاجارهدرسال
۱400بهدلیلشیوعکرونا
تمدیدمیشود

محمود محمودزاده
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رؤسای اتاق های بازرگانی، تعاون و اصناف ایران در نامه ای 
به رئیس جمهور، تأکید کردند: اگر مشکلات حوزه صادرات 
برطرف نشــود، عملا اجرای مصوبه جلســه 177 ســتاد 
هماهنگی اقتصادی دولت بلا اثر خواهد ماند. غلامحسین 
شــافعی، رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 
ایران، به همراه روســای اتاق های اصناف و تعاون ایران در 
نامه ای به رئیس جمهور پیشنهادهای بخش خصوصی برای 
مدیریت ارزی کشور را ارائه داد. در این نامه که در ماه پایانی 
ســال 1۳۹۹ به رئیس جمهوری نوشــته  شده، تأکید شده 
اســت کــه پیش نویس 1۳ مــاده ای کــه در کمیته ارزی 
معطل مانــده، تکمیل کننده مصوبه جلســه 177 ســتاد 
هماهنگی اقتصادی اســت و تصویب و ابلاغ آن، مشــکل 
صادرکننــدگان را حل می کند. بخش های مهم متن کامل 
این نامه به حسن روحانی، رئیس جمهوری به شرح زیر است: 
بروز مشکلات متعدد در حوزه سیاست گذاری ارزی کشور 
بعــد از وقــوع تحریم های ظالمانه ســبب گردید تا به رغم 

ظرفیت ها و فرصت های ایجاد شده پیش روی صادرکنندگان 
کشور در سایه کاهش ارزش پول ملی، صادرات نتواند از این 
شرایط به نفع پیشبرد اهداف اقتصاد ملی و توسعه بنگاه های 
اقتصادی و صادراتی بهره برداری نماید که البته بخشــی از 
این مسائل به دلیل بروز سخت ترین تحریم ها و بخشی دیگر 
به دلیل مشکلات داخلی کشور بروز و ظهور یافته است. در 
این میان، صدور بخشنامه های متعدد ارزی و تجاری از سوی 
دســتگاه های اجرایی بویژه بانک مرکزی طی دوسال و نیم 
گذشته، در شرایطی صادرات کشور را زمینگیر کرده و فرصت 
رشــد و جهش را از آن گرفته اســت که در همین شــرایط 
سخت و غبارآلود، بر اساس اعلام رسمی رئیس بانک مرکزی 
جمهــوری اســلامی ایران، بالغ  بر ۲۲ میلیــارد دلار از ارز 
صادراتی کشور که پوشش دهنده 70 درصد نیازهای ارزی 
بخش های مختلف کشور بوده، از طریق صادرات غیرنفتی 
تأمین  شده است. در چنین شرایطی، با درایت حضرتعالی 
مبنــی بر تغییر ریل سیاســت گذاری های تجاری از بانک 

مرکــزی بــه وزارت صنعــت، معدن و تجــارت و واگذاری 
اختیارات تجارت خارجی کشور به این وزارتخانه که با صدور 
ابلاغیه مصوبه 177 ســتاد هماهنگــی اقتصادی دولت با 
موضوع »شیوه های رفع تعهد ارزی و بازگشت ارز صادراتی«، 
بــه منصه ظهور رســیده اســت، بارقه های امیــد در دل 
صادرکنندگان کشور به وجود آمد اما از آنجا که ابلاغیه مزبور 
بــا رویکــرد حل مشــکلات وارداتی و تأمین مــواد اولیه 
کارخانجــات از طریــق ارز حاصل از صادرات تهیه و تدوین 
 شده است، باید علاوه بر حل مشکلات واردات، مسائل پیش 
روی صادرکنندگان را نیز حل وفصل کند. نکته حائز اهمیت 
آن اســت که روح ابلاغیه 177 ســتاد هماهنگی اقتصادی 
دولت اگر چه در حوزه واردات، بخشــی از موانع را برطرف 
کرده است اما در بعد دیگر آن یعنی حوزه صادرات، کماکان 
مشکلات جدی به قوت خود باقی مانده و چنانچه در جهت 
 رفــع آن اقــدام نگردد، عملا اجرای ایــن ابلاغیه نیز بلااثر 

خواهد شد. 

بانک مرکزی صادرات را زمین گیر کرده است

گفتگو-۱ خبر

به گزارش اعتبار به نقل از وزارت ارتباطات، محمدجواد آذری جهرمی در دیدار آنلاین نوروزی با اعضای هیات مدیره شرکت ارتباطات 
زیرساخت با بیان اینکه در سال جدید باید برخی از برنامه ها را به جدیت دنبال کنیم، افزود: توسعه شبکه انتقال و IP کشور به عنوان 
زیرساخت شبکه ملی اطلاعات یک ضرورت است. البته درحال حاضر در برخی از نواحی، شبکه IP به 60 درصد ظرفیت خود 
رسیده است و برای توسعه آن باید اقدام و برنامه ریزی شود. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، ساخت منطقه ویژه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات را با توجه به دستور اخیر مقام معظم رهبری برای تعامل با شرکت های بین المللی حائز اهمیت ویژه دانست و گفت: این 
منطقه از اجزای شبکه ملی اطلاعات است و مقدمات آزادسازی و فروش اینترنت شرکت زیرساخت را هم فراهم می کند و باید تا 
اردیبهشت ماه تایید مرکز ملی فضای مجازی را برای ساخت آن بگیریم. وی با اشاره به نقش فعالانه شرکت ارتباطات زیرساخت 
در توسعه زیرساخت های شبکه ملی اطلاعات در سال گذشته گفت: سال گذشته کارهای بزرگی مانند گسترش مراکز داده و 
DNS، توسعه مراکز داده )IXP( در نواحی چندگانه کشوری و پروژه های امنیت سایبری به سرانجام رسید. پیش بینی باری که 
روی شبکه به دلیل بیماری کرونا به وجود آمد غیرقابل انتظار بود. انتظار این حجم از ترافیک را روی شبکه نداشتیم و با اینکه مدیریت 

این حجم از ترافیک کار دشواری بود ولی کمترین شکایت در حوزه اپراتورها را در این دوران از شرکت زیرساخت داشتیم. 

مقدماتآزادسازیوفروش
اینترنتشرکتزیرساخت
فراهممیشود

محمدجواد آذری جهرمی

پژوهشگران آمریکایی مدعی هستند که شاید انسان های مبتلا به کووید-1۹ نیز بتوانند خفاش ها را آلوده کنند و 
زندگی این پستانداران پرنده را به خطر بیندازند. این پژوهش می تواند بینش های جدیدی را درمورد باور کنونی که خفاش ها 
را دلیل اصلی انتقال کروناویروس می داند، ارائه دهد.  سازمان زمین شناسی آمریکاU.S.Geological Survey  اخیرا 
پژوهشی را انجام داده است که نشان می دهد شاید خفاش ها نیز درمعرض تهدید این ویروس کشنده قرار داشته باشند. 
به گفته پژوهشــگران، ســازمان های مدیریت حیات وحش در آمریکای شمالی نگران این موضوع هستند که برخی 
فعالیت هایی که آنها مجوزش را صادر می کنند، انتقال کووید-1۹ از انسان به خفاش ها را در پی داشته باشد.   این احتمال 
وجود دارد که انسان بتواند به نوعی کووید-1۹ را به خفاش  انتقال دهد اما پژوهشگران تایید کرده اند که حتی اگر انسان 
مبتلا به کووید-1۹ هنگام بازدید از غارهای محل سکونت خفاش ها از ابزارهای محافظتی استفاده نکند، احتمال وقوع این 
موضوع تنها 0/001درصد است. از سوی دیگر، حتی اگر انسان ها از تجهیزات محافظتی استفاده کنند و نتیجه آزمایش 
آنها نیز منفی باشد، باز هم احتمال یک در ۳,۳۳۳ وجود دارد که خفاش ها آلوده شوند.  ایوان گرنت از پژوهشگران این 

پروژه گفت: »این احتمال کم است اما پیامدهای انتقال کروناویروس از انسان به خفاش  به طور بالقوه زیاد است.

انسانهممیتواند
کووید-۱9را
بهخفاشانتقالدهد!

کووید-19

مهدی صفری سفیر اسبق ایران در چین در برنامه جهان آرا گفت: اگر شرط قبول کنوانسیون پالرمو و CCC توسط ایران برای اجرایی شدن قرارداد با چین وجود داشت، چین اصلًا این 
قرارداد را امضا نمی کرد. مهدی صفری در برنامه جهان آرا گفت: اگر شرط قبول کنوانسیون پالرمو و CCC توسط ایران برای اجرایی شدن قرارداد با چین وجود داشت، چین اصلًا این 
قرارداد را امضا نمی کرد. وی افزود: اگر قرار بود تفاهم ایران و چین منوط به احیای برجام باشد، قطعاً چینی ها منتظر آن می ماندند. صفری تأکید کرد: در تفاهم نامه با چین، فقط 
زمینه های همکاری مشخص شده است.او گفت: در قرارداد چین با ونزوئلا، خود آنها به خاطر فسادی که در داخل داشتند به مشکل خوردند. قرارداد ونزوئلا با چین یک طرفه بود، 
ولی ما حواسمان جمع است و قرارداد خوبی می بندیم. سفیر اسبق ایران در چین تصریح کرد: امتیازات خوبی در قراردادها برای ایران بوده مهم این است چه کسی دنبال گرفتن آن 
برود. نیاز به سرمایه گذاری خارجی در ایران داریم تا از طریق فاینانس، بتوانیم به خودکفایی برسیم. تفاهم نامه ایران و چین در همین راستاست. صفری گفت: چینی ها گفتند باید 
برای ارتباطات دو کشــور، افرادی در سطوح بالا مشخص شوند. زمانی که آقای لاریجانی رئیس مجلس بود، این کار را دنبال می کرد و بعداً هم رهبر معظم انقلاب او را مشخص 

کردند. من حرف آقای خرازی را در این زمینه تأیید می کنم.

آمنه نادعلی زاده سخنگوی اجرای قانون جدید چک گفت: مردم نباید به هیچ عنوان چک ثبت نشده در سامانه صیاد 
را از طرف مقابل دریافت کنند،قانون جدید چک، مشمول چک های بنفش رنگ جدید می شود که دارای عبارت »کارسازی 
این چک منوط به ثبت صدور، دریافت و انتقال آن در سامانه صیاد است« است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک 
مرکزی ،وی افزود: چک های جدید از ابتدای فروردین سال جاری توزیع شده اند و فرآیند تبادل آنها با چک های قبلی متفاوت 
است به گونه ای که صادرکننده باید مشخصات چک مانند تاریخ، مبلغ و هویت دریافت کننده و خود را در سامانه صیاد ثبت 
کند. به گفته نادعلی زاده، گیرنده چک هرگز چک ثبت نشده در سامانه صیاد را دریافت نکند زیرا آن چک قابلیت نقد شوندگی 
ندارد، ضمن اینکه گیرنده چک هم باید به سامانه مربوط مراجعه کند، استعلام بگیرد و اطلاعات درج شده در روی چک و 
سامانه صیاد را چک کند. وی افزود: قانون جدید چک به اجرای مقررات موجود در قانون مبارزه با پولشویی کمک و از جعل 
چک جلوگیری می کند. به گفته نادعلی زاده، چک های قبلی به روال گذشته پذیرش و پردازش می شوند اما چک های جدید 
در وجه حامل صادر نمی شوند و از طریق سامانه صیاد نقل و انتقال داده می شوند. وی اظهار داشت: چک های قدیمی فعلا 

کارسازی می شوند اما این روند دائمی نیست و بانک مرکزی در زمان مشخصی آنها را از بازار جمع  آوری می کند. 

مردمچکیراکهدرسامانه
صیادثبتنشدهنگیرند

آمنه نادعلی زاده

سخنگوی سازمان انرژی اتمی گفت: یکی از پیشرفت های انجام شده در حوزه غنی سازی، شروع تست مکانیکی سانتریفیوژ 
IR-9 است که دارای 50 سو است. این ماشین یکی از مهم ترین سانتریفیوژ های کاملا بومی ایران است که با روش های جدید 
استاندارد ساخته و فعالیت می کند. بهروز کمالوندی با بیان اینکه مراسم گرامیداشت پانزدهمین سالروز ۲0 فروردین امسال در 
مجموعه سعدآباد برگزار و از 1۳۳ دستاورد و پیشرفت در صنعت هسته ای با حضور رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی 
رونمایی شد. همچنین 1۲ پروژه در زمینه های مختلف از جمله کوانتوم، لیزر، پزشکی هسته ای و غنی سازی توسط رئیس جمهور 
از طریق ویدئوکنفرانس افتتاح گردید. معاون سازمان انرژی اتمی گفت: نمایشگاهی در حاشیه این مراسم برپا شد که به ارائه و 
معرفی پیشرفت های هسته ای کشور طی یک سال گذشته بویژه در حوزه های غنی سازی، قطعات و تجهیزات مرتبط با رآکتور 
آب سنگین اراک و رادیودارو های تشخیصی و درمانی می پردازد. دستاورد ها و پیشرفت های هسته ای ایران نسبت به سال گذشته 
افزایش داشــته اســت و این 1۳۳ مورد از بین ۲55 مورد ممیزی و برای ارائه در نمایشگاه آماده شده است که از این تعداد 40 
موردش به تجهیزات و قطعات مربوط به حوزه غنی سازی و انواع ماشین های سانتریفیوژ مربوط است. یکی از پیشرفت های 
انجام شده در حوزه غنی سازی، شروع تست مکانیکی سانتریفیوژ IR-9 است که دارای 50 سو است. این ماشین یکی از مهم ترین 

سانتریفیوژ های کاملا بومی ایران است که با روش های جدید استاندارد ساخته و فعالیت می کند. / نور نیوز

آغازتست
مکانیکی
IR-9سانتریفیوژ

 بهروز کمالوندی

بهمن موتور با رونمایی از دو محصول »دیگنیتی« و »فیدلیتی« در سال ۹۹سعی کرد توسعه خود را در سال های 
تحریم ادامه دهد. به گزارش روابط عمومی بهمن موتور، با تحریم ها گروه بهمن، به ویژه شرکت بهمن موتور سال گذشته  با 
کمک تیمی از مهندسان و طراحان داخلی در تولید خودرویی با نام دیگنیتی مشارکت کرد و آن را به سبد محصولات 
بهمن موتور افزود. یک خودرو اس یو وی کوپه با طراحی خاص، اسپرت و دارای مشخصه های متفاوت نسبت به محصولات 
جاری در بازار است که به تولید انبوه رسیده و در سال جدید عرضه خواهد شد . همچنین این گروه در کنار دیگنیتی، 
خودروی اس یو وی جدید لوکس و اقتصادی دیگری با نام فیدلیتی را معرفی و با سرمایه گذاری بسیار زیاد، برای اولین بار 
در کشور پلتفرم خودروی مذکور را خریداری کرده است. ضمن اینکه بهمن موتور مشارکت با قطعه سازان داخلی در زمینه 
بومی سازی قطعات را آغاز کرده و تا امروز توانسته حضور دو خودروی اس یو وی داخلی سازی شده با نشان تجاری خود را 
در کشور قطعی کند. از اهداف مهم بهمن موتور ، بهبود و توسعه شبکه نمایندگی ها و در کنار آن توسعه و ارتقای محصولات 
و خدمات است و بدین  منظور روند  استانداردسازی نمایندگی های بهمن موتور که نشان دهنده بهمنی جدید با سیاستی 
جدید است چندی است که آغاز شده تا با تولید محصولات نوین و با کیفیت ، سطح رضایت مشتریان خود را افزایش دهد. 

توسعهمحصولات
بهمنموتوردرسال99

گروه خودرو سازی بهمن 

مدیرکل دفتر برنامه ریزی، فناوری و بودجه سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی از اجرای عملیات 
اکتشاف سنگ آهن در سه گستره بزرگ معدنی اصفهان برای رفع نیاز واحدهای فولادی این خطه خبر داد. 
رضا جدیدی با بیان اینکه اکتشاف سنگ آهن برای رفع نیاز و تأمین مواد اولیه صنایع فولادی استان اصفهان 
در قالب یک طرح و قرارداد مشارکتی در حال اجراست، اظهار داشت: این سازمان به اکتشاف سنگ آهن 
در سه گستره معدنی به وسعت 150 هزار کیلومتر مربع در اصفهان برای مجتمع های فولادی این استان 
پرداخته است که به نتایج خوبی در 6 ماه اخیر در این زمینه دست یافتیم. وی با اشاره به اینکه یکی از این 
گستره ها حدود 110 هزار کیلومتر مربع وسعت دارد، افزود: مطالعات اولیه درباره این گستره ها در قرارداد 
با مجتمع های فولادی اصفهان انجام شــده اســت. مدیرکل دفتر برنامه ریزی، فناوری و بودجه سازمان 
زمین شناسی و اکتشافات  معدنی کشور خاطرنشان کرد: این قرارداد که هم اکنون تنها برای اکتشاف سنگ 
آهن اســت، روش جدیدی در جهت اجرای طرح های مشترک و حفظ منابع بنگاه های اقتصادی است. 
جدیدی ادامه داد: این ذخایر اکتشافی تا به مرحله بهره برداری برسد به بازه زمانی دو تا پنج سال نیاز دارد.

اکتشافسنگآهن
دراصفهان

رضا جدیدی

منصور شیشه فروش مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: تنها چهار درصد تالاب گاوخونی رطوبت دارد و 
۹6 درصد آن خشک شده است،تخصیص نیافتن حقابه زیست محیطی به صورت منظم در سال های گذشته و البته تا حدودی 
کاهش بارش ها چنین شرایط نامناسبی را برای این عرصه زیست محیطی گرانبها به وجود آورده است. وی با بیان اینکه تعداد 
پرندگان مهاجر این تالاب به کمتر از ۲ هزار قطعه کاهش یافته است اظهارداشت: ادامه این شرایط وضعیت آن را روز به روز بدتر 
می کند و جانوران بیشتری را تهدید خواهد کرد. او با اشاره به اینکه تالاب گاوخونی در سال 1۳75 زیر پوشش تالاب های بین المللی 
کنوانسیون رامسر قرار گرفت خاطرنشان کرد: بر همین اساس حمایت و توجه به آن نه تنها از بعد استانی بلکه از ابعاد ملی و 
بین المللی ضروری است.وی با تأکید بر اینکه خشک شدن تالاب خطرات متعددی مانند انتشار ریزگردها را در پی دارد اظهارداشت: 
بر مبنای مطالعات صورت گرفته این ریزگردها تا شعاع هزاران کیلومتری و افزون بر هفت استان را تحت تأثیر قرار خواهد داد. 
جاری سازی دائمی رودخانه زاینده رود، جلوگیری از برداشت های بی رویه و غیرقانونی از منابع آبی بالادست منطقه و کمک در 
راستای اجرای طرح های انتقال آب به حوضه آبریز زاینده رود چاره ساز این معضل است.متولیان امر باید برای تخصیص حقابه 

زیست محیطی و زنده نگه داشتن این تالاب که از عرصه های زیست محیطی و بسیار ارزشمند است بیش از گذشته بکوشند.

تنها4درصد
تالاببینالمللیگاوخونی
رطوبتدارد

منصور شیشه فروش



 مقابله با مواد مخدر به مسئولیت فردی و ملی بدل شود
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تاکید بر این 
کــه در حــوزه اجتماعی، آســیب اعتیاد قابل 
توجه تر و ملموس تر است، افزود: مقابله با اعتیاد 
و مواد مخدر باید به مسئولیت فردی و ملی بدل 

شود.
بــه گزارش اعتبار بــه نقل از روابط عمومی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، سید عباس 
صالحی در مراســم اختتامیه مجازی جشنواره 
»یاریگران زندگی« با بیان این که برای مبارزه 
با مواد مخدر دو مساله مهم باید در نظر گرفته 
شود، افزود: نخست تبدیل کردن مبارزه با مواد 
مخدر از یک مســاله ســازمانی و نهادی به یک 
مساله ملی است، به این معنا که تک تک افراد 
جامعه احســاس مسئولیت فردی و اجتماعی 
نســبت به این امر داشته باشند و همه سازمان 
ها و نهادهای اجتماعی هم مسئولیت اجتماعی 
خود را معطوف به آن کنند. وی تاکیدکرد: برای 
این که بحث مواد مخدر تبدیل به مساله فراگیر 
مســئولیت اجتماعی، فردی و سازمانی تبدیل 
شــود باید دامنه بحث مواد مخدر از قالب های 
گوناگون بررسی تا در حوزه مسئولیت اجتماعی  
احساس و انگیزش ایجاد شود. صالحی با تاکید 
بر این که کمتر مســاله از مســایل آسیب های 
اجتماعــی به اندازه مــواد مخدر چند وجهی 
هستند، ادامه داد: این چند وجهی بودن عمق 
و گســتره مســاله را بیشــتر می کند؛ از لحاظ 
گســتره جمعیتی به غیر از بیش از دو میلیون 
معتاد، حداقل ۸تا 10 میلیون نفر از افراد جامعه 
را بــا بحث مواد مخدر درگیر می کند. از لحاظ 
عوارض فردی هم روی عوارض جسمانی و شیوع 
بیماری در فرد مصرف کننده بسیار اثرگذار است 
تا آنجا که مرگ و میرهای ناشی از مواد مخدر 
چشــمگیر است. صالحی با تاکید بر این که در 
حوزه اجتماعی، آســیب اعتیاد قابل توجه تر و 
ملموس تر اســت، ادامه داد: اعتیاد در ســرقت 
خــرد، 40 درصــد تاثیر دارد ،ضمن این که در 
ایجاد ناامنی اجتماعی نقش برجسته ای دارد. 

همچنین تاثیر اعتیاد در حوزه خشــونت های 
خانوادگی، 65درصد، کودک آزاری۳0درصد، 
قتــل های عمــد ۲5درصد، نزاع و خشــونت 

۲۳درصد و طلاق 50درصد است.
 ابلاغ ۲ شیوه نامه دسترسی آزاد 

به اطلاعات
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، دبیرخانه قانون 
انتشــار و دسترسی آزاد به اطلاعات اعلام کرد 
پس از تأیید رئیس جمهوری ۲ شیوه نامه انتشار 
و دسترســی آزاد به اطلاعات شــهرداری ها و 
شــوراهای شهر و روستا و شــیوه نامه انتشار و 
دسترســی آزاد به اطلاعات قراردادها با هدف 
تصریح مفاد قانون و تسهیل فرایند ارائه اطلاعات 
بــه شــهروندان و تدقیــق پاســخگویی بــه 
درخواســت های مردمی در مؤسسات مشمول 
تهیه و توســط وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی و 
رئیس کمیسیون دسترسی آزاد به اطلاعات برای 
اجرای مؤسســات مشــمول قانون ابلاغ شد. با 
گذشــت چهار ســال از اجرای قانون انتشــار و 
دسترسی آزاد، هم اکنون نزدیک به یک هزار و 
700 دستگاه و مؤسسه مشمول قانون برای ارائه 
www. اطلاعات درخواســتی مردم به سامانه

iranfoia.ir پیوســته اند. بررســی وضعیت 
فعالیت دســتگاه های فعال در سامانه حاکی از 

پیوســتن 7۹4 شهرداری و 56 شورای اسلامی 
شهر و روستا به سامانه است. اگرچه هم به لحاظ 
اتصال و هم پاسخگویی ضعیف هستند. بررسی 
محتـــوایی درخواسـت های شـــهروندان از 
مؤســـسات عمـــومی در این سامانه حاکی از 
تمرکز درخواســت ها بر شــفافیت اقتصادی از 
جملــه شــفافیت آمارهــا و اطلاعــات کمی، 
دسترســی به فـــــــــیش های حقـــوقی 
مقامـات و مـــسئولان، قراردادهای مناقصه و 
مزایده و سایر انواع قراردادهای دولتی است که 
نشــان می دهد از مهم ترین دغدغه شهروندان 
بوده است. شیوه نامه نحوه دسترسی به اطلاعات 
قراردادهــا ضمــن توضیح انــواع قراردادهای 
مشمول قانون برای انتشار عمومی و درخواست 
فردی اطلاعات با لحاظ ضرورت رعایت توافقات 
و حقوق خصوصی اشــخاص، نسبت به انتشار و 
افشای مفاد آنها راهنمایی لازم را صورت می دهد.

شیوه نامه دیگر با موضوع دسترسی به اطلاعات 
شــهرداری و شوراهای اسلامی شهر و روستا به 
چگونگی دسترسی مردم به اطلاعات موجود و 
نیز نحوه انتشار اطلاعات لازم برای مردم از سوی 
این مؤسسات را تبیین و شفاف می کند. در واقع 
با ابلاغ این دو شــیوه نامه بخش قابل توجهی از 
ابهامات در چگونگی اجرا و ارائه اطلاعات موضوع 
قانون انتشــار و دسترسی آزاد به اطلاعات رفع 

شــده اســت و مردم با استفاده از آنها می توانند 
مطالبه بهتری از مؤسسات مشمول قانون داشته 
باشند. با ابلاغ دو شیوه نامه اخیر، در مجموع از 
ســال ۹6 تاکنون 11 شیوه نامه موضوعی برای 
اجرای دقیق تر مفاد قانون و دسترسی سریع تر 
مردم به اطلاعات مؤسســات مشــمول توسط 

کمیسیون تصویب و ابلاغ شده است.
انتصاب ۲ عضو جدید شورای عالی آمایش 

سرزمین
رئیس جمهوری  با صدور حکمی آقایان دکتر 
ســیدعباس صالحــی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی و مهندس علیرضا رزم حسینی وزیر 
صنعت، معدن و تجارت را به عنوان عضو شورای 

عالی آمایش سرزمین منصوب کرد.
متن حکم حجت الاسلام والمسلمین دکتر 

حسن روحانی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب آقای دکتر سیدعباس صالحی
وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی

جناب آقای علیرضا رزم حسینی
وزیر محترم صنعت، معدن و تجارت

در اجرای تبصره)۳( بند )الف( ماده )۳۲( قانون 
احکام دائمی برنامه های توســعه کشــور مصوب 
1۳۹5/11/10 مجلس شورای اسلامی و بند )10( 
ماده )5( آیین نامه اجرایی آن مصوب 1۳۹۹/0۸/۲1 
هیات محترم وزیران؛ نظر به شایســتگی، تعهد و 
تجارب ارزنده جناب عالی، به موجب این حکم به 
عنوان »عضو شــورای عالی آمایش ســرزمین« 
منصوب می شوید.امید است با استفاده از توان علمی 
و فنی خویش در استقرار کامل نظام راهبری توسعه 
سرزمین و نظارت بر اجرای آن تلاش همه جانبه 
مبذول دارید.توفیق شما و سایر اعضای محترم را 
در انجام وظایف محوله با رعایت اصول قانونمداری، 
اعتدالگرایی و منشور اخلاقی دولت تدبیر و امید از 

خداوند متعال مسألت می نمایم.
حسن روحانی
رئیس جمهوری اسلامی ایران
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 حسین فهیمی مدیرعامل سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه 
وجوه اعلام کرد: در ســال 1400 پروژه بزرگ ملی ســامانه جدید پس از 
معاملات به بهره برداری می رسد.  وی در ادامه گفت: ابلاغیه مقام معظم 
رهبری در خصوص آزادســازی سهام عدالت در سال گذشته، ماموریت 
تاریخی و بی سابقه ای را به شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه محول کرد؛ پروژه ای که بیش از 10 سال نهادها و سازمان های 
زیادی برای عملیاتی کردن آن تلاش کرده بودند و به سرانجام نرسیده 
بود و بالاخره بعد از محول شدن آن به بازار سرمایه، این آزادسازی صورت 
گرفت. این مهم یک اتفاق تاریخی و بزرگ را رقم زد که شاید در هر 50 
ســال یک بار صورت بگیرد و اجرای آن در شــرایط شیوع کرونا وضعیت 
پیچیده ای را رقم زد که با همت دسته جمعی به عنوان یکی از مدرن ترین 
پروژه های تاریخی بازار سرمایه در شرکت سپرده گذاری مرکزی محقق 
شد، این خدمات بی سابقه در حالی به بیش از 4۹ میلیون مشمول سهام 
عدالت ارائه شــد که قبل از عملیاتی شــدن آن، در ابتدا برای خیلی ها 
باورکردنی نبود اما وقتی در 10 خرداد ماه ۹۹ آزادســازی ســهام عدالت 
انجام شد و در همان روز همه سهامداران می توانستند از طریق سامانه 
سهام عدالت دارایی های خود را مشاهده کنند همه به این باور رسیدند 
که با خرد جمعی، همفکری و تلاش سیســتماتیک می توان پروژه های 
بزرگ را پیاده سازی و اجرایی کرد. در روز آزادسازی سهام عدالت ۲50 
هزار میلیارد تومان ســهام عدالت به فروش رســید و در روزهای بعد نیز 
بیش از سه میلیون و ۲00 هزار نفر سهام عدالت خود را فروختند که بالغ 
بر 1۲ هزار میلیارد تومان پول با درصد خطای بسیار کم و نزدیک به صفر 
به حســاب مشــمولان واریز شد که یک موفقیت عظیم را برای شرکت 
سپرده گذاری مرکزی رقم زد. در آذر ماه سال گذشته دو سامانه شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار »ســامانه جامع توزیع سود و درگاه 
یکپارچه مجامع الکترونیکی« متعلق به بازار سرمایه، توسط رییس جمهور 
مورد بهره برداری و افتتاح قرار گرفت که یک روز طلایی را برای شرکت 
رقم زد و در سال گذشته بیش از 40 مجمع الکترونیکی برگزار شد ، با 
استفاده از سامانه جامع توزیع سود، سود سهام بیش از 1۳0 شرکت برای 
سهامداران واریز شد که بالغ بر ۲5 میلیون تراکنش بانکی را شامل شد.

مبادلات ایران و چین در یک بانک 
مشترک مدیریت می شود

درتوافق ایران و چین پیش  بینی شــده اســت یک بانک 
ایرانی و چینی تأســیس شــود که این بانک فقط تجارت دو 

کشور را مدیریت خواهد کرد.
 فؤاد ایزدی کارشــناس مسائل بین الملل با  اشاره به سند 
راهبردی ایران و چین گفت: پس از طرح این سند در فضای 
سیاسی افراد دیگری که دغدغه دارند تلاش می کنند از این 
قرارداد برای تبیین و تأیید حرف های سابق خودشان استفاده 
کنند و در این نمونه شاهد هستیم برخی قصد دارند موضوع 
FATF را به قرارداد ۲5 ساله ایران و چین پیوند بزنند، البته 
این موضوع در همه مسائل وجود دارد و صرفاً برای یک طیف 
خاص هم نیست، ارتباط تفاهم نامه و قرارداد با FATF به آن 
اندازه ای که برخی آن را بزرگ می کنند و گره می زنند نیست. 
وی با بیان »ســند راهبردی ایران و چین نیاز کشــورمان به 
FATF را کمتر می کند« اضافه کرد: در سند و خارج از سند 
پیش  بینی شده است یک بانک ایرانی و چینی تأسیس شود 
کــه این بانک فقط تجــارت ایران و چین را مدیریت خواهد 
کرد. این بانک فقط از ارزهای دو کشور استفاده می کند و با 
دلار نیز کاری ندارد.این اســتاد دانشــگاه با تصریح بر اینکه 
تفاهم نامه ایران و چین نیازهای مالی و بانکی کشور را برطرف 
خواهد کرد، گفت: شبکه بانکی موجود در جهان تحت نفوذ 
آمریکا است و طبیعتاًً این تفاهم نامه محدودیت های بانکی و 
نظام مالی بین الملل را برای ایران کاهش خواهد داد. ایزدی 
همچنین تفاهم نامه میان کشورمان با چین را برای این کشور 
شرق آسیایی نیز مفید دانست و عنوان کرد: کشور چین مدتی 
است که ارز یوان دیجیتال را طراحی و راه اندازی کرده است 
که این ارز دیگر ذیل بانک های جهانی تعریف نمی شود. ایران 
می تواند در گسترده شدن استفاده از یوان دیجیتال به چین 

کمک کند./ تسنیم

قدرتفوقالعاده
خورشیدبرای
خنثیسازی

ویروسکرونا

غالب تعاملات روزمره بسیاری از ما در شرایط کرونا، به انجام چند گپ و گفت در بستر مجازی و شاید انجام یکی 
دو مورد امور بانکی خلاصه شود؛ »بله« هر دو امکان را در اختیار کاربران خود قرار داده به طوری که با امکانات و خدمات 
متنوع آن، دیگر نیاز به نصب هیچ پیام رسان یا سامانه بانکی نخواهید داشت. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، با 
»بله« به راحتی با دیگران گفت وگو کنید، در ارتباط باشید و کارهای بانکی خود را انجام دهید. خرید، پرداخت و ارسال 
رســید در بستر گفت وگو )چت(، پرداخت وجوه خرد و کلان برای انواع خدمات و محصولات در گروه ها و کانال های 
فروشگاهی، اهدا به کانال های خیریه معتبر، جذب سرمایه جمعی )جمع سپاری تامین مالی(، اتصال به انواع بسترهای 
 ـسازمانی، مدیریت آسان و دقیق پرداخت ها، امکان به کارگیری دستیارهای هوشمند )Bot( و انواع  خدمات اداری 
واسط های برنامه نویسی )API( کارآمد و متنوع )برای زبان های گوناگون(، استفاده از امکانات تعاملی در ارائه انواع خدمات 
اعم از پیام رسانی و مالی )مانند کانال های رسمی شرکت ها و سازمان ها، کانال های فروش کالا و خدمات و...(، دسترسی 
همیشگی، مطمئن و راحت به ترکیبی از خدمات بانکی مانند خرید شارژ، عملیات کارت به کارت، پرداخت قبوض 
خدماتی، پرداخت خلافی خودرو، پرداخت عوارض خروج از کشور و... ازجمله خدمات مالی، اجتماعی و پیام رسانی »بله«

سهمقابلتوجه
تراکنشهایمالی
مشتریانبانکیبا»بله«

 بانک ملی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

امیدعلی پارسا رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور بیان کرد: سیاست اخذ مالیات بر تراکنش حساب های 
بانکی بالای 5 میلیارد تومان در دستور کار قرار دارد و امسال هم به آن توجه ویژه می  شود. روزنه ورود هر جامعه 
به پیشرفت, تمرکز به درآمدهای کتمان شده یا مخفی شده است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی سازمان 
امور مالیاتی کشور، وی در خصوص مالیات بر سپرده های بانکی اظهار کرد: مالیات بر تراکنش بانکی قانون نبوده و 
جایگاه قانونی ندارد، اما این موضوع که اگر سازمان امور مالیاتی با بررسی تراکنش های مالیاتی به کتمان درآمدهای 
مالیاتی برســد, سال گذشته در دستور کار قرار گرفت. امسال هم توجه ویژه ای به این موضوع خواهد شد. براین 
اساس مالیات بر تراکنش به عنوان درصدی از تراکنش اصلا مطرح نیست، اما مسئله بررسی تراکنش های بالای 
5 میلیارد افراد مطرح اســت. این بررسی برای متوجه شدن این موضوع است که آیا این افراد متناسب با درآمد و 
ثروت خود مالیات می دهند یا خیر؟ سیاست اخذ مالیات بر تراکنش حساب های بانکی بالای 5 میلیارد تومان در 
دستور کار قرار دارد و امسال هم به آن توجه ویژه می  شود. روزنه ورود هر جامعه به پیشرفت, تمرکز به درآمدهای 

کتمان شده یا مخفی شده است.

تراکنشحسابهای
بانکیمیلیاردی
مشمولمالیاتمیشوند

امیدعلی پارسا

محققان دانشگاه سانتا باربارا، دانشگاه ایالتی اورگان، دانشگاه منچستر و موسسه فناوری فدرال زوریخ سوئیس)ETH( پس از اینکه دریافتند جدیدترین مطالعه درمورد توانایی نور خورشید 
در خنثی سازی ویروس کرونا با نام علمی SARS-CoV-۲ دقیق نیست، خواستار بررسی دقیق این موضوع شدند.  این تیم داده های یک مطالعه انجام شده در ژوئیه سال ۲۰۲۰ را که حاکی 
از توانایی غیرفعال کردن سریع ویروس کرونا توسط نور خورشید بود، در یک آزمایشگاه آزمایش کردند.  آنها متوجه شدند که ویروس کرونا در آزمایش ها، هشت برابر سریع تر از 
آخرین مدل نظری پیش بینی شده غیرفعال می شود. پائولو لوزاتو-فیگز، استاد مهندسی مکانیک و نویسنده اصلی این مطالعه از دانشگاه سانتا باربارا گفت: »این تئوری فرض می کند که 
غیرفعال سازی ویروس کرونا توسط آسیب رسانی نور خورشید به RNA ویروس محقق می شود.«  بااین حال، تیم تحقیق احساس کرد که غیرفعال سازی RNA توسط اشعه ماوراءبنفش 
از نوع UV-B ممکن است تمام ماجرا نباشد. دانشمندان حدس زدند که مکانیسم دیگری غیر از غیرفعال سازی RNA توسط اشعه UV-B مانند اشعه UV-A که جزء کم انرژی تر نور 

خورشید است نیز دخیل باشد.  پرتوهای مختلفی در نور خورشید وجود دارد. اشعه هایی که بیشترین آسیب را برای پوست ما دارند، اشعه ماوراءبنفش )UV( نامیده می شود.

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: هر مالیاتی که از خانه های بدون سکنه اخذ شود، به صندوق ملی مسکن می رود 
و به پرداخت تسهیلات برای مسکن گروه های کم درآمد اختصاص می یابد. سامانه املاک و اسکان یک اقدام پایه برای شناسایی وضعیت 
مسکن کشور است. هدف هم صرفا مالیات نیست بلکه برنامه اصلی، شناسایی اوضاع سکونتی خانوارها برای برنامه ریزی های حوزه مسکن 
است. برای کنترل بازار مسکن باید ابتدا اطلاعات داشته باشیم تا بتوانیم برنامه ریزی کنیم. این سامانه یک اقدام خوب و مهم است و با قانونی 
که آذرماه سال گذشته از سوی مجلس تصویب شد، ضمانت اجرایی پیدا کرد. وی در پاسخ به این سوال که آیا در صورت عدم ثبت اطلاعات، 
بسیاری از خدمات شامل یارانه، افتتاح حساب بانکی، گذرنامه، پلاک خودرو و... قطع می شود، گفت: بله به هر حال این موضوعی است که 
در بند 7 تبصره ۸ اصلاحیه ماده 54 قانون مالیات های مستقیم به آن اشاره شده است. کسانی که ظرف دو ماه اطلاعات سکونتی را ثبت 
نکنند و موفق به دریافت کد یکتا نشوند، ارائه خدمات دستگاه های دولتی به آنها دچار اختلال می شود. هر خانوار می تواند یک اقامتگاه اصلی 
و یک اقامتگاه فرعی در شهری دیگر داشته باشد که مشمول مالیات خانه های خالی نمی شود. صاحبان واحدهای نوساز نیز پس از 1۲ ماه 
و در حالت انبوه سازی پس از 1۸ ماه در صورت خالی بودن، مالیات پرداخت می کنند.  همچنین خانه های خالی شهرهای کمتر از 100 
هزار نفر و روستاها، مشمول مالیات نیست اما اگر در سامانه ثبت نشود، مشمول ۲0 درصد مالیات متعلقه خواهد شد. معافیت های دیگری 

نیز برای برخی گروه ها از جمله دانشجویان، دانش آموزان، مبتلایان به بیماری های خاص و... در نظر گرفته شده است./ ایسنا

مالیاتخانههایخالی
بهصندوقملیمسکن
میرود

محمود محمودزاده

پنجمین جشنواره فروش بیمه های جامع عمر و پس انداز و مهر آسیا تا پایان فروردین 1400 تمدید شد. پرداخت معادل 
حق بیمه عمر و پس انداز سال دوم به صورت واریز به اندوخته از دیگر جوایز برگزیدگان قرعه کشی این جشنواره است. بنابراین 
گزارش، از ویژگی های این جشنواره، افزایش متناسب در اندوخته بیمه نامه جامع عمر و پس انداز و جامع مهر آسیا )تخفیف 70 
درصدی در هزینه های اداری(، انجام آزمایش و معاینه رایگان متقاضیان خرید بیمه نامه است. افزایش پوشش امراض خاص از 5 
مورد به ۳۳مورد و افزایش سرمایه بیماری های خاص از 500 میلیون ریال به ۲ میلیارد ریال و همچنین افزایش سرمایه برای 
امراض خاص از ۳0درصد تا 50درصد از امتیازات ممتاز فروش بیمه های جامع عمر و پس انداز در این جشنواره نسبت به سال 
گذشته است. همچنین خریداران بیمه عمر و پس انداز بیمه آسیا در مدت برگزاری این جشنواره می توانند از تخفیفات ویژه در 
سایر رشته های بیمه ای، از جمله فروش اقساطی بیمه شخص اتومبیل، ۲5 تا ۳5 درصد تخفیف ویژه در بیمه بدنه اتومبیل، 70درصد 
تخفیف در بیمه آتش سوزی منازل مسکونی و اماکن تجاری و اداری، ۳0درصد تخفیف در بیمه های عمر و حوادث انفرادی و 
گروهی، 50 درصد تخفیف در بیمه های جامع مسوولیت شامل مسوولیت هیات مدیره، مدیر و مالکان ساختمان های تجاری، 
اداری و مسکونی و سرویس کاران آسانسور  ، ۲0 درصد تخفیف در بیمه درمانی مسافرت به خارج از کشور و 10درصد تخفیف در 

بیمه های باربری )وارداتی، صادراتی یا داخلی( بهره مند شوند.

تمدیدجشنوارهفروش
بیمههایجامععمروپسانداز
بیمهآسیا

 بیمه آسیا

مسوولان شرکت بیمه کوثر با درنظر گرفتن نمایندگان و مشتریان به عنوان شرکای راهبردی شرکت باید پشتیبانی و 
مانع زدایی از مسائل آنها را در اولویت قرار دهند. مجید مشعلچی فیروزآبادی، مدیر عامل شرکت  بیمه کوثر  تصریح کرد: باید 
با پشتیبانی و مانع زدایی در بخش های گوناگون تا جای ممکن رضایت همه ذی نفعان به ویژه مشتریان، نمایندگان و کارمندان 
شرکت را جلب کنیم. وی جلب رضایت مشتری را رمز پیروزی شرکت های مطرح دنیا دانست و خاطرنشان کرد: یکی از اهداف 
ما نیز در تفویض اختیار به بخش های مختلف شرکت ایجاد امکان انعطاف در مواجهه با ذی نفعان و افزایش رضایت آنان بوده 
است.او با بیان اینکه کسب رضایت مشتری پیش نیاز تحقق خرده فروشی به عنوان یکی از سیاست های مهم شرکت در جذب 
پرتفوی کم ریسک، ماندگار و سودآور است، گفت: اگر خرده فروشی به میزان مطلوبی انجام نشود، بیمه گران مجبور هستند 
به دنبال انعقاد قرارداد با بیمه گذاران بزرگ باشند که معمولا هم ریسک و خسارت بالایی دارد و هم ماندگار نیست.وی با اشاره 
به اینکه نگاه شرکت این است که پس از بررسی دقیق و کامل، باید خسارت به اندازه و به موقع به زیان دیده پرداخت شود و 
هیچ حقی از وی ضایع نشود، افزود: معتقدیم حق الناس از سودآوری شرکت هم مهم تر است؛ زیرا تضییع حق را نمی توان به 

آسانی جبران کرد، نه از بعد معنوی و نه از بعد مادی، اما سودآوری را با برنامه ریزی و تلاش داخلی می توان افزایش داد.

مجید مشعلچی فیروزآبادی
نمایندگانومشتریان؛
شرکایراهبردی
بیمهکوثر

افزایش حق مسکن کارگران در دستور کار دولت است، محمد شریعتمداری وزیر تعاون درباره تصویب حق 
مسکن کارگران گفت: افزایش 150 هزار تومانی حق مسکن کارگران در سال 1400 به هیات وزیران ارائه شده و 
امیدواریم در جلسه آینده تصویب شد، حق مسکن کارگران سال گذشته ۳00 هزار تومان بود که با تصمیم شورای 
عالی کار مقرر شد150 هزار تومان به این مبلغ افزوده شود و بنابراین حق مسکن کارگران 450 هزار تومان در سال 
1400 به هیات وزیران ارسال شد. افزایش حق مسکن کارگران تنها مولفه دستمزد کارگران است که باید توسط 
هیات وزیران تصویب شود و پس از تصویب برای اجرا ابلاغ می شود، وی درمورد حذف یارانه نقدی دهک های درآمدی 
گفت: از میان جمعیت ۸5 میلیونی ثبت شــده حدود 75 میلیون و 600 هزار نفر یارانه نقدی دریافت می کنند و 
بسیاری از دهک های بالای درآمدی برای دریافت یارانه نقدی ثبت نام نکردند یا خارج شدند. با توجه به شیوع بیماری 
کرونا، وضعیت زندگی عمومی مردم در شــرایط متوسط به پایین است و حذف ناگهانی ۲4 میلیون نفر که یارانه 
می گیرند به صلاح کشور نیست. وزیر تعاون گفت: با دریافت اطلاعات دقیق در زمان مناسب، افرادی را که نیازمند 

نیستند می توانیم حذف کنیم و بقیه افراد را که مشمول دریافت یارانه نقدی نیستند به آنها اضافه کنیم./ ایرنا

حذفناگهانی
یارانهنقدیبهصلاح
کشورنیست

محمد شریعتمداری

فروش ۲۵۰ هزار میلیارد تومان سهام عدالت

جلسه »گروه ۲4« در راستای سلسله جلسات جانبی اجلاس بهاره صندوق بین المللی پول، به ریاست عبدالناصرهمتی، رییس 
کل بانک مرکزی و با حضور روسای صندوق بین المللی پول و بانک جهانی به صورت مجازی برگزار شد. به گزارش »اعتبار« به نقل 
از روابط عمومی بانک مرکزی، بررسی شرایط اقتصاد جهانی، کمک به روند بهبود اقتصادی کشورهای در حال توسعه پس از پاندمی 
کرونا و ارتقای همکاری بین اعضا از موضوعات اصلی این نشست بود. بر این اساس، چگونگی حمایت سازمان های بین المللی مانند 
»صندوق بین المللی پول«، »بانک جهانی« و »بانک های توسعه ای چندجانبه« از اقتصاد کشورهای در حال توسعه، افزایش حجم 
تسهیلات دهی سازمان های بین المللی به کشورهای در حال توسعه و در نظر گرفتن نرخ های بهره پایین برای این تسهیلات و تنفس 
به وام های قبلی از جمله مهم ترین محورهای مطرح شده به منظور درج در بیانیه پایانی این نشست بودند. ضرورت ارتقای همکاری 
بین المللی به منظور بهبود اقتصادی بهتر و مناسب همه کشورها در شرایط پس از پاندمی کرونا و تقویت روند همگرایی جهانی در 
زمینه سطح درآمد سرانه بین کشورها در مقطع حساس کنونی در این نشست بررسی شد. همچنین تداوم حمایت اجتماعی به 
ویژه برای جمعیت های آسیب پذیر، تقویت سیستم های بهداشت، سرعت بخشیدن به دیجیتالی شدن، انعطاف پذیری و حفظ 
تاب آوری مالی به منظور حمایت از فعالیت های اقتصادی برای محافظت از مشاغل و درآمد از محورهای مورد تاکید این جلسه بود.

دستورکار
جلسهگروه۲4
بهریاستایران

عبدالناصرهمتی

محمدحسین متولی زاده در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، با  اشاره به کندی جایگزینی کولرهای گازی در کشور گفت: 
جایگزینی کولرهای گازی یکی از کارهای ضروری است که باید انجام شود و همواره یکی از اولویت های وزارت نیرو است. او 
ادامه داد: سیاست کشور بر این بود که این کولرها در حد استاندارد در داخل کشور تولید شوند، اما کولر های ساخته شده از 
نظر فنی نتوانستند استاندارد های لازم را کسب کنند، بنابراین اجرای طرح با کندی همراه شد. مدیرعامل توانیر اضافه کرد: 
طرح تعویض یک میلیون کولر گازی فرسوده در مناطق هدف از اوایل امسال آغاز شده و اکنون با برطرف شدن  اشکالات فنی 
و اخذ استاندارد لازم اجرای کار بار دیگر در دستور کار قرار گرفته است. او افزود: در حال حاضر حدود 4 میلیون کولر گازی 
فرســوده هدف گذاری شــده تا در این طرح جایگزین شوند که در مرحله نخست یک میلیون کولر گازی فرسوده جایگزین 
خواهد شد. مدیرعامل توانیر بیان کرد: مردم در اجرای این طرح ۳0 درصد مبلغ مورد نیاز را پرداخت خواهند کرد و بقیه آن 
از سوی دولت تامین خواهد شد. متولی زاده هدف از اجرای این طرح را کاهش مصرف برق دانست و افزود: کولر های فرسوده 
مصرف بالایی دارند که اجرای این طرح کمک خواهد کرد مصرف برق به نحو چشمگیری کاهش یابد. گفتنی است میزان 
مصرف برق کولرهای گازی حدود پنج برابر بیش از کولرهای آبی است و دراین میان میزان مصرف برق کولرهای گازی دست 

دوم )فرسوده( بین سه تا چهار برابر بیشتر از کولرهایی است که به صورت نو خریداری و نصب می شود.

جمعآوری
یکمیلیونکولرگازی
فرسودهدرکشور

محمدحسین متولی زاده
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هفته نامه اقتصادی ایران

 تولید در کشور نباید با هیچ مانعی
 مواجه باشد

آیت ا... سیدابراهیم رئیسی، رئیس قوه  قضائیه در نشست شورای 
عالی قوه  قضائیه با شورای قضایی استان ها که به صورت ارتباط 
تصویری برگزار شد، بیان کرد: در سال گذشته بیش از هزار واحد 
تولیدی را همکاران تلاش کردند تا سرپا نگه دارند یا از تعطیلی 
نجات دهند و یا اینکه اگر قرار است اخلالی در کار آنها ایجاد شود، 
نگذارند این اخلال اتفاق بیفتد که جای تقدیر و تشــکر دارد. به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضائیه، وی گفت: ما 
در رابطه با خصوصی سازی در سفر اخیر به لرستان مجموعه بزرگ 
کشاورزی را دیدیم که درباره آن ۲ اقدام صورت گرفته بود؛ اقدام 
اول برای خصوصی ســازی بود که با شکســت مواجه شده بود و 
وضعیت آن بسیار به هم ریخته بود، به نحوی که خود مجموعه 
دولت و ســازمان خصوصی سازی آن را به مجموعه بعدی واگذار 
کرد. مجموعه بعدی برخلاف مجموعه قبلی که آنجا را با خاک 
یکسان کرده بود، این مجموعه کشاورزی را به یک مجموعه آباد 
تبدیل کرده که هر بیننده ای را تحت تاثیر قرار می داد و کار بسیار 
بزرگی نسبت به توسعه کشت و صنعت انجام شده و برنامه های 
بسیار خوبی برای آتی دارند که قابل تشویق است. او با تاکید بر 
اینکه باید تولید در کشور با هیچ مانعی مواجه نباشد، خاطرنشان 
کرد: اینکه کســانی که مســؤولیت داشتند یا دارند با ترک فعل، 
وظیفه قانونی خود را انجام ندهند و باعث شوند یک واحد تولیدی 
دچار تعطیلی و اخلال شود، قابل قبول نیست. باید بررسی کرد 
که این اتفاق در چه ســالی افتاده و مســؤولانی که باید نظارت 
می کردند و کسانی که باید کاری را انجام می دادند اما مانع شدند، 
چه کسانی بودند. این  افراد باید نسبت به ترک فعل خود پاسخگو 
باشند. یکی از حوزه های مهم تولید در قوه  قضائیه مساله مبارزه 
با فساد است چرا که فساد اقتصادی مانع رونق تولید است و یقین 
بدانید که اگر در جایی رشوه و رانت خواری باب شد، رونق تولید 
شکل نخواهد گرفت.وی با بیان اینکه قاچاق کالا خنجری بر پشت 
تولید اســت، ادامه داد: واردات بی رویه در کشــور، تولید را دچار 
آسیب می کند.  او بازخوانی و مرور قوانین از جمله قانون توسعه 
فضای کسب و کار، قانون رفع موانع تولید و قانون اقتصاد مقاومتی 
را مورد تاکید قرار داد و با بیان اینکه برخی از این قوانین به طور 
کامل اجرا نشده است، گفت: باید قوانینی که تصویب شده به طور 
کامل اجرا شود؛ در این صورت در فضای کسب و کار و رونق تولید 
نقش مهمی خواهند داشــت. اگر اینقدر که برخی آقایان جلسه 
گذاشتند برای اینکه چطور بتوانند از غربی ها یک امکانی برای این 
کشور بگیرند، جلسه برای رونق تولید و رفع موانع تولید در کشور 
می گذاشتند بسیار می توانست در گره گشایی در کشور موثر باشد. 
حســاب کنند چقدر وقت کشــور را برای مواردی که نتیجه ای 
نداشــت، گذاشــتند و اگر همین وقت را برای رفع موانع تولید 
می گذاشتند امروز بسیاری از کارخانجات تعطیل و نیمه تعطیل 

در کشور فعال و بسیاری از گره ها باز شده بود.

بانک ها در اقتصاد هوشمند، نقش موثری در 
هموارسازی مسیر رشد و توسعه اقتصادی دارند

فرهاد دژپســند وزیــر امور اقتصادی و دارایی از 
مدیرعامل بانک ســپه به دلیل کســب رتبه برتر در 
بهینه ســازی شــبکه شــعب تقدیر کرد، بانک سپه 
رتبه برتر در شــاخص بهینه ســازی شبکه شعب را 
در بین بانک های دولتی و خصوصی شــده کســب 

کرد.
به گزارش  اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رســانی 
بانک ســپه: وزیر امور اقتصادی و دارایی در جلســه 
شــورای مدیران این وزارتخانه که با حضور مدیران 
عامل بانکهای کشــور برگزار شــد، بــا اهدای لوح 
ســپاس از عملکرد بانک ســپه به دلیل بهینه سازی 
شبکه شعب در راستای ایجاد چابکی و مولد سازی 
دارایــی هــا و همگامی با تحول دیجیتال در ســال 
1۳۹۹ قدردانی کرد. بر اساس این گزارش در تقدیر 
نامه فرهاد دژپســند وزیــر امور اقتصادی و دارایی 
خطاب بــه محمد کاظم چقازردی مدیرعامل بانک 
ســپه آمده اســت: »بانک ها در اقتصاد هوشــمند، 
نقش موثری در هموارســازی مســیر رشد و توسعه 
اقتصــادی دارنــد که البته در ایفای این نقش، الزاماً 
نیازی به حضور فیزیکی در ابعاد گسترده و در قالب 
شــعب نبوده و می توان از طریق در دســترس قرار 
دادن خدمــات الکترونیکــی در هــر مکان و در هر 
زمانــی بــه اقتصاد و جامعه کمک کنند. هرچند این 
امر در راســتای شــمولیت مالی، مستلزم تحول در 
کســب و کار بانکداری، متناســب با رشــد فناوری 
اســت«. در بخــش دیگری از ایــن تقدیر نامه آمده 
اســت: »بهینه سازی شبکه شعب، در راستای ایجاد 
چابکی و مولد ســازی دارایی ها و همگامی با تحول 
دیجیتال، علاوه بر اینکه همواره مورد تأکید رییس 
جمهــور محتــرم قرار داشــته، به عنــوان یکی از 
محورهــای اصلاح نظام بانکی در اولویتهای وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی قرار دارد. چنین برنامه ای 
در بانکــی که بــا گام نهادن در تحول دیجیتال، در 
شــرف آغاز مرحله جدیدی از حیات خود می باشد، 
از اهمیت بیشــتری برخوردار است که خوشبختانه 
آن بانک توانســته اســت در ســال 1۳۹۹ بر اساس 
ارزیابــی صورت پذیرفته توســط این وزارت، رتبه 
برتــر را در بیــن بانکهای دولتی و خصوصی شــده 
کســب نماید. بدینوســیله ضمن تشکر از جنابعالی 
و همــکاران محترمتــان، انتظار دارم ســاماندهی 

تعداد شــعب کماکان مورد اهتمام قرار گیرد«.

رئیــس مجلــس با بیان اینکــه در دوران 
دفاع مقدس، رزمندگان و بسیجیان صبح روز 
عملیات، فرماندهان خود را در پشت خاکریزها 
کنــار خود می دیدند کــه این یکی از عوامل 
موفقیــت در دوران دفاع مقــدس بود، گفت: 
مردمی که امروز در عرصه اقتصادی طعم فقر 
را می چشــند، آیا مسؤولان را کنار خودشان 

می بینند؟
محمدباقر قالیباف در بیســت و پنجمین 
همایش سراسری فرماندهان، معاونان، رؤسا 
و مدیــران ناجا با تاکید بر اینکه بدون شــک 
مهم تریــن وظیفه در گام دوم انقلاب، تلاش 
برای کاهش فاصله میان بایدها و واقعیت هاست، 
اضافه کرد: به عنوان نمونه هم اکنون معیشت 
مردم تحت فشار قرار گرفته و شاهد معضلات 
اقتصادی در کشور هستیم تا جایی که مساله 
تامین و توزیع مرغ بسادگی با روح و روان مردم 
بازی می کند که این مســائل به دلیل ضعف 
مدیریت اســت و نه ضعف نداشــتن و کمبود 
منابع. وی درباره اهمیت رابطه بین کارگزاران 
و مدیران با مردم تصریح کرد: شهید بهشتی 
همیشه می گفت برخی موضوعات در فرهنگ 
اسلامی مانند عدالت، قطعی است، لذا در رابطه 
بین کارگزاران در نظام اسلامی و مردم، هرگز 
نباید حجابی باشد؛ حق مردم است بدون هیچ 
مانع، آجودان و رئیس دفتر بتوانند با مدیران 
خــود صحبت کنند که اگر این مورد برطرف 
نشود سبب ایجاد فاصله میان باورها و واقعیت ها 
می شــود. رئیس نهاد قانون گذاری کشــور 
تصریح کرد: در دوران دفاع مقدس، رزمندگان 
و بسیجیان در صبح روز عملیات، فرماندهان 
قــرارگاه، لشــکر و گردان خود را در پشــت 
خاکریزها کنــار خود می دیدند که این مهم 
عامــل موفقیــت در دوران دفاع مقدس بود؛ 

اکنون ســوال این اســت: مردمی که امروز در 
عرصه اقتصادی طعم فقر را می چشــند، آیا 
مسؤولان را در کنار خودشان می بینند؟ وی 
اظهار کرد: دشمن خبیث نیز متاسفانه هر روز 
تلاش می کند تهمت و دروغ را به جامعه تزریق 
کند، لذا باید توجه جدیدی به رابطه کارگزاران 

نظام و مردم داشت. 
با یک برنامه پنج ساله می توان اقتصاد 

کشور را به ثبات رساند
رئیس  مجلس شــورای اســلامی گفت: 
می توان در یک برنامه پنج ســاله در کشور به 
ثبات اقتصادی رســید به شرطی که روحیه 
جهادی داشته باشــیم. محمدباقر قالیباف، 
رئیس مجلس شــورای اسلامی در همایش 
سراسری کارکنان عقیدتی ـ سیاسی نیروی 
انتظامــی با یــادآوری اینکه »امــروز حتماً 
مشکلاتی در حوزه مدیریتی و اجرایی داریم 
و امروز حتماً در صف مرغ هستیم« گفت: این 
مشکلات هیچ چیزی را از عظمت، ارزش ها و 
قدرت های انقلاب اسلامی کم نمی کند البته 
این موضوعات در جای خودش بســیار مهم 
است که باید حل وفصل شود اما این مشکلات 
نباید ما را از بزرگی ها و عظمتهای انقلاب دور 

کند. رئیس  مجلس شــورای اسلامی با بیان 
اینکه انقلاب اســلامی یک پدیده زنده، پویا، 
اثرگذار و مبتنی بر فطرت انسان ها است، گفت: 
این زیبایی را در آغاز و پیروزی انقلاب اسلامی 
دیدیم و در گام دوم انقلاب با همان سرزندگی، 
باید به دو رکن ایمان داشتن به سنتهای الهی 
و مردم باوری ایمان داشــته باشیم. وی افزود: 
معتقدیم در مدت چهل سال گذشته، هر کجا 
بــه ایــن دو رکن باور داشــتیم و آنها را حفظ 
کردیــم، موفــق بودیم و هر کجا در دو رکن یا 
حتی یکی از آنها تردید پیدا کرده و در اجرای 

آن سستی داشتیم، ناموفق بودیم.
با همه وجود پای انقلاب می ایستیم

این مقام مســئول تأکید کرد: باید در گام 
دوم انقلاب اســلامی مبتنی بر دو رکن کار را 
پیش ببریم و این فرصت را از دست ندهیم، به 
سرعت  می توان تحول را ایجاد کرد، برخی ها 
ناامیــد هســتند، برخی حرفهــای دیگری 
می زنند، برخی از گذشــته خود پشیمانند، 
برخــی از از ابتــدا قبول نداشــته و امروز نیز 
فرصت طلبی و سم پاشی می کنند اما ما با همه 
وجــود انقلاب را دوســت داریــم و پای آن 
می ایستیم. رئیس  قوه مقننه متذکر شد: امروز 

بــا تمام وجود افتخار می کنیم که به یکایک 
مردم عزیز با هر سلیقه و گرایش، خدمت گزاری 
کــرده و باید بدانیم که می توانیم این تحول، 
پویایــی و گام دوم را با نیروهای جوان، خلاق 

و متعهد برداریم.
ریشه مشکلات، داخلی است نه خارجی

قالیباف با بیان اینکه نیروی انتظامی نشان 
داد که به این دو رکن )ایمان داشتن به سنتهای 
الهی و مردم باوری( باور دارد، یادآور شد: امروز 
عظمت انقلاب اســلامی را شــاهدیم، امروز 
می بینیــم که آمریکایی ها زانو می زنند البته 
ســختی هم داریم، این ســختی های عرصه 
اقتصادی و فرهنگی، ریشه در مشکلات مربوط 
به خود ما دارد تا اینکه مربوط به دشمن باشد.

وی افزود: این پویایی و زنده بودن را می توان 
در تمام عرصه ها و کارآمدی دین در اداره جامعه 
قرار داد، می توان مشکلات اقتصادی، فرهنگی، 
آســیبهای اجتماعی را حل کرد؛ معتقدم اگر 
دست به دست هم دهیم، با روحیه جهادی و 
با مجاهدت تلاش کنیم، پیش برویم، همان 
باورهای انقلاب اســلامی، اندیشه های بلند 
حضرت امام )ره( و مقام معظم رهبری را اجرا 
کنیم و خدمت گزاری صادق برای مردم باشیم، 
وعده الهی مبنی بر پیروزی است و هیچ شک 

و تردیدی در آن وجود ندارد.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، رئیس 
 قوه مقننه با تأکید بر اینکه امروز با یک برنامه 
پنج ساله می توانیم به ثبت اقتصادی برسیم، 
گفت: شرط تحقق این امر این است که به مردم 
و به جوانان خلاق اعتماد داشته باشیم، برخی 
اوقات گمان می کنیم باورها و اندیشه های ما 
مشــکل دارد، خیر، مدیریت ما مشکل دارد، 
اندیشه و باورهای ما مسئولان  اشکال دارد اگر 
بایستیم، این موفقیتها در یک قدمی ما است.

خبرمعضلات اقتصادی نتیجه ضعف مدیریت است خبر

مطابق آمار در زمستان 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل آموزش عالی از کل بیکاران 38.8 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهری نسبت 
به نقاط روستایی بیشتر بوده است. مطابق آمار ارائه شده از سوی مرکز آمار درباره جمعیت نیروی کار در زمستان 99، بررسی روند تغییرات نرخ بیکاری حاکی از آن است 
که این شــاخص، نسبت به فصل مشابه در سال قبل )زمستان ۱398(، ۰.9 درصد کاهش یافته است. در زمستان ۱399، به میزان ۴۰.9 درصد جمعیت ۱5 ساله و بیش تر از نظر 
اقتصادی فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال 
قبل )زمستان ۱398( ۱.5درصد کاهش یافته است. جمعیت شاغلین ۱5 ساله و بیشتر در این فصل ۲3 میلیون و ۱35 هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل 3۰۰ هزار 
نفر کاهش داشــته است. بررسی  اشتغال در بخش های عمده اقتصادی نشان می دهد که در زمستان ۱399، بخش خدمات با 5۰.۴ درصد بیشC ترین سهم  اشتغال را به خود 
اختصاص داده است. در مراتب بعدی بخش های صنعت با 33.8 درصد و کشاورزی با ۱5.8 درصد قرار دارند. مطابق آمار در زمستان 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل 

آموزش عالی از کل بیکاران 38.8 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهری نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است./ تسنیم

سلامت

راهکار هایی برای کاهش سطح »کلسترول بد خون« )مراقبت(
محققان آمریکایی می گویند با انجام برخی اقدامات ساده می توان سطح کلسترول 

بد خون را کاهش داد.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران به نقل از اکســپرس، کلســترول بالا می تواند فرد را 
مســتعد بیماری های مرگبار کند. در واقع کلســترول با رسوب در عروق باعث باریک 
شــدن و از بین رفتن قابلیت ارتجاعی رگ ها می شــود. همین امر نیز جریان خون در 
عروق را دشوار کرده و احتمال تشکیل پلاک های خونی را افزایش می دهد. تحقیقات 
اثبات کرده است سطح بالای کلسترول ارتباط مستقیمی با سکته های مغزی مرگبار 
و حملات قلبی دارد. با تمام این تفاسیر، آیا راهی برای کاهش سطح کلسترول خون 
وجود دارد؟ انجمن ســکته مغزی انگلیس می گوید زیاده روی در مصرف چربی های 
اشــباع شــده مانند کره باعث افزایش ســطح کلسترول خون می شود. کلسترول خود 
شامل دو نوع کلسترول بد )LDL( و کلسترول خوب )HDL( می شود؛ در واقع زمانی 

که درباره مضرات کلسترول برای بدن سخن می گوییم منظور همان LDL است.
گرچه تمامی انســان ها در خطر ابتلا به کلســترول بالا هســتند، اما افراد زیر برای 

افزایش سطح کلسترول خون مستعد تر هستند:
1- افراد بالای 40 سال

۲- افرادی که از اضافه وزن و چاقی رنج می برند
۳- افرادی که دارای فشار خون بالا هستند

4- افراد مبتلا به دیابت
5- کسانی که سابقه خانوادگی مشکلات قلبی دارند

6- کسانی که سابقه خانوادگی سطح بالای کلسترول دارند
یکی از موثرترین راهکار ها برای کاهش سطح کلسترول، حذف چربی های ترانس 
از رژیم غذایی اســت. این چربی ها »کلســترول بد خون« را افزایش و در عین حال، 
»کلسترول خوب بدن« را کاهش می دهند. افرادی که از چنین چربی هایی در رژیم 
غذایی خود استفاده می کنند نسبت به دیگران در خطر بیشتری برای ابتلا به سکته 
مغزی و حمله قلبی قرار دارند. غذا های سرخ شده، غذا های آماده، و روغن های هیدروژنه 
دارای این چربی مخرب هســتند. از دیگر روش های کاهش ســطح کلســترول خون 
می توان به کاهش وزن اشــاره کرد. دانشــمندان می گویند کســانی که از اضافه وزن و 

چاقی رنج می برند در صورتی که تنها 5 کیلوگرم از وزن خود را کاهش دهند معادل 
۸ درصد از سطح کلسترول بد خون آن ها کاسته می شود. کاهش نیم یا یک کیلوگرمی 

وزن در هفته بسیار طبیعی و برای سلامتی مفید است.
 بهترین راهکار ها برای کاهش سطح کلسترول خون

تحقیقات دانشــمندان همچنین نشــان می دهد انجام ورزش بر کاســتن از سطح 
کلســترول بد تاثیر شــگرفی دارد. انجام ۲ ســاعت و ۳0 دقیقه ورزش در هفته به طور 

موثری باعث کاهش کلسترول بد خون و افزایش سطح کلسترول خوب می شود.
برای کاســتن از ســطح کلســترول بد خون نباید از توجه به رژیم غذایی غافل شد. 
محققــان می گوینــد مصرف غذا های حاوی فیبر به طور موثری باعث کاهش ســطح 
کلسترول خون می شود. مواد غذایی مانند آجیل ها، انجیر، غلات کامل، برنج قهوه ای، 
حبوبات و سبزیجات سرشار از فیبر هستند همچنین میوه هایی مانند سیب از منابع 
غنی از فیبر محسوب می شوند. کاهش سطح استرس از جمله عوامل روانی است که 
می تواند در کاهش سطح کلسترول خون موثر باشد. افراد مستعد ابتلا به سطح بالای 
 کلســترول بهتر اســت هر چند وقت یک بار اقدام به انجام آزمایش و ســنجش این 

موضوع کنند.

جمع درآمد اعطایی از ابتدا تا پایان اســفندماه سال 1۳۹۹ 
به میزان ۳۹ هزار میلیارد ریال بوده که با احتســاب ۲۸ هزار 
میلیارد ریال جمع سود سپرده های سرمایه گذاری این موسسه، 
تراز مثبت موسسه اعتباری ملل در سال ۹۹ به 11 هزار میلیارد 
ریال می رسد. درآمد تسهیلاتی موسسه اعتباری ملل تا پایان 
بهمن ماه ســال گذشــته به ۳5 هزار میلیارد ریال رسید که در 
مقایســه با سود سپرده های ســرمایه گذاری ۲۲ هزار میلیارد 
 ریالــی توانســت تراز مثبتی بیــش از 1۲ هزار میلیارد ریال را 

ثبت کند.
سود سپرده های سرمایه گذاری در مدت یک ماه اسفند نیز 
5 هــزار میلیــارد ریال و درآمد تســهیلات اعطایی نیز 4 هزار 
میلیارد ریال بوده که در حدود یک هزار میلیارد ریال نیز تراز 
مثبت اســفندماه ۹۹ بوده اســت. این شرکت بورسی در فصل 
اول به سود 64 ریالی، در فصل دوم به سود 1۳0 و اما در فصل 
ســوم به سود 40ریالی رســیده است. سهم »وملل« از درآمد 

مشاع  و جمع درآمد غیرمشاع در هر سه فصل سال مثبت بوده  
اســت. همچنین مجموع درآمدهای بانک )مشاع و غیرمشاع( 
در هر سه فصل مثبت بوده است. درآمدهای مشاع در آخرین 
گزارش از صورت های مالی میان دوره ای با رشد ۲۲۳درصدی 
نســبت به دوره مشــابه سال گذشــته به رقم یک هزار و ۳۹0 
میلیارد ریال رسید و بخش درآمدهای غیرمشاع درمجموع بار 
رشــد ۲0 درصدی به رقم ۳۳ هزار و 450 میلیارد ریال رســید 
که روند رو به رشــد در فصل چهارم ادامه خواهد داشــت و در 
صورت های مالی نهایی سال ۹۹ مشهود خواهد بود. گروه توسعه 
اقتصاد ملل از زیرمجموعه های »وملل« در 6 ماهه نخست سال 
گذشته ۳110 میلیارد ریال سود خالص داشته است. در مدت 
مشــابه ســال قبل این عدد ۲77۳ میلیارد ریال بوده است و به 
نظر این موضوع می تواند در قیمت سهام موثر باشد، این موضوع 
در سایر زیرمجموعه های این شرکت بورسی به همین صورت 
اســت و در مســیر ســودآوری قرار دارند که در قیمت سهام و 

ارزندگی آن تاثیرگذار است. به نظر 
می رســد عملکرد شرکت در فصل 
چهارم ســال از فصل سوم و حتی 
دوم در بخش عملیاتی بهتر بوده و 

احتمال می رود در این فصل شرکت بتواند 5۸ ریال سود خالص 
به ازای هر ســهم کســب کند و سود نهایی سال 1۳۹۹ حدود 
۲۹۲ ریال برآورد می شــود، مگر اینکه اتفاق غیرمنتظره ای در 
بخش هزینه ها یا شناسایی درآمد غیرعملیاتی شرکت رخ دهد. 
ثبــت افزایش ســرمایه، گزارش مجمــع در خصوص EPS و 
DPS، روند تکنیکالی ســهم و مشــاهده پایین ترین قیمت 
ممکن در تراز RSI و MCD، حجم معاملات روزانه )قابل توجه 
بخش حقوقی و حقیقی(، تابلو معاملاتی سهام نشان از فاصله 
زیاد تابلو و NAV سهام، شرایط گروه بانکی ها و سرمایه گذاری ها 
و نرخ تسعیر ارز همگی حاکی از شرایط خاص سهام »وملل« 

در بازار سرمایه است.

رشد درآمد و سود موسسه اعتباری ملل

 آیا ویروس سرماخوردگی به مقابله با کووید 
۱۹کمک می کند؟ )کرونا(

مطالعات آزمایشگاهی نشان داده است 
که ویروس عامل ســرماخوردگی معمولی 
می تواند موجب تحریک واکنش سیســتم 

ایمنی در مقابله با کروناویروس شود.
بــه گــزارش مهر به نقل از مدیکال نیوز 
تــودی، مطالعات نشــان می دهد ابتلاء به 
ســرماخوردگی عــادی می تواند از انتقال 
کروناویروس در بین جمعیت پیشــگیری 
کند و شدت عفونت کووید 1۹ را کاهش دهد. ویروس های بینی انسانی )HRV( که بیش از نیمی 
از سرماخوردگی های معمولی را ایجاد می کنند، گسترده ترین ویروس های تنفسی در انسان هستند.

تحقیق قبلی نشــان داده بود که  HRV ها ممکن اســت در طی شــیوع آنفلوآنزای ۲00۹ مانع از 
انتشار H1N1 زیرگروه ویروس آنفلوآنزا در سراسر اروپا شده باشد.

محققان معتقدند که HRV ها  این کار را با تحریک ســلول های انســانی برای تولید اینترفرون، 
که بخشی از دفاع ایمنی ذاتی بدن در برابر عفونت ویروسی است، انجام می دهند. تحقیقات نشان 

داده است که کروناویروس نسبت به اثرات اینترفرون حساس است. 
برای کشف این موضوع، محققان دانشگاه »گلاسکوی بریتانیا« کشت سلول های تنفسی انسان 
را در آزمایشــگاه بــا کروناویــروس، HRV یا هر دو ویروس بــه طورهمزمان آلوده کردند. محققان 
مشــاهده کردند کروناویروس به طور پیوســته در ســلول هایی که محققان آنها را فقط با این ویروس 
آلوده کرده بودند، تکثیر شدند. اما در سلول های آلوده به HRV، تعداد ذرات کروناویروس به سرعت 
کاهش یافت تا اینکه تا 4۸ ساعت پس از عفونت اولیه قابل شناسایی نبودند. در آزمایش های بیشتر، 
دانشــمندان دریافتند که HRV مانع از همانندســازی کروناویروس می شود اما کروناویروس هیچ 

تأثیری بر رشد HRV ندارد.
پروفسور »پابلو مورسیا«، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: »تحقیقات ما نشان می دهد 
که ویروس های بینی انسان یک واکنش ایمنی ذاتی را در سلول های اپیتلیال تنفسی انسان ایجاد 
می کنــد کــه از تکثیــر کروناویروس جلوگیری می کند.« محققــان حدس می زنند که عفونت های 

خفیف HRV ممکن است هم برای ویروس و هم برای میزبانان انسانی آن مفید باشد.
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مسکن و عمران13

 ایــرج ترابــی  معــاون نیــروی انســانی و 
سازماندهی،مجتمع فولاد مبارکه
۲5 فروردین، روز ملی منابع انسانی؛

شــرکت فولاد مبارکه دارای یکی از توانمندترین مجموعه 
های منابع انسانی است

انســان ارزشــمندترین سرمایه یک سازمان بوده و از جنبه 
های متعددی منحصربه فرد است. این ارزش به میزانی است 
که برخی تنها دلیل رشد سازمان ها و جوامع را آگاهی روزافزون 
نسبت به این موضوع و درنتیجه تغییر نگاه مستمر به این سرمایه 
ارزشــمند می دانند. بررسی سرنوشت سازمان ها نیز مؤید آن 
اســت که منابع انســانی در پرتو لطف پروردگار با جلوه های 
مختلفی از خلاقیت، تلاش، زحمت و پای مردی خود موجب 
بقای شــرکت های بزرگ و کوچک می شــوند. درنهایت این 
را  محصــولات  کــه  هســتند  هــا   انســان 
می سازند، خدمات را ارائه می کنند و به نیاز ذینفعان با زحمات 
آگاهانه خود پاسخ متناسب می دهند، به گونه ای که بسیاری 
از بزرگان عرصه مدیریت به این نتیجه رسیدهاند که برای شکل 
گیری یک سازمان موفق وجود منابع انسانی متخصص و متعهد 
بر همه چیز مقدم اســت. با بررســی سیر شکل گیری نظرات 
مدیریتــی نیــز می توان به این نتیجه رســید که نگاه به منابع 
انسانی به عنوان منبع اصلی خلق ارزش با پیشرفت دانش بشر 
 در حــوزه هــای مختلــف فناوری بــر نگاه هــای دیگر غلبه

 یافته است.
بر این اساس امروزه توجه به جذب، توسعه، حفظ و نگهداری 
منابع انســانی نه تنها یک امر مهم، بلکه یک ضرورت اســت و 
اولین نقش مدیران سازمان نیز مدیریت منابع انسانی است و 
ســایر وظایف بااهمیت آنها در پی این نقش قرار می گیرند. به 
همین دلیل نیز با تلاش عالمانه بزرگان این عرصه، همزمان با 
آغاز ســال، روز ۲5 فروردین باهدف قدردانی از این ســرمایه 
ارزشــمند ســازمانی به این نام مزین شده است. شرکت فولاد 
مبارکه نیز به عنوان ســازمانی که مفتخر به داشــتن یکی از 
توانمندترین مجموعه های منابع انسانی در بین رقبا است، در 
کنار سایر بزرگان این روز را گرامی می دارد. همچنین در کنار 
بزرگداشت مناسبت های نمادینی ازاین دست، شرکت در عمل 
نیز با اهمیت دادن به جذب منابع انسانی شایسته، اهمیت دادن 
به کرامت، ایمنی، ســلامت و کیفیت زندگی کاری و شــخصی 
همکاران، تلاش دارد با برقراری نظام های متناسب، به فراهم 
ســازی شرایط بهتری برای سرمایه های ارزشمند خود کمک 
نماید. در کنار موارد ذکرشده، شرکت سرمایه گذاری مستمری 
نیز در برقراری امکان توســعه کارکنان و خانواده های آنان با 
هدف ارتقای روزافزون دانش و مهارت های شغلی و سایر مهارت 
هــای موردنیاز مرتبط بــا زندگی آنها می نماید. مجموعه این 
فعالیت ها در کنار تلاش و تعهد منابع انسانی باارزش شرکت 
اســت که موجب شــده این عزیزان، علاوه بر کسب رکوردهای 
مختلف در عرصه تولید، از اعضای مؤثر جامعه به شمار آیند و 

شرکت را در توسعه و اعتلای جامعه نیز یاری نمایند.
۲5 فروردین روز شما، روز ملی منابع انسانی مبارک.

ارائه اطلاعات یک میلیون و 300 هزار خانه خالی به سازمان مالیاتی

ارادهفولادمبارکه
برحمایت

ومحرومیتزداییاز
منطقهاست

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه خانه های 
خالی شناسایی شده، گفت: اگر مردم اطلاعات 
ملکی خود را وارد سامانه جامع املاک و اسکان 
نکنند هم ما می دانیم که آنها چه تعداد املاک 

در اختیار دارند و مشمول مالیات می شوند.
محمد اسلامی درباره تأثیر ثبت اطلاعات 
ملکی اشــخاص حقیقی و حقوقی در سامانه 
املاک و اســکان کشور اظهار داشت: ما روند 
شناسایی واحدهای خالی را انجام داده ایم اما 
در قانــون هم آمده کــه باید همه افرادی که 
ملکی دارند آن را در سامانه اسکان ثبت کنند. 
مــا یــک میلیون و ۳00 هزار خانه خالی را به 
ســازمان امــور مالیاتی معرفــی کرده ایم. 
همچنین طبق اصلاحیه جدید قانون مالیات 
بــر خانه های خالی، قانونگذار مردم را به ثبت 
اطلاعات ملکی خود در ســامانه جامع املاک 
و اســکان و وزارت راه و شهرســازی را به تهیه 

زیرساخت های آن مکلف کرده است.
همیــن تکلیــف قانونی موجب شــده تا 
شــرایطی در وزارت راه و شهرســازی فراهم 
کنیم که مردم از 1۹ فروردین اطلاعات ملکی 
خود را در ســامانه اســکان درج کنند، بانک 
اطلاعاتی وزارت راه و شهرسازی کامل است 
و اگر مردم اطلاعات ملکی  خود را وارد نکنند، 
ما می دانیم که آنها چه تعداد املاک در اختیار 
دارند. اما فراخوانی که از 1۹ فروردین داریم، 
در حقیقت نوعی تأیید گرفتن از آنهاســت. 
داشــتن مسکن برای زندگی و همچنین یک 
اقامتگاه در شهر دیگر برای آنها مجاز است اما 
افزون بر آن، مشمول مالیات مضاعف خواهد 
شد. وی با تأکید بر اینکه درج اطلاعات ملکی 
افراد در سامانه اسکان تأثیر به سزایی در کنترل 
قیمت در بازار مسکن خواهد داشت، ادامه داد: 
بر اساس اطلاعات سامانه املاک و مستغلات، 
بــه محض اینکــه اجرای قانــون مالیات بر 
خانه های خالی را شــروع کردیم، در ســه ماه 
پایانی سال گذشته ۲5 درصد قیمت مسکن 

کاهــش یافــت و عرضه نیز فراوان تر شــد. 
بنگاه های معاملاتی، مملو از فایل هایی است 
 کــه بــرای فروش در اختیــار املاکی ها قرار

 گرفته است.
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه قیمت 
مســکن همچنان دچار حباب اســت، افزود: 
مسکن باید به عنوان کالای مصرفی در سبد 
مالــی مردم قرار گیرد برای ما هم تمام هدف 
ایــن اســت که تمــام پول هایی کــه برای 
ســرمایه گذاری در مســکن وارد می شود، به 
بخــش تولیــد هدایت شــود نــه در بخش 
سوداگری،کســانی که واحد مسکونی خالی 
زیادی دارند، در صورت عرضه این واحدها به 
بازار، آمادگی داریم در مقابل آن، زمین مرغوب 
و  ســاخت  بــرای   شــهری 

ساز بدهیم./ مهر

عرضه سهام شرکت های هواپیمایی
وزیر راه و شهرســازی گفت: شرکت های 
هوایی می توانند با تشکیل کنسرسیوم در بازار 
ســرمایه حضور پیدا کنند، محمد اســلامی 
درباره اینکه »آیا در سال جدید، امکان حضور 
و عرضه ســهام صنعــت حمل و نقل هوایی، 
همچون راه آهن، در بازار سرمایه وجود دارد؟« 
اظهار کرد: استفاده از بازار سرمایه در صنعت 
هوایی در حقیقت الگویی اســت که می تواند 

انجام شود، از شرکت های کوچکی که وجود 
دارد، می توانیم به صورت کنسرسیوم استفاده 
کنیم و لازم است آن ها بتوانند کنسرسیوم را 
شــکل بدهند و ظرفیت بزرگتری را به وجود 
آورند، با تشکیل کنسرسیوم اصلاحات مالی 
و حقوقی در ساختارشــان شــکل می گیرد و 
می توانند در بازار ســرمایه بلوکشان را عرضه 
کنند و با عرضه بلوک ســهام در بازار سرمایه 
 می تواننــد تأمیــن منابع برای گســترش 
فعالیت هایشان انجام دهند،آنچه حائز اهمیت 
است که مردم در بازار سرمایه منابع خودشان 
را می آورنــد و اســتفاده می کننــد و انتظار 
بازگشــت سرمایه و سود مناسب را دارند، ما 
جایی از بازار ســرمایه استفاده می کنیم که با 
تنظیمات دولت بتوانیم بازگشت سرمایه را با 
سود مناسب تضمین کنیم، مثل آزادراه ها یا 
پروژه هــای ریلــی کــه اخیــراً در آن هــا 
ســرمایه گذاری کرده و آن  را در ســال جدید 

)1400( ادامه خواهیم داد.
لازم به ذکر است قبلا مدیرعامل فرابورس 
ایران گفته بود آمادگی لازم برای عرضه بلوکی 
و یا پذیرش سهام شرکت ایران ایر برای عرضه 

عمومی وجود دارد.
امیر هامونی به آخرین وضع عرضه ســهام 
ایران ایر در فرابورس اشاره و بیان کرد: در چند 
ســال گذشــته در صدد عرضه سهام شرکت 

ایران ایــر به صورت بلوکی در فرابورس بودیم 
که برخی اتفاقات مثبت در این مورد در جریان 
بــود، امــا پس از مدتی اعــلام کردند نام این 
شــرکت از لیست واگذاری ها خارج و برای رد 
دیون به یکی از دستگاه ها واگذار شده است.

هامونی به نامه ای که از ســوی فرابورس 
ایران به وزارت راه  و  شهرســازی ارسال شده 
است، اشاره و بیان کرد: در این نامه اعلام شد 
کــه فرابورس ایران آمــاده تامین مالی برای 
تمامی حوزه های حمل ونقل هوایی و ریلی از 
طریق عرضه اولیه سهام یا انتشار اوراق است.

مدیرعامــل فرابــورس ایران با بیان اینکه 
نخســتین صکوک منتشر شده در فرابورس 
مربوط به شرکت هواپیمایی ماهان بود، گفت: 
تامین مالی شرکت هواپیمایی ماهان از طریق 
اوراق صکوک بالغ بر یک هزار میلیارد تومان 
بــود که این شــرکت از طریق فروش همین 
 اوراق توانســت نــاوگان هوایــی خــود را

 توسعه دهد.
هامونــی با بیــان اینکه ایران ایر و ســایر 
شــرکت های هوایی از این قاعده مســتثنی 
نیســتند، اضافه کرد: انتشار اوراق صکوک و 
عرضه بلوکی ســهام برای سایر شرکت های 
صنعت هوایی از جمله ظرفیت ها و روش هایی 
اســت که بازار ســرمایه برای تامین مالی این 
شرکت ها اندیشیده و این موضوع در حالیست 
که برای پذیرش و عرضه اولیه سهام اینگونه 
شــرکت ها هم در بازارهــای اصلی فرابورس 
شــرایط فراهم اســت و می تــوان اقدامات 
کارشناســی را در مورد آن انجام داد. هامونی 
با تاکید بر اینکه تاکنون حمل ونقل ریلی برای 
تامین مالی تجربه خوبی را در بازار ســرمایه 
کسب کرده اســت، گفت: بخش حمل و نقل 
ریلی باری وارد بازار سرمایه شده است و برای 
حمل و نقل ریلی مسافری هم در حال مذاکره 
 هســتیم تــا بتوانیم آنهــا را وارد ایــن بازار

 کنیم./ ایرنا

شرکت فولاد مبارکه دارای یکی از 
توانمندترین مجموعههای منابع انسانی است  

هفته نامه اقتصادی ایران

یادداشت

هادی نباتی نژاد مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه در جلسه ای با حضور شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر علامه مجلسی گفت: مبنای فولاد مبارکه  
حمایت و محرومیت زدایی در این شــرایط اقتصادی و کرونایی است  و این نگاه مجموعه مدیریتی شرکت نیز  است. افراد مؤثر تأکیدشان بر شهر 
علامه مجلسی است و دغدغه جمعی در این زمینه ایجاد شده است.در جریان  جلسات برگزارشده با مسئولین شهرستان مبارکه ، توجه بیشتر به افراد 
نیازمند منطقه و همچنین نیازمندان ساکن شهر مجلسی در اولویت قرار گرفت. شرکت فولاد مبارکه با فاصله زیاد نسبت به شرکت های خصوصی 
دیگر فعالیت های زیادی را در حوزه مسئولیت های اجتماعی انجام داده و در سال گذشته نیز حمایت های گسترده ای در این زمینه صورت گرفته 
 اســت. وی در ادامــه خواســتار ارائــه طــرح و برنامــه و نــگاه برنامــه ای از ســوی مجموعــه هایی شــد کــه به حمایــت ها و 
 کمک های فولاد مبارکه نیاز دارند. در ادامه این جلســه شــهردار و اعضای شورای اسلامی شــهر علامه مجلسی  ضمن بیان نقطه نظرات و 

درخواست   های خود از همکاری و حمایت های شرکت فولاد مبارکه قدردانی کردند.

رتبه برتر اصفهان در واگذاری 
اراضی دولتی

بــه گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی اداره کل راه 
و شهرســازی استان اصفهان ، عباس سعیدی رئیس اداره 
واگذاری اداره کل راه و شهرســازی استان اصفهان درباره 
واگذاری زمین های دولتی در این استان توضیح داد: مطابق 
با دستورالعمل ها و بخشنامه های ابلاغی، این اداره، متولی 
واگذاری اراضی دولتی متعلق به دولت جمهوری اسلامی 
ایران به نمایندگی ســازمان ملی زمین و مســکن است به 
همین جهت نســبت به واگذاری اراضی واقع در محدوده 
عمل این اداره کل اعم از محدوده و حریم شهرها براساس 
کاربری هــای مرتبط در چارچــوب آئین نامه های مصوب 
همراه با رعایت ضوابط و مقررات شهرســازی و طرح های 

آتی توسعه عمران اقدام می کند.
وی بــا بیان اینکه حــدود 650 هکتار از اراضی دولتی 
اســتان اصفهان در سال گذشــته با کاربری های مختلف 
واگذار شــده اســت اذعان داشت: این میزان معادل ۲00 

درصد )۳برابر( اراضی واگذار شده در سال ۹۸ است.
واگذاری زمین با کاربری مســکونی بر اســاس قانون 
ســاماندهی و حمایت از تولید و عرضه مســکن و واگذاری 
اراضــی بــا کاربری تجاری از ســال 57 تا کنون از طریق 
برگــزاری مزایــده عمومــی با کاربری مصــوب و قیمت 
کارشناسی روز انجام می پذیرد که در سطح استان اصفهان 
برای سال 1۳۹۹ بیش از ۳ هزار مترمربع از اراضی دولتی 

با کاربری تجاری واگذار شده است.
وی بــا بیــان اینکه ۲5 هکتار از اراضی دولتی با کاربری 
خدماتــی و بیــش از دو هکتار از اراضی دولتی اســتان در 
راســتای تاسیســات شهری واگذار شده است عنوان کرد: 
در کاربری های تاسیسات شهری مثل نیروگاه های داخلی 
برق که توسط دستگاه های دولتی انجام می شود، زمین های 
مورد نیاز را براســاس قیمت تمام شــده یا همان حداقل 
قیمت واگذار می کنیم اما واگذاری زمین به دســتگاه های 
غیر دولتی و NGO ها مثل کمیته امداد و سایر اشخاص 
حقیقی از طریق فراخوان است و قیمت روز اراضی مدنظر 
است،در واگذاری زمین ها سه نوع دسته بندی قیمت تمام 
شــده، قیمت کارشناســی و قیمت منطقه ای وجود دارد. 
متولی قیمت منطقه ای کمیسیون ماده 6۸ وزارت دارایی 
است که شهرها را پهنه بندی می کنند، قیمت ها هم سالی 
یکبار مشخص می شود و این نوع واگذاری حداقل قیمتی 
اســت که معمولا در اراضی در شــهرها مشخص می شود، 
قیمت تمام شده شامل قیمت منطقه ای به اضافه هزینه های 
بالاســری از جمله نقشه برداری و آماده سازی زمین است. 
همچنین قیمت کارشناسی بر اساس دیدگاه کارشناسان 
رســمی دادگســتری که همان قیمت روز اســت، تعیین 

می شود. 
وی بــا بیــان اینکه قیمت منطقه ای در مناطق مختلف 
فــرق دارد گفــت: زمین بر اســاس عرف منطقه به فروش 
می رســد و در واگذاری های زمین به دستگاه های دولتی، 
زمین به قیمت تمام شده عرضه می شود و کف قیمت برای 
دســتگاه های حقیقی هم قیمت کارشناســی است که از 
طریق فراخوان از میان افرادی که موافقتنامه اصولی داشته 

باشند، عرضه می شود.

خبر

تاســیس شــرکت ســهامی خــاص پــرگار صنعــت نیــکان درتاریــخ 1399/1۲/۲۴ بــه شــماره ثبــت 575۰16 بــه شناســه ملــی 1۴۰۰98957۲9 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح 
ــه، اتصــالات، ازار دقیــق،  زیــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :حــوزه فعایــت شــرکت در زمینــه پیمانــکاری و فــروش تجهیــزات نفــت و گاز و پتروشــیمی غذایــی و دارویــی شــامل لول
پکیــج و لولــه و غیــره مــی باشــد. خدمــات مشــاوره ای بــه عنــوان تامیــن کننــده بــه شــرکت ها،ارائــه خدمــات بازرگانــی بیــن المللــی از تحویــل کالا درب کارخانــه ســازنده تــا انبــار مصــرف کننــده، ترخیــص کالا 
از گمــرک هــای داخلــی و بیــن امللــی، خریــد و نگهــداری تجهیــزات مــورد اســتفاده ،خریــد ، فــروش ، واردات و صــادرات تجهیــزات و خدمــات شــرکت در مناقصــه هــا و مزایــده هــا ، عقــد قــرارداد بــا اشــخاص 
ــه منظــور فعالیــت در بخش هــای مختلــف اقتصــادی  ــی ب حقیقــی و حقوقــی داخلــی و خارجــی خــذ و اعطــای نمایندگــی در داخــل و خــارج از کشــور، تأســیس شــرکت های تجــاری، اداری و خدماتــی و بازرگان
یــا تشــکیل هلدینــگ، شــرکت در مناقصــات و مزایــدات و عقــد قــرارداد بــا اشــخاص حقیقــی و حقوقــی داخلــی و خارجــی اعــم از دولتــی و خصوصــی، تاســیس شــعب در داخــل و خــارج از کشــور، اخــذ وام 
و اعتبــار ریالــی و ارزی از کلیــه موسســات مالــی و اعتبــاری و بانــک هــای دولتــی و خصوصــی داخلــی و خارجــی و نهادهــای عمومــی کشــور و ســایر اشــخاص حقیقــی و حقوقــی، صــادرات و واردات تجهیــزات، 
ترخیــص کالا از کلیــه گمــرکات داخلــی و خارجــی و انجــام کلیــه فعالیــت هایــی کــه بــرای تحقــق اهــداف شــرکت مفیــد بــوده و یــا در اجــرای موضــوع شــرکت ضــرورت داشــته باشــد. در صــورت ضــرورت قانونــی 
انجــام موضوعــات فعالیــت پــس از اخــذ مجوزهــای درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران - منطقــه 
1۴ ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه مــرزداران ، خیابــان ناهیــد ، خیابــان شــهید بهــروز رضایــی غربــی ، پــلاک -۲۰ ، طبقــه دوم ، واحــد ۴ کدپســتی 1۴61786575 ســرمایه شــخصیت 
حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1۰,۰۰۰,۰۰۰ ریــال نقــدی منقســم بــه 1۰۰۰ ســهم 1۰۰۰۰ ریالــی تعــداد 1۰۰۰ ســهم آن بــی نــام عــادی مبلــغ ۴۰۰۰۰۰۰ ریــال توســط موسســین طــی گواهــی بانکــی شــماره 881۰55 
مــورخ 1399/۰8/۲7 نــزد بانــک آینــده شــعبه مطهــری- میــرزای شــیرازی بــا کــد ۲39 پرداخــت گردیــده اســت والباقــی در تعهــد صاحبــان ســهام مــی باشــد اعضــا هیئــت مدیــره آقــای امیــر محســن طاهــری 
بــه شــماره ملــی ۰۰163۲۴5۴۴ و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت ۲ ســال آقــای علیرضــا فــرج نــژاد بــه شــماره ملــی ۰۰176۴66۴۲ و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت ۲ ســال و بــه ســمت عضــو اصلــی 
هیئــت مدیــره بــه مــدت ۲ ســال آقــای نیمــا کاظمــی بــه شــماره ملــی 37۲۰۴7۲175 و بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت ۲ ســال دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار تعهــدآور از 
قبیــل چــک، ســفته،بروات، قــرارداد هــا و عقــود اســلامی شــرکت بــه امضــا مشــترک تمــام اعضــای هیئــت مدیــره متفقــا بــه همــراه مهــر شــرکت، و اوراق عــادی و اداری بــه امضــا مدیرعامــل و یکــی از اعضــای 
هیــت مدیــره بــه همــراه مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه بازرســان خانــم مریــم فــرج نــژاد بــه شــماره ملــی ۰۰7۴97۲6۰1 بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــه مــدت 1 
ســال آقــای محســن صولــی بــه شــماره ملــی 37۲۰۴3۴۴51 بــه ســمت بــازرس اصلــی بــه مــدت 1 ســال روزنامــه کثیــر الانتشــار اعتبــار جهــت درج آگهــی هــای شــرکت تعییــن گردیــد. ثبــت موضــوع فعالیــت 

مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )11۲۲688(

آگهــی تغییــرات شــرکت عصــر صــدرا آذیــن بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 396798 و شناســه ملــی 1۰3۲۰۴667۴۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق 
العــاده مــورخ 1399/1۲/۰3 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : یاســمن عبدالوهابــی بــه شــماره ملــی ۰۴۴۰7۰99۲1 بــا پرداخــت مبلــغ 1۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمــره 
ــد  ــت. محم ــرار گرف ــرکاء ق ــره ش ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ــال ب ــغ 1۰۰۰۰۰۰۰ری ــت مبل ــا پرداخ ــی ۲7۰958۴1۰7 ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــر عبدالوهاب ــی اکب ــت. عل ــرار گرف ــرکاء ق ش
حاجیعلــی بــه شــماره ملــی ۰۰8۲78۲3۴۲ بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان 6۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. فرزانــه عبدالوهابــی فتیــده بــه 
شــماره ملــی ۰۰717۴5۲38 بــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان ۲۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از مبلــغ 1۰۰۰۰۰۰۰ 
ریــال بــه 1۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه بــه شــرح ذیــل مــی باشــد: یاســمن عبدالوهابــی 
بــه شــماره ملــی ۰۴۴۰7۰99۲1 دارای 1۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه علــی اکبــر عبدالوهابــی بــه شــماره ملــی ۲7۰958۴1۰7 دارای 1۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه محمــد حاجیعلــی 
بــه شــماره ملــی ۰۰8۲78۲3۴۲ دارای 6۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه فرزانــه عبدالوهابــی فتیــده بــه شــماره ملــی ۰۰717۴5۲38 دارای ۲۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه کلیــه اوراق 
و اســناد بهــادار و تعهــد آور از قبیــل چــک، ســفته و بــروات و قــرارداد هــای عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا امضــا مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت 
معتبــر مــی باشــد و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. تعــداد اعضــاء هیــأت مدیــره بــه ۴ نفــر افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردیــد. ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )11۲۲69۰(

ــه  ــاص ب ــهامی خ ــرکت س ــتقلال ش ــردخانه اس ــرکت س ــرات ش ــی تغیی آگه
شــماره ثبــت 695۴ و شناســه ملــی 1۰1۰۰7۴1865 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع 
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1399/۰7/۲8 تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع عموم
شــد : -آقــای رضــا ابراهیمــی بشــماره ملــی 6۴89791587 بســمت رئیــس هیئــت 
مدیــره و آقــای علــی محمــد ابراهیمــی بشــماره ملــی ۲۲96۰۴95۴۰ بســمت نائــب 
رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای علــی اکبــر ابراهیمــی بشــماره ملــی 339۰۴۰63۴۴ 
ــی  ــماره مل ــین زادگان بش ــا حس ــای حمیدرض ــره و آق ــت مدی ــو هیئ ــمت عض بس
ــره(  ــت مدی ــاء هیئ ــهامداران و اعض ــارج از س ــل )خ ــمت مدیرعام ۰۰۴۴86119۲ بس
ــادار و  ــناد به ــه اوراق و اس ــاء کلی ــد. -امض ــاب گردیدن ــال انتخ ــدت دو س ــرای م ب
ــا  ــلامی ب ــا و عقوداس ــروات، قرارداده ــفته، ب ــک، س ــل چ ــرکت از قبی ــدآور ش تعه
ــر  ــاب مدی ــا” و در غی ــره متفق ــت مدی ــاء هیئ ــی از اعض ــل و یک ــاء مدیرعام امض
عامــل بــا امضــاء دو نفــر از اعضــاء هیئــت مدیــره متفقــا” همــراه بــا مهــر شــرکت و 
کلیــه اوراق عــادی و اداری بــا امضــاء مدیــر عامــل منفــردا” همــراه بــا مهــر شــرکت 
ــه شناســه ملــی  معتبــر اســت. -موسســه حسابرســی مســتقل اندیشــان پــارس ب
1۰3۲۰85۲35۲ بســمت بــازرس اصلــی و آقــای عبدالحســین کاملــی بشــماره ملــی 
۲۲96518397 بســمت بــازرس علــی البــدل شــرکت بــرای یکســال مالــی انتخــاب 
گردیدنــد. -ترازنامــه و حســاب ســود و زیــان شــرکت منتهــی بــه ســال 1398 بــه 
ــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و  ــه قلــی تب تصویــب مجمــع رســید. حجــت ال
موسســات غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان ثبــت اســناد و امــلاک 
کشــور اداره کل ثبــت اســناد و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و 

ــهریار )11۲۲689( ــاری ش ــات غیرتج موسس

آگهــی تغییــرات موسســه تهــران تایمــز بــه شــماره ثبــت 31۰3 و شناســه ملــی 1۰1۰۰۲۰6986 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ 
1399/۰8/1۴ و مجــوز وزارت فرهنــگ و ارشــاد اســلامی بشــماره ۲5۰7۴8/99مــورخ 1399/11/۲7 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای عنایــت الــه ملکــی تبــار بــه شــماره ملــی 
۰۰56356358 بــه عنــوان عضــو و نائــب رئیــس هیــات رئیســه انتتخــاب و آقــای فرشــاد مهــدی پــور بــه شــماره ملــی ۴3۲۲888951 از عضویــت هیــات رئیســه خــارج گردیــد. 

ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )11۲۲691(

گروه خودروسازی »بی ام و  )BMW(، در تولید فولاد بدون دی اکسیدکربن سرمایه گذاری می کند. به گزارش روابط عمومی  سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران)ایمیدرو(، به نقل از وب ســایت just auto گروه خودروســازی »بی ام و« در روش نوآورانه تولید فولاد بدون دی اکسیدکربن 
سرمایه گذاری می کند. این روش که برخلاف روش های قدیمی  )به وسیله کوره قوس الکتریکی( از روش الکترولیز برای تولید فولاد استفاده می شود، توسط 
شرکت استارت آپ »بوستون متال« توسعه خواهد یافت. این خودروساز با استفاده از صندوق سرمایه گذاری ریسک پذیر خود به استارت آپ بوستون متال 
برای تولید این محصول در مقیاس صنعتی کمک خواهد کرد. این اقدام نمونه دیگری از نگاه عمیق »بی ام و« به زنجیره تامین و مواد اولیه مهم برای دستیابی 
هرچه بیشتر به سمت پایداری است. شرکت بوستون متال در نظر دارد طی سال های آینده روش جدیدی را برای تولید فولاد در مقیاس صنعتی توسعه دهد. 

بی ام و اعلام کرد: این سرمایه گذاری بخشی از فعالیت های بلندمدت پایداری با هدف کاهش قابل توجه گازهای دی اکسیدکربن در زنجیره تامین است.

در راستای هوشمندسازی سیستم ها در حوزه تحول دیجیتال در فولاد مبارکه، فاز نخست انتقال داده ها از شبکه داخلی اتوماسیون احیا مستقیم مجتمع 
فولاد ســبا به سیســتم EIS با همکاری تیم فنی احیا مستقیم و شرکت ایریسا با موفقیت انجام شــد. رئیس آهن سازی مجتمع فولاد سبا با بیان اینکه پروژه 
هوشمندسازی در دو فاز تعریف شده است ادامه داد: در فاز اول دیتاهای لازم از طریق نصب سرور  و  لینک شدن آن به سوییچ اصلی اتوماسیون این اجازه را به 
کاربران تعریف شــده می دهد که اطلاعات محدودی شــامل کنتورهای تولید و مصرف و دیتاهای اصلی فرایند در اختیار ایشان قرار گیرد. در این فاز اطلاعات 
کنتورهای اصلی تولید و مصرف در سیستم EIS بدون دخالت اپراتور ثبت می شوند. همچنین قسمتی از این اطلاعات به پروژه هوشمندسازی فولادسازی مجتمع 
فولاد سبا متصل شده و باعث مدیریت مصرف مواد اولیه و آهن اسفنجی آن واحد بر اساس کیفیت آنها می شود. رجبی گفت: در فاز دوم تمامی اطلاعات فرایندی 

و تجهیزاتی که روی سیستم های HMI احیا مستقیم مجتمع فولاد سباست از طریق شبکه داخلی در اختیار کارشناسان و کاربران آنها قرار خواهد گرفت. 

سرمایهگذاریخودروسازبزرگجهاندرتولیدفولادبدوندیاکسیدکربن هوشمندسازیسیستمهادرواحداحیامستقیممجتمعفولادسبا

رئیــس ســازمان حج و زیارت دربــاره اعزام زائر به 
عتبــات گفت: کاروان های آزاد بدون رعایت مســائل 
بهداشــتی زائران را به عتبات عالیات اعزام می کنند. 
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  سازمان حج 
و زیارت علیرضا رشــیدیان با تأکید بر اینکه مسئولان 
کاروان های آزاد باید برای رفع دغدغه های بهداشتی، 

سفرهای زیارتی را با رعایت تمامی ضوابط اعلام شده 
بهداشــتی انجام دهند اما آنها همچنان با این موضوع 
مخالفت می کنند، بیان کرد: با توجه به مذاکرات انجام 
گرفتــه بــا مســئولان عراقــی و بــا  وجــود تهیــه 
دستورالعمل های بهداشتی و از طرفی آغاز موج چهارم 
کرونا و عدم موافقت ســتاد ملی مقابله با کرونا مبنی 

برجلوگیری از هرگونه اعزام، ســفر رســمی به عتبات 
عالیات تا اطلاع ثانوی انجام نخواهد شــد. وی اظهار 
داشــت: با  وجــود افزایش بیماری کرونــا هم اکنون 
شــماری از هموطنان از طریــق برخی افراد در قالب 
کاروان آزاد بدون توجه به دستورالعمل های بهداشتی 

به عتبات عالیات اعزام می شوند.

سفر به عتبات تا اطلاع ثانوی انجام نمی شود
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هفته نامه اقتصادی ایران

نماینده شــاهرود و میامی در مجلس با بیان اینکه 
بودجــه 1400 نگاه ویــژه ای به مناطق محروم دارد، 
گفت: مجلس در مصوبه ای دو هزار میلیارد تومان به 

مناطق روستایی اختصاص داد.
علی اصغر خانی ابراز کرد: نگاه به مناطق محروم و 
روستاها از نکات بارز بودجه 1400 بود که خوشبختانه 
توانســتیم دو هزار میلیارد تومان به بخش روستایی 
در بودجــه کمک کنیم. عضو خانه ملت با بیان اینکه 
بخش های روســتایی و محروم در بودجه ســال ۹۹ 
تقویت شده است، تاکید کرد: این میزان اعتباری که 
به مناطق روستایی رسیده، در بودجه سال ۹۸ و ۹۹ 
وجود نداشــت و برای نخســتین بار در بودجه 1400 

دیده شده است.

وی در دیگر بخش سخنان خود افزود: برای شاهرود 
و میامــی نیــز بودجه خوبی در نظر گرفته ایم هرچند 
در زمان تصویب اعتبارات، بودجه استانی بسته شده 
بود اما در بودجه کشــوری توانســتیم برای این دو 
شهرســتان در بخش های مختلف بودجه های خوبی 

را در نظر بگیریم.
خانی با بیان اینکه پروژه های زیرساختی و عمرانی 
و تکمیل طرح های نیمه تمام اهتمام مسئولان از پایین 
بــه بــالا یعنی از مســئولان روســتاها و بخش ها تا 
شهرســتان و سپس استان و کشور را می طلبد، بیان 
داشت: پروژه هایی که به نفع جامعه بیشتری از مردم 
است، می بایست در درون شهرستان بهتر مورد توجه 
قرار گیرد و همچنین می بایســت هم از ظرفیت های 

بخش خصوصی و هم دولتی در این زمینه اســتفاده 
شــود. نماینده شــاهرود و میامی در مجلس شورای 
اسلامی افزود: بسیاری از پروژه ها در سطح شهرستان 
وجود دارد که می توانســت با اقداماتی که در درون 
شهرســتان های شاهرود و میامی مورد نیاز است، در 
ردیف اعتبارات و بودجه ها قرار گیرد اما متأسفانه این 

امر صورت نگرفت.
خانی همچنین تصریح کرد: برای مثال پروژه محور 
توسکســتان فقط به دلیل اینکه دولت نتوانســت در 
ســال ۹۹ موضــوع مــاده ۲۳ آن را برطــرف کند در 
پروژه های امســال قرار نگرفت لذا این نشان می دهد 
که ابتدا ما باید از درون شهرســتان اقدامات را مورد 

تقویت قرار دهیم.

۲هزار میلیارد تومان به مناطق روستایی اختصاص یافت

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان درباره آخرین وضعیت رسیدگی به پرونده های حقوقی این صندوق که مرتبط با بانک سرمایه است به ایسنا گفت: رسیدگی و بازرسی ها تقریبا به اتمام رسیده و اکنون موضوع 
تخلفات بانک سرمایه چندان ارتباطی به کار مؤسسه ندارد. شکایت ها مدت هاست در قوه قضاییه در حال رسیدگی است. آنقدر مجموعه را بزرگ و آینده را روشن کرده ایم که بتوانیم از این گذشته تاریک عبور 
کنیم. تلاش کردیم افق آینده را روشن کنیم تا گذشته صندوق کمرنگ شود. مهدی نیکدل به موضوع استفاده از مدیران بازنشسته در صندوق ذخیره فرهنگیان که مورد سؤال نمایندگان مجلس از وزیر آموزش 
و پرورش بود، هم اشاره کرد و گفت: صندوق ذخیره فرهنگیان یک نهاد خصوصی است و قوانینی که بر نهادهای دولتی مترتب است بر ما اعمال نمی شود که ازجمله آنها می توان به کارگیری بازنشستگان اشاره 
کرد. اعتراضاتی در این زمینه به ما شد، اما دفاع و اعلام کردیم که مشمول حال ما نمی شود. نیکدل همچنین در رابطه با روند عضویت فرهنگیان در صندوق بیان کرد: یک زمانی همه دارایی شرکت سرمایه گذاری 
فرهنگیان همان 5۰۰میلیارد تومان بود، اما اکنون دارایی این شرکت به ۲5هزار میلیارد تومان رسیده است، باید تأکید کنم تلاش کردیم گرفتاری های گذشته، ما را از فعالیت برای آینده باز ندارد. ما نباید در گذشته 
می ماندیم. اگر در گذشته می ماندیم نمی توانستیم برای آینده برنامه ریزی کنیم. تلاش کردیم در عین حال که وضعیت گذشته را پیگیری می کنیم از برنامه ریزی برای آینده صندوق غافل نباشیم. سالانه 5۰ تا 6۰ 

هزار نفر در آموزش و پرورش بازنشسته می شوند اما معادل آن استخدام صورت نمی گیرد. ۴ سال پیش 95۰هزار عضو داشتیم و اکنون حدود ۷5۰هزار عضو معادل بیش از 8۰درصد ضریب نفوذ داریم.

درباره چین مثل برجام جناحی رفتار نکنیم

محمد باقری بنابی، رئیس فراکســیون مستقلین مجلس، 
سند همکاری ۲5 ساله ایران و چین یکی از قراردادهای مهم 
پس از پیروزی انقلاب اســلامی اســت. آنگونه که در برخی از 
مفاد آن که از ســوی وزیر امور خارجه کشــورمان منتشر شده؛ 
اهداف مهم سیاسی و اقتصادی و فرهنگی در آن در نظر گرفته 
شــده که مهم ترین آنها شــامل همکاری در حوزه های نفت و 
صنعت و معدن و حوزه های مرتبط با انرژی و همچنین همکاری 
در زمینه های زیرســاختی و ارتباطی و آموزشــی و بهداشتی و 

تسهیل همکاری های مالی و بانکی و گمرکی می شود.
آنچنان  که از چکیده اهداف این سند پیداست، دیگر شکی 
در تأثیرگذاری آن در توسعه پایدار کشور باقی نمی ماند. اهداف 
پیش بینی شده طرفین در این سند که تقریباً در همه زمینه ها 
به آن اشــاره شــده اســت، می تواند پس از سال ها کشور را در 
مســیری قرار دهد که به توســعه پایدار می رسد. از همین رو از 
این ســند به عنوان بزرگترین قــرارداد پس از پیروزی انقلاب 
اســلامی یاد می کنم که از منظر ســرمایه گذاری-اگر نگوییم 

بی نظیر- کم نظیر است.
با آغاز سال 1400 رهبر معظم انقلاب از موانع و پشتیبانی هایی 
که در مسیر تولید وجود دارد گفتند و امسال را به اسم »تولید؛ 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« نامگذاری کرده اند. پس چه خوب 
است که به تأسی از این شعار همه دست در دست هم دهند و 
بــه  صورت منســجم از این قــرارداد حمایت کرده تا بتوانند از 

فرصت های پیش آمده به نحو احسن بهره برداری کنند.
در روزهای اخیر شاهد شکل گیری مباحثی در مورد امضای 
این ســند در فضای رســانه ای معاند و حتی اظهارات برخی در 
داخل کشور بوده ایم. اما با تجربه ای که از قراردادهای پیش از 
این داشته ایم بهتر است که در نوع رفتار خود تغییر داده و گروه 
های سیاسی سعی کنند با آن همچون برجام برخورد نکنند تا 
فردا روزی کشور چین از وضعیت داخلی ما سوءاستفاده کند. 
همه با هم با اتحاد و انسجام این سند همکاری را بپذیرند و با 
پشتیبانی های خود موانع موجود بر سر تحقق اهداف آن را از 
بین ببرند. هنگامی که قرار است چین به عنوان دومین کشور 
اقتصادی دنیا سرمایه گذاری عظیمی را در ایران انجام دهد چه 
خــوب اســت که ما هم آن را بــه فال نیک گرفته و همه موانع 
موجود را از ســر راه برداریم. با توجه به اینکه همه ارکان نظام 
در حمایت از این سند متفق القول هستند می توان به موفقیت 
آن خوشبین بود. در سال های اخیر در بخش سرمایه گذاری ها 
بخصوص از سوی کشورهای خارجی بشدت مشکل داشته ایم 
که البته این امر مربوط به سرمایه گذاری داخلی هم بوده است. 
شرایط کشور ما با توجه به تحریم های اقتصادی و رکود ناشی 
از آن به گونه ای نبوده که هیچ ســرمایه گذار و کشــوری حاضر 
به سرمایه گذاری در آن شود. حال که ایران و چین سند همکاری 
۲5 ســاله را به امضا رســاندند و برای حل مشکلات اقتصادی 
کشــور ما قدم برداشته اند، می توان آینده روشنی را برای خود 

پیش بینی کنیم.

بازار ۷۰۰ میلیونی منطقه برای ۵ هزار شرکت 
دانش بنیان

عضــو هیأت رئیســه مجلس گفت: رفــع مانع از تولید در 
شرکت های دانش بنیان به مثابه کلیدی است که مقام معظم 
رهبــری فرمودنــد می توان با آن چند در را باز کرد؛ این کلید 
با ســایر کلیدها متفاوت اســت زیرا متکی به توانایی داخلی 
اســت. به گزارش فارس، روح الله متفکر آزاد روز گذشــته در 
مجلس اظهار داشت: در سال جاری رهبر معظم انقلاب رفع 
موانع تولید و معضلات را وظیفه همگان برشــمرده اند؛ قانون 
شــرکت های دانش بنیان در ســال ۸۹ مصوب شــده است و 
توانســته کشــور را به مرز 5 هزار شرکت دانش بنیان برساند. 
وی افــزود: بــا توجه به ظرفیت بالای کشــور به لحاظ نیروی 
انســانی تحصیلکــرده که حدود 14 میلیــون نیروی  جوان 
تحصیلکرده هســتند و اگر بنای اســتفاده از این ظرفیت را 
نداشته باشیم، می تواند تهدیدی به حساب آید باید بکوشیم 
از این فرصت حداکثر استفاده را کرده و در تولید دانش بنیان 
و بازار دانش بنیان ها گام های اساســی برداریم. عضو هیأت 
رئیســه مجلس تصریح کرد: حدود 600 میلیون نفر در 15 
کشــور پیرامون جمهوری اسلامی ایران حضور دارند، ضمن 
این که هشــتاد و اندی میلیون نفر هم در کشــورمان حضور 
دارند که عملًا بازار 700 میلیونی و مصرفی محصولات دانش 
بنیان پیش روی ماست که با نقطه اشباع فاصله بسیار زیادی 
دارد. متفکر آزاد خاطرنشــان کرد: باید به حوزه جدیدی از 
فرصت ها و ظرفیت های کشــور برسیم. وی خاطرنشان کرد: 
طرح جهش تولید دانش بنیان ماه های متمادی است که در 
مجلس بررسی می شود و جلسات متعددی در کمیسیون های 
مختلف در این باره وقت گذاشــته شــده اســت و بنا داریم با 
قانونــی کردن آن به دنبال مانع زدایی تولید از شــرکت های 
دانش بنیان باشیم تا بتوانیم کشور را به مرزهای جدیدی از 

تولید و اشتغال برسانیم.

مهلت شرکت در جشنواره تمدید 
نخواهد شد

دبیر اولین جشــنواره کتاب خوان و رســانه از برگزاری 
اختتامیه این جشــنواره در ۲7 اردیبهشت ماه همزمان با 
روز ارتباطات و روابط عمومی خبر داد و از اصحاب رسانه 
برای اســتفاده از مهلت باقی مانده تا اول اردیبهشــت ماه 
برای شرکت در این جشنواره دعوت کرد. به گزارش پایگاه 
اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، مهدی 
توکلیان، دبیر اولین جشــنواره کتاب خوان و رســانه در 
گفت وگویی ضمن تشریح فعالیت های این جشنواره گفت: 
با توجه به افتتاح کتابخانه های مرکزی و اجرای طرح های 
بزرگ فرهنگی در نهاد طی بهمن و اســفند ســال 1۳۹۹، 
اصحــاب رســانه می توانند از مهلت باقــی مانده تا پایان 

جشنواره استفاده کنند و آثار خود را به داوری بگذارند.
توکلیــان در ادامــه با اشــاره به برگــزاری برنامه های 
پرمخاطبــی چون کتابخانه گردی، افتتاح کتابخانه های 
عمومی در چهل و دومین بهار انقلاب اسلامی، ویژه برنامه 
راویــان بالندگــی، همایــش کارکردهــای اجتماعــی 
کتابخانه هــای عمومی و چندین پویش سراســری مانند 
اقتراح ماســک، گفت: فعالیت های متنوع نهاد در ســال 
1۳۹۹ در حوزه های فرهنگی، عمرانی، پژوهشی و توسعه 
فرهنگ کتابخوانی دســتمایه های خوبی برای تولید اثر 
اســت که در وهله اول به توســعه فرهنگ کتابخوانی و 
مراجعه مخاطبان به کتابخانه های عمومی منجر شــده و 
در وهله دوم امکان حضور اصحاب رســانه را در جشــنواره 

کتاب خوان و رسانه فراهم می کند.
وی با دعوت از خبرنگاران اســتان ها، شهرســتان ها و 
رسانه های محلی و همچنین مجریان و خبرنگاران رادیو 
و تلویزیون برای شرکت در نخستین جشنواره کتاب خوان 
و رسانه گفت: با توجه به زمان باقی مانده تا اول اردیبهشت 
از اصحاب رســانه به خصوص خبرنگاران و فعالان رســانه 
ای در استان ها دعوت می شود ضمن تولید محتوای مورد 
نظر در راســتای اهداف جشــنواره که منجر به شــناخت 
بیشتر مخاطبان و مردم از فعالیت های متنوع کتابخانه های 
عمومی می شود، در این جشنواره شرکت کنند.توکلیان 
تصریح کرد: با توجه به اســتقبال فعالان رســانه و تمدید 
مهلت ارسال آثار در دو نوبت، مهلت شرکت در جشنواره 
دیگر تمدید نخواهد شد. به همین دلیل از اصحاب رسانه 
دعوت می کنیم از مهلت باقی مانده تا اول اردیبهشت ماه 
استفاده کنند و آثار خود را به دبیرخانه مجازی جشنواره 
به نشــانی festivalpl.ir ارسال کنند. وی تأکید کرد: با 
توجه به محدودیت های به وجود آمده در اثر شــیوع موج 
جدید کرونا در کشــور و قرمز شــدن وضعیت بسیاری از 
استان ها، تمهیدی برای برگزاری مراسم اختتامیه و داوری 
آثار اندیشیده شده است تا دور اول جشنواره هر چه بهتر 

به پایان برسد.
توکلیان با اشاره به جمع بندی آثار رسیده، گفت: طبق 
برنامه ریزی های انجام شــده هیأت انتخاب جشنواره در 
حال بررسی و گزینش آثار دریافت شده هستند و پس از 
اتمام مهلت شرکت در جشنواره آثار باقی مانده نیز گزینش 
و به داوری گذاشــته خواهد شــد تا ۲7 اردیبهشت ماه به 
مناســبت روز ارتباطات و روابط عمومی مراسم اختتامیه 

برگزار و برگزیدگان نیز معرفی شوند.
گفتنی اســت، اولین جشــنواره کتاب خوان و رسانه با 
هــدف زنده نگه داشــتن فضــای کتابخانه و کتابخوانی با 
استفاده از ظرفیت فضای مجازی و اهمیت نقش مطالعه، 
تقویت ارتباط رســانه ها بــا کارکنان نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور، مدیران کشوری و استانی و اعضای کتابخانه 
های عمومی، مســئولیت پذیری اصحاب رســانه در قبال 
خدمات و برنامه های کتابخانه های عمومی، ایجاد زمینه 
شــکوفایی استعدادها و خلاقیت اصحاب رسانه در حوزه 
ترویج فرهنگ مطالعه و آشنایی بیشتر مردم ایران اسلامی 
با ظرفیت های فرهنگی، خدمات و برنامه های موجود در 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور و در نهایت توســعه 
گفتگوهــای عمومــی و نخبگانی دربــاره کتابخانه های 
عمومی برگزار می شود. نخستین جشنواره »کتاب خوان 
و رســانه« در سال پایانی قرن در موضوعات »کتابخانه«، 
»کتابــدار«، »کتاب خوان«، »اهدای کتاب«، »کتابخانه و 
خانــواده«، »مســئولیت اجتماعی نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور«، »ترویج فرهنــگ مطالعه«، »برگزاری 
محافل تخصصی در طول ســال با رویکرد مورد نیاز ملی 
و اســتانی« ماننــد: »محافل ادبــی«، »فضای مجازی و 
کتابخانــه«، »توجــه به نقش آمــوزش در کتابخانه های 
عمومــی« و... برگــزار می شــود و فعالان عرصه رســانه 
می توانند آثار منتشــر شــده خود را تا اول اردیبهشت ماه 
1400 بــه دبیرخانــه مجازی این جشــنواره به نشــانی 

festivalpl.ir ارسال کنند.

خبرافتتاح کتابخانه مرکزی شیروان اقدامی ماندگار برای مردم این منطقه خواهد بود خبر

مهدی رمضانی در مراسم افتتاح کتابخانه مرکزی شیروان مطرح کرد؛

رشد ۲۷۰ درصدی سرانه کتابخانه ای شیروان با افتتاح کتابخانه مرکزی

علیرضــا مختارپور با تقدیر از هم افزایی 
دســتگاه ها و مسئولان اســتانی خراسان 
شــمالی و شهر شــیروان، افتتاح کتابخانه 
مرکزی این شــهر را اقدامی ماندگار برای 

مردم این منطقه دانست.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور، کتابخانه 
مرکزی شیروان در استان خراسان شمالی 
1۸ فروردیــن 1400 بــا حضــور علیرضا 
مختارپــور، دبیرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور؛ مهــدی رمضانی، معاون 
توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی؛ هوتن 
والی نژاد، معاون اداری و مالی؛ هادی امیری، 
مدیرکل امور عمرانی نهاد؛ علی بیک زاده، 
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری؛ 
علــی جــدی، نماینده مردم شــیروان در 
مجلس شورای اسلامی؛ علی محمد جهانی، 
مدیــرکل کتابخانه های عمومی اســتان و 

جمعی از مسئولان استانی افتتاح شد.
علیرضــا مختارپــور، دبیــرکل نهــاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور نیز در این 
مراســم ضمن تقدیر و تشــکر از زحمات و 
پیگیری هــای وزیر کشــور بــرای افتتاح 
کتابخانه مرکزی شیروان گفت: از همراهی 
آقای رحمانی فضلی برای به ثمر نشســتن 
این پروژه کمال تشکر را دارم و در جلسه ای 
که بهمن ماه که با وی داشتم، باز هم جویای 
وضعیت کتابخانه مرکزی شیروان شدند که 
نوید افتتاح این کتابخانه را در ابتدای سال 
جاری دادم؛ اگرچه بســیار مایل به شرکت 
در این مراسم بودند، اما مشغله بسیار مانع 

از بهره مندی ما از حضور ایشان شد.
مختارپور در ادامه همکاری و هم افزایی 
دســتگاه های مختلف و مسئولان استانی و 
شهری این منطقه را ستودنی و مثال زدنی 
عنوان کرد و گفت: در ســال 1۳۹7 که در 
این اســتان و در جلســه مدیران اســتانی 
خراسان شمالی شرکت کردیم و کتابخانه 
مرکــزی بجنــورد و کتابخانه عمومی راز و 

جــرگلان را افتتــاح کردیــم، آنجا هم از 
هماهنگی و همدلی موجود در این منطقه 
صحبــت شــد. باید قدر ایــن همکاری و 

هم افزایی را دانست.
وی افزود: متاسفانه ما در برخی از مناطق 
کشــور سراغ داریم که برخی از مسئولان و 
برخی از دســتگاه ها تــلاش می کنند که 
فعالیت های فرهنگی و به خصوص کتابخانه 
ای متوقف شود و یا پیش نرود  و هیچ توجهی 
به حوزه مســائل فرهنگــی و به خصوص 
کتابخوانی ندارند. اما در این استان از زمان 
اســتاندار و مسئولان ســابق تا کنون این 
روحیه خوب وجود داشته که جای تقدیر و 
تشــکر دارد. دبیرکل نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشــور در ادامه با تقدیر از اقدامات 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد گفت: آقای رمضانی از اغلب مدیران و 
معاونین نهاد جوان تر اســت و خوشبختانه 
در  چند سالی که در نهاد حضور دارد نقش 
بســیار مهمی در تکمیــل کتابخانه های 
مرکــزی در مناطق مختلف داشــته  و این 
مســیر را ادامــه خواهــد داد.  مختارپــور 
همچنین درباره روند افتتاح کتابخانه ها در 
کشور طی سال های اخیر گفت: نهاد از سال 
1۳۹۳ تــا کنون هر ســال بیــش از 100 
کتابخانــه جدید به مجموعه کتابخانه های 
عمومی اضافه کرده اســت. البته این به آن 

معنی نیست که هر سال 100 کتابخانه به 
سرجمع کتابخانه ها اضافه شده است چرا 
که بر اســاس ســوانح طبیعی مانند سیل و 
زلزله و یا بر اثر فرسودگی برخی از کتابخانه ها 
را از دست داده ایم. اما این روند ادامه دارد.

وی تاکید کرد: در سال های اخیر در دیدار 
با مســئولان مختلف بارهــا تاکید و تکرار 
کرده ام که هر بودجه ای که از بخش فرهنگی 
و به خصوص کتابخانه ها دریغ می شود، در 
ســال های آینده چند برابر آن صرف مقابله 
با آســیب های اجتماعی می شود. با اینکه 
در آن لحظه همه موافقت می کردند، اما در 
نهایت بودجه ها اختصاص پیدا نمی کرد. 

وی افــزود: این پیشــرفتی که نهاد در 
فعالیت های خود داشت شاید برای برخی 
این شبهه را ایجاد کند که ما امکانات خوبی 
در اختیــار داشــتیم. امــا نهاد بــا وجود 
پیگیری های زیاد، برخلاف دســتگاه های 
دیگــر کمترین رشــد بودجه را داشــته، 
متاسفانه در سال های قبل کم لطفی هایی 
شده بود. اما امسال نمایندگان مجلس برای 
اصــلاح بودجه تلاش کردند، اما باز هم این 
مقدار به اندازه نیاز نهاد نبوده و نیســت که 
امیدواریم این مســئله برطرف شود که در 
ســال 1400 همــه کتابخانه های مرکزی 

دیگری را هم به افتتاح برسانیم.
دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 

با اشاره به آیات قرآن کریم گفت: قرآن کریم 
به ما آموزش داده آنچه که می ماند چیزی 
است که برای مردم نفعی داشته باشد. چیزی 
که برای مردم نفعی نداشته باشد، ماندگار 
نخواهد بود. این کتابخانه ان شــاءالله جایی 
خواهد بود که مردم از آن استفاده می کنند 

و برای آنها ماندگار خواهد ماند.
مختارپور با اشــاره به وضعیت حاکم بر 
شهر شیروان به واسطه شیوع بیماری کرونا 
و افتتاح این کتابخانه توضیح داد: ما تجربه ای 
در این زمینه داشتیم که از آن درس گرفتیم 
و تصمیم بر آن شد که این کتابخانه را امروز 
افتتاح کنیم. چراکه در اسفند ۹۸ کتابخانه 
مرکــزی یــزد آماده افتتاح بود، اما به دلیل 
شیوع کرونا این افتتاح به تعویق افتاد تا در 
نهایت در اسفند ۹۹ افتتاح شد. بر این اساس 
تصمیــم گرفتیــم کتابخانــه را با رعایت 
پروتکل هــای بهداشــتی افتتــاح کنیم و 
فعالیت را نیز با رعایت کامل دستورات ستاد 
کرونــا ادامــه دهیــم؛ چرا کــه خدمات 
کتابخانه های ما در ایام کرونا همچون پیک 
کتــاب ادامه دارد و به لطف خدا امیدواریم 
به زودی اوضاع بهتر شــود. گفتنی اســت، 
پروژه ساخت کتابخانه در زمینی به مساحت 
۲500 متر مربع، با زیربنای ۲750 مترمربع 
در سه طبقه از سال 1۳۹0 آغاز شد و پس 
از تغییر چندین پیمانکار توسط شهرداری 
بــه مرحلــه افتتاح و بهره برداری رســید. 
کتابخانه مرکزی شیروان شامل بخش هایی 
چون مخزن اصلی، آمفی تئاتر، پژوهش سرا، 
ســالن های مطالعه، بخش نشــریات، اتاق 
کنفرانس، بخش مرجع، نابینایان و کودکان 
اســت. برای اتمام این پروژه بیست و چهار 
میلیارد ریال از محل اعتبارات ســفر مقام 
معظــم رهبری، چهل و دو میلیارد ریال از 
محل بودجه نهــاد کتابخانه های عمومی 
کشور و شش میلیارد و پانصد میلیون ریال 
نیز از محل  اعتبارات تملک استانی هزینه 

شده است.

مهــدی رمضانی در مراســم افتتــاح کتابخانه مرکزی 
شــیروان در استان خراسان شــمالی گفت: فضای فعلی 
کتابخانه های شهر شیروان هزار مترمربع است که با افتتاح 
این کتابخانه به ۳۸00 مترمربع خواهد رســید و ما رشــد 
۲70 درصدی را در این شــهر خواهیم داشــت.به گزارش 
پایگاه اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، 
کتابخانه مرکزی شــیروان در استان خراسان شمالی 1۸ 
فروردین 1400 با حضور علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد 
کتابخانــه های عمومی کشــور؛ مهــدی رمضانی، معاون 
توســعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی؛ هوتن والی نژاد، 
معاون اداری و مالی؛ هادی امیری، مدیرکل امور عمرانی 
نهــاد؛ علی بیــک زاده، معاون توســعه مدیریت و منابع 
استانداری؛ علی جدی، نماینده مردم شیروان در مجلس 
شــورای اســلامی؛ علی محمد جهانی، مدیرکل کتابخانه 
های عمومی اســتان و جمعی از مســئولان استانی افتتاح 
شد. در این مراسم مهدی رمضانی، معاون توسعه کتابخانه 

ها و ترویج کتابخوانی به ارائه گزارشی از نحوه اجرای پروژه 
کتابخانه مرکزی شــهر شــیروان پرداخت و گفت: اجرای 
این پروژه در سال 1۳۹0 آغاز شد. نهاد کتابخانه ها اساسا 
به عنوان بهره بردار پروژه کتابخانه ها شناخته می شود و 
سازنده نیست. اما برای ساخت این پروژه تا امروز بیش از 
دو میلیــارد و پانصد میلیــون تومان از محل منابع داخل 
نهــاد و بیــش از یک میلیــارد و 700 میلیون تومان برای 
تجهیز این کتابخانه هزینه شــده اســت. مســاحت این 
کتابخانه ۲۸00 مترمربع است. فضای فعلی کتابخانه های 
عمومی شهرســتان شــیروان ۲۲46 مترمربع است که با 
افتتــاح ایــن کتابخانه به بیــش از 5 هزار مترمربع خواهد 
رســید و با این افتتاح 1۲5 درصد افزایش ســرانه خواهیم 
داشت. همچنین فضای فعلی کتابخانه های شهر شیروان 
هزار مترمربع اســت که با افتتاح این کتابخانه به ۳۸00 
مترمربع خواهد رســید و ما رشــد ۲70 درصدی را در این 
شــهر خواهیم داشت.وی اظهار داشت: به حمدالله استان 
خراسان شمالی موفق به کسب سرانه تعیین شده بر اساس 
چشــم انداز 1404 و نیز بر اســاس اســتاندارد ایفلا شده 
اســت. این کتابخانه گنجایش 100 هزار نســخه کتاب را 
دارد که مخزن اصلی بیش از 50 هزار نســخه کتاب را در 
خــود جای مــی دهد. کتابخانه مرکزی شــیروان، اولین 
کتابخانه ای اســت که در استان خراسان شمالی خدمات 
مبتنی بر وب و دسترسی به بیش از 1۸00 پایگاه اطلاعاتی 
از سراسر دنیا را خواهد داشت. ظرفیت سالن های مطالعه 
عمومی و وی آی پی در حال حاضر ۲60 صندلی اســت 
کــه تــا ۳50 صندلی قابلیت افزایش دارد. کتابخانه دارای 

دو ســالن ســی نفره وی آی پی، سالن جلسات، نگارخانه، 
بخش نشریات، بخش مرجع، بخش کمک آموزشی و بخش 
کــودک اســت. بخش کــودک کتابخانه شــامل مخزن، 
نشریات، بازی و صحنه اجرای برنامه برای کودکان است. 
در واقع بخش کودک کتابخانه مرکزی شــیروان با 170 
متر زیربنا بزرگ ترین بخش کودک در اســتان خراســن 
شــمالی محسوب می شود. همچنین علی محمد جهانی، 
مدیرکل کتابخانه های عمومی خراســان شــمالی در این 
مراسم اظهار داشت: خداوند بزرگ را شاکریم که در آغازین 
روزهای بهار شــاهد به انجام رســیدن و افتتاح کتابخانه 
مرکزی شهر شیروان هستیم. از تمامی بزرگوارانی که در 
راه اندازی، تکمیل و تجهیز این کتابخانه همکاری کردند، 
سپاسگزاریم. از خداوند می خواهم که برای کسانی که در 
راه اعتلای نام ایران اسلامی تلاش می کنند، موفق باشند. 
گفتنی است، پروژه ساخت کتابخانه در زمینی به مساحت 
۲500 متر مربع، با زیربنای ۲750 مترمربع در سه طبقه 
از ســال 1۳۹0 آغاز شــد و پس از تغییر چندین پیمانکار 
توســط شــهرداری به مرحله افتتاح و بهره برداری رسید. 
کتابخانه مرکزی شیروان شامل بخش هایی چون مخزن 
اصلی، آمفی تئاتر، پژوهش سرا، سالن های مطالعه، بخش 
نشریات، اتاق کنفرانس، بخش مرجع، نابینایان و کودکان 
است. برای اتمام این پروژه بیست و چهار میلیارد ریال از 
محل اعتبارات سفر مقام معظم رهبری، چهل و دو میلیارد 
ریال از محل بودجه نهاد کتابخانه های عمومی کشــور و 
شش میلیارد و پانصد میلیون ریال نیز از محل  اعتبارات 

تملک استانی هزینه شده است.
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ذوب آهن اصفهان در تامین برق مورد 
نیاز خودکفا است

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: افزایش قیمت برق 
صنعتی تاثیر چندانی بر بهای تمام شــده محصولات ذوب 
آهــن نــدارد، چرا که میزان وابســتگی این کارخانه به برق 
تولید شــبکه بسیار ناچیز اســت و تقریبا 100 درصد برق 
مورد نیاز مجموعه در سال، توسط نیروگاه مستقر در ذوب 
آهن تامین خواهد شد.  منصور یزدی زاده با اشاره به استقرار 
نیروگاه به منظور تولید برق مورد نیاز در شرکت ذوب آهن 
اصفهان گفت: این شرکت از یک نیروگاه ۲۲0 مگاواتی در 
مجموعه خود بهره  می گیرد که در بازه های زمانی متفاوت، 
میزان تولید آن بیش از نیاز این شــرکت اســت. وی با اشاره 
بــه ایــن که در مواقعی برق تولیدی در نیروگاه ذوب آهن با 
شبکه برق منطقه تبادل می شود، گفت: نیروگاه مستقر در 
ذوب آهــن از گازهــای فرآیندی اســتفاده کرده و در روند 
تولیــد بــرق از گاز طبیعی بهره نمی برد. یزدی زاده در بیان 
این نکته که اســتقرار نیروگاه در کنار محل تولید منجر به 
صرفه جویی 15 درصدی برق می شود، گفت: بر اساس آمار 
15 درصد از برق در شبکه های توزیع تلف می شود اما حضور 
نیروگاه در کنار ذوب آهن این میزان تلفات را به شکل قابل 
توجهی کاهش داده اســت. وی با اشاره به برنامه های ذوب 
آهــن اصفهان برای اســتفاده از نیروگاه های مولد مقیاس 
کوچک گفت: در حال حاضر برق مورد استفاده در مجموعه 
از محل نیروگاه موجود تامین شده و برنامه ای برای استقرار 
نیــروگاه مولد مقیــاس کوچک نداریم اما ارتقای بهره وری 

نیروگاه فعلی به طور مرتب در دستور کار است.

 معافیت بیمه ای کارگاه های
 فرش دستباف

فرح ناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران گفت: براساس 
رای مجلس، دولت مکلف اســت به منظور تداوم، پایداری 
و برخورداری مشمولان قانون معافیت پرداخت حق بیمه، 
سهم کارفرمایی کارگاه های تا پنج نفر کارگر مصوب 1۳61 
)براســاس فهرســت کارگرهای مشمول مصوب دولت( را 
تامین کند.  بر این اساس منابع مالی مورد نیاز از حق بیمه 
در مورد ســهم تعهد دولت از محل اعتبار پیش بینی شــده 
در ردیف های11، ۲5 و تبصره 14 از محل سایر ظرفیت های 
این قانون و کسری منابع مالی موردنیاز با واگذاری اموال 
و ســهام دولت در شــرکت ها و صندوق ها، در سال 1400 
به سازمان تامین اجتماعی تادیه خواهد شد. همچنین بنا 
بــر این مصوبه، ســازمان برنامه و بودجه مکلف اســت با 
همکاری ســازمان تامین اجتماعی نســبت به ساماندهی 
مشمولان و به میزان برخورداری آنان از حق بیمه حمایتی 
ســهم دولت متناسب با استقرار در مناطق محروم، کمتر 
توســعه یافته، مــرزی یا برخوردار و میــزان درآمدزایی و 
اهمیت تولید و فعالیت اقشار و اصناف یا کارگرهای مشمول 
و لحاظ عدالت توزیعی در قالب توافق نامه های ســه جانبه 
بین ســازمان برنامه و بودجه، ســازمان تامین اجتماعی و 
وزارتخانه تخصصی ذی ربط با هر صنف و قشر برای تعیین 
تعداد مشــمولان و درصد حق بیمه ســهم دولت برای هر 
یک از اصناف و اقشــار مشــمول بر آن نسبت به تخصیص 
منابع ســهم دولت، در ســال 1400 به صورت فصلی )سه 
ماهــه( اقدام کند. بســیاری از کارگاه های قالیبافی ایران 
به صــورت خانگــی با تعداد زیر پنج نفر فعال هســتند که 
مشمول این مصوبه شدند و دولت مکلف است سهم کارفرما 
را برای بیمه تامین اجتماعی شاغلان این کارگاه ها فراهم 
کند. اکنون بیش از ۲60 هزار نفر از قالیبافان تحت پوشش 
بیمه اجتماعی قالیبافان، بافندگان فرش و شاغلان صنایع 
دســتی شناســنامه دار مصوب ۸۸ هســتند که افزایش 
۲0درصدی تعداد قالیبافان مشمول این قانون از مطالبات 
و پیگیری های مرکز ملی فرش ایران است. مطابق آمارها، 
در 10 ماهه ســال ۹۹ بیش از یک میلیون و ۸6۹ هزار و 
40۳ متر مربع فرش دســتباف در کشــور تولید شد. این 
آمار در هم ســنجی با ســال ۹۸ )تولید یک میلیون و ۲۳1 
هزار و ۳۲1 متر مربع( رشد ۳4 درصدی داشته است. 4۲ 
درصــد از تولیــدات یاد شــده در 10 ماهه ۹۹ مربوط به 
فرش های دستباف تجاری ۲5 تا 45 رج، 1۹ درصد فرش 
درشت باف، 16 درصد فرش های ظریف و کرک، ۹ درصد 
تابلو فرش، هشت درصد گبه و 6 درصد فرش تمام ابریشم 

بوده است./ ایرنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان گفت: 
دردهه اخیر با وجود اینکه شرکت آبفا بعضا با تنگناهای 
مالی و محدودیت منابع آبی مواجه بوده اما به واســطه 
برخورداری از نیروی انسانی متعهد و متخصص توانست 
بر مشــکلات غلبه کرده و خدمات پایدار به مشــترکین 

ارائه دهد.
هاشم امینی در آیین نکوداشت مدیران بازنشسته و 
معرفی مدیران جدید شــرکت آب و فاضلاب اســتان 
اصفهان با بیان اینکه دردهه اخیر شرکت آبفا در بسیاری 
از زمینه ها  به رشد و شکوفایی قابل توجهی دست یافته، 

اظهار داشــت: فعالان صنعــت آبفا در اصفهان بی وقفه 
درصدد ارتقای کیفیت خدمات به مردم در سطح استان 
هستند به طوری که شعار سال 1400 از سوی شرکت 
آبفــا اســتان اصفهان حفــظ ارزش آب، ارتقای دانش 
سازمانی، خدمات نوین و پایدار نامگذاری شد. وی  افزود: 
همه فعالان صنعت آبفا باید در طول سال های خدمت 
به گونه ای عمل کنند که به واسطه انجام درست و دقیق 
وظایف خود ردپای صحیحی برای نســل های بعدی در 
این شــرکت بزرگ خدماتی از خود به یادگار بگذارند. 
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان اصفهان با اشاره به عدم 
بارندگی های کافی در ســال آبی جاری گفت: بارندگی 
ها در بســیاری از حوضه های آبریز کشــور کمتر از حد 
نرمال بوده اســت، براین اســاس بدنه مدیریت جدید 
شــرکت باید با تلاش شــبانه روزی و به کارگیری دانش 
و تخصص لازم درصدد تامین  آب شــرب پایدار  مردم 
در شــهرها و روستاهای استان باشند. امینی اعلام کرد: 
بــا ایجاد زیرســاخت ها و و بــه کار گیری از دانش روز، 
خدمات شــرکت آبفا را داخل منازل مردم رســاندیم  و 

دیگر نیازبه حضور مردم برای دریافت خدمات به شرکت 
نیســت و ســامانه 15۲۲ به صورت شبانه روزی در حال 
ارائه خدمات به مردم می باشد. در این برنامه محمدرضا 
جواهری به عنوان سرپرســت طرح بازســازی شــبکه 
فاضلاب شــهر اصفهان، مهرداد خورســندی سرپرست 
دفتر روابط عمومی و آموزش همگانی، حسین اکبریان 
سرپرست دفتر امورقراردادها ، مجتبی اورنگی سرپرست 
دفتر بهره برداری و توســعه تاسیســات تامین، تصفیه و 
خطوط انتقال آب،  محســن ســلمانی سرپرست دفتر 
حسابرسی و نظارت مالی، عباس عباسی خاک به عنوان 
سرپرســت مرکز مدیریت ارتباط با مشــتریان، روح الله 
سعیدی سرپرســت دفترسامانه خدمات غیرحضوری، 
محمدحسین مسلمی سرپرست امور مالی و حسن گلی 
سرپرســت دفتــر برنامه ریزی و بودجه شــرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان معرفی شدند. همچنین به پاس 
۳0 ســال خدمت بی وقفه از آقایان محســن بیشه، سید 
اکبربنی طبا و احمد پورمحمد باقر تجلیل به عمل آمد. 

برگزاری آیین نکوداشت مدیران بازنشسته و معرفی مدیران جدید شرکت آبفا 
استان اصفهان

روابط عمومی شــرکتهای وابسته به فولاد مبارکه باید در سیاستهای اطلاعرســانی با این شرکت هماهنگ باشند . مدیرعامل 
فولاد مبارکه در آغازین روزهای ســال جدید با مدیران عامل شرکت های زیر مجموعه گروه فولاد مبارکه به صورت ویدئو 
کنفرانس دیدار و گفتوگو کرد. حمیدرضا عظیمیان در این دیدار درباره هلدینگ مالی شــرکت فولاد مبارکه گفت: تاسیس 
و فعالیت این هلدینگ کار بزرگی اســت. ما به دستاوردهای این هلدینگ برای شرکت فولاد مبارکه، تامین مالی شرکت 
های گروه و در نهایت کشور دل بســته ایم. امیدواریم بتوانیم چنین بازوی توانمندی را در دو سال آینده ایجاد کنیم. وی 
همچنین با تاکید بر متمرکز و یک پارچه بودن دو مقوله »روابط عمومی و اطلاع رســانی« و »حراست« در گروه فولاد 
مبارکه اظهار کرد: روابط عمومی شرکت های وابسته به فولاد مبارکه باید در سیاست های کلی اطلاع رسانی با این 

شرکت هماهنگ باشند.

دکتر اردشــیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت 
ملی صنایع مس ایران:ارزش برجای ذخیره اکتشاف شده 
جدید شرکت مس به لحاظ ریالی نشان می دهد که بیش 
از ۳5 هزار میلیارد تومان به دارایی های شرکت ملی مس 
اضافه شده است. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
شرکت ملی صنایع مس ایران، دکتر اردشیر سعدمحمدی 
مدیرعامل شرکت ملی صنایع مس ایران در نشست خبری 
با اصحاب رســانه با اعلام این خبر به تشــریح عملکرد این 
شرکت پرداخت و گفت: ذخیره شرکت مس در سال گذشته 
از ۸ میلیــارد تــن عبور کرد که افتخار بزرگی برای بخش 
معدن اســت. البته در ســال 1۳۹۸ نیز ما موفق به اضافه 
کردن 5۲۳ میلیون تن ذخیره جدید شــدیم.وی با اشاره 
به اینکه شرکت مس در سال جهش تولید موفق به کسب 
رکوردهای مختلفی در حوزه تولید، فروش و... شد، گفت: 
به عنوان یک کارشناس نه مدیرعامل، عملکرد شرکت ملی 
مس »فملی« در ســال 1۳۹۹ را مثبت ارزیابی می کنم. 
ســعدمحمدی افزود: شــرکت ملی مس سال گذشته در 
حوزه اکتشاف توانست 101 هزار متر حفاری عمومی برای 
شناخت پتانسیل های جدید در کشور انجام دهد. نتیجه 
این اکتشــافات، یک میلیارد تن ذخیره جدید با عیار 0,5 
درصد اســت. مدیرعامل شرکت مس اظهار داشت: ذخایر 
کشور ما در دنیا پیش از این اکتشاف ۳6,5 میلیون تن بود 
کــه امــروز با اقدامات صورت گرفته در ســال ۹۸ و ۹۹ به 
میزان 7,5 میلیون تن به این ذخایر اضافه شده و به بیش 

از 40 میلیون تن مس خالص رسیده است.
وی ابــراز امیدواری کرد با برنامه ریزی های انجام گرفته 
بــرای 1400، رتبــه ایران در جهان ارتقا یافته و در جایگاه 
ششــم دنیا قرار گیرد. ســعدمحمدی همچنین گفت: در 
بخش تولید در ســال گذشــته شرکت مس موفق به ثبت 
رکورد تولید ۲۸0 هزار و ۳00 تن کاتد مس شد. این رکورد 
برای اولین در تاریخ شــرکت مس به ثبت رســید. درواقع 
این رکورد با 1۲ درصد رشد نسبت به رکورد قبلی در سال 
۹۸ به ثبت رسید.وی اضافه کرد: در تولید آند نیز با 16,۸ 
درصد رشد رکورد جدیدی نسبت به سال 1۳۹۸ به ثبت 
رســاندیم. ۳55 هزار و 611 تن آند تولید شــد که اتفاق 
مهمی بود. به گفته ســعد محمدی، بیش از 1۸4 میلیون 
تن عملیات معدنی در شــرکت مس انجام شــد که رقم 
بی نظیری اســت. در تولید کنســانتره نیز با یک میلیون و 
۲00 هزار تن موفق به ثبت رکورد شدیم. این رقم در سال 
۹۸ بــه میــزان یک میلیون و 1۸0 هزار تن بود.مدیرعامل 
»فملی« ادامه داد: با توجه به اینکه در روز گذشته فروش 
7 هزار و ۲70 میلیارد تومانی مس را در اسفندماه به ثبت 
رساندیم، این موضوع بیانگر فروش 41 هزار و ۹40 میلیارد 
تومان فروش سال ۹۹ است که نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته با رشدی بیش از ۹0 درصد همراه بوده است.وی 
درباره عوامل اثرگذار بر رشد فروش افزود: ما در سال 1۳۹۹ 
موفق به فروش ۲7۲ هزار و 400 تن کاتد شده ایم که این 
رکورد در طول تاریخ شرکت مس بی نظیر است. این رقم 
در مدت مشابه سال گذشته ۲4۸ هزار تن بود. در نتیجه 
قسمتی از افزایش فروش مربوط به عملکرد شرکت مس 
است. البته بخشی دیگر از این رشد مربوط به افزایش نرخ 
ارز است.سعدمحمدی بیان کرد: در سال گذشته در بورس 
۲0۲ هزار تن مس عرضه شــد و فروش انجام شــده بر روی 
تابلــو 150 هــزار تن بود. یعنی عرضــه به میزانی بود که 
هیچ گونه رقابتی برای مشــتریان ایجاد نشود. درواقع فضا 
برای جلوگیری از افزایش قیمت را کنترل کردیم. افزایش 
قیمت تنها ناشی از رشد جهانی مس بود. وی اظهار کرد: 
در سال 1400 محور اقدامات را بر روی توسعه ها متمرکز 
کرده ایم و ۳ طرح بسیار مهم در سال جاری افتتاح خواهد 
شد. مدیرعامل شرکت ملی مس ایران با اشاره به این طرح ها 
افزود: معدن و کارخانه کنسانتره دره آلو، معدن و کارخانه 
کنسانتره دره زار و کارخانه فلوتاسیون حاصل از سرباره های 
سرچشــمه ۳ طرح مهمی هســتند که در ســال جاری به 
بهره برداری می رسند. سعد محمدی اظهار کرد: با افتتاح 
این طرح ها بیش از 400 هزار تن به تولید کنسانتره شرکت 
ملی مس اضافه خواهد شد. معنای راه اندازی این ۳ کارخانه، 
اضافه شدن حداقل ۸00 میلیون دلار به درآمدهای شرکت 
است. این موضوع تأثیر به سزایی در کسب درآمد، تأمین 
ســود و تأمین سرمایه لازم برای توسعه های دیگر خواهد 
داشت. وی ادامه داد: در قالب ۲۹ پروژه، ۲,4 میلیارد یورو 
بــه همراه ۳0 هزار میلیــارد تومان طرح تعریف کرده ایم. 
ظرفیت فعلی کارخانه های کنسانتره شرکت مس به میزان 
یک میلیون و 150 هزار تن اســت که با اجرای طرح های 
توســعه ای این رقم در 4 ســال آینده به ۲ میلیون و ۳00 

هزار تن می رسد.

۳۵ هزار میلیارد تومان به دارایی های 
»فملی« اضافه شد

گفتگو-۱ حمایت فولاد مبارکه برای ساخت 
اولین دهکده المپیک کشور بعد از انقلاب اسلامی

بــا اجرای موفقیت آمیز پــروژه نگهداری و تعمیرات 
مبتنی بر قابلیت اطمینان )RCM( میزان آماده به کاری 
تجهیزات ناحیه آهن سازی به میزان فراوانی افزایش یافت.
کارشناس برنامه ریزی و تعالی سیستم های نگهداری 
و تعمیــرات )نت( از اجرای پــروژه نگهداری و تعمیرات 
مبتنی بر قابلیت اطمینان )RCM( در ناحیه آهن سازی 
خبر داد و گفت: این پروژه با انجام کار تیمی کارکنان نت 
و همکاران تولید، برای اولین بار در صنعت فولاد کشــور 
بــه منظور شناســایی کلیه خرابی هــای بالقوه و بالفعل 
تجهیــزات بحرانی، تحلیل علــت ریش های خرابی ها و 
تدوین اقدامات و سیاست های نگهداری تجهیزات بحرانی 
با موفقیت اجرا شد. حمیدرضا عبدیان افزود: نظر به اینکه 
توسعه نت مبتنی بر قابلیت اطمینان جزو یکی از اهداف 
اســتراتژیک حوزه نگهداری و تعمیرات شــرکت فولاد 

 RCM مبارکه است، با تدوین چشم انداز پنج ساله استقرار
روی تجهیزات ناحیه آهن ســازی از ســال 1۳۹4 ضمن 
اولویت بندی تجهیزات خطوط تولید، با شناســایی ۸5 
تجهیز بحرانی در خطوط تولید این ناحیه، تعریف و برنامه 
ریزی اجرای آنها انجام شــد. تســهیل کننده پروژه های 
 )RCM( نگهداری و تعمیرات مبتنی بر قابلیت اطمینان
در ناحیه آهن ســازی تصریح کرد: این طرح با برگزاری 
جلسات منظم هفتگی در محل ناحیه و با حضور اعضای 
تیم های پروژه در بخشهای مختلف و برگزاری بالغ بر 10 
دوره آموزشــی جهت آموزش تخصصی RCM با اساتید 
خارجی و داخلی اجرا شــد. وی در ادامه گفت: اقدامات 

اصلاحی به دست آمده در این پروژه ها عبارت اند از:
تدوین استانداردهای نت پیشگیرانه یا پیشگویانه روی 
تجهیز با در نظر گرفتن ملاحظات فنی و اقتصادی، بهینه 

سازی اســتانداردهای نت پیشگیرانه، تدوین یا ویرایش 
دســتورالعمل های بهره برداری یا نگهداری و تعمیرات، 
طراحــی دوره های آموزشــی تخصصــی در زمینه های 
مختلف نگهداری و تعمیرات، طراحی مجدد تجهیزات یا 
 تغییــر در قســمتی از تجهیــز بــا رویکــرد افزایــش

 بهره وری و ...

حسین زیبایی معاون توسعه امور ورزش 
اداره کل ورزش اصفهان گفت: امیدواریم با 
حمایت شــرکت و باشــگاه فــولاد مبارکه 
دهکده المپیک بین 5 تا 7 ســال آینده به 

بهره برداری برسد.
وی در گفت و گو با خبرنگار ایراســین با 
اشــاره به اینکه سالها ورزشگاه نقش جهان 
ناتمــام مانده بــود و وزارت ورزش هم توان 
مالی تکمیل این ورزشگاه را نداشت، اظهار 
کرد: ورزشــگاه نقش جهان پس از ۳0 سال 
با پیگیری مدیران شــرکت فولاد مبارکه به 
ســرانجام رســید. وزارت ورزش و جوانان و 
شــرکت توسعه و تجهیز بســتری را برای 
مشــارکت در پروژه هــای نیمه کاره فراهم 
کردند و شــرکت فولاد مبارکه در راســتای 
 تکمیــل ایــن ابرپــروژه ملی اقــدام کرد، 
بودجــه های دولتی کفاف تکمیل ابرپروژه 
ورزشگاه نقش جهان را نمی داد و این شرکت 
فولاد مبارکه بود که در راســتای مسئولیت 
اجتماعی ساخت این ورزشگاه را تکمیل کرد 
تا به ازای هزینه ای که متقبل شــد از این 
مجموعه بهره برداری کند. با توجه به اینکه 
در طــرح جامع شــهری بــرای آینده، این 
مجموعــه به عنوان دهکده المپیک در نظر 
گرفته شــده در ســال جاری از طریق اداره 
ورزش و جوانان و شــرکت فولاد مبارکه پی 
گیری هایی به عمل آمد تا 170 هکتار از این 
مجموعه تحویل باشــگاه فولاد مبارکه قرار 
بگیــرد و بــرای احداث پــروژه های جدید 
ورزشی مانند پیست دوچرخه سواری اقدام 
شود. متاسفانه سرانه ورزشی استان اصفهان 
پایین است و ورود شرکت فولاد مبارکه باعث 
شد تا زیرساخت های ورزشی کشور و سرانه 
ورزشــی در استان اصفهان ارتقا یابد و یک 
مجموعه بزرگ استاندارد با ظرفیت 75 هزار 
نفر برای رویدادهای ملی و بین المللی ساخته 
شود. وی با اشاره به قرارداد فی مابین وزارت 
ورزش و جوانان با شــرکت فولاد مبارکه در 
راســتای توسعه ورزشگاه نقش جهان بیان 
داشت:ورزشــگاه نقش جهان ۳00 هکتار 
زمین ورزشــی دارد و به مدت 45 ســال در 

اختیار شرکت فولاد مبارکه قرار دارد.
تکمیل دهکده المپیک اصفهان 

توسط فولاد مبارکه
وی با اشاره به اهمیت جایگاه شرکت فولاد 

مبارکه در کشــور و پایبندی این شرکت به 
مســئولیت هــای اجتماعی ابراز داشــت: 
اصفهان دومین اســتان صنعتی کشور است 
و تعهد شرکت فولاد مبارکه در رسالت های 
اجتماعی باعث شده است تا مجموعه های 
ورزشی در سطح استانداردهای بین المللی 

در اصفهان توسعه پیدا کند.
او با تاکید بر اینکه مســئولیت اجتماعی 
شــرکت فولاد مبارکه در تکمیل ورزشگاه 
نقش جهان که ۲5 سال مسکوت مانده بود، 
نمایان می شــود، گفت: این ابرپروژه با 60 
درصد پیشرفت فیزیکی بلاتکلیف بود و این 
شــرکت و باشــگاه فولاد مبارکه بود که در 
راستای مســئولیت اجتماعی توانست این 
پروژه را تکمیل کند و به عنوان یک ورزشگاه 
بین المللی به کشور عرضه کند، تکمیل این 
پروژه دستاورد خوبی برای توسعه ورزش در 
ابعــاد همگانی، قهرمانی خواهد بود چراکه 
اســتان اصفهــان در رده هــای برتر ورزش 
قهرمانــی قــرار دارد و امیدواریم با پیگیری 
شــرکت و باشگاه فولاد مبارکه این ابرپروژه 
تکمیــل دهکده المپیــک نهایی و به بهره 
برداری برســد، پروســه تکمیــل دهکده 
المپیک پس از تایید شرکت توسعه و تجهیز 
پنج تا هفت ساله خواهد بود چرا که فازبندی 
شــده پیش مــی رود و در این مرحله صرفا 
170 هکتار به شــرکت فولاد مبارکه واگذار 
شده است تا با توجه به توافق های به عمل 
آمده در فاز اجرایی قرار بگیرد، باشگاه فولاد 
مبارکه ظرفیت خوبی برای اســتان اصفهان 
است که در ابعاد همگانی و قهرمانی می تواند 
به رشد و توسعه ورزش استان یاری برساند 
و بر این اساس طرح اولویت بندی رشته های 

ورزشی استان اصفهان تعریف شده است که 
در ســه دوره گذشــته در 10 رشته صاحب 
ســهمیه شدیم و با ظرفیت دو باشگاه فولاد 
 مبارکــه و ذوب آهــن اصفهــان می توان
 رشته های ورزشی المپیکی را تقویت کرد.
وی با اشاره به محدودیت اعتبارات دولتی 
در سالهای اخیر گفت: قطعا اگر شرکت فولاد 
مبارکه در ســاخت ورزشــگاه نقش جهان 
پیشگام نمی شد این پروژه امسال هم به بهره 

برداری نمی رسید.
بومی سازی دترجنت مورداستفاده در 
ناحیه نورد سرد شرکت فولاد مبارکه

رئیــس خطوط اســکین پاس و تمپرمیل 
ناحیه نورد ســرد فولاد مبارکه از بومی سازی 
دترجنت مورداستفاده در خطوط اسکین پاس 
و تمپــر میــل خبر داد و گفت: بــا اعتماد به 
سازندگان داخلی دانش فنی این دترجت بومی 
سازی و قطع وابستگی به کشورهای خارجی 

فراهم شد.
عبدالرحیــم صادقی بــا اعلام این مطلب، 
افــزود: دترجنت مصرفی با غلظت 5/5 درصد 
جهت شست و شوی غلتک های کاری خطوط 
اسکین پاس و به به منظور جلوگیری از ایجاد 

عیوبی نظیر حفره استفاده می شود.
وی یادآور شــد: کیفیت دترجنت بایستی 
به نحوی باشد که علاوه بر توانایی تمیز کردن 
غلتــک های کاری، خواص ضد خوردگی نیز 
داشــته باشد، به طوریکه کلاف ها دچار عیب 
زنگزدگی و لکه نشوند، به همین دلیل بایستی 
 ایــن مــاده مصرفــی از فــن آوری بالایــی 

برخوردار باشد.
 رئیس خطوط اســکین پاس و تمپرمیل 

ناحیه نورد ســرد تصریح نمود: دانش ساخت 
این دترجنت قبلا در کشــور وجود نداشــت و 
کل دترجنت مصرفی از خارج کشــور تأمین 
می گردید در این شرایط با توجه به وضعیت 
تحریم ها، شرکت های معتبر خارجی از فروش 
دترجنت خودداری می کردند، بنابراین همین 
امر موجب شــد تا بومی ســازی ماده مذکور با 
 محوریــت دفتــر فنی تولید در دســتور کار
 قرار گیرد. وی در خصوص مراحل طی شــده 
برای بومی ســازی این ماده مصرفی تصریح 
نمود: پس از برگزاری جلســات فنی و تعریف 
نحوه انجام مراحل مختلف بومی سازی، شامل 
تعییــن مشــخصات فنــی، تولیــد نمونه 
آزمایشگاهی و انجام تست های آزمایشگاهی، 
انجام تست های آفلاین، همراه با شبیه سازی 
فرایند و محیط عملیاتی و درنهایت تولید ماده 
در چنــد مرحلــه و انجام تســت عملیاتی با 

موفقیت داخلی سازی شد.
صادقــی در ادامه به مزیت های این بومی 
ســازی اشــاره نمود و افزود: از نکات بارز این 
بومی ســازی بهبود کیفیت ماده بومی سازی 
شــده نســبت به برندهای خارجــی ازنظر 
بهداشــتی و محیط زیســتی بود، زیرا ماده 
خارجی حاوی نیتریت و ازلحاظ بهداشتی برای 
سلامت کارکنان مضر بود که خوشبختانه ماده 
داخلی بومی سازی شده بدون نیتریت تولید 
شــد، ضمن اینکه این مــاده افزایش کیفیت 
محصول در نورد ســرد را به همراه داشــت به 
طوریکه با کاهش عیوب کیفی محصول باعث 
شــد روند عیوب زنگ زدگی اســکین بشدت 

کاهش یابد.
 رئیس خطوط اســکین پاس و تمپرمیل 
ناحیه نورد سرد با ابراز امیدواری که دانش فنی 
این ماده بومی ســازی در کشور توسعه یافته 
اســت، افزود: در حال حاضر این ماده توســط 
چهار شرکت داخلی تأمین می گردد و شرکت 
پنجم نیز در حال طی کردن مراحل ســاخت 
ماده مذکور است. وی در پایان از حمایت های 
مدیریت ناحیه نورد ســرد، مدیریت خرید و 
همکاری واحد دفتر فنی تولید نورد ســرد و 
کلیه همکاران در واحد اسکین و تمپرمیل که 
در به ثمر رســیدن این بومی سازی شرکت را 

یاری نمودند، تشکر و قدردانی نمود.

افزایش قابل ملاحظه میزان آماده به کاری تجهیزات ناحیه آهن سازی
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یادداشت-۲
تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها

دکتر علی حیدری، عضو و نایب رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی:نیروی کار )اعم از کارگر، کارمند و کارپذیر( زمانی که می خواهد وارد فرایند 
تولید شــود هم به لحاظ دســتمزد و هم از منظر امنیت شــغلی و نیز دارا بودن پوشش 
مکفی و متناسب در مقابل مخاطرات )ریسک ها( بایستی از یک رضایت و اطمینان و 
آرامش خاظر نسبی برخودار باشد تا بتواند بخوبی در فرایند تولید ایفای نقش نماید و 
حتی این فرد چنانچه دارای خانواده و افراد تحت تکفل باشد، برایش اهمیت دارد که 
چنانچه به سن بازنشستگی رسد و یا خدای ناکرده از کار افتاده شده خودش و خانواده 
تحت تکفل او و اگر خدایی ناکرده فوت کرد، بازماندگان و از حمایت و پشتیبانی کافی 
برخوردار هستند و نبایستی نسبت به آینده خودش و خانواده تحت تکفل خویش دغدغه 

و نگرانی به خود راه دهد و با جان و دل به کار و فعالیت تولیدی محوله بپردازد.
برای زمینه سازی تحقق شعار “انسان سالم، ماهر و دارای تامین محور توسعه است 
“ که سازمان بین المللی کار آن را )مبتنی بر سه جانبه گرایی کارگر، کارفرما، و دولت 
در ســطح جهانی شــکل داده اســت( و قوام و دوام بخشیده است، سه رویکرد یا پارادایم 
وجود دارد یا اینکه مالیات محور است و دولت ها متکفل این پوشش تامینی برای نیروی 
کار می شوند که همان نظام بوریجی است و مبتنی بر مالیات و منابع عمومی و دولتی 
شکل می گیرد. یا اینکه حق بیمه محور است کارفرمایان و کارگران )و بعضاً دولت ها با 
کمک و یا اعطای مشوق و ایجاد محرک در تامین منابع مالی مورد نیاز این نظام مشارکت 
نمایند( که همان نظام بیسمارکی است و یا اینکه هیبریدی و چندلایه است و در سطح 
پایه و صفر و یا کف حمایت های اجتماعی تامین مالی بر عهده دولت است و در سطوح 
بالاتر برعهده کارگر و کارفرما و هر چه به سطح بالاتر حرکت می کنیم از مشارکت دولت

و کارفرما کاســته می شــود و سهم ذینفع )کارگر و کارمند( افزایش می یابد ولیکن 
آنچه مسلم است اینکه ارائه پوشش های تامینی سطح پایه بعنوان یک کالای عمومی 
بهر حال در تضمین و تعهد دولت است و دولت متکفل جبران نقص )یا شکست( بازار 
است و براساس آزمون وسع تامین مالی فراهم سازی سطح پایه خدمات موصوف برای 
اقشار ضعیف )محروم، فقیر، آسیب پذیر، غیر برخوردار و ...( بر عهده دولت خواهد بود 
حــال چنانچــه ایــن خدمات را دولت ازطریق ایجاد بیمــه فراگیر برای همه افراد قابل 
توانمندسازی برقرار سازد، نظام بیمه های اجتماعی متکفل ارائه خدمات خواهد بود و 
اگر به این امر مبادرت نشــود بدیهی اســت افراد موصوف پس از افتادن به ورطه فقر و 
آسیب و به سمت نظام حمایتی سوق پیدا خواهند کرد که در آن شرایط نیز تامین مالی 
خدمات حمایتی بر عهده دولت خواهد بود با این تفاوت که در این شرایط، چرخه فقر 
و آسیب بصورت نسلی خواهد بود و از همه مهمتر اینکه بروز چهره های فاحش فقر و 

اختلاف طبقاتی زیاد می تواند منجر به بروز نارضایتی ها و اعترافات شود.
مخلص کلام اینکه در بحث تولید و پشتیبانی از آن بایستی نسبت به اعمال یک نظام 
وسیع الاطراف و جامع الابعاد اقدام نمود و به همه عوامل تولید بویژه عامل انسانی توجه 
و التفاتی مبتنی بر عدالت داشت و ترتیباتی اتخاذ نمود تا بهره مندی عوامل تولید از 

ارزش ایجاد شده ناشی از تولید مبتنی بر عدالت توزیع شده باشد.

شــاهین نخســتین خودرو ایرانی با گارانتی ۳ سال یا 60 هزار کیلومتر 
اســت . جدیدترین محصول ســایپا که در روزهای پایانی ســال ۹۹ به 
نخســتین خریدارانش تحویل داده شــد تحولات بســیاری را پشــت سر 
گذاشــت اما در آخرین روزها و در آســتانه آغاز تحویل ، ســایپا در خبری 
جالب توجه اعلام کرد که فراتر از اســتانداردها و الزام های قانونی کشــور 
،این ســدان را با گارانتی ۳ ســال یا 60 هزار کیلومتر به مشــتریان تحویل 

می دهد.
بــر اســاس قانــون گارانتی حداقلی که باید بــه خریداران خودروهای 
ایرانی اعطا شــود ، ۲ ســال یا 40 هزار کیلومتر اســت . خودروسازان برای 
ایــن مــدت نیازمند تخصیص بودجه مورد نظر برای خرابی های احتمالی 
یــا هزینــه های مربوط به گارانتی هســتند و از این جهت تمدید گارانتی 
نیازمند سرمایه گذاری بیشتر خودرو ساز در حوزه خدمات پس از فروش 
اســت . همچنین باید توجه داشــت که اضافه کردن یک ســال به مدت 
زمان گارانتی آن هم از کیلومتر 40تا 60 هزار در دوره ای است که هزینه 
هــای احتمالــی ســنگین تری می تواند از نظر فنی متوجه خودرو شــود 
وپذیرش این دوره در گارانتی از سوی یک خودروساز برای هر خودرویی 
میســر نیســت بلکه اطمینان فنی از یک محصول می تواند این اطمینان 

را به وجود بیاوردتا ریســک هزینه گارانتی گریبان گیر یک خودرو ســاز 
نشــود .  ســایپای نوین که با شــاهین چهره جدیدش را نشان داد، با ارتقاء 
سطح گارانتی آن به ۳ سال یا 60 هزار کیلومتر نشان داد که روی حداقل 
ها حرکت نمی کند و ســنت شــکنی در همه ابعاد در دســتور کار این 

خودروساز قرار دارد.
شــاهین جدیدترین ســدان کلاس C بازار خودرو کشور است که سایپا 
طی حدود یک سال موفق به داخلی سازی بیش از ۹۲ درصد این خودرو 
شده است . شاهین الگویی جدید در زمینه طراحی و ساخت یک خودرو 
بومی از ســوی ســایپا است که مسیر متفاوتی در حوزه کیفیت و ایمنی را 
نسبت به تمامی خودروهای پیشینیش طی کرده است . سایپا در راستای 
کیفی سازی این محصول جدید ، تمام استاندارد ها را پیش از آغاز تولید 
آزمایشی این محصول مورد بررسی قرار داده و بر خلاف الگوهای پیشین 
مبنی بر تســت نخســتین نمونه های تولید شده برای تأیید کیفی ، در هر 
بخش از پروژه طراحی محصول ، مسئله کیفی سازی را مدنظر قرار داده 
اســت . شــاهین به واســطه خروج سدان های شــرکای خارجی سایپا و 
همچنیــن خــروج برندی مانند رنو یک تنه جور تمام ســدان های کلاس 
C  پیشــین ســایپا را به دوش می کشــد ، این خودرو هم از نظر ســطح 

امکانات و هم از نظر ســطح مشــخصات فنی ، ابعاد و فضا ها نســبت به 
تمامی ســدان های کلاس C پیشــین ســایپا نظیر تندر ۹0 ، برلیانس و ... 
برتری دارد و این موضوع نشان دهنده توجه جدی سایپای نوین به خلق 
ســربازی همه فن حریف در ســبد جدید محصولاتش بوده اســت . ایمنی 
یکی دیگر از کلید واژه هایی اســت که به واســط تولید پراید توســط سایپا 
در فهرســت مهمترین انتقادات قرار داشــته ، ســایپای نوین با تجربه این 
رویکرد مســئولان و مردم ، از قدم نخســت مبنای شاهین را بر پایه ایمنی 
قرار داد و برای اثبات این موضوع تابوهای بســیاری را در صنعت خودرو 
شکســت . شــاهین موفق به پاس کردن موفقیت آمیز تســت های ایمنی 
اســتاندارد ECE اروپا شــد که مبنا عرضه خودرو به بازار ســختگیر اروپا 
اســت. ســایپا همچنین برای لمس ایمنی این خودرو ویدیوهای رســمی 
تســت های ایمنی این خودرو مانند تســت کیسه های هوا و تست تصادف 
جانبی را برای عموم منتشــر کرد. تا صادقانه مراحل طراحی شــاهین را 
با مردم به اشــتراک بگذارد. حال شــاهین که ســنت شکن ایمنی بوده در 
حــوزه اطمینــان در زمینــه کیفیــت فنی با گارانتی ۳ ســال یا 60 هزار 
کیلومتر این پیام را القا می کند که ســایپا با اطمینان از کیفیت فنی این 
خودرو ، چنین گارانتی را ارائه کرده است . سایپای نوین در حالی چنین 
تغییر دقیقه نودی را در آســتانه تحویل شــاهین بوجود آورده اســت که 
حتی بدون این کار نیز انتقادی وارد نبود و انتظاری این چنینی از سایپا 
وجــود نداشــت . عموما” خودروســازان بزرگ و معتبــر دنیا برای اعلام 
اطمینــان از کیفیــت خودروهایشــان فراتر از مدت زمــان عادی و رایج 
گارانتــی اقــدام بــه این کار می کنند اما گارانتی صرفا” یک عدد نیســت 
بلکــه نیازمند ســرمایه گــذار قابل توجهی از یک خودرو ســاز در حوزه 

خدمات پس از فروش برای پشــتیبانی نیازهای احتمالی اســت.
ســایپای نوین مدت ها اســت که شــکل گرفته و نخستین محصول آن 
شــاهین اســت ، شــاهین نام یکی از قدیم ترین خودروهایی است که در 
ایران به تولید می رســید و اکنون نام نخســتین محصول اختصاصی سایپا 
در کلاس C اســت که می توان آن را به شــروعی دوباره تشــبیه کرد که 
نــگاه به گذشــته در آن مگر بــرای درس از تصمیمات غلط وجود ندارد . 
راه شــاهین آغاز شــد و آریا و اطلس دو نوبرانه دیگر ســایپا هســتند که 
احتمالا” مانند شــاهین باید در انتظار ســنت شــکنی هایی برای این دو 
خــودرو جدیــد در کلاس کــراس اوورهای شــهری و هاچ بک کراس نیز 
باشــیم . بازی گارانتی ، بازی کیفیت اســت و نمی توان به ســادگی آن را 
بیان کرد چرا که گارانتی یک تعهد اســت که در تاریخ ثبت می شــود و 
نمی تواند تنها در ســطح یک شــعار باقی بماند . آنچه ســایپای نوین تا 
کنون نشــان داده ، تحول در عمل اســت و تنها به حرف در این زمینه 

بسنده نشده.

شاهین ؛ نخستین خودرو بومی با گارانتی 3 ساله

 یک سال پشتیبانی فراتر از الزامات قانونی
36 برای نخستین فرزند سایپای نوین


